
Špica mokra brez suhih 
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Zaupate nam že 68 let
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Lažje je podirati 
kot graditi
Žalosten pogled na golosek na Bregu nas vnovič opominja, da drevesa padajo 
tudi po nepotrebnem. Zimzelena dilema tako ostaja: zelene krošnje ali klimat-
ske naprave.
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Priznajte. Skoraj vsakdo je imel 
kdaj na dvorišču doma kakšno vrbo, 
kjer smo se kot otroci učili gugati. 
In potem smo žalostno zrli, ko so 
strokovnjaki odločili, da jo morajo 
nekega dne lepo posekati, ker njene 
mogočne korenine spodjedajo bližnji 
parkirni prostor. Tudi kakšna lepo 
dišeča lipa, ki je naenkrat nekoga 
med sosedi začela motiti, ali še ka-
kšna druga drevesna krošnja, ki se 
je vzpenjala visoko k balkonom sta-
novanj, je bila komu v napoto. In tudi včasih so se ljudje 
delili na zagovornike drevesnih krošenj in tiste, ki bi ta 
»uničujoča« debla s povzročanjem alergij in z uničevanjem 
čisto novega asfalta na mah porušili. Nič novega (a zato 
prav nič manj pomembnega) bi lahko rekli, in to ne glede 
na družbeno politični sistem.

Je pa res, da se po 22 letih od zdaj že kar usedlin nek-
danjega sistema družbene lastnine nekako ne moremo 
odlepiti, vsaj če sodimo po »županovih cestah«. Saj veste, 
skoraj pred vsakim praznikom so se naši občinski možje in 
žene še ne tako dolgo tega radi postavili za slovesen trak in 
s škarjami v rokah prerezali trakec še nekaj novih kilome-
trov pridobljenega asfalta. Ampak ne bodi ga treba, gradili 
ceste smo že, le premalokrat smo se, tudi na Celjskem, 
spraševali, v kateri lasti je zemljišče, po katerem se bomo 
občani vozili, z javnim denarjem pa bodo po njih plužili, 
solili in čistili. Tudi to, da se lastniku cestišča vrednost 
njegove nepremičnine v bližini ceste bodisi zvišuje bodisi 
znižuje, nas ni preveč brigalo. V sistemu, kjer je lastnina 
kot temeljna človekova pravica in kot takšna »zakon«, bi 
se morali s tem vprašanjem ukvarjati predvsem vodilni na 
občinah. In so se, vendar denarja ni bilo za ureditev la-
stniških razmerij nikoli dovolj, ne v času debelih ne v času 
suhih krav. In brez celostnega pristopa na ravni države se 
je pač gasilo in ukrepalo »primer po primeru«.

Okviri so znani in preprosti. Že 33. člen Ustave RS dolo-
ča, da je ljudem zagotovljena pravica do zasebne lastnine, 
67. člen ustave pa, da zakon ureja način pridobivanja in 
uživanja lastnine tako, da je zagotovljena njena gospo-
darska, socialna in ekološka funkcija. Računsko sodišče 
v enem od revizijskih poročil načenja tudi vprašanje, ali 
ima občina urejeno lastništvo zemljišč, po katerih poteka-
jo občinske ceste? In na primeru ene od občin ugotavlja, 
da kategorizirane občinske javne ceste potekajo tudi po 
nepremičninah, ki niso v lasti občine, čeprav ta z javnim 
denarjem vzdržuje ceste, ki niso v njeni lasti. Očiten kon-
flikt med javnim in zasebnim torej.

Občine pa praviloma med razlogi za neurejenost teh 
zemljišč, po katerih potekajo javne ceste, omenjajo visoke 
stroške za odmero zemljišč in visoke cene zemljišč, ki jih 
prosto po zakonih nepremičninskega trga določajo lastniki. 
In na tej točki se praviloma vse ustavi. Vemo, da bi morali, 
a nimamo. Ali po domače: ni »gnarja« za odmero cestišča 
in še manj za odkup zemljišč in posledično ureditev ze-
mljiškoknjižnega stanja za zemljišča, po katerih potekajo 
občinske, javne ceste. Izhodišče, zapisano v odločbi ustav-
nega sodišča iz leta 2004, pa je povsem jasno in pravi, da 
občina po ugotovitvi, da je posamezna cesta zgrajena na 
zemljišču, ki je v zasebni lasti, zgolj zaradi tega ne sme 
opustiti kategorizacije javnih cest. Na voljo ima torej pravni 
posel oziroma pogodbo z lastnikom zemljišča ali postopek 
razlastitve. O problematiki, ki se je občine, kot kaže naša 
tabela predvidenih proračunskih postavk, lotevajo zelo 
različno, imajo nekateri le razčiščene pojme. Pravijo, da 
bolj kot denarja manjka politične volje za ureditev tega 
problema.

Ali je imela politična volja kaj skupnega s skrivnostnim 
izginotjem Hilde Tovšak, lahko le ugibamo in se sprašu-
jemo, komu le je »spodletela« ravno dovolj dolga »pavza« 
med izpustom in ponovnim pripornim nalogom. Se zdi 
lažje uresničiti predlog ene od občin, ki se je znašla na 
tnalu računskega sodišču in mu predlagala, naj vendarle 
država zagotovi sistemske pogoje za to, da si lastniki ne 
bodo izmišljevali pretiranih zneskov za odkup zemljišč, 
naj torej uvede »uravnilovko«, enaka merila za rešitev 
enakega problema številnih občin.

No, na trenutke tako osovraženem jugu, kamor so poni-
knili mnogi milijoni iz naših državnih bank, imajo zgovoren 
pregovor: »Što se babi htilo, to se babi snilo.« In prav ver-
jetno je, da bomo čez dve desetletji tudi v Sloveniji končno 
vozili stoodstotno po občinskih cestah. Sicer pa lahko damo 
prednost državi, da uredi lastniška razmerja za približno 
20 odstotkov tistih državnih cest, kjer še vedno vozimo po 
»zasebni in ne državni lastnini«. In na srečo je tudi lov na 
najbolj iskano žensko, ki utegne državo tudi tožiti zaradi 
»predolge dobe pripora za zapahi«, v domeni »oddaljene« 
države. Vsaj kakšna skrb je prihranjena občinam.

uvodnik

BISERKA POVŠE 
TAŠIĆ

naša drevesa 
in županova cesta

Urejanje odmer in statusov občinskih cest je v marsikateri slovenski občini problem, ki mu ni videti konca. Neurejen lastninski status ima skoraj tri četrtine občinskih cest, so na svojem srečanju pred štirimi leti ugota-
vljali župani in županje slovenskih občin. Razmere so se od takrat do danes sicer malo izboljšale, a bistveno se niso spremenile, saj v občinah še vedno opozarjajo, da je pri urejanju tega statusa prva težava odmera, 
druga lastništvo, tretja pa vpis v zemljiško knjigo – z vsemi tremi pa so povezani zelo veliki stroški. Pa je pomanjkanje denarja opravičilo za to, da zadeve po več kot dvajsetih letih še vedno niso urejene? Kaj pa sistem-
ska rešitev, ki bi poenotila reševanje občinskih težav? Praviloma namreč vsaka občina sama oblikuje način, kako bo urejala lastniška razmerja in nekatere so pri tem bolj, druge manj uspešne.

Ceste požirajo proračune
Seveda so daleč časi, ko so bili stanovalci vsake malce 

odmaknjene hiše veseli, ko so tudi do njih pripeljali mo-
dernejšo cesto, ponavadi asfalt. Takrat nihče ni razmi-
šljal o tem, da bi bilo treba ceste odmeriti, vrisati ter tudi 
urediti lastniška vprašanja. Danes je seveda drugače in 
verjetno se v mnogih občinah, ne samo v Zgornji Savinjski 
dolini, pojavljajo precejšnje težave na občinskih cestah. 
Na problem že dlje časa opozarjajo lastniki, saj mnogi 
med njimi za parcele plačujejo tudi katastrski dohodek, 
ceste pa so pogosto speljane po najboljših zemljiščih.

Za odmero cest bi morale 
poskrbeti občine, ki pa nimajo 
denarja za ureditev tega pro-
blema. Gre za precej visoke 
zneske, saj je treba med dru-
gim poplačati geodetske od-
mere in odškodnino lastnikom 
zemljišč. Tudi v javnosti se vse 
pogosteje sliši o problemu. 
Ponavadi se to dogaja zaradi 
kakšnega drugega problema, 
vendar uradni lastniki vse po-
gosteje posegajo po skrajnem 
ukrepu – zapiranju cest. Kot 
se izkaže v praksi, niti policija 
niti kdo drug praktično nima-
ta prave moči, da bi ukrepala v 
teh primerih. Ponavadi jezne-
ga lastnika uženejo pripombe 
in grdi pogledi sosedov, ki ne 
morejo domov.

kilometri 
neodmerjenih cest
Stvar je šla tako daleč, da se 

je pred časom v nabiralnikih 
mnogih občanov oziroma la-
stnikov cest znašlo obvestilo 
podjetja iz Ljubljane, da po-
skrbi za odmero ter v imenu 
lastnika od občin izterja odško-
dnino. Tak primer je bil v ob-
čini Rečica ob Savinji, kjer po 
podatkih župana Vinka Jeraja 
med občani ni bilo pretirane-

dnoti na vrednost dveh ali treh 
proračunov, denar pa bi pora-
bili za geodetske in odvetniške 
stroške. V občini ni odmerjena 
tudi polovica gozdnih cest, kjer 
precejšnje težave nastajajo tudi 
zaradi težkih kamionov, ki na-

tovorjeni z lesom ceste še do-
datno uničujejo. Problema se 
zavedajo tudi v Občini Luče, 
kjer je med 140 kilometri lokal-
nih cest zelo malo odmerjenih. 
»Zelo velik finančni zalogaj bo 
potreben, da bomo stanje ure-

Čeprav je fotografija simbolična, ponazarja vsakdan naših cest.

ga zanimanja za »velikodušno« 
ponudbo. Tako se na srečo ob-
činskih proračunov za to pot 
ni odločilo veliko lastnikov 
zemljišč. Problem imajo tudi 
v Občini Gornji Grad, kjer so 
od ene od pašnih skupnosti že 
prejeli zahtevo za odškodnino 
za zemljišče, po katerem je 
speljana cesta. Tudi nasploh 
je nerešen status lokalnih 
cest v tej občini precejšen 
problem. Po besedah župana 
Stanka Ogradija bi za plačilo 
in odmero lokalnih cest potre-
bovali več kot milijon evrov, 
kar je naloga za prihodnja tri 
desetletja. Nekateri lastniki za 
kvadratni meter zahtevajo tudi 
po 25 evrov. »Če bi se zgodba 
znašla na sodišču, bi lastniki 
zagotovo dobili odškodnino,« 
meni Ogradi in dodaja, da se 
tudi v občini Gornji Grad sre-
čujejo s primeri, da v novejšem 
času lastniki v želji po boljši 
cestni povezavi zemljišča od-
stopijo brezplačno, vendar so 
stroški urejanja še vedno dokaj 
visoki.

Še višji stroški bi z odmero 
cest nastali v Občini Nazarje 
– županja Majda Podkrižnik jih 
ob pogoju, da bi občani zemlji-
šča brezplačno odstopili, vre-

Zakon o javnih cestah, ki velja od julija 2011, je predpi-
sal, da naj bi vse veljavne občinske predpise na področju 
cestnega prometa, med drugim tudi odlok o kategorizaciji 
občinskih cest, uskladili do 1. aprila lani, česar večina 
slovenskih občin še ni uredila.

Javne ceste so prometne površine, ki so splošnega pomena 
za promet in jih lahko vsakdo prosto uporablja na način in 
pod pogoji, ki jih določajo predpisi o urejanju javnih cest in 
cestnega prometa. Javne ceste so državne (torej v lasti dr-
žave) in občinske, ki so v lasti občin. Občine kategorizirajo 
občinske ceste, ki izkazujejo javni interes in hkrati ustrezajo 
merilom za kategorizacijo javnih cest.

Če so zemljišča, po katerih naj bi potekala javna cesta, 
ki jo občina želi kategorizirati, v zasebni lasti, mora takšna 
zemljišča pred kategorizacijo pridobiti s pravnim poslom ozi-
roma postopkom razlastitve. Če kategorizirane ceste potekajo 
po zasebnih zemljiščih, mora občina pridobiti lastništvo na 
vseh obstoječih kategoriziranih cestah. Kar nekaj teh cestnih 
zgodb je že obravnavalo ustavno sodišče.

Za 54 km ceste 115 tisoč evrov
Vzemimo za primer manjšo občino, kjer je malo več kot 57 

tisoč kilometrov kategoriziranih cest, od tega 27 kilometrov 
cest na zasebnih zemljiščih. Te bi občina lahko pridobila s 
pravnim poslom (brezplačna pridobitev zemljišča, zamenja-
va, odkup …). Pred začetkom pravnega posla je treba urediti 
parcelno stanje kategoriziranih cest z odmero zemljišč in 
ureditvijo mej. V omenjeni občini predlagajo enotno ceno 
na kvadratni meter za vse kategorizirane ceste glede na rabo 
zemljišča (kmetijsko, gozd, zazidalno …), izhodišče pa je 

raba zemljišča pred gradnjo ceste. Tudi s pomočjo primerjave 
z ostalimi občinami so izdelali ocenjeno vrednost odmer 
glede na trenutne cene, ki bi dosegala približno 2 evra za 
kvadratni meter. Odmera vseh kategoriziranih cest bi na 
dobrih 54 kilometrih cest znesla več kot 115 tisoč evrov, 
za kategorizirane ceste, ki niso v lasti občine, pa bi na 27 
kilometrih presegla ceno 54 tisoč evrov.

odkup od primera do primera
Seveda ne gre samo za denar, saj bi bilo treba odkupiti mi-

nimalne površine zemljišč. Izračuni kažejo, da bi za lokalno 
cesto potrebovali 7 metrov, za javno pot pa 5 metrov širine 
cestnega telesa. Torej bi na cestah na zasebnih zemljiščih 
morali odkupiti skoraj 155 tisoč kvadratnih metrov, cena pa 
se seveda razlikuje že od občine do občine. V neimenovani 
občini se na primer uradna cena na kmetijskih zemljiščih vrti 
od 0,92 do 1,51 evra za kvadratni meter, v gozdu pa od 0,30 
do 0,50 evra za kvadratni meter. Če pri kmetijskih zemljiščih 
računamo evro za kvadratni meter, v gozdu pa 0,30 evra za 
kvadratni meter, informativni strošek odkupa zemljišč glede 
na podane kriterije presega 82 tisoč evrov.

Tako smo, če zanemarimo vse pripombe in nestrinjanja 
lastnikov zemljišč, prišli do ocene, da bi za odmero cest 
potrebovali več kot 136 tisoč evrov, v informativno ceno pa 
niso vključeni stroški odvetnikov in notarjev.

US, IS, JI, LK

Odkup zemljišča je običajen način pridobivanja zemljišč 
kategoriziranih cest, razlastitev pa le izjemna možnost, 
če se javne koristi ne da doseči drugače. Vendar pri od-
kupu zemljišča lastnik zemljišča ne sme biti oškodovan 
in prejeti nižje kupnine kot razlaščenec.

Predpisi in izračuni
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Urejanje odmer in statusov občinskih cest je v marsikateri slovenski občini problem, ki mu ni videti konca. Neurejen lastninski status ima skoraj tri četrtine občinskih cest, so na svojem srečanju pred štirimi leti ugota-
vljali župani in županje slovenskih občin. Razmere so se od takrat do danes sicer malo izboljšale, a bistveno se niso spremenile, saj v občinah še vedno opozarjajo, da je pri urejanju tega statusa prva težava odmera, 
druga lastništvo, tretja pa vpis v zemljiško knjigo – z vsemi tremi pa so povezani zelo veliki stroški. Pa je pomanjkanje denarja opravičilo za to, da zadeve po več kot dvajsetih letih še vedno niso urejene? Kaj pa sistem-
ska rešitev, ki bi poenotila reševanje občinskih težav? Praviloma namreč vsaka občina sama oblikuje način, kako bo urejala lastniška razmerja in nekatere so pri tem bolj, druge manj uspešne.

Ceste požirajo proračune Odmere občinskih cest bi zahtevale milijone evrov

Čeprav je fotografija simbolična, ponazarja vsakdan naših cest. dili tako, kot narekuje zakon,« 
je omenil župan Ciril Rosc. V 
proračunu Občine Luče so za 
cestno problematiko letos na-
menili 150 tisoč evrov.

Urejanje po 
potrebi
»Posebne postavke v prora-

čunu za odmero cest nimamo. 
Zadeve rešujemo parcialno in 
kadar je to potrebno zaradi ka-

kšnega drugega tekočega po-
stopka, na primer pri gradnji 
kanalizacije. Pri nas za zdaj 
načrtno neodmerjenih cest ne 
rešujemo. To bi bilo tako zne-
skovno kot časovno praktično 
nemogoče,« je pojasnil župan 
občine Braslovče Branimir 
Strojanšek. Kot pravi, se pri 
njih srečujejo tudi s tem, da 
na določenih mestih, kjer je 
bila odmera že urejena in so že 

bili postavljeni mejniki, le-teh 
ni več ali pa so bili iz njim ne-
znanega razloga prestavljeni. 
Kot je zatrdil, v zadnjem času 
posebnih sporov ali zapletov 
okrog občinskih cest niso 
imeli. Morebitna nesoglasja z 
lastniki skušajo najprej rešiti 
s pogovorom, saj vsak sodni 
postopek zadevo le podraži. 
»Podražitve pa danes ne kori-
stijo nikomur,« še pravi Stro-
janšek. V Braslovčah, kjer ima-
jo v upravljanju 95 kilometrov 
kategoriziranih, skupaj s polj-
skim in gozdnimi pa skoraj 200 
kilometrov cest, sicer letno za 
občinsko prometno infrastruk-
turo in komunikacije nameni-
jo 372 tisoč evrov. V kolikor se 
zgodi, da je treba meje urediti, 
bodisi na željo občine, bodisi 
na željo občanov se sredstva 
črpajo s tega kupčka.

Nekoliko bolj strukturira-
no zadevo rešujejo v Prebol-
du, kjer za odmero cest in 
vpis v zemljiško knjigo letno 
namenijo med 10 in 20 tisoč 
evri, kar zadostuje za uredi-
tev približno štirih kilome-
trov. Neodmerjenih cestišč, 
ki so pretežno v privatni lasti, 
pa je v občini Prebold okoli 
34 kilometrov. Kot je povedal 
preboldski podžupan Franc 
Škrabe, posebnih težav zara-
di neurejenega statusa nekate-
rih cest za zdaj nimajo. »So pa 
zahtevki za čimprejšnjo uredi-
tev in seveda v določenih pri-
merih tudi za odškodnine.«

Urejanje lastništva 
z dogovorom
Ker se je v preteklosti za 

namen ureditve lastništva 

zemljišč, na katerih so objek-
ti javne gospodarske infra-
strukture, namenjalo premalo 
denarja in časa, so v Žalcu k 
reševanju tega problema pri-
stopili sistematično. »Višine 
kupnin so večinoma stvar do-
govora, razen v primerih, ko 
se sklepajo menjalne pogod-
be, kjer je skladno z veljavno 
zakonodajo obvezna cenitev 
zemljišč,« so pojasnili na žal-
ski občini. Kot so zapisali, so 
pogosti tudi primeri, ko se la-
stniki zemljišč strinjajo z brez-
plačnim prenosom lastninske 
pravice na zemljiščih, ki leži-
jo v cestnem telesu, če obči-
na naroči in poravna stroške 
geodetskih in notarskih stori-
tev ter uredi vpis v zemljiško 
knjigo. »Občani se vse bolj 
zavedajo, da je urejen lastni-
ški status cest v interesu vseh, 
zato pri sklepanju pogodb ve-
činoma ni zapletov. Na obči-
ni pa se trudimo, da lastniki 
zaradi nujnih birokratskih 
postopkov (odmera davka, 
odobritev pravnega posla na 
upravni enoti) pri sklepanju 
pravnih poslov ne občutijo 
prehudih obremenitev. Vča-
sih je overitev podpisa na 
pogodbi pri notarju edina la-
stnikova zadolžitev, ki jo mora 
urediti sam,« še pojasnjujejo 
na občini. Občina Žalec je si-
cer v letu 2012 za geodetske 
storitve, ki se nanašajo na 
ureditve lastniškega stanja 
cest, porabila dobrih 36 tisoč 
evrov (36.338,49), za notarske 
storitve pa nekaj manj kot šest 
tisočakov (5.788,59).

URŠKA SELIŠNIK
LEA KOMERIČKI

V Skupnosti občin Slovenije se teh težav zavedajo. Pojasnjujejo, da so po eni strani posledica preteklih politično-sis-
temskih sprememb, ko se sočasno sproti ni urejalo tudi teh vprašanj. Po drugi strani pa so zaradi napredka tehnologije 
na področju kartografije tudi bolj natančne slike oziroma posnetki s terena, kot so bili v preteklosti. Slovenske občine 
se s temi težavami soočajo v različnem obsegu. V skupnosti občin Slovenije so v preteklosti že naslovili pobudo za raz-
rešitev teh težav na pristojno ministrstvo, vendar odgovor še pričakujejo. Kot še pojasnjujejo, bo nanj najverjetneje še 
treba počakati, saj gre za temeljne sistemske spremembe, ki se jim je treba posvetiti čim bolj previdno in skrbno.

Zgornja tabela je le poskus primerjave med nekaj občinami na Celjskem, saj podatki, ki smo jih 
dobili, razkrivajo, da občine v svojih proračunih različno opredeljujejo sredstva, ki jih namenjajo 
za geodetske odmere in odškodnine. Večina pravzaprav v svojih proračunih niti nima posebne 
postavke, v kateri bi bila zapisana sredstva za odškodnine oziroma za odškodnine denarja sploh 
ne predvideva. Poleg tega ponekod postavka »odmere« ne pomeni stroška le za geodetske odmere. 
Morda tudi ta »številčni« pristop nakazuje potrebo po kakšni sistemski rešitvi odmere zemljišč 
z namenom ureditve lastniških razmerij za kategorizirane občinske ceste.

Kolikšen del proračuna občine 
porabijo za vzdrževanje svojih cest
Občina Proračun 2013 Vzdrževanje občinskih cest  % proračuna Geodetske storitve Odškodnine

Laško 16.438.048,00 388.225,00 2,4 45.000,00 -
Žalec 18.995.000,00 578.700,00 3,1 36.338,00 -
Šentjur 17.800.000,00 750.000,00 4,2 50.000,00 
Prebold 4.345.148,00 120.000,00 2,8 10 do 20.000,00 -
Braslovče 7.500.000,00 80.000,00 1,1 - -

Vir: občine

V proračunu Občine Šentjur se postavka »odškodnine 
in odmere« ne nanaša zgolj na stroške odmer občinskih 
cest, ampak je zastavljena precej širše.

Postavka je 
zastavljena širše

Vodja službe za gospo-
darjenje s premoženjem 
Konrad Pušnik je pojasnil, 
da so na tej postavki opre-
deljena sredstva za stroške 
geodetskih odmer, pa tudi 
cenitve zemljišč, notarske 
storitve ter sredstva za od-
škodnine oziroma odkupe 

zemljišč, ki bodo oziroma so 
bila uporabljena za izgradnjo 
javnih infrastrukturnih objek-
tov, zlasti cest, pa tudi kanali-
zacije, vodovoda itd. Pušnik je 
še povedal, da poskušajo viši-
no sredstev na omenjenih po-
stavkah za posamično leto re-
gulirati na osnovi načrtovanih 

infrastrukturnih projektov v 
Občini Šentjur in glede na 
specifike, ki jih zahteva nji-
hova izvedba. »Tako je treba 
upoštevati, da je načrtovanje 
letnih proračunskih postavk 
»odškodnine in odmere« del 
širših razvojnih in izvedbe-
nih planov v Občini Šentjur 
ter vezano tudi na konkretne 
projekte,« je dejal.

TV

Dobro je vedeti …
Kategorizacija občinskih cest je bila v Sloveniji iz-

vedena na podlagi Uredbe o merilih za kategorizacijo 
javnih cest.

Odloki o kategorizaciji občinskih cest so zagotavljali 
predvsem pravno podlago za načrtovanje obsega vzdr-
ževalnih del in določitev zneskov, ki jih zahteva poraba 
v posamezni lokalni skupnosti. Za samo lastniško in ze-
mljiškoknjižno ureditev posamezne parcele s statusom 
javne ceste, ki je bila v zasebni lasti, pa bi morale lokalne 
skupnosti po kategorizaciji izvesti še geodetske odme-
re zemljišč, odkup ali razlastitev zemljišč na delih cest, 
ki niso v lasti lokalnih skupnosti, razglasitev grajenega 
javnega dobra in vpis lastnine lokalne skupnosti na teh 
parcelah v zemljiško knjigo. Ker tega niso storile, proble-
matika dobiva epilog na ustavnem sodišču.

Ustavno sodišče Republike Slovenije tudi letos, v po-
ročilu o delu za leto 2012, navaja, da lokalne skupnosti 
ne izvajajo razlastitve v skladu z ustavo.

Številne odločbe ustavnega sodišča kažejo, da lokalne 
skupnosti opredeljujejo kot javne poti tudi poti, ki deloma 
vodijo prek zasebnega zemljišča, za katere ni bil izve-
den postopek pridobitve zemljišča oziroma razlastitve. V 
vseh teh primerih ustavno sodišče ugotavlja neustavnost 
odlokov o kategorizaciji občinskih cest, ki te ceste kate-
gorizirajo. Čeprav je ustavno sodišče v svojih določitvah 
posebej opredelilo, da lahko občine neskladje odpravijo 
tako, da z lastnikom pobudnikom sklenejo pravni posel 
za pridobitev zemljišč oziroma začnejo postopek za raz-
lastitev ali pa v skladu z zakonom izpeljejo postopek za 
ukinitev javne poti, teh odločb niso upoštevali.

Krošnje so ozelenele in spet je veliko zahtev občanov po 
sekanju dreves. Hkrati se lomijo kopja o tem, zakaj sploh 
posekati kostanje v celjskem parku in platane pred Metropo-
lom. Živeti v zelenem mestu med drevesi ali se poleti hladiti 
s klimatsko napravo? To je zdaj vprašanje v naši temi, ki jo 
je pripravila Tatjana Cvirn.
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Iz RASR, Razvojne agencije Savinjske regije vas obveščamo, da je 
odprt Javni poziv za vključitev v projekt Podjetno v svet podjetni-
štva 2013. Program predstavlja petmesečno usposabljanje mladih 
brezposelnih iz Savinjske regije s ciljem razvoja podjetniške ideje do 
ustanovitve podjetja. Projekt � nancirata Evropski socialni sklad in 

Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti.
Vse informacije in vloga je objavljena na spletni strani: www.rasr.si.

Več informacij na: 03 589 40 90 (Tomaž Poličnik);
GSM 031 813 513 (mag. Barbara Mikuš Marzidovšek),

tomaz.policnik@rasr.si, barbara.marzidovsek@rasr.si;
RASR, Razvojna agencija Savinjske regije d.o.o.,

Ulica XIV. divizije 12, 3000 Celje.

ZA MLADE BREZPOSELNE Z 
DOBRO PODJETNIŠKO IDEJO

»Pomembno je, da pridemo na ›borzo‹ in da dobimo knjige. Marsikdo bi lahko že 
našel drugo delo, vendar te dandanes na črno ne zaposlijo več, mi pa nimamo nič 
v rokah,« so omenjali zaposleni v Kivu in dodali, da čakajo na kakšno odločitev 
kot pes na kost.

Papirjev za delavce 
še ni Agoniji v vranskem Kivu in celjskem Heledis’u

ni videti konca

Ko smo se v minulih mese-
cih soočali s stisko zaposle-
nih v vranskem Kivu in celj-
skem Heledis’u, nenazadnje 
tudi v celjskem Emu ETT, je 
bilo le nekaj upanja, da se 
bodo zgodbe nekako zao-
krožile. A se še vedno niso. 
Nekdanji zaposleni še vedno 
iščejo informacije o dogaja-
nju v svojih podjetjih, ki so 
nekaterim tudi po več dese-
tletij rezala kruh. »Vse je še 
v ›luftu‹, mi samo čakamo,« 
smo najpogosteje slišali.

Delavci vranskega Kiva 
so minuli teden sicer prejeli 
odpoved delovnega razmer-
ja, vendar še vedno čakajo 
na izračune plač, na osnovi 

katerih pričakujejo izračun 
osnov nadomestil za brez-
poselnost. Tako se je delno 
končala precej dolgotrajna 
in mučna zgodba, ki smo jo 
spremljali skoraj dva mese-
ca. Približno sto zaposlenih 
v vranski družbi Kiv se je 
namreč konec marca, potem 
ko so kar nekaj mesecev pre-
jemali samo akontacije plač, 
odločilo za stavko. Z njo so 
zahtevali izplačilo polnih 
plač ter drugih zaostalih 
prejemkov. Ker denarja ni 
bilo, so zaposleni ob pomoči 
angleške družbe predlagali 
stečaj. Tega je pristojno so-
dišče v Kivu uvedlo konec 
aprila, za stečajnega upravi-

telja pa imenovalo Matjaža 
Nanuta, ki je na enem od 
srečanj ugotavljal, da ni toč-
no znano, koliko zaposlenih 
je bilo v Kivu niti kakšne so 
bile uradne plače.

Problem je v tem, ker je 
plače obračunaval zunanji 
izvajalec, ki je ostal brez 
dela računalniške opreme, 
tako da so v sindikatu sami 
založili potrebnih 630 evrov. 
Nazadnje je bilo menda de-
lavcem obljubljeno, da bodo 
potrebne izračune za prija-
vo za zavod za zaposlovanje 
prejeli do konca meseca. O 
tem, kdo vse hodi po dvori-
šču vranskega Kiva, delavci 
vedo povedati več kot pre-

več, očitno pa so tudi čez 
poplačilo terjatev iz stečajne 
mase potegnili črto. Po njiho-
vih zadnjih podatkih naj bi 
se na zavod skupno prijavili 
6. junija, kar verjetno po-
meni, da bodo nadomestila 
prejeli šele avgusta. »Seveda 
ob pogoju, da bodo ›papirji‹ 
urejeni.«

Heledi’s z novo 
lastnico?
Glede dogajanja v celj-

skem Heledis’u je neznank 
še največ. Stečaj v podjetju 
ni bil uveden, ker nihče ni 
imel denarja za plačilo stro-
škov stečajnega postopka, 
eden od potencialnih kup-

cev je v vmesnem obdobju 
dvignil roke … Po zadnjih 
informacijah, s katerimi raz-
polagajo v sindikatu in bivši 
zaposleni, naj bi se v podje-
tju pojavila nova lastnica, ki 
uradno ni nikjer zapisana … 
Gospa z očali, so omenjali 
sindikalisti, ki med ura-
dnimi lastniki Heledis’a ne 
najdejo novih imen. Zadnja 
sprememba je vpisana v letu 
2011, ko je direktorsko me-
sto prevzela Tamara Kokol. 
Še vedno v Heledis’u ostaja 
osem delavcev, ki menda na-

daljujejo proizvodnjo, slišati 
pa je mogoče, da si prizade-
vajo tudi za nove posle.

»Vse skupaj je res barabin-
sko,« je mogoče slišati v sku-
pini, ki je delo v Heledi’su 
odpovedala že pred časom, 
vendar še vedno nimajo »pa-
pirjev« za marčevske plače. 
Pripovedi o tem, da iz pod-
jetja še vedno izginja opre-
ma, je veliko, da o ovadbah 
niti ne govorimo. Vendar se 
človek vpraša, kam vse to 
pelje.

URŠKA SELIŠNIK

Reševanje ali 
razprodaja 
podjetij?

Na zadnji seji vlade so bolj natančno pojasnili, zakaj 
so se odločili za prodajo državnih deležev v nekaterih 
podjetjih. Kot je znano, naj bi v okviru protikriznih 
ukrepov vlada v podjetjih s Celjskega prodala deleže v 
Aeru, cinkarni, Uniorju in Termah Olimia bazeni.

Glede Aera vlada ugotavlja, da družba nujno potrebuje 
strateškega investitorja, saj se že dlje časa sooča s finanč-
nimi težavami in bo ob nadaljevanju negativnih trendov 
postala insolventna. Na prodajo deležev v cinkarni in 
družbi Terme Olimia bazeni je najbolj vplival stečaj hol-
dinga Zvon ena, ki je bil imetnik večjega števila delnic v 
obeh družbah. Za zastavne upnike teh delnic je najbolj 
smotrna prodaja zastavljenih delnic preko prodajnega 
postopka, s čimer si bodo banke upnice izboljšale finančni 
položaj. V cinkarni je cilj prodaje maksimiranje prodajne 
cene ter stabilen dolgoročen razvoj in ohranitev stabilne 
finančne strukture podjetja.  Za Terme Olimia bazeni vla-
da še dodaja, da se je prodajnemu postopku pridružila 
Modra zavarovalnica kot racionalni investitor, pri prodaji 
večinskega deleža podjetja se namreč pričakuje občutno 
višja dosežena prodajna cena kot če se prodaja manjšin-
ski delež podjetja. Za zreški Unior pa velja, da družba 
potrebuje dodatna finančna sredstva v obliki lastniškega 
kapitala, ki pa jih lahko zagotovi le zasebni investitor.

US

Nov krog za 
dokapitalizacijo 
pivovarne

Nadzorniki Pivovarne Laško so potrdili sklic redne skup-
ščine delničarjev, ki bo 20. junija.

Na skupščini bodo lastniki poleg rednih točk odločali tudi o 
dokapitalizaciji in imenovali tudi nove predstavnike kapitala v 
nadzornem svetu. Za štiri prosta mesta so člani nadzornega sveta 
Pivovarne Laško evidentirali sedem kandidatov. Člani nadzor-
nega sveta so se seznanili tudi s ključnimi kazalniki kapitalske 
ustreznosti in stanjem plačilne sposobnosti Pivovarne Laško. 
Seznanili so se tudi s poročilom o poslovanju za prvi kvartal leta 
2013, v katerem je Skupina Laško ustvarila 5 milijonov evrov pro-
daje in 64 tisoč evrov dobička. Slabo poslovanje prvega kvartala 
pripisujejo izrednim vremenskim razmeram. Poslovanje v aprilu 
je bistveno izboljšalo celotno sliko in celotno poslovanje dvignilo 
na raven predvidenega ambicioznega letnega plana. US

Cetis slabše kot lani
Celjski Cetis je objavil rezultate poslovanja v prvih treh 

mesecih letošnjega leta, ki pa niso najbolj spodbudni.
Družba je v tem obdobju ustvarila 6,4 milijona evrov pri-

hodkov, kar je kar za 20 odstotkov manj kot v primerjalnem 
obdobju lani. Kar za 27 odstotkov so se znižali prihodki na 
domačem trgu, na tujem pa so se povišali za dobrih 5 odstotkov. 
Največji delež v prihodkih od prodaje je bil ustvarjen s prodajno 
skupino dokumentov, sledita embalaža in sistemi za poslovno 
komuniciranje, na zadnjem mestu po obsegu prihodkov pa so 
igre na srečo. Prodaja dokumentov je bila v letošnjem prvem 
trimesečnem obdobju za 40 odstotkov nižja kot v primerljivem 
lanskem obdobju. Stroški in odhodki obravnavanega obdobja so 
znašali 6,4 milijona evrov in so se glede na lansko primerjalno 
znižali za 11 odstotkov, tako da je celjski Cetis v prvih treh 
mesecih letošnjega leta ustvaril nekaj več kot 100 tisoč evrov 
dobička iz poslovanja. V enakem lanskem obdobju so v Cetisu 
beležili 878 tisoč evrov plusa. US

Slovensko logistično združenje je za najboljšega logista 
v letu 2012 izbralo Tadeja Pojbiča, direktorja nabave in 
oskrbovalne verige v Engrotušu. Gre za prestižno pri-
znanje na področju logistike, ki sta si ga Pojbič in z njim 
tudi največji celjski trgovec zaslužila zaradi »vidnega 
napredka na področju razvoja in upravljanja logistike«, 
so zapisali v združenju.

Takšni ugotovitvi logističnega združenja pritrjujejo tudi 
v Engrotušu, saj se je, kot poudarjajo, v dvajsetletni zgodo-
vini podjetja njihov oddelek logistike razvil v enega najbolj 
naprednih v svoji panogi ne le doma, ampak kar v širšem 
srednjeevropskem prostoru. Kako velika je njihova logistika, 
razkrivajo tudi številke. Samo v centralnem skladišču, ki so 
ga zgradili tik ob sedežu podjetja v Celju, je zaposlenih več 
kot 300 ljudi. Njihovi tovornjaki, ki gredo vsak dan na več kot 
250 lokacij, na leto opravijo kar 16 milijonov voženj. Kako 
pomembna je za poslovanje trgovskega podjetja logistika, 
priča podatek, da je v Engrotušu direktor logistike tudi član 
izvršnega odbora podjetja.

Tadej Pojbič poudarja, da so za uspešno poslovanje podje-
tja najpomembnejši učinkoviti naročanje in distribucija ter 
vodenje in nadzor zalog. Zato je na področju logistike treba 
nenehno vnašati inovacije in presegati postavljene meje.

JI, foto: arhiv Engrotuš

Zgodba v celjskem Emo ETT se menda 
končuje v teh dneh, gre pa predvsem za 
to, kakšen bo uradni konec podjetja. 
O tem, da se bo končala proizvodnja, 
saj ustvarjajo zgolj izgubo, ter da bodo 
poplačali delavce, dobavitelje in upni-
ke, smo pisali. Odpovedi delovnega 
razmerja vsem zaposlenim ne pomenijo 
ne stečaja ne likvidacije družbe, temveč, 
kot so razlagali lastnik in vodstvo Ema, 
»le« dokončno zaustavitev proizvodnje. 
Vendar se v sindikatu bojijo, kako bo 
s prijavami na zavod za zaposlovanje. 
O podrobnostih oziroma reševanju tega 
vprašanja se dogovarjajo še danes.

Engrotuš ima najboljšega 
logista
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V Skupini Bisol Group so v četrtek odprli posodobljeno in 
nadgrajeno avtomatizacijo proizvodnje fotonapetostnih mo-
dulov, s katero bodo še povečali konkurenčnost na svetovnih 
trgih ter okrepili svoj vodilni položaj na področju kakovosti 
in poslovne odličnosti.

Bisol v prvi peterici
Po posodobitvi delajo 24 ur

letnih garancijah na fotovolta-
ične komponente.

Brez državne 
pomoči
Gre za sklop obsežnih na-

ložb v skupni vrednosti dva 
milijona evrov, ki jih je sku-
pina Bisol izvedla z lastnimi 
sredstvi brez državne pomo-
či, z njimi pa bodo zvišali 
proizvodne kapacitete in še 
izboljšali kakovost izdelkov. 
Kot je poudaril predsednik 
uprave dr. Uroš Merc, gre za 
edinstvene rešitve, ki jih ni 
moč najti pri drugih konku-
rentih. Naložbo so v treh fa-
zah zaključili v dobrem letu, 
saj so vmes lani novembra 
odpravljali posledice poplave, 
v kateri je podjetje utrpelo do-
brih 2,5 milijona evrov škode. 
Hkrati z naložbenimi aktiv-
nostmi je skupina Bisol lani 
pridobila certifi kat ISO 9001 

V zadnjem času smo v gospodarstvu bolj malokrat priča rezanja traku, za kar sta v Bisolu poskrbela podpredsednik in predsednik uprave, 
Marko Poličnik in dr. Uroš Merc.

za sisteme vodenja kakovosti, 
ISO 14001 za sisteme ravnanja 
z okoljem in OHSAS 18001 za 
sistema varnosti in zdravja pri 
delu ter vzpostavila japonsko 
metodo optimizacije proizvo-
dnega procesa 5S.

V Bisolu je 280 zaposlenih, 
ki zaradi povečanega povpra-
ševanja delajo v štirih izme-
nah. S tem, ko je v prejšnjem 
tednu Evropska komisija potr-
dila namero, da bo obdavčila 
uvoz fotonapetostnih modulov 
iz Ljudske republike Kitajske, 
v Bisolu pričakujejo znatno 
povečanje povpraševanja v 
drugi polovici leta in bistve-
no bolj stabilne proizvodne 
razmere v naslednjih letih. 
Predlagan ukrep Evropske ko-
misije bo ponovno omogočil 
lojalno konkurenco, prosti trg 
in spodbudil povpraševanje 
po evropskih proizvodih.

US

Minuli konec tedna so v 
Minoritskem samostanu na 
Ptuju izvedli že 24. razstavo 
Dobrote slovenskih kmetij.

V okviru razstave, na kateri 
so bili na ogled krušni, mesni 
in mlečni izdelki, vina, suho 
sadje, sokovi, olja, kisi, sadjev-
ci, marmelade, konzervirane 
vrtnine, kompoti in žganja, 
so bili številni izdelki, ki so 
na predhodnih ocenjevanjih 
dobili priznanja za kakovost. 
Na razstavi, ki predstavlja osre-
dnjo predstavitev gastronom-
ske raznolikosti slovenskega 
podeželja in kakovosti izdelkov 
s kmetij, vsa leta množično so-
delujejo tudi kmetje z območja 
Kmetijsko gozdarskega zavo-
da Celje (območje Savinjske in 
Koroške regije).

»Njam« s Ptuja
Dobrote s kmetij tudi v Novem tedniku

Lansko poletje smo vam nagrajene 
dobrote s kmetij z območja Celjskega 
predstavili tudi v Novem tedniku. Le-
tošnje poletje bomo prav tako obiskali 
nekatere nagrajence in vam razkrili, ko-
liko truda, volje in znanja – pa seveda 
kakšen recept bomo tudi izbrskali – se 
skriva za nagrajenimi dobrotami. Bodi-
te tudi to poletje z našo akcijo Dobrote s 
kmetij.

optimizacijo sta posodobitev 
in nadgradnja povečala maksi-
malno proizvodno kapaciteto 
za skoraj deset odstotkov, ki 
po novem znaša 130 megava-
tov letno in s čimer se Bisol 
Group uvršča med pet najve-
čjih proizvajalcev v Evropi. Po-

membna tehnološka prednost 
naložbe v avtomatizacijo je ve-
čja ponovljivost proizvodnje 
in zmanjšan vpliv človeškega 
faktorja, kar dodatno izbolj-
šuje kakovost proizvodov in 
njihovo dolgoročno delovanje, 
ki je ključnega pomena pri 25 

Dr. Merc je ob otvoritvi poudaril tudi 
pomen slovenske fotovoltaike pri izpol-
njevanju zavez Evropske skupnosti o 
prehodu v energetsko visoko-učinkovito 
in nizko-ogljično družbo, ki predvideva 
20 odstotkov obnovljivih virov v končni 
rabi energije do leta 2020 in za več kot 
15 % višjo proizvodnjo električne ener-
gije iz obnovljivih virov energije, kot 
je imamo v Sloveniji danes. Zato je še 
enkrat pozval k premišljeni in strokovno 
utemeljeni rešitvi negotove prihodnosti 
slovenske fotovoltaike.

V Termah 
Dobrna več 
domačih gostov

Med številnimi zdravilišči, ki delujejo na širšem celj-
skem območju, so tudi Terme Dobrna, kjer so lani zabele-
žili za 8 odstotkov več turistov kot predhodno leto, število 
nočitev pa je ostalo na ravni leta 2011. Opažajo, da pridejo 
isti turisti večkrat, toda za krajši čas.

Učinki negotovih časov so tako najbolj vidni na številu 
nočitev in večjem zanimanju ter v povpraševanju za čim 
bolj ugodnimi paketi dopustovanja. Močan vpliv na poslo-
vanje in možnosti nadaljnjega razvoja destinacije pa imajo 
še ukrepi zdravstvene zavarovalnice, ki je oklestila cene in 
obseg storitev. Tudi v letošnjih štirih mesecih beležijo manjše 
povpraševanje kot v enakem času lani. Pri tem prednjačijo 
tuji gostje, poleg Italijanov je dopustovalo v zdravilišču letos 
manj še nekaterih gostov iz drugih tujih trgov, so pa povečali 
število domačih turistov. Obeti oziroma število rezervacij za 
preostanek leta so nekoliko bolj optimistični.

US

Dva osnovna stebra delova-
nja skupine Bisol Group sta 
proizvodnja fotonapetostnih 

modulov ter višanje učinko-
vitosti proizvodnih procesov. 
Poleg naložbe v stroškovno 

Letos so v ocenjevanje 
poslali 271 izdelkov. Poleg 
številnih zlatih, srebrnih in 
bronastih priznanj so pre-
jeli 17 znakov kakovosti, ki 
ga prejme izdelek, ki tri leta 
zaporedoma prejme najviš-
je - zlato priznanje. Kar 12 
znakov kakovosti so podelili 
kmetom na območju Savinj-
ske regije.

Prejemniki znaka kakovo-
sti so Kmetija Kalšek iz Žič 
za slivovo marmelado; Da-
rinka Rečnik z Ljubečne za 
kisle kumare; Ivan Jevšnik 
iz Laz pri Velenju za domačo 
kislo repo; Vinogradništvo 
Pečnik s Sedlarjevega ter 
Danica Tisnikar iz Lipja pri 
Velenju za kivijevo marme-
lado; Jožica Lenko z Ljub-

nega ob Savinji za mešano 
marmelado; Mihaela Ločan 
s Topolšice za mladi sir; Sil-
va Korez z Grobelnega za 
kajmak; Kmetija Rastočnik 
iz Šmihela nad Mozirjem za 
polbeli kruh; Vida Polajžar 
iz Rogatca za makovo poti-
co ter Kmetija Pri Krpenc s 
Kalobja za brizgance in me-
deno pecivo.

Rezultati z Dobrot sloven-
skih kmetij kažejo, da se 

kakovost izdelkov s kmetij 
iz leta v leto povečuje. Raz-
veseljivo je tudi, da je vse 
več kmetij, ki se s predelavo 
kmetijskih pridelkov ukvar-
jajo v okviru tako imenova-
nih dopolnilnih dejavnosti 
na kmetiji. Tako je mogoče 
izdelke s kmetij tudi kupiti 
– na kmetijah, tržnicah, pri-
reditvah ali jih poskusiti ob 
obisku turističnih kmetij.

URŠKA SELIŠNIK
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Od ideje do poslovanja
V Razvojni agenciji Sa-

vinjske regije (RASR) so 
pred tremi meseci začeli 
projekt usposabljanja mla-
dih izobraženih brezpo-
selnih v Savinjski regiji. S 
tem jih spodbujajo, da se 
samozaposlijo, odprejo la-
stno podjetje ali se zaposlijo 
pri drugem delodajalcu. Po 
dobrem odzivu, ko se je na 
prvi razpis prijavilo kar 72 
kandidatov in so med njimi 
izbrali 10 najboljših, ki so 
februarja začeli usposablja-
nje, je zdaj zainteresiranim 
na razpolago že nov razpis. 
Tudi tokrat RASR sodelu-
je z Evropskim socialnim 
skladom in ministrstvom 
za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, 
ki projekt sofi nancirata; 
možnost za kandidiranje na 
njem imajo mladi do konca 
maja.

Glasbilo za vse
Milozvočno in domače zve-

neče glasbilo – tako predstavi 
citre Jasmina Levičar in pou-
čevanje teh predstavlja njeno 

poslovno idejo. Samostojno 
izvajanje, igranje melodije in 
spremljave hkrati, enostavne 
za prenos, možnost igranja 
različnih zvrsti glasbe so le ne-
kateri argumenti v prid citram. 
Levičarjeva poučuje citre od 
leta 1998 in takrat je tudi pre-
jela naziv mojstrice citer ter na 
državne tekmovanju sloven-

skih citrarjev še zlato odličje. 
Izkušnje poučevanja dobivajo 
dodano vrednost skozi prizna-
nja njenih učencev na različ-
nih tekmovanjih, nazadnje 
na primer na mednarodnem 
tekmovanju v Štanjelu, kjer 
sta Gašper in Maruša Vidmar 
prejela zlato odličje. Tudi 
sama se rada odzove vabilu na 

prireditve, koncerte, dogodke, 
obiskuje citrarske seminarje 
in skrbi za dodatno izobraže-
vanje. Učenje citer priporoča 
že otrokom od tretjega leta, saj 
se tako odlično razvijajo mo-
torične sposobnosti; zgornje 
starostne meje za učence pa 
praktično ni, če jih le veseli 
igranje.

Besede, oblika in 
pravilna raba
Profesorica slovenskega 

jezika in književnosti z opra-
vljenim strokovnim izpitom 
s področja vzgoje in izobra-
ževanja Nina Vozlič že deset 
let poučuje slovenščino in 
se hkrati ukvarja z lektori-
ranjem različnih vrst bese-
dil. Je članica Slavističnega 
društva Slovenije in Lektor-
skega društva Slovenije, kjer 
ravno potekajo delavnice in 
aktivnosti v smeri možnosti 
pridobitve lektorske licence. 
S Hišo pravopisa bo ponudi-
la vse jezikovne rešitve pod 
eno streho, od lektoriranja, 
poučevanja skozi delavnice 
individualno ali skupinsko 
(na primer slovenščina za 
tujce, poslovna slovenščina, 
šola kreativnega pisanja, 
priprave na maturo ali po-
pravne izpite) in jezikovno 
svetovanje (na primer pri 
pisanju ponudb za delo, 
življenjepisov, dopisov). Se-
minarske naloge, magistrske 
naloge in doktorske diserta-
cije so dokumenti, kjer se 
pogosto mudi in lovi roke in 
tu Vozličeva ponuja možnost 
prednostnega lektoriranja in 
brezplačen tehnični pregled, 
da bo izdelek v skladu z navo-
dili izobraževalne ustanove.

Z roko v roki
Poslovna ideja Barbare Lu-

žar je družbeno odgovoren 
projekt v obliki socialnega 
podjetništva, ki bo prepo-
znaven kot Hiša druženja 
Žalec. Od drugih se razlikuje 
po tem, da se v njej družijo 
in zbirajo vse generacije. 
Projekt je podprla Slovenska 
fi lantropija in to bo tretja hiša 
v Sloveniji (po Murski Soboti 
in Vipavi) s takšnim koncep-
tom. Aktivnosti bodo odvisne 
od povpraševanja okolja, gre 
pa za bogat nabor možnosti. 
Po opravljeni anketi med 
starši in upokojenci, s katero 
so preverjali, kaj si želijo, so 
ugotovili, da so starejši nav-
dušeni nad mentorstvom 
mlajših, prenašanjem zna-
nja in izkušenj. Zanimiva je 
posredovalnica prostovoljnih 
del, kjer gre za manjšo pomoč 
pri enostavnih opravilih, kot 
so npr. pomoč pri nakupih, 
kakšen sprehod in podobno. 
Žalska hiša druženja bo po vi-
ziji Lužarjeve pokrivala tako 
strokovne nasvete uporabni-
kom (zdravstvene, fi nančne, 
s področja odnosov), tu bodo 
razstave, nastopi in nenaza-
dnje bo priložnost za kavico, 
čaj in kaj za pod zob; slednje 
s poudarkom na lokalni do-
bavi.

Saj vemo, da so v zadnjem 
času šparglji oziroma po eni 
od razlag beluši »definitivno 
in«. Špargljevi dnevi, tedni, 
juhe in še kaj podobnega 
pričajo, da smo tudi v Slove-
niji sprejeli to zdravilno ra-
stlino, ki velja za eno prvih 
vrst pomladanske zelenjave. 
Vendar ko srečaš Edija Jur-
jevca, te kaj kmalu prime 
želja, da bi tudi sam zasadil 
na njivo kakšno rastlino.

»Dvajset sadik na druži-
no, pa se vsem podaljša ži-
vljenje,« pravi Edi Jurjevec, 
sicer skupaj z ženo Faniko 
lastnik Gostišča Prodnik v 
Juvanju, ki ga verjetno lju-
biteljem dobre hrane, vodnih 
športov, fitnesa in savne ter 
drugim popotnikom ni treba 
posebej predstavljati. Edije-
vo navdušenje nad beluši 
(čeprav sam strogo uporablja 
izraz špargelj) je preprosto 
tako nalezljivo, da bi sedel 
in jedel …

»Že pred 12 leti smo hodili nabirat špar-
glje na opuščeno njivo v dolini Raše. V 
Istri sem se tudi naučil, kako raste in 
kako se vzgaja ta rastlina. Sam sem 
začel s 120 sadikami, zdaj pa poglej-
te …« se nasmeje ob pogledu na vzorno 
urejeno njivo brez enega plevela, polno 
vitkih krajših ali daljših stebelc, ki so še 
žarela v jutranji rosi.

Šparglji iz devete vasi
Ali kako se je Edi Jurjevec zapisal gojenju špargljev

»Posel moramo 
imeti vse leto, sicer 
v dejavnosti, kot 
je naša, ni mogoče 
uspeti,« trdi Edi 
Jurjevec.

Vsestranski podjetnik med svojimi šparglji.

Zgodaj se Jurjevec odpra-
vlja po komaj zrasle rastline, 
saj so sveže nabrane najbolj-
še. Po 48 urah začne rastlina 
propadati oziroma izgubljati 
vitamine in hranilne snovi. 
»Zaviti v slanino, da je neko-
liko vonja po mesu, in pečeni 
na žaru.« Na tako pripravljene 
med drugim prisegajo pri Pro-
dnikovih, kjer sicer Fanika z 
ostalimi člani kuharske ekipe 
pripravlja šparglje na skoraj 
tisoč in en način. Dva meseca, 
do sredine junija, je menda 
v gostišču samo špargelj, saj 

tudi gostje zelo povprašujejo 
po tej dobroti. Doslej so jih pri 
Prodnikovih še dokupovali, 
odslej (beluši se lahko režejo 
šele po teh letih) bodo skoraj 
samooskrbni. Menda so po tej 

dobroti najprej posegali tujci, 
v zadnjem času pa je tudi med 
domačini vse več zanimanja.

Zdrava prehrana 
ima prihodnost
Kot pravi Jurjevec, je škoda, 

da se za gojenje špargljev ne 
odloča več Zgornjesavinjčanov, 
saj je to precej donosna pano-
ga – sicer pa, kdor jih kupuje v 
trgovini ali na tržnici, to tako 
ve. »Le da branjevke verjetno 
v enem dnevu prodajo lastne 
količine, potem pa šparglje 
uvažajo z Madžarske,« je pri-
pomnil Edi. Menda kilogram 
na njivi stane 6 evrov, a tudi 
sicer gre za trajnico, ki prinaša 
precejšen donos po hektarju. 
Le dela je veliko, ampak kmet, 
kot omeni Jurjevec, brez dela 
ne more obogateti. Pri Prodni-
kovih je pravo kmetijstvo od 
nekdaj doma in verjetno tudi 
zaradi tega vse bolj prisegajo 
na domače. Na večji kmetiji, ki 
je nekdaj živela od živinoreje, 
še vedno v hlevu ostaja 15 te-

lic. Za druge domače dobrote, 
tudi imeniten zgornjesavinj-
ski želodec, v hlevu pitajo več 
prašičev, zelenjava zraste tudi 
v vrstah med šparglji. Pa ne-
kaj češenj, nekaj sort grozdja 
in še vrsta drugih rastlin in ži-
vali, pridelanih in zrejenih na 
sosednji biokmetiji, ki je v lasti 
Edijevih staršev. »Zdrava pre-
hrana in z njo doma pridelana 
hrana bosta vse bolj pomemb-
ni. Zato bo tudi naša kmetija za 
gostišče vse bolj pomembna,« 
pravijo pri Prodnikovih.

Prisega na domače
Edi in Fanika stavita še na 

dobra organizacijo dela in do-
polnjevanje ponudbe. »Prepri-
čan sem, da so za dobro hrano 
potrebne domače sestavine. Je 
pa tako, da k dobri hrani sodi 
čimveč sob,« pravi Edi, po izo-
brazbi živinorejec. V podjetju 
sam skrbi za nabavo, pridelavo 
in predelavo, žena za gostinski 
del. Trije otroci pomagajo. Po-
čitka tako rekoč ni, dopust je v 
enem kosu dolg največ tri dni, 
pravi Edi, ki mu volje in veselja 
do dela ne gre oporekati. Do 

tega, kar je zraslo pri Prodni-
kovih, je s subvencijami neko-
liko pripomogla tudi država, 
vendar je Jurjevec prepričan, 
da je sam kriv tisti, ki ne zna 
izkoristiti ponujene roke.

Domačija Prodnik je ime 
dobila po savinjskem produ, 
s katerim so okoličani nekdaj 
trgovali. Gostišče je Edi – sicer 
navdušen kajakaš in raftar, ki 
je že v najstniških letih vodil 
obiskovalce po brzicah Savinje 
– začel graditi pred skoraj dve-
ma desetletjema. Poleg hrane 
gostišče zdaj ponuja tudi 40 
postelj, sezidali so del s kon-
gresno dvorano in prostori za 
seminarsko dejavnost, junija 
pa bodo sprejeli prve goste v 
novozgrajenih apartmajih.

URŠKA SELIŠNIK

Šparglji že od nekdaj veljajo za delikateso pa tudi za zelo 
zdravo živilo, ki naj bi pomagalo pri mnogih tegobah in 
učinkovito izboljševalo celo moško spolno moč. To so vedeli 
že stari Rimljani, ki so slastne šparglje cenili kot aristokrat-
sko jed, nič manj pa se ni nad njimi navduševal dunajski 
cesarski dvor pred prvo svetovno vojno. Po eni od razlag so 
beluši gojena različica divjih špargljev …

Pr
om

oc
ijs

ko
 b

es
ed

ilo



�Št. 25, 23. maj 2013

NA KRATKO

Prireditev za prireditvijo ob 
občinskem prazniku

VRANSKO – Občina v maju praznuje občinski praznik, ki ga vsako leto obeleži z vrsto 
različnih prireditev. Med njimi je bila tudi osrednja slavnostna seja občinskega sveta v 
Športni dvorani Vransko, na kateri so podelili občinska grba, plakete in priznanja.

Potem ko so v začetku maja v Schwentnerjevi hiši odprli razstavo letalske zbirke Marjana 
Janežiča, so v petek odprli še razstavo slovenske slikarke, grafičarke in violinistke Avguste Šantel 
mlajše, ki je v letih 1901 in 1902 poučevala in ustvarjala na Vranskem. Prireditve so dosegle vrh v 
soboto v Ločici pri Vranskem, ko je Prostovoljno gasilsko društvo Ločica pripravilo praznovanje 
ob 80-letnici. Najprej so krajani odprli prenovljeno dvorišče pred gasilskim domom in odkrili kip 
Gregorja Skorje, enega od voditeljev kmečkega upora na Vranskem, ki je bil pomembna zgodo-
vinska osebnost. Sledila je Florjanova maša, ki jo je daroval domačin Izidor Pečovnik Dori.

ŠO

Likovno bogastvo OŠ Šoštanj
ŠOŠTANJ – V prostorih osnovne šole so na temo Iskanje novih možnosti odprli raz-

stavo Likovni svet otrok 2013.
Strokovna komisija je za razstavo izbrala 451 likovnih del, ki so jih izdelali učenci 53 

osnovnih šol. Zametki projekta segajo v šolsko leto 1968/69, ko je bil ravnatelj v šoštanjski 
šoli Karel Kordež, likovna pedagoginja pa Majda Lesničar. V 45 letih je razstava prerasla v 
vseslovensko, šoštanjska osnovna šola pa je zaradi tega projekta znana v širšem slovenskem 
prostoru. Gre za specifičen projekt, pri katerem gre za pregled dela likovnih pedagogov, 
učiteljev in mentorjev, ki izobražujejo učence in mladostnike do 16. leta. Letos so nagradli 
pet mentorjev, med nagrajenci pa sta tudi Robert Klančnik iz Centra za vzgojo, izobraževanje 
in usposabljanje Velenje ter Osnovne šole Miha Pintarja Toleda Velenje in Danica Arzenšek 
iz velenjskih osnovnih šol Antona Aškerca in Gorica.

US

Delovna akcija na gradu Žovnek
BRASLOVČE – Aktivni ekipi članov Kulturnozgodovinskega društva Žovnek, ki že leta 

skrbi za obnavljanje istoimenskega gradu, so se v nedeljo na tradicionalni pomladanski 
delovni akciji pridružili tudi člani Turističnega društva Braslovče.

V nedeljo je bilo ob in v gradu Žovnek še posebej živahno. Številni prostovoljci so se 
trudili, da bi ta kulturnozgodovinski spomenik in eden najstarejših gradov na Slovenskem 
kmalu dobil lepšo podobo. Ob vznožju severovzhodne stene gradu so na strmem pobočju 
odkopavali skozi stoletja nasuti material, da bi ustvarili raven za začetek obnovitvenih del. 
Številni sprehajalci so z zanimanjem opazovali pozidavo stranskega vhoda in ročno obliko-
vanje kamnitih kvadrov. Predsednik Kulturnozgodovinskega društva Žovnek in pobudnik 
akcije za obnovo gradu Franci Kralj pa je z veliko natančnostjo zidal kamnito steno manjšega 
stolpa na jugozahodni strani gradu. Kot se za tovrstne družbeno koristne prostovoljske 
akcije spodobi, so delovno druženje sklenili za veliko mizo ob okusni obari. LK

IZ NAŠIH KRAJEV

BRASLOVČE – Sodelovanje 
javnega in zasebnega sektor-
ja ter podpora pravih razvoj-
nih projektov naj bi v letu in 
pol v Braslovče pripeljali sto 
novih delovnih mest.

Občine morajo v teh težkih 
gospodarskih časih bistveno 
bolj podpirati tiste redke posa-
meznike in podjetja, ki so pri-
pravljeni investirati in ustvar-
jati proizvodna delovna mesta, 
je prepričan župan Občine Bra-
slovče Branislav Strojanšek. 
Navkljub izjemno zahtevnim 
razmeram na trgu se po njego-
vih besedah še vedno najdejo 
posamezniki, ki so pripravljeni 
vlagati, a jim birokratske ovire 
(pre)pogosto jemljejo voljo in 
pogum.

V občini Braslovče naj bi do 
leta 2015 tudi s pomočjo javno-
zasebnih partnerstev ustvari-
li sto novih delovnih mest. 
Strojanšek si želi, da bi vse 
pristojne službe prepoznale 
perspektivne projekte in s po-
spešenim delom pripomogle 
k pravočasni izdaji potrebnih 
dokumentov.

Industrijska cona
Po številnih, tudi pravdnih 

zapletih naj bi se jeseni v Bra-
slovčah vendarle začela gra-
dnja industrijsko-obrtne cone. 
Za zdaj je edini investitor uspe-
šno podjetje Termotehnika. Po 
dolgih letih čakanja bodo zdaj 
vendarle dobili priložnost, da 
po vsej občini razpršeno proi-
zvodnjo in skladišča postavijo 
pod eno streho.

»Kupili smo zemljišče, veli-
ko 15 tisoč kvadratnih metrov, 
se povezali s projektanti in na-
ročili izdelavo idejne zasnove. 
Trenutno smo v obdobju pri-
prave osnovne dokumentacije 
za pridobitev gradbenega do-
voljenja, za katerega upamo, 
da bo izdano do jeseni,« je 
povedal ustanovitelj in proku-

rist podjetja Rudi Kronovšek. 
Kljub temu še ne vedo, kdaj 
se bo gradnja lahko začela, 
saj jih po besedah Kronovška 
čaka še nekaj izzivov. »Obmo-
čje za zdaj še ni pripravljeno 
za obrtno cono. Tukaj so še 
travniki okoliških kmetov. In 
kot prvi moramo urediti še 
vso komunalno infrastruktu-
ro, tako da se pogovarjamo in 
pogajamo z vsemi pristojnimi 
službami in podjetji. Delamo 
na dveh frontah hkrati, zato 
je napoved o začetku gradnje 
zelo nehvaležna,« pravi Kro-
novšek. Vsekakor naj bi se 
gradnja obrtno-poslovnega 
objekta, ki naj bi trajala dobro 
leto in pol, začela najkasneje 
spomladi prihodnje leto. Tako 
bi lahko ob dobrem razpletu v 
prvi polovici leta 2015 zagoto-
vili do 40 novih delovnih mest 
v proizvodnji.

Poslovno-trgovski 
objekt že jeseni
Kot je znano, je moral vla-

gatelj, podjetje Jagros, ki v 
Braslovčah v okviru javno-
zasebnega partnerstva gradi 
poslovno-trgovski in kulturni 
objekt, zaradi likvidnostnih 
težav zamenjati gradbenega 
izvajalca. Gradnja objekta zdaj 
poteka normalno. V kolikor 
v prihodnjih mesecih ne bo 
nepričakovanih zapletov, bo 
trgovinski del s parkiriščem 
končan do septembrskega 
občinskega praznika, je opti-
mističen Franc Jager, direk-
tor podjetja Jagros. Spodnji 
del, kjer bosta prostor dobila 
knjižnica in kulturni dom, pa 
bodo po besedah braslovške-
ga župana urejali skladno s fi-
nančnimi možnostmi. Čeprav 
so morali med gradnjo menjati 
izvajalca gradbenih del in so 
dela na gradbišču za nekaj te-
dnov zastala, se po navedbah 
investitorja investicija ne bo 

podražila. Bo pa nov trgovski 
center za začetek prinesel 14 
novih delovnih mest.

Oživitev stare žage 
na Šmatevžu
Tretji projekt, ki naj bi v ob-

čini Braslovče omogočil nove 
zaposlitve, je oživitev stare 
žage na Šmatevžu z vzposta-
vitvijo lesnopredelovalnega 
središča. »Projekt je trenu-
tno v obdobju pridobivanja 
potrebne dokumentacije in 
dovoljenj. Načrtujemo, da se 
bo lahko jeseni začel prvi del 
gradnje, in sicer sodobna ža-
galnica,« je povedal investitor, 
direktor podjetja Males-Pel iz 
Šoštanja, Janez Mazej. Ker 
so pri pridobivanju evrop-
skega denarja vezani tudi na 
določene datume, braslovški 
župan obljublja, da bo obči-
na storila vse, kar je v njeni 
moči, da bodo vsi postopki, 
na katere lahko neposredno 
vpliva, karseda hitri. Ker gre 
za zaščiteno območje, mora 
predhodno soglasje izdati še 
zavod za kulturno dediščino, 
prav tako se mora o zadevi 
izreči Agencija Republike 
Slovenije za okolje (Arso). 
»Resnično upam, da bodo te 
službe prepoznale pomemb-
nost projekta in da bodo, če-
prav je stvar še relativno nova 
in sveža, soglasja izdale pravo-
časno,« pravi Strojanšek. Žaga 
naj bi zaživela v prvi polovici 
prihodnjega leta, v sodobnem 
objektu pa naj bi zaposlili 40 
ljudi. Do konca leta 2015 naj bi 
bila končana še drugi in tretji 
del investicije, in sicer proi-
zvodnja križno lepljenega lesa 
ter soproizvodnja električne in 
toplotne energije iz biomase. 
To bo zagotovilo še od 30 do 
40 novih delovnih mest.

LEA KOMERIČKI
Foto: ARHIV OBČINE 

BRASLOVČE

Če ne bo dodatnih zapletov in bo tudi vreme ugodno, bo na tem gradbišču jeseni zaživel nov poslovno-trgovski center, 
ki bo prinesel najmanj 14 novih zaposlitev.

Sto novih 
delovnih mest!
Industrijska cona, poslovno-trgovsko središče in obnovljena 
žaga obetajo zaposlovanje

»Projekti, ki omogočajo nova 
delovna mesta, bi morali biti 
prednostni in uradni organi 
bi morali kdaj delati tudi 
izven rednega delovnega 
časa. Tudi javni uslužbenci 
bomo morali kakšno popol-
dne ›malo stisniti‹, če bomo 
želeli uspeti,« je Branislav 
Strojanšek nekoliko kritičen 
do slovenskega birokratske-
ga aparata.
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Začetek prvih del
PODČETRTEK – Občina je na razpisu za Razvoj obmej-

nih območij s Hrvaško uspela za sofinanciranje s šestimi 
naložbami. Za tri je kandidirala samostojno, za preostale 
tri pa se je potegovala skupaj z občinama Kozje in Roga-
ška Slatina.

Delati so začeli na cesti Sela–Verače ter v Pristavi pri Me-
stinju in na cesti čez virštanjske gorice, kjer bodo obnovili 
tri kilometre cestišča, ga tudi razširili in uredili še obmo-
čje plazu. Vrednost virštanjske naložbe znaša šeststo tisoč 
evrov. V Pristavi pri Mestinju bodo zgradili čistilno napravo 
za štiristo populacijskih enot, zgradili bodo del novega vo-
dovodnega omrežja ter obnovili del obstoječega. Vrednost 
naložbe je okoli šeststo tisoč evrov. Gradbena dela v virštanj-
skih goricah ter v Pristavi morajo biti dokončana do konca 
septembra. Občina je prav tako pridobila nepovratni denar 
za rekonstrukcijo ceste Virštanj–Loka pri Žusmu, ki bo na 
vrsti prihodnje leto. Tam bodo prav tako sanirali več plazov, 
ki ogrožajo cesto, vrednost naložbe na območju podčetrteške 
občine znaša več kot milijon evrov.

Občina Podčetrtek je uspela na razpisu prav tako kot 
partnerka občin Kozje in Rogaška Slatina, ki sta se prija-
vili z rekonstrukcijami cest Gruska–Polje ob Sotli, Male 
Rodne–Plat–Gabrce–Nezbiše ter Kamence–Jerčin–Nezbi-
še–Pristava pri Mestinju. Vse tri ceste so na območju dveh 
občin. Gre za naložbe v 10-kilometrskem obmejnem pasu 
s Hrvaško.

BJ

S turškimi učitelji
SLOVENSKE KONJICE – V Šolskem centru Slovenske 

Konjice – Zreče je bilo na enotedenskem usposabljanju 
devet učiteljev tehničnega pouka iz turškega mesta Urla. 
Na usposabljanju so bili skupaj z guvernerjem Urle Ehmu-
som Gunaydinom, ki je med drugim pristojen za področje 
izobraževanja.

Konjiški šolski center je vodilni partner projekta Fleksi-
bilne avtomatizacije za prenos znanja za delo na različnih 
CMC-orodjih, od stružnic do vrtalnih strojev, avtomatizi-
ranih in računalniško vodenih. V okviru projekta, ki traja 
dve leti ter je sofinanciran z evropskimi sredstvi, prenašajo 
znanje od slovenskega in avstrijskega partnerja na partnerje 
na Hrvaškem ter v Turčiji. Tako so bili konec aprila v Slo-
venskih Konjicah na usposabljanju trije učitelji tehničnega 
pouka iz srednje šole v Pulju na Hrvaškem, v preteklih dneh 
so jim sledili še učitelji iz Turčije, ki so se usposabljali na 
različnih orodjih. V Turčiji bodo znanje prenašali na dijake 
ter na odrasle učence. V okviru tega projekta so v konjiškem 
šolskem centru pred tem brezplačno usposobili tri skupine 
iz različnih slovenskih podjetij. Guvernerja iz Turčije je, 
skupaj z učitelji, sprejel konjiški župan, Miran Gorinšek.

BJ

Bistričani in 
Kumrovčani skupaj

BISTRICA OB SOTLI – V občini so ta mesec začeli izvaja-
ti projekt Evropska reka. Namenjen je mladim iz Bistrice 
ter sosednjega Kumrovca, njegovi nosilci pa so domače 
mladinsko društvo, partnerji občin z obeh strani meje ter 
Kumrovško združenje mladih.

Namen projekta je spodbujanje mladih za dejavnejše 
nastopanje v družbi, z oblikovanjem strategije na različnih 
področjih, od kulture in zaposlovanja do ekologije. Z njo 
naj bi dialog z mladimi okrepili, v anketi, ki jo bodo tudi 
opravili, bodo mladi z obeh strani meje povedali o svojih 
željah in pričakovanjih. Med drugim bodo konec tega me-
seca začeli filmsko delavnico, kjer se bodo učili različnih 
veščin, od nastajanja scenarija in snemanja kadrov do mon-
taže filma. Projekt, ki ga sofinancira Evropska komisija v 
okviru programa Mladi v akciji, so začeli s spoznavnim 
srečanjem med mladimi iz Bistrice in Kumrovca, prav tako 
so pripravili koncert s skupinami iz Bistrice, s Hrvaške in 
iz Nemčije.

BJ

Proti osamljenosti
GORNJI GRAD – Člani društva upokojencev kot prosto-

voljci izvajajo projekt Starejši za starejše.
V okviru tega dela želijo spoznati potrebe starejših, ki 

živijo doma, jim poiskati pomoč pristojnih služb ali v okviru 
društva upokojencev. Z obiski tudi zmanjšujejo osamljenost 
starejših, ki je velikokrat največji problem. Društvo v projek-
tu sodeluje peto leto. Aktivnih prostovoljcev je 12, obiskujejo 
pa 281 oseb, starejših nad 69 let. Na območju Gornjega Grada 
in Nove Štifte živi sicer več kot 300 starejših oseb, vendar jih 
je nekaj odklonilo sodelovanje v projektu. Zanimivo je, da 
so preko anket ugotavljali, da kar tri četrtine starejših lahko 
pokrije svoje skromne življenjske stroške, 4 odstotkom vča-
sih zmanjka, petini starejših pa pomagajo otroci.

US
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Ko ozimnica plava 
v fekalijah
V griških stanovanjskih blokih problem starih in dotrajanih greznic – Kanali-
zacijski sistem v najboljšem primeru šele leta 2015

ŽALEC – Če se Žalčani na 
eni strani ubadajo s proble-
mom, ker se prebivalci ne-
katerih strnjenih zaselkov 
ne želijo priključiti na kana-
lizacijo zaradi po njihovem 
mnenju previsokega stroška 
komunalnega priključka, 
se na drugi strani soočajo 
s težavami stanovalcev v 
griških stanovanjskih blo-
kih, kjer je zaradi starih in 
dotrajanih greznic fekalna 
voda pred časom zalila kle-
tne prostore.

Prebivalci griških blokov, 
zgrajenih sredi 50. let prej-
šnjega stoletja, so ogorčeni, 
saj se že kar nekaj časa soo-
čajo s problemi, ki jih povzro-
čajo stare in dotrajane grezni-
ce. Ker se je način življenja 
v vseh teh letih spremenil, 
greznični sistem ne zado-
stuje več za vse stanovalce. 
Prav zaradi tega se prejšnjo 
soboto, kot pojasnjujejo, ni 
zgodilo prvič, da so fekalije 
poplavile njihove kleti, kjer 
imajo med drugim shranje-
no tudi ozimnico in drva. 
Problem pa ni le nevzdržen 
smrad, ki se po hodniku širi 
vse do stanovanj, temveč tudi 
vlaga, ki se zajeda v stene blo-
kov. Trije stanovanjski objek-
ti z nekaj deset stanovanji še 
namreč nimajo kanalizacije, 
temveč imajo greznice, iz ka-
terih blato črpa pooblaščeni 
koncesionar, tekoči del pa se 
izlije v bližnjo okolico.

Zaplet med 
lastniki stanovanj
Lastniki stanovanj so raz-

lični, upravljavec blokov pa je 
podjetje Sipro. Kot pojasnjuje 
Robert Tisel, odgovorna ose-
ba za upravljanje z griškimi 
bloki pri podjetju Sipro, je do 
izliva prišlo, ker greznične 
odplake iz treh blokov odte-
kajo v skupni odtočni kanal, 
v katerem se je zagozdilo za-
radi zrušitve zunanje beton-
ske cevi, fekalije pa so zato 
vdrle v kletne prostore.

»Upravniki smo zaradi 
spora glede lastništva posa-

meznih stanovanj, bili poo-
blaščeni samo za izvajanje 
interventnih del. Ker do zdaj 
ni bilo problemov s kanaliza-
cijo, jih tudi nismo reševali,« 
pojasnjuje Tisel in dodaja, 
da so vse prenove odvisne 
od lastnikov stanovanj. Za-
pletlo naj bi se namreč med 
Občino Žalec in podjetjem 
Montana. Občina je leta 
1991 s takratnim podjetjem 
Hmezad Grames Žalec kot la-
stnikom nekaterih stanovanj 
tudi v griških blokih sklenila 
prodajno pogodbe, na pod-
lagi katere je postala lastnica 
stanovanj. Zaradi malomar-
nosti takratnih zaposlenih pa 
se občina ni vknjižila kot la-
stnica v zemljiški knjigi. To je 
nato postalo podjetje Monta-
na, pravni naslednik Hmezad 
Gramesa. Občina se je lani 
odločila, da je bolje stanova-
nja kompromisno prepustiti 
Montani, saj so dotrajana, na-
jemnina pa ne zadošča niti za 
pokrivanje sprotnih stroškov, 
kaj šele za obnovo.

Robert Tisel očitke nekate-
rih stanovalcev, da lastniki v 
teh letih niso poskrbeli dovolj 
za vzdrževanje blokov, zavra-
ča. Kot pojasnjuje, so do leta 
2010 vlagali v vzdrževanje, 
saj so zamenjali okna, obno-
vili nekatere strehe in med 
drugim v stanovanja nape-
ljali plin.

Pereč problem z 
vidika okolja
Nevzdržen smrad in uni-

čeni predmeti, ki so jih Gri-
žani shranjevali v kleti, pa 
niso edini problemi, ki jih 
povzroča dotrajan greznični 
sistem. Greznice so namreč 
z vidika okolja precej ne-
sprejemljive, če pa gre pri 
tem še za sistem, na katere-
ga so priključeni trije bloki 
z nekaj deset stanovanji, je 
obremenitev okolja še toliko 
večja. Del grezničnih odplak 
se po pripovedovanju stano-
valcev namreč po ceveh izlije 
v naravo nedaleč stran sta-
novanjskih blokov. Da gre za 

veliko obremenitev okolja, je 
potrdil tudi direktor Javnega 
komunalnega podjetja Žalec 
Matjaž Zakonjšek: »Z vidi-
ka okolja je vsaka greznica 
problematična. Poleg tega 
so bolj kot ne vse greznice 
stare, saj se morajo zadnjih 
nekaj let, kjer se gradi na 
novo, vgraditi male čistilne 
naprave. Konkreten primer 
je za okolje zelo slab. Če 
bomo okolje še naprej tako 
onesnaževali, bomo našim 
zanamcem pustili zelo slabo 
dediščino.« Prav zaradi tega 
je treba kanalizacijski sistem 
zgraditi povsod tam, kjer je 
to z ekonomskega vidika 
sprejemljivo.

Kdaj bo 
kanalizacija?
Občina Žalec in tudi osta-

le občine Spodnje Savinjske 
doline želijo prav zaradi 
konkretnega primera v pri-
hodnje uvesti sistematično 
praznjenje gošč. V primeru, 
da slednjega ne bodo storili, 
se bodo tovrstne nevšečnosti 
po besedah žalskega župana 
Janka Kosa še vedno nada-
ljevale. Po operativnem pro-
gramu gradnje kanalizacije 
bi morala biti kanalizacija na 
območju Griž, Zabukovice in 
Migojnic zgrajena v najbolj-
šem primeru do leta 2015. 
»Na osnovi tega, da ljudje pri-
čakujejo, da naj bi bili stroški 
komunalni priključkov nižji, 
bodo okoljski problemi ostali, 
finančnih sredstev bo čedalje 
manj, program gradnje kana-
lizacije pa se bo upočasnil,« 
se boji žalski župan. Sicer pa 
prizadetim Grižanom svetu-
je, da od lastnika stanovanj 
zahtevajo, da uredi greznični 
sistem.

ŠPELA OŽIR
Foto: ŠO

Vsak blok ima svojo greznico, po kateri se odplake prelijejo v osrednjo, kjer pa se zaradi dotrajanosti 
sistema cevi niso zamašile prvič.

Komunalni prispevek buri 
duhove tudi v Grižah

Potem ko so se zaradi visokih zneskov komunalnega priključka že povezali in ogla-
sili krajani Šempetra in Drešinje vasi, so nestrinjanje s ceno izrazili še v Grižah.

Čeprav tam omrežje še ni v celoti zgrajeno in je odločbe prejelo le okoli 40 gospodinjstev, 
ki živijo ob primarnem kanalizacijskem vodu, pa so informacije o višini odmer zbudile veliko 
nezadovoljstva. Nekateri naj bi za priključek plačali tudi do tri tisoč evrov. Kar pa je, kljub 
olajšavam in možnosti 36-mesečnega brezobrestnega kreditiranja, za občane prevelik zalogaj. 
Župan Janko Kos, direktorica občinske uprave Tanja Razboršek-Rehar, Aleš Uranjek iz urada 
za gospodarske javne službe in tehnični direktor Javnega komunalnega podjetja Žalec, Igor 
Glušič so krajanom pojasnili formulo izračuna prispevka, ki je po vsej državi enaka. Se pa 
spreminjajo osnova oziroma cena kvadratnega metra stavbnega zemljišča in površina neto 
tlorisnih površin ter razmerje med njima v ceni. Ta osnova je izračunana na podlagi leta 
2009 sprejetega programa opremljanja komunalnih zemljišč v višini 12 milijonov evrov. Kot 
obljubljajo občinski predstavniki, bodo naredili vse, da bi s spremembo programa opremljanja 
komunalnih zemljišč cene priključnine znižali. Te naj bi bile nižje za 20 do 25 odstotkov.

LK
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Komandant Stane 
znova z vojašnico
V Celju tudi Stanetova ulica, po II. grupi odredov je v mestu poimenovan rod 
tabornikov

Jožica Cokan iz Celja: 
»Nameravali smo sicer na 
izlet na Poljane, a smo si 
premislili in prišli sem, 
ko smo izvedeli za prei-
menovanje. To, da se naša 
vojašnica imenuje po pra-
vem heroju, lahko le poz-
dravim. Prav je tako! Tudi 
oborožitev sem pogledala 
in zanimivo je, kaj vse ima 
Slovenska vojska.«

Ploščo z novim imenom sta slovesno odkrila poveljnik vojašnice Boštjan Močnik in minister Roman Jakič. 
V celjski vojašnici delujejo 20. pehotni polk, četa vojaške policije ter četa za jedrsko, radiološko, kemično 
in biološko obrambo rodovskega bataljona 72. brigade, gorska četa 132. gorskega polka, četa vojaške 
zdravstvene enote ter tudi zaposleni v Upravi za obrambo Celje. Velik del enot v vojašnici, ki je dobila ime 
po enem prvih Slovencev, ki so vojaško delovali zunaj slovenskega ozemlja, saj se je Franc Rozman pred 
drugo svetovno vojno na domačih tleh proti fašizmu boril že v španski državljanski vojni, se je v preteklih 
letih že izkazal tudi v mednarodnih operacijah in na misijah.

CELJE – Ob dnevu Sloven-
ske vojske, 15. maju, ko voja-
šnice po vsej državi odprejo 
vrata obiskovalcem, je mini-
ster za obrambo Roman Jakič 
slovesno odkril ploščo z no-
vim imenom vojašnice. Tako 
je, kot je sam dejal, vsaj delno 
popravil napako, ki je bila 
pred nekaj meseci storjena 
partizanskemu komandan-
tu Stanetu s preimenovanjem 
vojašnice v ljubljanskih Mo-
stah. Vojašnica Celje je tako 
od sobote poimenovana po 
generalu in narodnemu hero-
ju Francu Rozmanu Stanetu, 
med dnevom odprtih vrat pa 
so tudi v Celju že tradicional-
no predstavili vojaški poklic, 
način življenja v vojski ter 
oborožitev in opremo enot.

Obiskovalcev v soboto ni 
manjkalo. Med njimi je bilo 
precej takšnih, ki za preime-
novanje sploh niso vedeli. 
Prišli so, ker jih zanimajo raz-
mere v Slovenski vojski, ker 
se – zlasti mlajši in najmlajši 
– navdušujejo nad oboroži-
tvijo in ker je to priložnost, 
da lahko pokukajo za ograjo 
vojašnice, ki sicer že desetle-
tja domuje na robu mestnega 
središča. V Celju je bilo že 
kar nekaj poskusov, da bi vo-
jašnico preselili bolj na obro-
bje mesta, a to ostaja želja za 
bolj odmaknjeno prihodnost, 
saj zaenkrat gmotne razmere 
v državi takšne selitve ne do-
puščajo.

Iz Ljubljane v Celje
Odredbo o preimenovanju 

Vojašnice Celje v Vojašnico 
Franca Rozmana Staneta je 
minister Jakič podpisal v če-
trtek, dva dni kasneje pa dan 
odprtih vrat izkoristil za slove-
sno razglasitev poimenovanja 
vojašnice po generalu in na-
rodnem heroju. Tako se ime 
komandanta Staneta po nekaj 
mesecih, odkar je bilo izbrisa-
no v Ljubljani, seli v Celje. V 
državi sta bili doslej krajevno 
poimenovani le dve vojašni-
ci, ob celjski še vojašnica v 
Murski Soboti. Kot je povedal 
minister Jakič, je za preime-
novanje izbral celjsko, ker 
je bil Franc Rozman Stane s 
širšim celjskim območjem kar 
precej povezan. Bil je namreč 
komandant II. grupe odredov, 
ki je septembra 1942 po dvo-
mesečnem pohodu in mnogih 
bojih prišla na širše celjsko 
območje. Štab II. grupe od-
redov je na Dobrovljah borce 
razporedil v štiri bataljone, in 
sicer Pohorskega, Savinjskega, 
Moravškega in Kozjanskega. 
Da je na Celjskem ime te par-
tizanske enote in njenega ko-
mandanta še vedno usidrano, 
kažeta tudi podatka, da ime 
po njej nosi rod celjskih tabor-
nikov, po komandantu pa je 
poimenovana ena glavnih ulic 
knežjega mesta.

V javnosti glasnejših prote-
stov ob preimenovanju voja-

Marijan Petan, predse-
dnik Združenja borcev za 
vrednote NOB Celje: »V naši 
organizaciji smo veseli prei-
menovanja in počaščeni, da 
naša vojašnica, ki tudi sicer 
velja za zgled v slovenskem 
prostoru, dobiva ime legen-
darnega narodnega heroja. 
Komandant Stane se je iz-
kazal tudi v bojih na širšem 
Celjskem. Žalostni smo, da 
so sploh potrebni takšni za-
pleti, a po drugi strani je na-
paka zdaj le popravljena.«

Drago Poznič iz Luč: 
»Pogledat sem prišel sestav 
Slovenske vojske v malem 
in njeno oborožitev. Za pre-
imenovanje sploh nisem ve-
del, sicer pa, saj veste, kako 
je glede nazivov: imena se 
spreminjajo. Pomembna je 
vsebina in to, kako vojska 
skrbi za nas in za našo var-
nost, ne pa kako se vojašni-
ca imenuje. Pregledal sem 
oborožitev, tudi sanitetno 
vozilo in po tem, kar sem 
videl, ne morem reči, da je 
kaj izjemnega, je pa v mejah 
normale in to je dobro.«

Na slovesnosti v vojašnici je o generalu in narodnem hero-
ju spregovoril tudi dr. Tone Kregar, ki se v Muzeju novejše 
zgodovine Celje ukvarja prav z obdobjem NOB. Kot je pove-
dal, živi v Stanetovi ulici v Celju, in čeprav veliko meščanov 
danes ne ve več, kdo je bil Franc Rozman Stane, je prav, da 
se ga spominjamo po več stvareh. Med njimi je še posebej 
izpostavil, da je bil komandant, ki je življenja svojih borcev 
postavljal pred vojaško slavo in čast, kar so vselej poudarjali 
tudi njegovi preživeli tovariši.

šnice ni bilo, so se pa odzvali v 
Združenju za vrednote sloven-
ske osamosvojitve, kjer so v 
sporočilu javnosti zapisali, da 

so »zgroženi nad ravnanjem 
obrambnega ministra Romana 
Jakiča, ki je v Celju poimeno-
val vojašnico Slovenske vojske 

po partizanskem komandantu 
Francu Rozmanu Stanetu«.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

NA KRATKO

Panoramska vožnja z 
mopedi

ŽALEC – V nedeljo je bilo v organizaciji Moped kluba 
Krištof Pernovo v Galiciji pri Žalcu tradicionalno vseslo-
vensko srečanje Tomos-Puch motorjev.

Več kot sto ljubiteljev »štirjakov«, mini mopedov in ostalih 
Tomasovih motorjev iz Žalca, Sežane, Kopra in Slovenj Gradca 
se je odpeljalo na 35-kilometrsko panoramsko vožnjo po kra-
jevni skupnosti Galicija. Na vmesni postojanki pod faroškim 
kozolcem so jeklene konjičke tudi blagoslovili. Ker so v zadnjih 
letih nekoliko poostrili pogoje sodelovanja, je udeležba nekoliko 
upadla. Kot pojasnjuje Ivo Gjuras iz Turističnega društva Galici-
ja, morajo biti zdaj vsi motorji tehnično pregledani, vozniki pa 
morajo imeti v žepu opravljen vozniški izpit. Drugih omejitev 
ni. Najstarejši letošnji udeleženec je tako štel 77 let. Najstarejši 
moped, ki so ga postavili na ogled, je bil izdelan leta 1954. Da 
ne bi kdo mislil, da je to zgolj konjiček za moške. Po besedah 
Gjurasa je med ljubitelji »štirjakov« tudi veliko deklet. LK

Veliko zanimanja za 
izobraževanje

ŠENTJUR – Ljudska univerza Šentjur je od leta 2010 
izvajala izobraževalne programe za dvig ravni pismeno-
sti. Ti se bodo končali junija letos, vanje pa se je doslej 
vključilo 652 posameznikov.

Projekt, vreden dobrih 150 tisoč evrov, sta v celoti sofinan-
cirala Evropski socialni sklad in ministrstvo za izobraževanje, 
znanost in šport. Namen petih različnih programov je bil dvi-
gniti raven pismenosti na področju računalniške in digitalne 
pismenosti ter bralne kulture in pismenosti. Okoli 230 tečaj-
nikov je z vključenostjo v opismenjevanje dobilo javno veljav-
no potrdilo iz računalniške pismenosti. Zahtevki za finančna 
sredstva za izvedbo projekta so bili uspešno poplačani, denar 
pa so na Ljudski univerzi Šentjur porabili za povračilo avtorskih 
honorarjev, plače zaposlenih in materialne stroške. TV

Kostanj za prihodnje 
rodove

RADEČE – Gašperjev kostanj na Močilnem je pomemben 
za turistično ponudbo občine Radeče, saj gre za najdebelej-
ši domači kostanj v Sloveniji. Da bi ga ohranili za prihodnje 
rodove, so podpisali dogovor o njegovem vzdrževanju.

Drevo, ki je staro več kot 300 let, je občina pred leti proglasila 
za naravni spomenik. Po dogovoru Občine Radeče, tamkajšnjega 
kulturno-turistično-rekreacijskega centra (KTRC), Zavoda za 
gozdove Slovenije in lastnika domačije, kjer kostanj stoji, bo zanj 
odslej strokovno skrbelo podjetje Tanin Sevnica, ki se ukvarja s 
kostanjevim lesom. Drevo bo deležno pregledov in ukrepov za 
njegovo ohranitev, stroške pa bo kot donator pokrilo omenjeno 
podjetje. Ob podpisu pogodbe so namenu predali tudi novo tablo 
z informacijami o tem turističnem biseru Radeč, vse od odcepa 
od glavne ceste pa so zanj postavili tudi kažipote. TV

Peli so o planinah
VOJNIK – Mešani komorni pevski zbor Društva upoko-

jencev Vojnik, ki ima dvaindvajset članov, je pripravil v 
nedeljo v kulturnem domu letni koncert. Za zbor je zna-
čilno, da so njegovi koncerti na določeno temo, tokratni 
koncert z naslovom V hribih se dela dan, v hribih žari je 
bil na temo gora in planinstva.

Pevci so tako prepevali različne skladbe na to temo, med 
koncertom so na platnu predvajali fotografije iz zasebnih al-
bumov pevcev, ki so jih posneli na svojih planinskih poteh. 
O svojih planinskih vtisih so na odru tudi pripovedovali. Pred 
tem je zbor letos nastopil na reviji pevskih zborov iz vojniške 
občine ter na zboru članov društva upokojencev, decembra 
so pripravili v počastitev Prešernovega rojstnega dne glasbeno 
scensko predstavo. Prihodnje leto bo minilo deset let od usta-
novitve zbora, ki je nastal na pobudo pevca Viktorja Lečnika. 
K petju je povabil še druge člane upokojenskega društva, od 
katerih jih večina pred tem ni nikoli pela v kakšnem zboru. 
Zbor vodi vse od ustanovitve Vida Bukovac. BJ

Andražani po novem 
brez župnika

POLZELA – Potem ko je pred leti maševanje v Andražu 
nad Polzelo prevzel župnik Janez Furman, ki je s kar nekaj 
odmevnejšimi projekti to majhno spodnjesavinjsko župnijo 
postavil na slovenski zemljevid, naj bi jo poleti zapustil.

Kot nam je pojasnil duhovnik Janez Furman, ki je v Andražu 
nad Polzelo maševal devet let, je razlog za premestitev pomanj-
kanje duhovnikov v Sloveniji. Z začetkom avgusta bo namreč 
začel maševati v kar treh župnijah – v Zidanemu Mostu, Lokah 
in Razborju. Andražani naj bi po neuradnih informacijah ostali 
brez župnika, župnijo pa naj bi priključili k polzelski. ŠO
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CELJE – Špica je poplavno 
eden najbolj ogroženih pre-
delov mesta in ljudje na ob-
močju med Savinjo in Ložni-
co tudi po izvedbi lokalnih 
ukrepov I. faze zagotavljanja 
poplavne varnosti na pore-
čju Savinje še vedno ne bodo 
mirno spali. Tega se zaveda-
jo in zato ne preseneča velik 
odziv na javno predstavitev 
ukrepov, ki bodo za krotenje 
naraslih voda na njihovem 
območju izvedeni v priho-
dnjih tednih.

Meščani, ki živijo na Špici 
ob sotočju Savinje in Ložnice, 
za stoletne vode Savinje niti 
slišati nočejo več. Kako le, ko 
jim je Savinja s svojim prito-
kom v dobrih dveh desetletjih 
kar štirikrat zalila pritlična sta-
novanja skoraj do stropa. Kot 
je bilo slišati na predstavitvi 
lokalnih ukrepov za boljšo 
poplavno varnost na porečju 
Savinje, so teh sicer zelo veseli 
in zanje tudi močno hvaležni, 
a več kot 40 krajanov je sogla-
šalo, da jim mirnega spanca še 
ne bodo prinesli.

Bazen z višjimi 
stenami?
Ljudje ne morejo razume-

ti, zakaj se najprej ne uredijo 
suhi zadrževalniki v Spodnji 
Savinjski dolini. Za slednje na-

Ljudi na Špici skrbi, da jim zgolj nadvišanje nasipov ob Ložnici in Savinji ne bi 
prineslo nič dobrega. »Se lahko zgodi, da bomo ob morebitnem razlitju vode po-
tem plavali v bazenu z višjimi stenami?« je bilo slišati vprašanje, a hkrati tudi 
pomirjujoč odgovor. Sočasno z nadvišanjem nasipov bodo namreč izvedeni tudi 
drugi ukrepi, že doslej pa je bilo kar nekajkrat videti, da gorvodno po Savinjski 
dolini poglobljena struga Savinje »požre« več vode in se poplava iz leta 1990 prak-
tično ne bi mogla več ponoviti.

Več kot 40 krajanov Špice je prisluhnilo, kaj jih čaka v prihodnjih tednih in kateri ukrepi so predvideni ob Savinji in Ložnici na njihovem območju. 
Uroš Nučič z okoljskega ministrstva, Branko Skutnik, Rok Fazarinc in Radovan Romih v imenu projektanta ter Roman Kramer pa so odgovarjali 
tudi na njihova vprašanja.

Naša rešitev so 
suhi zadrževalniki
Na Špici ne morejo razumeti, zakaj se Savinja ne ureja tako, kot teče – Vodarska 
stroka jim pritrjuje, a zdajšnji lokalni ukrepi so vsaj delna rešitev, dokler ni 
DPN za suhe zadrževalnike

mreč kljub dogovoru, da bodo 
prvega na območju Levca gra-
dili sočasno s protipoplavni-
mi ukrepi na Savinji in njenih 
pritokih v Celju, še vedno ni 
sprejet državni prostorski na-
črt. »Na okoljsko ministrstvo 
smo zato naslovili prošnjo, da 
skupaj poiščemo možnost za 
vmesno obdobje – dokler ne 
bo suhih zadrževalnikov,« je 
krajanom pojasnjeval koordi-
nator protipoplavnih ukrepov 
v mestni občini Roman Kra-
mer. Tudi predsednik Civilne 

iniciative Špice za prepreči-
tev poplav Bogdan Mirnik 
je znova opozoril, da bi bilo 
treba zgraditi vsaj prečni na-
sip ob Savinji pri betonarni. 
Na ta odgovor Celjani še ča-
kajo – vsaj na eno vprašanje, 
ki je, kot je bilo videti na lju-
deh, mučilo marsikoga, pa so 
dobili odgovor že takoj med 
predstavitvijo.

Zdaj se vsaj dela
Kljub temu, da jim zdajšnji 

ukrepi ne bodo prinesli tako 

želene varnosti, ljudje na Špi-
ci vseeno dajejo prav odločitvi 
mestne občine izpred petih 
let, da na lastno pest pospeši 
vsaj izvedbo tistih ukrepov, ki 
jih do sprejetja državnega pro-
storskega načrta za območje 
suhih zadrževalnikov sploh 
lahko in se tako tudi porabi 
45 milijonov evrov evropskega 
kohezijskega denarja. »Zdaj 
se vsaj nekaj dela. Občutek 
je takoj boljši, čeprav ne ra-
zumem, zakaj najprej na Sa-
vinji, ko pa nas vedno najprej 
zalije Ložnica,« se je spraševal 
Borivoj Pocajt. Savinja je si-
cer Špico res močno poplavila 
samo leta 1990, a tudi za vse 
kasnejše poplave, ko je delala 
škodo zlasti Ložnica, je bila 
prav tako kriva njena polna 
struga, ki iz pritoka ni sprejela 
niti litra vode. Dela ob Ložni-
ci se bodo začela še ta mesec, 
Uroš Nučič z okoljskega mini-
strstva pa je zagotovil, da sku-
paj z občino in projektantom 
v okviru projekta skušajo po-
iskati najboljšo rešitev, kako 
z lokalnimi ukrepi ljudem na 
Špici do izgradnje suhih zadr-
ževalnikov v Spodnji Savinjski 
dolini vendarle zagotovili čim 
večjo zaščito pred naraslimi 
vodami Savinje in Ložnice.

IVANA STAMEJČIČ, 
Foto: GrupA

Ključnega pomena za poplavno varnost 
Celjanov so suhi zadrževalniki, v katere 
se bo na območju Spodnje Savinjske do-
line lahko ob povodnjih prelivala hudo-
urniška Savinja. A tudi dokler ti ne bodo 
urejeni, je projektant Branko Skutnik iz 
podjetja Hidrosvet napovedal, da bo Celje 
po opravljenih vseh delih I. faze imelo v 
povprečju 80 centimetrov varnostne rezer-
ve glede na vode septembra 2007 oziroma 
10 do 20 centimetrov glede na katastrofal-
ne stoletne vode leta 1990. Ko bodo zgra-
jeni suhi zadrževalniki, se bo ta rezerva 
povečala še za en meter.

NA KRATKO

Promocijski film
VITANJE – Občino je od odprtja vesoljskega centra, Kul-

turnega središča evropskih vesoljskih tehnologij, obiskalo 
nad 14 tisoč izletnikov, ki jih želijo opozoriti še na druge 
tamkajšnje zanimivosti. Odločili so se, da bodo naročili 
izdelavo promocijskega filma občine.

Film naj bi vrteli obiskovalcem vesoljskega središča, ob-
javili naj bi ga prav tako na spletu. V občinskem svetu so na 
zadnji seji načrte o snemanju promocijskega filma izrecno 
podprli, prav tako so si ogledali promocijski film Dežele 
Celjske. Predstavnik enega od podjetij, ki snemajo takšne 
filme, je povedal, da bi snemanje stalo od osem do dvajset 
tisoč evrov, saj stane snemalni dan od 700 do 1400 evrov 
(film o Vitanju bi trajal od tri do deset minut). Za snemanje 
filma namerava občina objaviti javni razpis. V Vitanje do od-
prtja vesoljskega središča ni prihajalo veliko turistov, njihovo 
zanimanje zanj želi občina izkoristiti za razvoj turizma. V 
občini je več različnih zanimivosti.

BJ

Vrtec do konca leta?
DOBRNA – Vrtec naj bi bil predvidoma dokončan do 

konca tega leta. Občina je pogodbo z izvajalcem, lju-
bljanskim podjetjem VG 5, podpisala v preteklih dneh, 
sklenjena je bila v vrednosti 1,3 milijona evrov. Vrtec bo 
v celoti stal približno dva milijona evrov, precej dela je 
že opravila družba CMC.

Ljubljansko podjetje je bilo izbrano kot najboljši ponudnik 
med sedmimi kandidati, vendar je po izbiri prišlo do zapleta, 
ker se je tretji »najugodnejši« ponudnik, avstrijsko podjetje 
Strabag, pritožil. Pozneje je pritožbo umaknil. Gradnjo vrtca 
na Dobrni nasploh spremljajo zapleti, saj so ga začeli graditi 
že oktobra 2011. Takrat izbrani izvajalec, družba CMC, je 
zamujala z deli, zato je občina pogodbo z njo prekinila. Za 
nov vrtec, ki bo imel pet oddelkov, bo občina prispevala po-
lovico denarja, preostanek predstavljajo evropska sredstva 
ter sredstva Eko sklada.

BJ

Zahvale za krvodajalce
ŠMARJE PRI JELŠAH – Območno združenje Rdečega 

križa, ki deluje v šestih občinah šmarske upravne enote, 
vsako leto v sodelovanju s celjsko bolnišnico izvede 15 kr-
vodajalskih akcij. Najzvestejšim krvodajalcem so prejšnji 
teden podelili zahvale.

Rdeči križ se želi z vsakoletno prireditvijo in s podelitvijo 
zahval tistim, ki obeležijo okrogle jubileje darovanja krvi, 
zahvaliti za to humano dejanje, ki reši marsikatero življe-
nje. Podelili so 132 zahval. Največkrat, kar stokrat, je kri 
doslej daroval Janez Oprešnik iz Lesičnega, 80 darovanj 
pa je zabeležil Jožef Jerič iz Šmarja pri Jelšah. V Obsotelju 
in na Kozjanskem je sicer več kot 1.900 rednih krvodajal-
cev. Na prireditvi Solidarnost je naša vrlina so se zahvalili 
tudi tistim, ki so se zaradi dopolnjenih 65 let poslovili od 
krvodajalstva.

AD

Rotarijci za violinistko
CELJE – Na šestem slavnostnem Plesu Barbare Celjske 

so člani Rotary kluba Celje – Barbara Celjska v dobrodelne 
namene podarili skoraj pet tisoč evrov.

Denarno pomoč so letos namenili nadarjeni mladi violi-
nistki Evi Vrečko iz Šentjurja, ki ji bodo rotarijci plačali dva 
semestra študija violine na konservatoriju v Gradcu. Ob tem 
so po tisoč evrov namenili še za plačilo računov štirim soci-
alno ogroženim družinam iz občin Dobje, Mozirje, Šentjur 
in Celje. Tradicionalni dobrodelni ples rotarijcev Barbare 
Celjske so s prispevki v denarju, materialu in v popustih 
podprli številni pokrovitelji in prijatelji. Da bi za dobrodelne 
namene ostalo čim več denarja, so na plesu prilagodili tudi 
kulturni program, saj so ga brezplačno oblikovali kar člani 
in sorodniki članov kluba.

IS

Nov zazidalni načrt
ROGATEC – Javno je razgrnjen dopolnjen osnutek za-

zidalnega načrta za območje S 5 Rogatec. Gre za območje 
stanovanj v katastrskih občinah Tlake in Rogatec.

Včeraj je občina pripravila javno obravnavo, pripombe 
in predloge na osnutek zazidalnega načrta pa lahko zain-
teresirani podajo še do 30. maja. Občina se je spremembe 
zazidalnega načrta lotila zaradi uskladitve meje zazidalnega 
načrta z Občinskim prostorskim načrtom, ki je v izdelavi, za-
zidavo območja S 5 pa bodo ob tem uskladili tudi s parcelnim 
stanjem v naravi. Spremembe in dopolnitve se nanašajo le 
na posamične posege v prostor, ki ne vplivajo na celovitost 
načrtovanih prostorskih ureditev ter na rabo sosednjih ze-
mljišč in objektov, zato občina načrt sprejema po skrajšanem 
postopku. Predvidoma bo sprejet v začetku poletja.

AD
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Podjetje M&M Tours iz Laškega, ki ga vodi direktor Mitja Moškotevc, se ukvarja z avtobu-
snimi prevozi. Nedolgo nazaj so svojo ponudbo razširili z dejavnostjo turistične agencije. Tako 
sedaj organizirajo vse, kar potrebujete za sproščen oddih: izlete (tudi za organizirane skupine), 
pripravijo vam počitnice, pri njih so na voljo tudi letalske karte in zakup križarjenj.

O njihovi bogati ponudbi se velja prepričati na lastne oči. Najdete jih v Laškem, nasproti 
upravne enote, na Mestni ulici 2. Več informacij na www.mmtours.si ali na 08 205 36 05.

M&M Tours –
nova turistična agencija v Laškem

Sarajevo – dvodnevni izlet z avtobusom, 
odhod 25. maj! Promocijska cena ob otvoritvi 
95 evrov. Sprejemajo zadnje prijave!

Otok Rab – počitnice z avtobusom, od 
24. do 31. avgusta, 7-krat polpenzion: 275
evrov na osebo (turistična taksa in prevoz sta 
v ceno že vključena)

Na morje z veselimi muzikanti, dvodnevni 
izlet – odhod 5. oktobra: 123 evrov, za prijave 
do 30. junija popust 7 evrov.

Kopanje v Izoli – vsak četrtek, avtobusni 
prevoz: 15 evrov

Gardaland – odhodi od maja do konca avgu-
sta, avtobusni prevoz in vstopnina: 62 evrov
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Nekaj njihovih ponudb ta hip:

ŠENTJUR – V občini nadaljujejo prenovo lokalne ceste 
skozi naselje Hruševec. Prenova poteka v več delih. Tako 
so lani prenovili odsek ceste od križišča s cesto Leona Do-
brotinška do mostu čez reko Kozarico, do začetka novega 
šolskega leta pa naj bi prenovili del do odcepa proti Osnovni 
šoli Hruševec Šentjur. Prav zaradi bližine osnovne šole in 
vrtca pomeni investicija precejšnjo pridobitev na področju 
prometne varnosti.

Prenova lokalne ceste do odcepa za osnovno šolo v Hruševcu naj bi bila končana do začetka septembra.

Varneje v vrtec in šolo
Ceste Leona Dobrotinška in 
Malgajeve ulice.

Na občini Šentjur so po-
jasnili, da bo letos izveden 
finančno zahtevnejši del 
investicije, katere skupna 
pogodbena vrednost zna-
ša malo manj kot 689.000 
evrov, denar bo občina zago-
tovila sama. Obnovo izvajata 
podjetji Gradnje Marguč iz 
Slovenskih Konjic ter VOC 
Celje, d. d.

TV

Prenova ceste je predvide-
na v skupni dolžini 1.150 me-
trov. V sklopu del bodo uredi-
li pločnik na levi strani ceste 
po celotni dolžini – vse do 
Ratejeve kapele, dvosmerna 

kolesarska steza pa bo spelja-
na po desni strani do odcepa 
za Vrbno. Na novo bodo ure-
dili tudi javno razsvetljavo. V 
sklopu te investicije bo zgra-
jen tudi semafor na križišču 

ZADNJA NOVICA

Delo so dobili …
ŽALEC – Župan Občine Žalec Janko Kos in predstavnica izvajalca del, Maja Geren-

čer, direktorica laškega podjetja AGM Nemec Maja Gerenčer sta podpisala pogodbo 
za izvajanje del v okviru projekta Prenova starega mestnega jedra Žalec.

Pogodbena vrednost del je 1.962.569,09 evrov brez vštetega davka na dodano vrednost. 
Vrednost investicije v celoti po investicijskem programu pa znaša 2.950.085,48 evrov brez 
DDV. Posel, pri katerem poleg podjetja iz Laškega sodelujejo tudi podizvajalci iz Ljubljane 
(Gradbeni inštitut ZRMK), Maribora (Milana) in Sevnice (Arhej), vključuje celovito ureditev 
žalskega mestnega jedra v dolžini 525 metrov oziroma na območju 15.400 m2 površine. 
Dela naj bi po pogodbi končali 30. junija prihodnje leto. Projekt prenove je pripravilo 
celjsko podjetje RC skupaj s podizvajalci (Savinjaprojekt GIZ Žalec). LK

NA KRATKO

Dodaten denar za kulinariko
LJUBNO – Tudi Lokalno akcijsko skupino (Las) Zgornje Savinjske doline so iz pisarne 

Leader na ministrstvu za kmetijstvo in okolje obvestili, da je med petimi najboljšimi v 
Sloveniji, zato jim pripada dodaten denar.

Sredstva v višini dobrih 139 tisoč evrov bodo razdelili na osnovi novega javnega razpi-
sa, na katerem bodo imeli prednost projekti, ki se bodo nanašali na prehransko varnost, 
samooskrbo in odličnost gastronomske ponudbe Zgornje Savinjske doline s poudarkom 
na ohranjanju tradicije. Na Las skupaj z upravljavcem, Zavodom Savinja, ki ima sedež na 
Ljubnem ob Savinji, že razmišljajo o strategiji za prihodnje finančno obdobje 2014–2020. 
Prvo zasnovo naj bi pripravili do jeseni.

US

Selišnik podpredsednik DL
LUČE – Za podpredsednika Državljanske liste so izvolili Alojza Selišnika iz Luč.
Potem ko je 13. marca – po odločitvi, da stranka vstopi v vlado Alenke Bratušek – s tega 

položaja protestno odstopil finančni minister v prejšnji Janševi vladi Janez Šušteršič, je 
svet DL na njegovo mesto izvolil Alojza Selišnika. Uspešnega podjetnika, ki se ukvarja s 
predelavo lesa, je na to mesto predlagal predsednik stranke Gregor Virant. Podjetnika iz 
Luč, ki je na listi kandidiral tudi na zadnjih parlamentarnih volitvah, sicer poznamo tudi iz 
zgodbe o obvoznici Luče. Selišnik je predsednik združenja za trajnostni razvoj občine, ki 
nasprotuje gradnji obvoznice mimo Luč.

US

Petino ceneje
MOZIRJE – Za odpravo posledic toče, ki je v maju prizadela občino, se je občinska 

uprava v Regijskem centru za ravnanje z odpadki v Celju (RCERO Celje) dogovorila za 
20-odsotni popust pri oddaji uničenih salonitnih kritin na deponijo.

Za uveljavljanje popusta pri oddaji uničene salonitne kritine je treba pridobiti 
Potrdilo o poškodovanosti zaradi naravne nesreče, ki ga izdaja Štab civilne zaščite Občine 
Mozirje. Če gre za manjše količine, jo lahko proti plačilu odložijo v zbirnem centru na Čistilni 
napravi Mozirje. Za odvoz in deponiranje večjih količine se občani oziroma krovci lahko 
dogovorijo z JP Komunala Mozirje ali pa salonitno kritino sami odpeljejo v RCERO Celje.

US

Za Solčavsko panoramsko cesto
SOLČAVA – Ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo je odobrilo projekt Sol-

čavska panoramska cesta.
Gre za infrastrukturno-turistični projekt, saj bodo cesto posodobili, ob njej pa uredili in 

s tem tudi opozorili obiskovalce na naravne znamenitosti s poudarkom na posebnih rastli-
nah, živalih, kamninah in sakralni dediščini. Tovrstni ponudbi naj bi dodali še didaktične 
pripomočke. Projekt naj bi izvedli v dveh delih. Za prvega, ki ga je občina usklajevala s 
sosednjima lokalnima skupnostma Črna na Koroškem in Železna Kapla, je ministrstvo že 
namenilo približno 400 tisoč evrov.

US

Najmlajši pri županu
TABOR – Župan Vilko Jazbinšek je prejšnji teden v Domu krajanov Tabor sprejel 24 

novorojencev, ki so se rodili od lanskega 1. aprila do letošnjega 15. aprila, in 14 prvo-
šolčkov, ki bodo septembra prvič prestopili šolski prag.

V uvodnem nagovoru je izrazil veselje ob tako velikem številu prvošolcev in novorojenč-
kov, saj je prepričan, da razvoj in uspešnost občine temeljita prav na mladih generacijah. 
Zadovoljen je, da se prebivalstvo v Taboru ne stara, temveč se celo pomlajuje. Število no-
vorojencev namreč v zadnjih letih narašča, predvsem na račun novih priseljencev.

ŠO

Kaj pa lokalni interesi?
ZREČE – Po vladni nameri za prodajo državnih deležev v različnih gospodarskih 

družbah so na zadnji seji občinskega sveta izrazili zaskrbljenost. Država ima namreč 
lastniški delež med drugim v največji gospodarski družbi v občini, v Uniorju.

Zrečanom ni vseeno, komu bo prodan državni delež, zato je občinska uprava na željo ob-
činskega sveta na različne državne organe naslovila vlogo, naj pri prodaji ravnajo preudarno. 
V Zrečah si namreč želijo, da bi državni organi zaščitili tudi lokalne interese. »Potrebujemo 
strateške in odgovorne lastnike, ki bodo našega paradnega konja naprej razvijali ter ohranili 
večino delovnih mest,« pravi o pozivu občine državnim organom župan Zreč mag. Boris 
Podvršnik. Unior je posebej pomemben za več občin Dravinjske doline ter širšo regijo. 
Občina je vlogo naslovila na vlado, državni zbor ter ministra za gospodarstvo. Družba Unior 
Zreče letos znova posluje z dobičkom, prav tako ima dovolj naročil.

BJ

Kakšne sodobne stavbe?
KOZJE – Na gradu Podsreda so v soboto odprli razstavo o sodobni arhitekturni tipo-

logiji na Kozjanskem. Na primeru petih zasnov stavb na območju zaščitenega Kozjan-
skega parka opozarjajo na potrebo po povezovanju za območje značilne arhitekture 
ter sodobnega načina gradnje. Ta mora biti ekološka in trajnostna.

Razstava je del širšega projekta o sodobni arhitekturni tipologiji na Kozjanskem, ki naj 
bi bil v pomoč za oblikovanje strokovnih meril za tamkajšnje nove stavbe. Med izvajanjem 
projekta so izvedli tri delavnice. Med prvo so sodelovali arhitekti, ki projektirajo na tem 
zaščitenem območju, ter strokovnjaki celjske enote zavoda za varstvo kulturne dediščine, 
druga delavnica je bila namenjena kozjanskim županom ter uslužbencem, ki delajo na 
področju okolja in prostora, ter tretja izdelavi vzorčnih primerov. Zavod za prostor Savinj-
ske regije Metro – SR, ki je dal pobudo za projekt, ter uslužbenci Kozjanskega parka so v 
sodelovanju z investitorji poskrbeli za pet vzorčnih primerov stavb. Tako so projektirali 
turistično kmetijo na Pilštanju, sadjarski center, stanovanjski hiši v Sedlarjevem, vinsko 
klet in kamp ter skušali razviti primere sodobnih kozjanskih stavb.

BJ
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OKOLJSKA PACKA

Sončni vrtovi 
postali mesto 
duhov

V času, ko so gradbinci velikopotezno zastavljali projek-
te gradnje stanovanjskih objektov, so si tudi na Vranskem, 
natančneje v Brodeh, zadali, da bodo zgradili stanovanj-
sko sosesko Sončni vrtovi. Kriza jim je prekrižala načrte. 
Nedokončani stanovanjski bloki ostajajo bleda senca let, 
ko sta se v gradbeništvu cedila med in mleko.

Investitorja Sončnih vrtov sta podjetji Gradis in Monsun. 
Zaradi zapleta pri gradnji objektov zaradi nestabilnosti tal, kar 
je podražilo celotno investicijo, podjetji posojila, ki sta ga najeli 
za gradnjo projekta, nista bila več sposobni odplačevati. Svoje 
je dodala še kriza in lastništvo nedokončanih Sončnih vrtov 
je tako prešlo na banko. Vranski župan Franc Sušnik se boji, 
da je šlo pri projektu zgolj za špekulativno investicijo. Kot še 
dodaja, naj bi si zdaj Markovič, lastnik podjetja Monsun, po 
sodni poti prizadeval odkupiti Gradisov del oziroma podjetje 
izločiti iz projekta in na ta način dokončati svoj del. Kakšna 
bo usoda projekta, ne vemo. Dejstvo pa je, da nedokončani 
stanovanjski objekti, ki jih po vseh teh letih čedalje bolj zara-
ščata trava in grmovje, dodobra kazijo okolico.

ŠPELA OŽIR, foto: SHERPA
Usoda Sončnih vrtov je neznana. Dejstvo pa je, da so se nanje namesto sonca zgrnili črni oblaki.

Zadišalo po domačih 
dobrotah

ROGAŠKA SLATINA – Evropska ploščad je konec prej-
šnjega tedna zaživela ob eko tržnici Privoščimo si doma-
če. Poleg dobrot lokalnih ponudnikov je zadišalo tudi po 
slovenski Istri.

Turizem Rogaška Slatina je pridih slovenske Istre Slatinčanom 
in številnim turistom želel pričarati že lani jeseni, a mu jo je za-
godlo vreme. Pridelovalce in predelovalce domačih dobrot so v 
mesto vode in stekla zdaj ponovno povabili in njihovo ponudbo 
združili s ponudbo pridelovalcev in predelovalcev iz Obsotelja 
in s Kozjanskega. 30 stojnic, ki so se šibile pod najrazličnejšimi 
ekološko pridelanimi dobrotami, od marmelad in jabolčnih so-
kov do sirov, kruhov in salam, je dodobra napolnilo Evropsko 
ploščad. S projektom Privoščimo si domače, v katerem Javni 
zavod Turizem Rogaška Slatina sodeluje kot projektni partner, 
želijo spodbuditi lokalno samooskrbo in po besedah direktorice 
Barbare Plemenitaš sta dobra obisk in prodaja na sobotni tržnici 
dokazala, da se ljudje zavedajo pomena doma pridelane hrane.

AD

Pot morajo obnoviti
ŠTORE – Na krožni Poti 23000 korakov, ki je speljana 

po krajevni skupnosti Svetina, bo treba zamenjati do-
trajane lesene stebričke ter smerokaze. V Turističnem 
društvu Štore, ki je etnološko-naravoslovno pot označilo 
pred približno desetletjem, omenjajo, da bodo to storili 
predvidoma pred koncem poletja.

Nove smerokaze bodo prilagodili smerokazom, ki so na lani 
označeni športno-rekreativni pohodni poti Po Štorah, ki vodi 
iz doline na Svetino (za 13 kilometrov dolgo pot je poskrbela 
občina). Pot 23000 korakov, imenovani po številu korakov na 
tej poti, organizirano obiščejo med prireditvijo Almini dnevi 
na Svetini, po njej imajo svoj pohod tudi člani turističnega 
društva (zgibanke Poti 23000 korakov so na voljo v bifeju 
na Svetini). Poleg Poti 23000 korakov in poti Po Štorah je na 
ozemlju občine posebej označena še Barbarina pot Športno 
kulturnega društva Pečovje, ki so jo označili pred nekaj leti.

BJ

Korenine skozi čas
PREBOLD – Zgodovinsko in narodopisno društvo Pre-

bold je v soboto znova pripravilo ogled Muzejske zbirke 
Prebold skozi čas.

Zbirka je bila sprva zamišljena kot pomnik lokalne zgodovine 
in kot prostor, kjer bodo domačini spoznavali svoje korenine in 
preteklost domačega okolja. V dobrem desetletju se je Muzejska 
zbirka širila in postala zanimiva tudi za tuje obiskovalce. Zgo-
dovinsko in narodopisno društvo Prebold (ZND Prebold) je v 
sodelovanju z občino v lanskem letu izvedelo zahtevno selitev 
celotne zbirke iz prostorov Graščine Prebold v sedanje prostore 
v Dolenji vasi. Kot pojasnjuje predsednik društva Uroš Herman 
ureditev zbirke zaradi spremenjene prostorske situacije še ni 
dokončana, prav tako pa načrtujejo še nove postavitve. Kot je še 
povedal Herman v tem času pripravljajo novo zgibanko, ki bo 
javnosti predvidoma predstavljena v času občinskega praznika 
konec junija. LK

Gasilci pričakujejo 
pomoč

DOBJE – Prostovoljno gasilsko društvo bo letos pra-
znovalo 37 let. Slabi dve leti manj šteje njegova motorna 
črpalka, ki jo je že močno načel zob časa, zato gasilci 
načrtujejo nakup nove. Pri tem pričakujejo pomoč občine 
in občanov.

Vrednost nove črpalke znaša 15 tisoč evrov. Dobjanski 
gasilci so zanjo iz lastnih sredstev, prispevkov sponzorjev in 
občanov do zdaj zbrali približno polovico, drugo polovico pa 
bi radi zbrali v naslednjih mesecih. Po besedah predsednika 
PGD Dobje Branka Uduča si želijo prevzem nove pridobitve 
združiti s prireditvijo, imenovano Gasilska noč, ki jo društvo 
že tradicionalno prireja konec junija. Ob 40-letnici društva 
načrtujejo tudi razširitev gasilskega doma, saj ta postaja 
premajhen za vso zaščitno opremo, ki jo predvideva zako-
nodaja. »Projekti so že izdelani, zdaj čakamo na gradbeno 
dovoljenje,« je povedal Uduč in dodal, da letošnjo zimo ga-
silci na srečo niso imeli veliko intervencij. In to predvsem po 
zaslugi uspešnega dela na področju požarne preventive.

TV

Za urejeno okolico
LAŠKO – Občina je razpisala javni natečaj za izdelavo 

table oziroma označbe za najlepše urejene vasi, zaselke, 
naselja ali ulice. Tako bo dosežek občanov, ki so najboljši 
v posameznih kategorijah, bolj viden tudi v okolju, ki so 
ga uredili.

Omenjene nazive podeljujejo v okviru tekmovanja za naj-
bolj urejene vasi in objekte, ki ga laška občina organizira v 
sodelovanju s tamkajšnjo komunalo, turističnimi društvi in 
krajevnimi skupnostmi. Tekmovanje pozitivno vpliva na ure-
jenost celotne občine. To po besedah svetovalke za področje 
gospodarstva in kmetijstva na Občini Laško Edine Memić 
dokazuje tudi prvo mesto v kategoriji najlepše urejen zdra-
viliški kraj, ki so ga lani osvojili v akciji Moja dežela – lepa 
in gostoljubna. Največ prijav dobijo od krajevnih skupnosti, 
želeli pa bi si predvsem več sodelovanja posameznikov, ki si 
ne upajo pokazati, kaj vse naredijo za lepo urejen dom.

TV

Predčasna obnova 
mostu

ŠMARTNO OB PAKI – V središču vaške skupnosti Rečica 
ob Paki so lanske poplave zadale usodni udarec že prej 
rahlo »spodkopanemu« mostu na cesti, ki preči hudour-
niški potok Hudi potok pri tamkajšnji gostilni.

Most je občinska uprava uvrstila na prvo mesto med sa-
nacijskimi ukrepi. Očitno bodo morali v lokalni skupnosti 
ukrepati prej, kot so načrtovali. Stanje mostu se je namreč 
od poplav do danes še poslabšalo, zato grozi, da bo most 
kmalu neprevozen. Na občinski upravi so zagotovili, da ukre-
pajo po najboljših močeh. Pripravljeno imajo vso projektno 
dokumentacijo, pričakujejo pa še soglasje vodnega upra-
vljavca. Na nedavnem sestanku s predstavniki področnega 
ministrstva so se dogovorili za okviren časovni načrt obnove. 
Pričakujejo, da bodo ob pomoči države most popolnoma 
obnovili do septembra letos. Projektantska ocena rekon-
strukcije objekta je 62 tisoč evrov.

US

Priprava razvojnega 
programa

REČICA OB SAVINJI – Minuli teden je občinska uprava 
pripravila delavnico Razvojni program občine 2014–2020, 
na katero so bili povabljeni predvsem občani.

Namen delavnice je bil pregled dosedanjega dela in nere-
aliziranih ciljev. Prav tako so želeli evidentirati potrebe, ki 
bodo osnova za načrtovanje razvoja za obdobje do leta 2020. 
Da bi se dela lotili sistematično, so pripravili časovni načrt. 
Tako je občinski svet sredi aprila pripravil pregled narejenega 
in analiziral odstopanja v sedanjem razvojnem programu. 
Predloge občanov bodo z anketo zbirali do junija. Na osnovi 
predlogov bo potem narejen osnutek, ki bo predstavljen 
na jesenski delavnici. Dopolnjen osnutek bodo obravnavali 
občinski svetniki in delovna telesa, razvojni program za pri-
hodnje obdobje pa bo objavljen konec leta.

US

Priznanje za Bohačev 
toplar

NAZARJE – Gibanje Kultura-natura je občini pode-
lilo priznanje Naša Slovenija za leto 2012, ki so si ga v 
Nazarjah prislužili za obnovo in oživljanje Bohačevega 
toplarja.

Priznanja podeljujejo v več kategorijah. Bohačev toplar je 
bil poleg še štirih predlogov nagrajen v kategoriji Kulturna 
dediščina. Kozolec sredi Nazarij je bil zgrajen po potresu 
leta 1874, gradila pa ga je ena od takrat številnih furlanskih 
zidarskih skupin. Toplar je zgrajen na tri »štante«. Vogalni 
stebri in čelni steni, okrašeni z opečnimi prezračevalnimi 
linami, so v celoti zidani. Vmesni štirje stebri in podporne 
ročice so iz hrastovega lesa. Sčasoma je izgubil prvotno 
funkcijo in se spremenil v odlagališče stare krame ter za-
čel propadati. Zdaj je vrednost objekta prepoznala Obči-
na Nazarje, ki je poskrbela za njegovo ohranitev, popolno 
prenovo in novo večnamensko funkcijo. V pritličju kozolca 
je urejena kmečka tržnica. Na »gumnu« je urejena stalna 
razstava Nazarje skozi čas, na podstrešju pa razstavno-
prodajna galerija domače in umetnostne obrti z območja 
Zgornje Savinjske doline.

US

Bazni postaji ostajata
VELENJE – Na zadnji seji velenjskih svetnikov je kar 

nekaj razburjenja in razprave povzročil nov odlok o ure-
ditvenem načrtu Grajski hrib.

Gre za območje skakalnic v Velenju, kjer morajo odstraniti 
obstoječi stolp velike skakalnice, na katerem sta nameščeni 
dve bazni postaji mobilne telefonije, ki ju bodo prav tako 
odstranili. Da bi se ohranil ustrezen signal obeh mobilnih 
operaterjev za centralne predele mesta Velenje, je predvide-
na nadomestna lokacija za postavitev postaj, ki naj bi stali 
praktično na istem mestu kot doslej. V razpravi je kar nekaj 
svetnikov opozarjalo, da z odlokom razburjajo občane, da ni 
pametno zanemariti njihovih opozoril glede sevanja, skratka 
da občani nasprotujejo predvideni lokaciji. Po precej burni 
razpravi je večina velenjskih svetnikov predlagan odlok, ki 
med drugim ne predvideva odstranitve obstoječih sodniških 
stolpov ter klubskih prostorov, potrdila.

US
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S pridihom romantike 
in evropske ljudske glasbe
APZ Celje bo v soboto na letnem koncertu zaokrožil letošnjo pevsko sezono

Repertoar APZ Celje ob-
sega širok izbor pesmi, od 
umetnih, sakralnih, priredb 
do slovenskih narodnih pe-
smi. Vsakih nekaj let člani 
zbora presenetijo z različ-
nimi glasbenimi projekti. 
Najnovejšega bodo pripra-
vili ob koncu leta. Glede na 
to, da letos obeležujemo 60. 
let slovenske popevke, so se 
Celjani odločili projekt po-
svetiti prav njej.

Kulturno društvo Aka-
demski pevski zbor Celje 
pod vodstvom zborovodki-
nje Sonje Čendak Pavlič v 
knežjem mestu deluje že 
vse od leta 1981. Svoje delo 
vsako leto predstavi na le-
tnem koncertu, letošnji bo 
v soboto ob 19.30 v celjskem 
Narodnem domu.

Zbor, v katerem trenutno 
prepeva do 40 pevcev, je v 
32 letih dosegel vrsto vidnih 
uvrstitev na tekmovanjih 
najvišje ravni v Sloveniji 
in tujini. Na najelitnejšem 
zborovskem tekmovanju 
Naša pesem v Mariboru je 
osvojil enkrat bron, petkrat 
srebro, še posebej pa je zbor 
ponosen na osvojeno zlato 
plaketo. Srebro je zbor osvo-
jil tudi na mednarodnem 
tekmovanju v Češkem Olo-
moucu in italijanski Riva 
del Gardi. Zadnji tekmoval-
ni uspeh je iz leta 2009, ko 
je zbor osvojil zlato medaljo 
na regijskem tekmovanju 
odraslih pevskih zborov v 
Slovenj Gradcu.

Nosilec 
mednarodnega 
pevskega projekta
APZ Celje je slovenski 

nosilec projekta Caelican-APZ Celje bo v soboto ob 19.30 nastopil na letnem koncertu v celjskem Narodnem domu.

tus, mednarodnega srečanja 
zborov jadransko-alpske re-
gije, na katerem vsaki dve 
leti zbori iz Avstrije, Italije, 
Francije, Švice in Slovenije 
prikažejo izvirne ljudske 
pesmi svoje države. Na ta 
način utrjujejo prijateljstvo 
med evropskimi narodi in ši-
rijo vedenje o kulturi zboro-
vskega petja. Leta 2015 bodo 
gostitelji festivala Celjani.

Kot radi poudarijo, najraje 
nastopajo v domačem Celju, 
kjer se vsako leto predstavijo 
na vsaj dveh tradicionalnih 
koncertih. Prvi je v pred-
prazničnem božično-novo-
letnem času, drugi pa ob 
koncu sezone, ko predstavijo 
celoletno pevsko ustvarjanje. 
Za soboto Celjani pripravlja-
jo pester program, posvečen 
zborovski glasbi 20. stoletja 
in razdeljen v dva vsebinska 
dela. V prvem se bodo po-
svetili sakralnim pesmim, 
ljubezni in cvetju ter ob 
koncu zapeli še urugvajsko 
skladbo v ritmu tanga. V 
drugem delu bodo predsta-
vili različne evropske ljudske 
pesmi. Sprehodili se bodo od 
Španije, Francije, Velike Bri-
tanije, Italije, Latvije, Rusije 
do Slovenije.

ŠO

Radijska alternativa kot konkurenca?

Simon Macuh želi s projektu Radioaktivnost opozoriti na vse vidike radia in poročanja. Projekt spremljajo 
tudi delavnice, na katerih udeleženci lahko izdelajo lasten radio iz preprostih kuhinjskih pripomočkov.

Ne le eden v vrsti novih projektov celjskega umetnika Simona Macuha

Likovni salon v Celju bo do 21. junija radijski studio. Celj-
ski umetnik Simon Macuh je namreč vanj postavil tematsko 
platformo, ki obravnava radio in njegove vsebine, osnovni 
namen projekta pa je poigravanje z možnostmi radia.

Celjski umetnik Simon 
Macuh, ki se ukvarja s per-
formansom, z animacijo, 

zvokom, videom in s kipar-
stvom, se v tokratnem pro-
jektu, ki ga je poimenoval 

Radioaktivnost, sprašuje o 
prostoru in funkciji radia. 
Umetnik namreč opaža 
odsotnost alternativne ra-
dijske postaje na Celjskem. 
Po njegovih besedah lahko 
trenutno poslušamo le po-

pulističen način radijskega 
poročanja, zato si je v projek-
tu zastavil cilj, da predstavi 
vsebine, ki bi lahko predsta-
vljale alternativo.

Prostor galerije je tako 
spremenil v začasen radij-
ski studio z radijsko postajo, 
ki deluje na frekvenci 103,0 

MHz. Vanjo je postavil vse 
elemente, ki so potrebni za 
delovanje radia oziroma sim-
bolizirajo njegovo mesto v 
družbi. Poleg oglasne deske, 
tekstov, različne dokumenta-
cije, posnetih intervjujev in 
osnovnih gospodinjskih pri-
pomočkov, iz katerih si lahko 
obiskovalci na delavnicah iz-
delajo radio kar sami, je v ga-
lerijo postavil tudi čisto pravi 
radijski studio z vso potrebno 

opremo, v katerem bo enkrat 
tedensko zaživel program. Za 
razliko od ostalih radiev, ki 
imajo uredništva, bo v tem 
primeru to vlogo prevzela po 
besedah Macuha kar etična 
drža posameznika, ki se bo 
odločil javno spregovoriti. 
Macuh bo tako prebral štu-
dijo ministrstva o položaju 
samozaposlenih v kulturi.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA
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Pano Brez dela (levo) sooča delo kot nekdanjega nosilca razvoja v Celju in delo kot aktualno družbeno problematiko, ki nosi s sabo širše druž-
bene posledice. S panojem Od upora do zmage (desno) muzej želi opozoriti na svoje začetke pred 50. leti.

Z nastopom ženskega pev-
skega zbora Kombinat so v 
soboto odprli 23. festival 
Dnevi mladih in kulture.

Ženski pevski zbor (ŽPZ) 
Kombinat sestavlja skupina 
deklet, ki prihaja iz vseh 
koncev Slovenije. Zbrale so 
se na dan upora, 27. aprila 
2008, in takrat so sklenile, 
da bodo prepevale pesmi 
upora z vsega sveta v izvir-
nih jezikih. Zbrano občin-
stvo je dobri dve uri uživalo 
v prepevanju zgodovinskih 
pesmi, še posebej navdušen 
pa je bil po nastopu ženske-
ga pevskega zbora Kombinat 
župan Velenja Bojan Kontič. 
Članice ŽPZ Kombinat so v 
Velenju nastopile prvič, na 
izbrani lokaciji so se počuti-

Muzeji opozorili nase
Ob mednarodnem dnevu muzejev oči uprte vanje in v njihovo vlogo v sodobni 
družbi

Muzeji po vsem svetu so v soboto praznovali. Mednarodni 
dan muzejev, ki ga že 35 let obeležujemo 18. maja, je prilo-
žnost, da muzeji po vsem svetu opozorijo nase, na svoje vse-
bine in pomen v sodobni družbi, ki vsekakor ni zanemarljiv. 
Tudi muzeji na Celjskem so za obiskovalce brezplačno odprli 
vrata, nekateri so celo pripravili različne aktivnosti. Letošnja 
tema muzejskega dne je bila muzej (spomin + ustvarjalnost) 
= družbena sprememba.

Vse večji 
medgeneracijski 
prepad
Muzeji imajo pomembno 

vlogo na področju neformal-
nega izobraževanja. Po be-
sedah direktorice ponujajo 
celo vrsto oblik in možno-
sti, ki se lahko dopolnjujejo 
s formalnim izobraževalnim 
sistemom, in so nenazadnje 
pomembni graditelji lokalnih 
ter regionalnih identitet, saj 
hranijo spomine nekega oko-
lja. Na žalost se tudi muzeji v 
zadnjem času soočajo z raz-
ličnimi problematikami, kot 
sta pomanjkanje finančnih 
sredstev in prepoved zapo-
slovanja novih kadrov, kar 
povzroča medgeneracijski 
prepad. Dolgoletna prepoved 
zaposlovanj namreč pomeni, 
da se zaposleni v ustanovah 
starajo, zaradi tega pa je vse 
manj novih, svežih idej. Ena 
od nevarnosti za muzeje je 
po besedah Roženbergarjeve 
tudi, da državna politika mu-
zeje čedalje bolj potiska na 
trg. »Slednji na nas ni pripra-
vljen kot na ranljivo skupi-

no. Posledici sta med drugim 
upad kvalitete in trivializaci-
ja vsebin. Seveda je še vedno 
glavni problem, da muzejev 
družba ne prepozna kot kre-
dibilnega sogovornika.«

Brez dela
Muzej novejše zgodovine 

Celje je v soboto muzejski 
dan združil z vrsto dogod-
kov, ki jih pripravlja letos, ko 
praznuje 50 let. Poleg Glas-
bene sobotnice, glasbenih 
uric za najmlajše, ki jih or-
ganizira v sodelovanju s Hišo 
kulture Celje in z glasbeniki 
v regiji, je na fasadi muzejske 
zgradbe izobesil drugi pano. 
Potem ko je bil prvi, ki ga je 
naslovil Od upora do zmage 
namenjen muzeju, ki se je 
nekoč imenoval Muzej revo-
lucije, želi z drugim panojem 
opozoriti na delo. Delavska 
kultura je močno zaznamo-
vala Celje in tudi na razstavi 
Živeti v Celju ima delo po-
sebno mesto. In prav delo je 
tudi v teh težkih časih zopet 
del vsakdanjih pogovorov.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

Člani KUD Zarja Trnovlje bodo jutri (v petek) ob 
19.30 premierno uprizorili Goldonijevo komedijo Kr-
čmarica Mirandolina v režiji Vojka Belšaka. Kljub 
temu, da je italijanski dramatik Krčmarico Mirando-
lino napisal že v 18. stoletju, je še vedno aktualna.

Glavni lik predstave je krčmarica Mirandolina, ki se 
ne bori le za vsakdanji kruh, temveč tudi za osnovno 
človeško dostojanstvo. Želi si namreč s svojim delom 
prislužiti vsaj za normalno življenje. Pohlep, prevare, 
laži, kraja in razprodaja vrednot po dolgem in počez so 
vzporednice, ki sovpadajo s trenutnim stanjem v naši 
družbi. V predstavi igrajo Cvetka Jovan Jekl, Srečko Cen-
trih, Tomaž Krajnc, Krešimir Vrebac, Živko Beškovnik, 
Ana Zupanc in Danica Lipičnik. ŠO

Priporočamo

»Tema se aktualno odziva 
na sodoben čas in opozarja na 
pomembno vlogo muzejev na 
socialnem področju. Spodbuja 
aktivno vključevanje in aktivira-
nje muzejskih ustanov v druž-
bi, poudarja moč in naboj, ki ga 
ima bogastvo kulturne dedišči-

ne, in priložnosti za konstruk-
tivne družbene spremembe,« 
pojasnjuje direktorica Muzeja 
novejše zgodovine Celje mag. 
Tanja Roženbergar, ki je obe-
nem tudi predsednica sloven-
skega odbora mednarodnega 
muzejskega sveta ICOM.

Matej Čepin ustvarjal 
z ljudmi brez doma

Uporabniki celjskega zavetišča za brezdomce, Javne-
ga zavoda Socio Celje, so pod mentorstvom vizualnega 
umetnika Mateja Čepina v njegovem ateljeju v Gosposki 
ulici 7 odprli razstavo likovnih del Sanje. Gre za zadnji 
projekt v trilogiji celjskega umetnika.

Razstava Sanje, ki jo je pripravil celjski umetnik Matej Čepin z brezdomci bo na ogled do 5. junija.

Matej Čepin je kot men-
tor pol leta ustvarjal in 
usmerjal skupino petnaj-

stih brezdomcev. Udeležen-
ci delavnice so z različnimi 

Upor na 
velenjskem 
gradu

le domače, saj se popolnoma 
sklada z vsebino njihovih pe-
smi. Svoj nastop so podaljša-
le in z veseljem sprejele glas-
bene želje občinstva, ki se je 
v koncert povsem vživelo in 
na koncu prepeval skupaj z 
zborom.

Šaleški študentski klub je 
pred vrhuncem večera pred-
stavil letošnjo številko revi-
je RIT, ki bralca seznanja s 
problematikami Velenja in 
Slovenije, tradicionalno pa 
je po 96 kilometrov dolgi 
poti v atrij velenjskega gra-
du pritekla štafeta modrosti. 
Festival DMK se bo nadalje-
val naslednji konec tedna s 
stand-upom na terasi in ki-
tarijado.

US

likovnimi sredstvi poskušali 
ponazoriti svoj odnos do sve-
ta, videnje lastnega bivanja 
in doživljanja. Na ta način 
je nastala vrsta različnih li-
kovnih del, kot so figurice iz 
gline, slike v različnih teh-

nikah, izdelki iz vžigalic in 
drugih različnih materialov. 
Kot je pojasnil Bojan Petek, 
eden od brezdomcev, je na 
delavnice, ki so trajale pol 
leta, prihajal rad, še pose-
bej zato, ker so se družili in 
ob tem tudi zabavali.

ŠO, foto: SHERPA
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Letošnjo strokovno žirijo za podelitev Veronikine 
nagrade bodo sestavljali literarna zgodovinarka Silvija 
Borovnik, pesnik Aleksander Peršolja in kritik Goran 
Dekleva.

Neža Pogačar na svojih nastopih ne očara le s svojim igranjem, temveč tudi z interpretacijo, ko se med igranjem popolnoma prepusti toku umetnosti.

Od pianistke do baletne plesalke
Neža Pogačar z gosti navdušila na samostojnem koncertu

Mlada obetavna pianistka, pevka in plesalka Neža Po-
gačar je prejšnji teden dokazala, da se razvija v pravo 
vsestransko umetnico. Na koncertu, ki ga je poimenovala 
Odraščanje, je v Narodnem domu z vrstniki pričarala pe-
ster glasbeno-plesni večer in jemala dih obiskovalcem v 
razprodani dvorani celjskega Narodnega doma.

Neža Pogačar sodi med 
vidnejše poustvarjalce mlade 
generacije slovenskih glasbe-
nikov, saj komaj desetletna 
navdušuje občinstvo in stro-
kovne komisije na koncertih 

in tekmovanjih v domovini in 
tujini. Na četrtkovem samo-
stojnem koncertu je predsta-
vila zanimiv program, ki je ob-
segal dela za solo klavir, klavir 
štiriročno s kolegom Vitomir-
jem Janezom Zagodetom. Na-
stopila je kot baletna plesalka 
s sošolkami 2. razreda baleta v 
glasbeni šoli Žalec, kot solist-

ka s komornim simfoničnim 
orkestrom žalske glasbene 
šole, kot pevka s komorno 
godalno zasedbo žalske glas-
bene šole in klavirskim duom 
v družbi svoje profesorice ter 
z zasedbo tolkal. »Vse vaje mi 
uspe uskladiti, ker rada igram 
klavir, pojem in plešem. Še po-
sebej mi je užitek, ko se pri 

petju spremljam na klavirju,« 
je pojasnila Neža, ki se lahko 
kljub rosnim letom pohvali z 
udeležbo na štirinajstih tek-
movanjih in eni mednarodni 
reviji, kjer je dosegla zavidljive 
uspehe, zlata priznanja, prve 
in posebne nagrade, med nji-
mi kar tri z najvišjim številom 
točk, in z nazivom lavreat ter 
eno z najvišjim podeljenim 
številom točk tekmovanja.

ŠO
Foto: GrupA

Ustvarjanje z lupo na očalih
Prodajna razstava slabovidnih slikarjev

Združenje prijateljev slepih 
Slovenije je v celjski Galeriji 
Nika Ignjatiča prejšnji teden 
odprlo prodajno razstavo del 
slabovidnih slikarjev Sloveni-
je, katere glavni pobudnik je 
primorski slikar Ivan Stojan 
Rutar.

Posebnost razstave je, da na 
njej razstavlja enajst slikarjev, 
ki kljub temu, da imajo samo 
od 2 do 10 odstotkov vida, uspe-
šno ustvarjajo, se udeležujejo 
mnogih slikarskih kolonij tako 
doma kot v tujini in žanjejo 
uspehe v konkurenci s polno 
čutečimi slikarskimi kolegi. Pri 
ustvarjanju si, kot je pojasnila 
mama ene slabovidnih slikark, 
pomagajo z najrazličnejšimi 
pripomočki. »Pri likovnem 
ustvarjanju uporabljajo lupe in 
povečevalne naprave, ki si jih 
pritrdijo na očala. Osredotočijo 

se na eno točko slikanja, ki jo 
v določenem trenutku najbolje 
vidijo. Z vztrajnim delom na-
stanejo prekrasne slike, ki so 
mogoče še bolj natančne kot 
slike slikarjev, ki nimajo pro-
blemov z vidom.«

Združenje prijateljev slepih 
Slovenije ima pod svojim okri-
ljem kar nekaj različnih pro-
jektov, s katerimi želi slepe in 
slabovidne vključevati v druž-
bo. Prodajna razstava je, kot 
pojasnjuje Sebastijan Kame-
nik, tiskovni predstavnik zdru-
ženja prijateljev slepih, še ena 
tovrstna aktivnost. Izkupiček 
od prodanih slik slabovidnih 
slikarjev bo v celoti namenjen 
njihovemu še lažjemu in bolj-
šemu ustvarjanju. Razstava bo 
na ogled do začetka junija.

ŠO
Foto: GrupA

Likovna dela slepih in slabovidnih se prav nič ne razlikujejo od del ostalih umetnikov. In kako jim to uspe? Pomagajo si z najrazličnejšimi 
povečevalnimi napravami, pri delu pa jim na pomoč priskočijo tudi bližnji.

Silvija Borovnik na čelu Veronikine žirije
Žirija bo odločala, kdo bo prejel 17. Veronikino nagrado za 

najboljšo pesniško zbirko leta v Sloveniji. Pravila določajo, da 
nominirance izbirajo med pesniškimi zbirkami, ki so izšle v času 
od junija do naslednjega maja. Do sredine julija bo žirija izbrala 

pet nominirancev, lavreat pa bo znan na podelitvi 27. avgusta na 
celjskem Starem gradu. Poleg Veronikine nagrade bodo na pri-
reditvi podelili tudi zlatnik poezije pesniku za njegov življenjski 
pesniški opus in za njegov prispevek k slovenski kulturi. ŠO
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Drevo ali klimatska naprava – 
to je zdaj vprašanje
Veliko zahtev občanov po sekanju dreves – Zakaj posekati kostanje v parku in platane pred Metropolom? – Na Bregu po 
urejanju obrežja ni ostalo nobeno drevo

Zdi se, da v Celju živita 
dve vrsti občanov. Enim ni 
vseeno, kaj se dogaja z zele-
nimi površinami in opozar-
jajo na posege, ki po njiho-
vem mnenju škodijo drevju, 
zelenju in vsemu, kar dela 
mesto bolj prijazno. Drugi 
se s tem ne obremenjujejo, 
morda niti ne opazijo dre-
ves, razen če jim kakšno za-
stira pogled iz stanovanja ali 
jim jeseni na zelenico in vrt 
nasuje cel kup listja, ki ga 
morajo odstranjevati. Oboji 
potem kličejo odgovorne v 
občini in se razburjajo. Vča-
sih upravičeno, včasih malo 
manj.

Kako najti ravnotežje in 
primerno skrbeti za drevesa 
v mestu, ki v tem okolju že 
sicer nimajo najboljših po-
gojev? Kako jih zavarovati 
ob prenovah, kot je zadnja v 
mestu, kjer se je med drugim 
zastavilo vprašanje, zakaj 
bi odstranili platane, ki že 
desetletja rastejo pred Me-
tropolom, in jih zamenjali 
z drugačnim drevjem? In če 
govorimo o zamenjavi dreves, 
zakaj bi v parku sekali kosta-

Valentina Glinšek: »O tem, ali je treba 
drevo odstraniti, se odločamo na osnovi 
strokovnega mnenja. Za vsako drevo si 
vzamemo čas in ga gremo pogledat. Zato 
odločitev ne sprejemamo na hitro, sicer 
pa tudi drevesa niso zrasla čez noč.«

Precej razprav vzbuja tudi odločitev stroke o poseku ko-
stanjev v celjskem parku, ker po oceni, ki je bila narejena, 
drevesa niso zdrava.

V Podjavorškovi ulici so stano-
valci sami porezali veje platane 
(na sliki). Irena Ašič je ogorčena 
zaradi tovrstnih nestrokovnih 
posegov, opozarja pa tudi na 
posek bližnjih gledičij, ki ga je 
opravila občina, a po njenem 
mnenju ni imel pravega razlo-
ga. Stara drevesa, ki so bila 
po pritožbah stanovalcev pro-
blematična zaradi trnjev, so ob 
gradnji toplovoda odstranili in 
zasadili javore.

Na parkirišču pri vrtcu v Čopovi ulici so bili kostanji od znotraj prhli. Po odstranitvi so zasadili ambrovce. (Foto: arhiv občine)

Platane pred 
Metropolom

Če so pred dnevi v Savinovi ulici izkopali drevesa in po-
skrbeli za ustrezno zaščito, saj naj bi jih po prenovi ponovno 
zasadili, pa pred Metrolom ne bo tako.

Po zadnjih podatkih iz ob-
činskega oddelka za okolje 
in prostor ter komunalo, ki 
nam jih je posredovala Ana 
Trunkl, naj bi obstoječe pla-
tane na trgu odstranili in jih 
zamenjali s štirimi sadikami 
najboljše kvalitete iste vrste, 
torej s platanami z največjim 
možnim obsegom debla. Pre-
dlog je bil usklajen s projek-
tantom in ZVKDS. Projektant 
je v osnovi predvidel drugač-
na drevesa, vendar je po po-
svetu z vpletenimi v projekt 
soglašal z obstoječo vrsto.

Če bodo namesto platan 
tam spet platane, zakaj bi bilo 
potem treba kupovati nove, 
smo vprašali. Vprašanje je 

rednim in pravilnim obliko-
vanjem in rednim zalivanjem 
(namakalni sistem) dosegli 
projektantov končni namen. 
V primeru, da bi ohranili ob-
stoječa drevesa, se pojavlja več 
pomislekov, pravijo v oddelku 
za okolje in prostor ter komu-
nalo. Tako naj bi sedanje pla-
tane pozicijsko rušile projek-
tantov koncept, prav tako ne 
tvorijo več drevoreda (prva ne 
obstaja več, druga je poškodo-
vana, ena raste poševno), ni 
jasno, kako pridružiti manjka-
jočo platano, da bi se poeno-
tila z ostalimi, koreninski sis-
tem ruši obstoječe tlakovane 
površine … Med prenovo se 
bojijo težav in nepredvidenih 
stroškov z ohranitvijo dreves, 
končni uspeh pa je vprašljiv. 
Zato menijo, da bodo lahko le 
mlada drevesa ob pravilnem 
vzdrževanju in obrezovanju, 
sajena v drevored in pozicije 
po načrtu, v najkrajšem obdo-
bju razvejala krošnjo v takšni 
meri, da bo v poletnih mese-
cih naravno osenčena največja 
možna površina trga.

smiselno tudi zaradi strokovne 
ocene mag. Roberta Hostnika 
iz celjske enote zavoda za goz-
dove, ki je aprila letos ocenil, 
da so tri od štirih platan zdrave. 
Stare so od 30 do 40 let in bi jih 
lahko ob primerni zaščiti med 
prenovo in ob kasnejši ustrezni 
negi dočakale sto.

Projektantu ni všeč 
krošnja
Iz občine so nam odgovorili, 

da je po mnenju projektanta 
obstoječa krošnja pregosta in 
previsoka, ker so bila drevesa 
v preteklosti nepravilno obre-
zana. Zamislil si je bolj zračno 
in oblikovano krošnjo. Zato bi 
z mlajšo sadiko drevesa ter z 

Park s kostanji ali brez?
Irena Ašič se sprašuje, 

ali ta ocena drži, saj so na 
primer letos kosanji krasno 
cveteli. Hkrati se sprašuje: 

»Kdo se bo šel sprehajat po 
parku, če ne bo sence?« Po 
njenem mnenju ni smiselno 
sedanjih kostanjev nadome-

stiti z novimi, velikimi, ki bi 
po zahtevah zavoda za var-
stvo kulturne dediščine tvorili 
drevored po zgledu parka iz 
19. stoletja. »Taka drevesa so 
draga, saj eno stane vsaj 200 
evrov, potrebovali pa bi jih več 

kot sto. Poleg tega kostanj ra-
ste počasi, ves čas ga je treba 
zalivati, oskrbovati, sicer se 
posuši. Naše podnebne raz-
mere niso primerne zanj.«

Miloš Milovanovič se stri-
nja, da so v mestnem parku 

problem zaščitena kostanjeva 
drevesa. »Primerjava z drugi-
mi evropskimi mesti kaže, da 
tudi nadomestna vrsta kosta-
nja, ki bi jo zasadili po predlo-
gu zavoda za varstvo kulturne 
dediščine, pogosto oboleva in 
drugod so našli rešitev v dru-
gih vrstah dreves.« Valentina 
Glinšek ob tem dodaja, da 
nikakor ne nameravajo po-

sekati vseh kostanjev naen-
krat, temveč naj bi drevesa 
nadomeščali postopoma, 
kar že počnejo. Pri tem se 
oba strinjata, da sta pravilna 
izbira in umestitev drevesa 
pomembni, saj drevo lahko 
preživi več generacij in je del 
dediščine nekega naroda. Če 
ga ta seveda zna ceniti in 
zanj ustrezno skrbeti.

nje, ki naj bi bili bolni in slabo 
odporni na bolezni, ter jih na-
domeščati z novimi, prav tako 
kostanji? Vse to so vprašanja, 
na katera niti stroka nima 
enotnega pogleda. Verjetno 
pa se vsi strinjajo v tem, da bi 
v prihodnje morali preprečiti, 
da bi se ponovil golosek, ka-
kšnega so nedavno izvedli na 
Bregu izvajalci protipoplavnih 
ukrepov.

Stanovalce motijo 
drevesa
Tisti, ki poznajo Celje, se 

bodo strinjali, da je zadnja 
leta dreves in urejenih zelenih 
površin vse več. Zlasti to ve-
lja za soseske izven mestnega 
jedra, kjer so pred desetletji 
zrasli novi bloki, vmes pa ni 
bilo drugega kot nekaj trave 
in parkirišča. Veliko dreves 
so takrat zasadili stanovalci 
in danes je to ena od težav, s 
katero se soočajo tisti, ki ure-
jajo javne zelene površine v 
mestu. Nestrokovno izbrana 
in posajena drevesa so na-
mreč medtem pošteno zrasla 
in naenkrat so previsoka ter 
preblizu stavb. Stanovalci jih 

želijo podreti, toda če so zdra-
va, za to ni razloga. Kot pravi 
Valentina Glinšek, koordina-
torka na oddelku na okolje in 
prostor ter komunalo MOC, 
bi lahko na leto podrli okrog 
500 dreves, če bi upoštevali 
vse klice občanov. »Skušamo 
jim dopovedati, da bi morali 
bili srečni, da živijo v zelenem 

Potem ko je šlo v stečaj 
Vrtnarstvo Celje, je občina 
zaupala urejanje zelenih 
površin Simbiu. Nekaj tega 
dela opravi tudi režijski 
obrat občine, v katerem je 
tudi gozdarski tehnik, ki 
skrbi za drevje.
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Problem po mnenju Irene 
Ašič, univ. dipl. inž. agro-
nomije, niso le stanovalci, 
ki nimajo odnosa do dreves, 
marsikdaj bi bilo treba podvo-
miti tudi v strokovne odloči-
tve, meni. Napačno porezana 
drevesa, ki so jih v preteklosti 
mnogokrat obglavili v pre-
pričanju, da je to strokovno 
povsem v redu, nato poženejo 
dolge šibe, ki lomijo star les. 
Tako drevo se potem res lahko 
zruši na avto ali človeka in 
posek je neizogiben.

Drevo ali klimatska naprava – 
to je zdaj vprašanje
Veliko zahtev občanov po sekanju dreves – Zakaj posekati kostanje v parku in platane pred Metropolom? – Na Bregu po 
urejanju obrežja ni ostalo nobeno drevo

Valentina Glinšek: »O tem, ali je treba 
drevo odstraniti, se odločamo na osnovi 
strokovnega mnenja. Za vsako drevo si 
vzamemo čas in ga gremo pogledat. Zato 
odločitev ne sprejemamo na hitro, sicer 
pa tudi drevesa niso zrasla čez noč.«

»Stanovalci naj 
sadijo na gredice in 
obrezujejo grmovni-
ce, drevesa pa naj 
pustijo nam.«

Eno zadnjih novih zasaditev je občina opravila v Oblakovi ulici v Celju, kjer so breze zamenjali gabri.

Celjska enota zavoda za gozdove že vrsto let vzorno skrbi za 
mestni gozd, ki predstavlja zeleni obroč ob mestu.

Popravljanje škode
Pogled na golosek na Bregu, kjer je še ostalo nekaj podrtih dreves.

Na parkirišču pri vrtcu v Čopovi ulici so bili kostanji od znotraj prhli. Po odstranitvi so zasadili ambrovce. (Foto: arhiv občine)

Morda ste te dni pred kakšnim lokalom v Celju ali okolici opazili sadike dreves v 
lončkih, ki so bila brezplačno na voljo?

mestu in da jim drevo poma-
ga, da je poleti v stanovanjih 
manj vroče.«

Nekateri so celo prepriča-
ni, da so drevesa nevarna, 
da ogrožajo ljudi in hiše. 
Drugi so nezadovoljni, ker 
listje z dreves pada na njiho-
ve vrtove! Takšen je primer 
drevoreda na Hudinji, kjer 
so stanovalci bližnjih hiš že 
večkrat skušali doseči, da bi 
odstranili mogočna drevesa, 
ki dajejo poleti prijetno senco 
in jim nič ne manjka.

Sam svoj mojster
Včasih se stanovalci lotijo 

urejanja dreves kar na la-
stno pest. Irena Ašič, univ. 
dipl. inž. agronomije, je ena 

tistih, ki hitro opazijo vsakr-
šne posege na drevju in ki se 
zavzema za ohranitev vsakega 
drevesa. Tako nas je opozo-
rila tudi na zmaličeno drevje 
v Podjavorškovi ulici, kjer so 
stanovalci pred zimo obrezali 
platane v prepričanju, da se 
tega dela lahko loti vsak. Ne-
katera drevesa si verjetno ne 
bodo več opomogla. Poseg so 
odgovorni prijavili inšpekciji, 
ki pa lahko za tako dejanje 
storilca kaznuje le s plačilom 
80 evrov.

Miloš Milovanovič, vodja 
sektorja za urejanje okolja v 
Simbiu, ki za MOC ureja ze-
lenice, park in drevesa, meni, 
da je bilo v preteklosti veliko 
dreves res obglavljenih z na-
pačnim obrezovanjem in da 

Primer, da se da ustrezno 
poskrbeti in rešiti drevo, če 
je volja vseh vpletenih, je 
platana pri železniški po-
staji, ki je pred več desetle-
tji niso podrli kljub gradnji 
štiripasovnice skozi mesto. 
Podobno častitljive starosti 
sta še drevesi v Medlogu in 
za hotelom Štorman.

Kataster dreves vsebuje 
podatke o več kot 10.500 dre-
vesih na javnih površinah v 
MOC, veliko pa je še popisa-
nih. S katastrom si pomaga-
jo pri vsakodnevnem delu in 
načrtovanju posegov.

V preteklem letu je bilo 
iz občinskega proračuna za 
vzdrževanje dreves porablje-
nih več kot 71 tisoč evrov, iz 
teh sredstev je bilo poleg 
rednega vzdrževanja in od-
stranitev dreves v slabem 
stanju na novo zasajenih 
109 dreves. Letos je za vzdr-
ževanje dreves načrtovanih 
80 tisoč evrov.

skušajo to popraviti, če se še 
da. Zadnja leta velja praksa, da 
se odstranjujejo suhe in spo-
dnje veje, s čimer se krošnja 
dvigne in tako tudi lažje pre-
naša močan sneg. »Stanovalci 
bi večkrat radi, da bi visoke 
krošnje obrezali kot kakšne gr-
movnice v francoskem parku, 
kar seveda ne gre,« poudarja 
Milovanovič. Za urbane povr-
šine izbirajo pri novih zasa-
ditvah drevesa, ki ne zrastejo 

previsoko in ki niso zahtevna 
za vzdrževanje. Primeri, ko 
so dobro rešili nove zasaditve 
oziroma zamenjali stara dre-
vesa, so po njegovem mnenju 
v Oblakovi in Podjavorškovi 
ulici, ob Ulici XIV. divizije in 
še kje. Letno zasadijo vsaj sto 
nadomestnih dreves.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA

Podarjene sadike
Gre za akcijo Posvoji 

drevo in ga posadi, ki jo je 
pripravilo celjsko društvo 

Green gea project. Ozadje 
zgodbe je manj prijazno, saj 
gre za društvo, ki vzgaja dre-

Vloga dreves v mestu

Mag. Robert Hostnik več-
krat poudarja, da je pomemb-
no vsako drevo v mestu. Po 
eno strani zmanjšujejo one-
snaženost ozračja in blažijo 
njegovo segrevanje (odraslo 
drevo odstrani 70-krat več 
onesnaženja v zraku kot mla-
do drevo), uravnavajo pa tudi 
lokalno klimo, saj delujejo kot 

V okviru lokalnih protipo-
plavnih ukrepov na porečju 
Savinje so delavci na ožjem 
območju Celja podrli drevesa 
na Bregu, prav tako so zaradi 
lažjega dostopa močno obža-
gali tudi platane v drevoredu 
od Špice do visečega mostu v 
Medlogu. Oba posega sta bila 
nepotrebna in v projektih 
tudi nista bila predvidena.

Kot poudarjajo v mestni 
občini, se s takšnim nestro-
kovnim in malomarnim rav-
nanjem ne morejo strinjati, 
zato so zahtevali, da v priho-
dnje – kadar bo to res nujno 

– drevesa obžagajo strokovno 
in obstoječim drevesom za-
gotavljajo primerne pogoje za 
rast, podirajo pa jih le, če je to 
neizogibno. Po ogledu obreza-
nih platan v drevoredu od Špice 
proti visečemu mostu v Medlo-
gu, ki so ga opravili z izvajalci 
in s predstavnikom celjske ob-
močne enote Zavoda RS za var-
stvo narave, so se dogovorili, da 
bodo drevesa ob primernem 
času dokončno strokovno obre-
zali in jim enakomerno dvignili 
krošnjo. Kot še pravi koordina-
tor protipoplavnih ukrepov v 
mestni občini Roman Kramer, 

so bile pritožbe občanov, ki 
so opozarjali na oba posega, 
povsem upravičene. In če za 
posek dreves na Bregu ni no-
benega opravičila, saj je šlo 
za nedopustno napako, ki ni 
bila potrebna, si bodo platane 
ob Savinji proti visečemu mo-
stu v Medlogu sčasoma vsaj 
opomogle. Oba posega sta na 
nek način dobra šola za pri-
hodnost. Zdaj bodo namreč 
v mestni občini temu posve-
čali še večjo pozornost in od 
izvajalca pred začetkom del 
zahtevali, da natančno pove, 
katera drevesa in celo grmov-
nice namerava odstraniti in 
zakaj je to potrebno.

IS, foto: SHERPA

naravni hladilni mehanizem. 
Poletne dnevne temperature so 
5 do 7 stopinj nižje v mestnih 
predelih z drevesi, osenčena 
stena objekta pa je lahko od 5 
do 20 stopinj hladnejša od naj-
višjih temperatur stene na son-
cu. Ob tem je treba opozoriti 
še na to, da zmanjšujejo odtok 
vode in erozijo tal ter poveču-

jejo rastlinsko in živalsko pe-
strost. Nepremičnina z drev-
jem ima večjo vrednost in v 
takšni stavbi porabijo manj 
energije za ogrevanje in hla-
jenje. In nenazadnje, kam se 
greste sprehajat, če ne v senco 
dreves, kjer si naberete novih 
moči in se sprostite?

Na splošno velja, da so sku-
pne koristi drevesa od 2- do 
3-krat večje kot skupni stroški 
posaditve, nege in vzdrževanja 
v tridesetih letih, poudarja Ro-
bert Hostnik.

vesa iz semen na območju 
nekdanjega vrtnarstva v Me-
dlogu in jih podarja ljudem. 

Ker pa bo moralo zemlji-
šče, ki ga je imelo v upora-
bi, vrniti, se je odločilo za 
enkratno akcijo razdelitve 
sadik vsem, ki bi jih radi 
posadili. Odziv je dober, 
upamo lahko le, da bodo 
ljudje znali prav poskrbeti 
za drevesa.
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Tradicionalno kolesarsko druženje v akciji 
Na kolo bo to nedeljo, 26. maja. Start bo ob 
10. uri na parkirišču nakupovalnega sredi-
šča Citycenter Celje, kot tudi v ostalih petih 
središčih občin Slovenske Konjice, Šentjur, 
Štore, Vojnik in Žalec. Letošnja novost je po-

sebej izbrana trasa za najmlajše kolesarje, ki 
bo potekala izključno po ravninskem terenu 
in bo dolga 10 kilometrov. Cilj bo pred naku-
povalnim središčem Citycenter Celje.

V primeru slabega vremena bodo prire-
ditev prestavili.

8. kolesarsko druženje 
Na kolo 2013 

to nedeljo, 26. maja! Pr
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Šest dni do 
velikega finala

Nogometni klub Celje 
je na redni letni skupščini 
razrešil dosedanji upravni 
odbor, obenem pa tudi že 
potrdil novega.

Upravni odbor zdaj se-
stavljajo trije člani. Alenka 
Obrul, Marko Cvikl – skrbel 
bo za šolski nogometni center 
– in Ambrož Krajnc. Slednji 
bo srbel za prvo ekipo celjske-
ga prvoligaša. Na skupščini so 
bila v ospredju še letna poro-
čila, najpomembneje pa je, da 
se je Nogometni klub Celje 
znebil vseh večjih dolgov iz 
preteklosti. Predsednica kluba 
Alenka Obrul je povedala, da 
so bili februarja lani, ko je pre-
vzela funkcijo, dolgovi pred 
licenciranjem izjemno veliki, 
vendar so poizkušali stvari 

Sebastjan Gobec (v rumeno-modrem dresu) je v letošnji sezoni v fantastični formi, ko iz meseca v mesec 
podira rekorde v 1. slovenski nogometni ligi.

Tako nogometaši Celja kot 
Rudarja so bili v 34. krogu 
državnega prvenstva poraže-
ni. Celjani so na gostovanju v 
Mariboru izgubili z 1:5, ko je 
edini gol za rumeno-modre 
dosegel Aleksandar Bajić. 
Velenjčani so pred domači-
mi gledalci z 0:1 klonili pro-
ti Domžalam. Zmagoviti gol 
je s prostega strela dosegel 
Dragan Čadikovski.

Včeraj so nogometaši odi-
grali še predzadnji, 35. krog 
letošnje sezone. Celjani so go-
stovali pri Aluminiju, Rudar je 
pričakal Maribor. Zadnji krog 
bodo odigrali v nedeljo.

Prvenec Bajića
Celjsko moštvo je na gosto-

vanju v Ljudskem vrtu prikaza-

lo slabo predstavo, ki pa je že 
romala v pozabo. Razumljivo 
je, da mlada ekipa Miloša Rusa 
pač ne more blesteti na vsaki 
tekmi. Kljub porazu si bo tek-
mo dobro zapomnil srbski na-
padalec Aleksandar Bajić, ki 
je dosegel prvi gol v dresu Celja 
(pri zaostanku z 0:5). Asistiral 
mu je Klemen Medved, gol 
pa je bil najlepši med vsemi 
šestimi. »Težko je komentirati, 
potem ko moštvo izgubi z 1:5. 
To tekmo smo želeli izkoristit 
za dobro igro in da bi ugotovi-
li, na kakšni kakovostni ravni 
smo in koliko nam še manjka, 
da bi se lahko zoperstavili naj-
boljšim, kajti Maribor je zago-
tovo najboljša ekipa v Sloveni-
ji. Prišli smo do zaključka, da 
nam manjka še veliko. Treba 

bo vložiti še ogromno dela, 
da bomo tako na tehničnem 
kot taktičnem področju lahko 
igrali z najboljšimi,« je po tek-
mi dejal Miloš Rus.

Nov mejnik »El 
capitana«
Kapetan članskega celjske 

prve ekipe Sebastjan Gobec je 
v letošnji sezoni postavil nov 
rekord. Na tekmi v Mariboru 
se je priljubljeni »Gobi« na le-
stvici po odigranih minutah v 
1. slovenski ligi prebil na prvo 
mesto. Na zelenicah je prebil 
že kar 37.344 minut. S tem je 
izboljšal dosežek nekdanje-
ga vratarja Janeza Strajnarja 
(37.315 minut) in zasedel prvo 
mesto.

Celjska noč sredi 
Kopra?
Spopad Maribora in Celja ni 

bil zadnji v letošnji sezoni. V 
sredo se bosta ekipi pomerili 
še v finalu pokalnega tekmo-
vanja. Finale bo v Kopru na 
Bonifiki ob 20.45. »Nam je za-
dnja tekma s Celjem pokazala, 
da smo pred finalom v dobri 
formi,« je dejal trener Maribora 
Darko Milanič, Miloš Rus je 
pripomnil: »Na takšen način, 
kot smo se zadnjega obraču-

na z Mariborom, se finala ne 
bomo lotili. V igri je povsem 
očitno, da se v tem trenutno še 
ne moremo enakovredno zo-
perstaviti nasprotniku, ampak 
pokal je drugo tekmovanje. To 
bo povsem drugačna tekma, 
na katero se bomo pripravili 
v drugače kot na tekmo v Ma-
riboru.« Napadalec celjskega 
moštva Andraž Žurej je pri-
pomnil: »Finale se ne igra, 
finale se zmaga.«

Pred finalom bodo ekipe v 1. 
SNL odigrale tekme zadnjega 
kroga. V Celju bo v nedeljo go-
stovala ekipa Kopra (17.30).

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Poplačani vsi dolgovi

Športni direktor Ambrož Krajnc (levo) je zdaj eden izmed treh članov upravnega odbora. Skrbel bo za prvo 
ekipo. Slednjo in pa tudi celoten strokovni štab ter vse vodilne je za izjemen trud na vseh področjih na 
skupščini pohvalil klubski zdravnik Stevan Đorđević (desno).

Celje (4-2-3-1): Kotnik – Vidmajer, Žitko, Krajcer, Gaber – Gobec, Tomažič Šeruga 
– Medved, Verbič, Bajde – Žurej. Igrali so še Cebara, Vrhovec, Bajić.

urediti. To jim je tudi uspelo, 
saj so licenciranje uspešno za-
ključili. »Z igranjem v Evropi 
smo dobili nekaj denarja, 
uspeli pa smo ga pridobiti tudi 
s prodajo našega najboljšega 
strelca Romana Bezjaka, ki ga 
sicer zelo pogrešamo, ampak 
brez njegove prodaje bi si zah-
tevno vmesno obdobje težko 
predstavljali. Z novim letom, 
ko smo zamenjali tudi trenerja 
članskega moštva, pa so se fi-
nančne obveznosti prve ekipe 
morale še nekoliko zmanjšati, 
saj smo bili primorani rezati 
na vseh področjih,« pravi 
Obrulova.

S 1. januarjem je klubu na 
pomoč priskočilo podjetje 
Bravo, Cinkarna Celje pa je 
podpisala pogodbo tudi za 

v prihodnje. »S tem pa še ni 
konec težav, je pa lepo, da 
zdaj nimamo več nobenega 
primera na sodišču. Vsem 
smo dolgove poplačali, bomo 
pa še naprej delali v skromnih 
razmerah,« je poudarila Obru-
lova.

Licenca bo?
Vodstvo celjskega prvoli-

gaša je po zavrnitvi vloge za 
pridobitev ustrezne licence za 
tekmovalno sezono 2013/14 
na prvi stopnji v pritožbenem 
roku naredilo vse, da bo ko-
nec maja, ko bodo dokončno 
znani rezultati, nova razgla-
sitev pozitivna, potem ko je 
v navedenem roku oddalo 
pritožbo.

MITJA KNEZ, foto: TimE
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Rokometaši velenjskega Gorenja so v 9. krogu lige za prvaka 
državnega prvenstva v gosteh visoko premagali novomeško 
Krko z 41:20 in tretjič osvojili naslov državnih prvakov. Celjani 
so pred domačimi gledalci s 26:26 remizirali s Cimosom.

Velenjčani, ki so za slavje sicer potrebovali le točko, so prvaki 
postali krog pred koncem sezone. Po sezonah 2008/09 in 2011/12 
so tako znova slavili v domačem ligaškem tekmovanju. Krko so 
odpihnili kot za šalo. Rekorderji po številu državnih naslovov 
sicer ostajajo Celjani, ki so bili najboljši kar sedemnajstkrat, tri-
krat Velenjčani, po enkrat pa Koprčani in Prule 67. »Pivovarji« so 
v predzadnjem krogu remizirali s Koprčani, ko so imeli v zadnjih 
desetih sekundah tekme možnost za zmago, vendar je po strelu 
Blaža Janca veselje gostiteljem preprečil okvir gola. Gorenje bo 
v jutri (19) v zadnjem 10. krogu v Rdeči dvorani gostilo Celje 
Pivovarno Laško, a tekma bo imela nekakšen prestižen pridih, saj 
ne bo odločala o ničemer. Bosta pa zato obe ekipi v novi sezoni 
igrali v ligi prvakov.

MITJA KNEZ, foto: SHERPA

V deželi cvička nazdravljali s 
šampanjcem

Velenjske rokometaše je 
do tretjega naslova držav-
nih prvakov pripeljal trener 
Branko Tamše, ki je z Gore-
njem spisal novo pravljico, 
vendar pa mora zdaj zapu-
stiti Velenje.

Že pred časom je bilo ja-
sno, da ga bo zamenjal Ivan 
Vajdl, ki pa bo zagotovo sto-
pil v velike škornje, ki mu 
znajo biti še kako preveliki. 

Slovo od Gorenja z novim naslovom
Številni bodo jutri jokali, vodilni morda obžalovali …

Branko Tamše se je prelevil v izjemnega trenerja.

Marko Bezjak (z žogo) in njegovi soigralci so se v Novem mestu veselili tretjega naslova državnih prvakov. Celjani bodo novo priložnost za 
skok povsem na vrh iskali v novi sezoni.

Tamše je v Velenju pustil iz-
jemen pečat.

Branko Tamše, ste ju-
nak na klopi Gorenja, ki 
je poskrbel, da naslov naj-
boljših v Sloveniji ostaja v 
domačem okolju. Kako se 
počutite?

Občutki so izjemno dobri, 
lepi … Saj veste, kako je, ko 
postaneš najboljši državi. Še 
lepše je, ko naslov ubraniš. 

Vsi se dobro zavedamo, da 
je bil pred začetkom sezone 
slovenski rokometni vrh zelo 
širok. Trije klubi so bili kan-
didati za prvo mesto. Ob tem 
so še vse ostale ekipe prežale 
na nas. V Velenju smo pred 
začetkom sezone zgradili 
temelje, izredno dobro tre-
nirali, s sodelavci pa sem pri-
pravil dober načrt za celotno 
sezono. Z ostalimi ekipami 

smo se najmanjkrat opekli. 
Je pa bilo treba zmagovati 
tudi v medsebojnih derbi-
jih. S Celjem nam je dobro 
uspevalo, Koper, ki nam ni 
nikoli ustrezal, nam je od-
vzel štiri točke. Prvenstvo je 
bilo zelo zanimivo. Zdaj smo 
krog pred koncem prvaki in 
to smo si želeli.

Med zadnjo tekmo ste 
bili, kot kaže, izjemno mo-
tivirani. Dobesedno odpih-
nili ste Krko v njeni dvora-
ni in se veselili še dolgo v 
noč.

Tako kot v vsako tekmo 
smo tudi v to šli maksimalno 
pripravljeni. Nikdar nisem 
delal razlik med ekipami, na 
vse smo se pripravili enako. 
Fantje so stvar vzeli resno. 
Po izenačenih uvodnih dese-
tih minutah sta do izraza pri-
šli naša kvaliteta in zbranost, 
potem se je rezultat obrnil na 
našo stran.

Jutri boste v zadnji tek-
mi gostili Celjane. Tekma 
ne bo odločala o ničemer. 
Zanimivo, mar ne?

Res je. Ta tekma bo neko-
liko drugačna, kot so bile 
prejšnje s Celjani. Prvi dve 
mesti sta oddani, vse je od-
ločeno. Vendarle pa, kadar 
se pomerita Gorenje in Celje 
Pivovarna Laško, pa četudi 
gre za prijateljsko tekmo, gre 
za revijo našega rokometa. 
Tako bo tudi tokrat. V obeh 
moštvih bo manjkalo nekaj 
igralcev, a verjamem, da 
bodo gledalci uživali.

Ta tekma bo za vas še po-
sebej čustvena, potem ko se 
poslavljate od trenerskega 
stolčka. V Velenju ste doži-
veli izjemno lepe trenutke. 
Kako bo?

Gotovo bo sila čustveno. 
Že na tej zadnji tekmi pro-
ti Krki sem v zadnjih pet-
najstih minutah v mislih 
preletel zadnje tri sezone 
v Gorenju. Bilo je izjemno 
veliko lepih in pomembnih 
zmag in naslovov. Je pa ta 
doba hitro minila. V petek 
se bomo razšli, a verjamem 
in upam, da bomo še kdaj 
prišli skupaj, čeprav v ta-

kšni zasedbi kot je zdaj, 
zelo težko.

Slavje je že bilo, a baje 
eno še pride.

Ja, takoj po tekmi je bilo 
izjemno slavje. Slavili smo 
z navijači in strokovnim šta-
bom. V Novem mestu smo 
se zadržali še kar nekaj časa. 
Veselo bo spet po petkovi 
tekmi, ko bo zaključna za-
bava in verjamem, da bomo 
še enkrat pošteno proslavili, 
potem ko smo se med sezo-
no morali zaradi trdega dela 
odrekati praktično vsemu.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA
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Privržence celjskih ko-
šarkaric je tokrat razveselil 
predstavnik Athletea Uroš 
Krajnc, ki je v sporočilu za 
javnost obvestil, da dose-
danji trener Damir Grgič 
ostaja na klopi devetkratnih 
državnih prvakinj.

ŽKK Athlete je s trenerjem 
članske ekipe podaljšal so-
delovanje za prihodnji dve 
sezoni. Damir Grgič je v 
celjski klub prišel pred še-
stimi leti, člansko ekipo je 
vodil v zadnjih štirih letih. 
S članicami je osvojil dva 
naslova državnih prvakinj, 
tri pokalne lovorike, šest na-
slovov državnih prvakinj v 
mladinski kategoriji, ob tem 
pa še dva kadetska naslova. 
»Zelo sem vesel, da smo se 
dogovorili za nadaljevanje 
uspešnega sodelovanja. V 
Celju se odlično počutim. Z 
vodstvom kluba imamo ena-
ko fi lozofi jo in pogled na na-

Grgič tudi v 
prihodnje za krmilom 

Prva sobota v septembru 
bo ponudila tradicionalni 
ultramaraton od Celja do 
Logarske doline. Prete-
kli konec tedna so člani 
organizacijskega odbora 
Društva maratoncev in 
pohodnikov Celje izpeljali 
predpripravo, ko so se odlo-
čili, da pretečejo in obenem 
pregledajo traso.

To je bil tek šestdese-
tletnikov, saj so vsi člani, 

razen predstavnic nežnej-
šega spola, stari šestdeset 
ali več.

Štart je bil ob 4. uri zju-
traj izpred Mestne občine 
Celje, v Logarsko dolino pa 
so udeleženci pritekli mal-
ce čez 15. uro. Čas ni bil v 
ospredju. Šlo je za druženje, 
bolj podroben ogled trase, 
v zaključku pa so se teka-
čem pridružili še njihovi 
prijatelji in znanci, ki so jih 

s tekom pospremili do cilja. 
»Vsi smo pred dvaindvajse-
timi leti začeli organizirati 
ultramaraton, zdaj pa smo 
se dogovorili, da bomo sku-
paj še tekli. Dokazali smo, 
da smo še vedno sposobni 
premagati takšno razdaljo. 
Ob tem smo si podrobno 
ogledali traso in videli, da 
nekaj sprememb bo. Sicer je 
naše povprečje šestdesetle-
tnikov »kvarila« moja žena, 

a nič zato … Uspelo nam je, 
tako kot smo si zamislili,« 
je o zanimivem dogodku 
dejal predsednik društva 
maratoncev in pohodnikov 
Celje Ivan Žaberl. »Že zdaj 
obljubljamo, da bomo or-
ganizirali septembrski ul-
tramaraton na takšni ravni, 
kot je bil do sedaj. Proga in 
narava sta lepi in vsi se že 
veselimo nove izvedbe.«

MITJA KNEZ

NOGOMET
1. SL, 34. krog: Maribor 

– Celje 5:1 (2:0); Mezga (13), 
Tavares (43, 47, 64), Cvijano-
vić (60); Bajić (70), Rudar – 
Domžale 0:1 (0:0); Čadikovski 
(82), Mura – Koper 3:0 (2:0), 
Gorica – Triglav 0:0, Olimpija 
– Aluminij 2:0 (0:0).

2. SL, 25. krog: Dravinja 
– Šampion 2:3 (0:0); Stres 
(66, 78); Goropevšek (62), 
Rižner (73), Ðuranović (76), 
Bela krajina – Šmartno 1:2 
(0:2); Muharemovič (5), Či-
rič (30). Vrstni red: Zavrč 61, 
Dob 51, Krka 50, Šampion 32, 
Krško, Šenčur 31, Radomlje 
30, Šmartno 27, Bela krajina 
22, Dravinja 17.

3. SL - vzhod, 22. krog: Ko-
vinar – Grad 4:0 (3:0); Drobne 
(6, 31), Korun (37), Jager (73-
11 m), Šmarje – Beltinci 0:1 
(0:1). Vrstni red: Veržej 45, 
Šmarje 42, Beltinci 40, Od-
ranci 38, Dravograd 37, Čar-
da 34, Tromejnik, Ljutomer 
30, Bistrica 28, Grad, Zreče 
26, Malečnik 24, Rakičan 22, 
Kovinar 17.

Štajerska liga, 17. krog: 
Šoštanj – Pesnica 3:0 (0:0); 
Rednak (61), Celcer (73), 
Grušovnik (86), Radlje – Šen-
tjur 2:0 (2:0), Kovinar – Žalec 
2:1 (1:0); Marin (62). Vrstni 
red: Šoštanj 35, Marles hiše 
33, Pesnica 32, Žalec, Radlje 
31, Šentjur 30, Peca 28, Po-
horje 25, Lenart 14, Slovenj 
Gradec 13, Tezno 11, Paloma 
9.

MNZ MČL Celje, 17. krog: 
Mons Claudius – Kozje 1:2 
(0:1); Močnik (69); Lojen 

Panorama

Športni koledar

(42), Muškatevc (47), Radeče 
– Rogaška 1:1 (1:1); Pukl (38); 
Krsnik (5), Krško B – Vojnik 
0:0. Vrstni red: Krško B 34, 
Mons Claudius 28, Vojnik 26, 
Rogaška 23, Kozje, Radeče 
14, Pivovar 4. (MiK)

Petek, 24. 5.
ROKOMET
1. SL, za prvaka, zadnji 10. 

krog, Velenje: Gorenje – Ce-
lje Pivovarna Laško (19).

Sobota, 25. 5.
NOGOMET
2. SL, zadnji 27. krog, 

Slovenske Konjice: Dravi-
nja – Krško, Celje: Šampion 
– Šmartno (16).

3. SL - vzhod, 23. krog: 
Dravograd – Šmarje, Zreče 
– Odranci (16).

Štajerska liga, 18. krog: 
Šoštanj – Paloma, Slovenj 
Gradec – Žalec, Ruše: Pohor-
je – Šentjur (17.30).

MNZ MČL Celje, 18. krog: 
Rogaška – Krško B, Kozje 
– Radeče, Laško: Pivovar 
– Mons Claudius (16).

Nedelja, 26. 5.
NOGOMET
1. SL, zadnji 36. krog: Ce-

lje – Koper, Gorica – Rudar 
(17.30).

3. SL - vzhod, 23. krog: 
Beltinci – Kovinar Štore 
(17).

Sreda, 29. 5.
NOGOMET
Pokal NZS, fi nale, Koper: 

Maribor – Celje (20.45).

Šestdesetletniki osvojili 
Logarsko dolino

Za udeležence teka je bila to uvertura v tradicionalni vsakoletni maraton od Celja do Logarske doline. Od leve stojijo: Ivan Valenčak, Jože 
Andrej, Stane Novak, Taja Žaberl, Odon Simonič, Franci Tratnik, čepita: Jože Tonkl in Ivan Žaberl.

Trenerski biser na klopi Athletea Damir Grgič bo tudi v prihodnje kr-
maril celjsko barko.

daljnji razvoj kluba,« je po 
podpisu nove pogodbe dejal 
Damir Grgič in v nadaljeva-
nju pristavil, da mu energije 
in volje za delo v prihodnje 
mi ne manjka in prepričan 
sem, da bomo tudi v nasle-
dnjih letih dobro sodelovali 
in dosegali dobre rezultate 
doma in na tujem.«

Preprosto 
najboljši …
34-letni Trboveljčan Da-

mir Grgič je v preteklih 
sezonah, še posebej pa v 
zadnji, dokazal, da je naj-
boljši trener košarkaric 
v Sloveniji. Pod njegovo 
taktirko so se uveljavile že 
številne mlade košarkarice. 
S svojim pristopom in za-
gnanostjo potrjuje izjemno 
nadarjenost. Grgič se je v 
preteklih dneh že pojavljal 
na seznamu želja nekate-
rih prvoligaških moških 

klubov, vendar ostaja zvest 
Athleteu. Direktor kluba 
Matej Polutnik poudarja: 
»Damir Grgič je izjemen 
strokovnjak in človek in 
zelo smo veseli, da ostaja 
v našem klubu. Pravzaprav 
nadaljevanje našega dolgo-
letnega sodelovanja ni bilo 
nikoli pod vprašajem, zdaj 
smo vse skupaj le še for-
malizirali s podpisom nove 
dveletne pogodbe. Lahko 
rečem le, da smo z njego-
vim dosedanjim delom v 
klubu izjemno zadovoljni, 
in ne vidim razlogov, da 
ne bi bilo tako tudi v bo-
doče.«

Macura zapustila 
reprezentanco
Reprezentantke Sloveni-

je so v teh dneh zbrane v 
Zrečah, kjer se pripravljajo 
na začetek kvalifi kacij za 
evropsko prvenstvo. Včeraj 

zvečer je izbrana vrsta nove-
ga selektorja Toma Orešnika 
odigrala prvo pripravljalno 
tekmo z Belgijo (zaprta za 
javnost). V soboto in nedeljo 
bo nasprotnica še Makedo-
nija. Tudi v soboto bo tekma 
zaprtega tipa, medtem ko bo 
nedeljska odprta za javnost 
(16.00). Priprave reprezen-
tance pa je morala predča-
sno zaključiti (ostajajo še 
tri članice Athletea: Rebeka 
Abramovič, Eva Lisec in Teja 
Oblak) članica celjskega At-
hletea Živa Macura, ki ima 
težave s hrbtom. 18-letno 
Macuro poškodba pesti še 
iz nedavno končane sezone, 
zato ji je strokovni štab po 
posvetu z zdravniško službo 
omogočil počitek. Konec av-
gusta jo v mladinski izbrani 
vrsti čaka nastop na EP na 
Hrvaškem.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA
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Na širšem območju in 
naseljih okoli počivališča 
Zima pri avtocesti še ve-
dno iščejo dva psa, ki sta 
bila poleg še petih drugih 
udeležena v tragični pro-
metni nesreči pretekli pe-
tek. V njej je umrl 21-letni 
francoski voznik tovornega 
vozila. Ta je zaradi utruje-
nosti zapeljal po travnati 
nabrežini na parkirišče 
počivališča in trčil v par-
kirano vozilo, nakar je iz 
vozila pobegnilo več psov. 
21-letnik je storil usodno 
napako, ko se je za psi za-
gnal na vozišče avtoceste, 
saj jih je želel uloviti.

Tam ga je namreč do smrti 
zbil tovornjak, ki je pripeljal 
mimo. Istočasno se je na tem 
odseku zgodila še druga, 
manjša nesreča dveh tovor-
njakov, ki sta se poskušala 
tragediji izogniti. 21-letnik 

Minister za pravosodje Senko Pličanič: »Menim, da je v tem postopku prišlo do napake ali na strani tožilstva ali na strani 
sodstva.« V kolikor bo preiskava podrobnosti primera Hilde Tovšak pokazala na nepravilnosti, Pličanič pričakuje, da bo 
moral nekdo za to prevzeti odgovornost. Čeprav pravna stroka zahteva odgovore, pa hkrati svari na previdnost pri pojasnje-
vanju okoliščin, saj bo moralo poročilo o delu podati tudi sodišče in ne le tožilstvo.

Bo primer Tovšakove 
koga obglavil?Nadzori nad delom tožilstva in sodišča

Specializirano državno 
tožilstvo mora pojasniti 
okoliščine, kako se je lahko 
zgodilo, da so Hildo Tovšak 
v petek izpustili na prostost 
in ji s tem omogočili pobeg. 
Na tožilstvu je bil v torek 
odrejen tudi notranji stro-
kovni nadzor. Tovšakova 
je bila v priporu od marca 
zaradi kaznivega dejanja 
dajanja oziroma spreje-
manja daril pri iskanju de-
lavcev za gradbišče Teš 6. 
Da je mirno odkorakala na 
prostost in čisto »legalno« 
pobegnila, ji je omogočila 
spremenjena obtožnica.

Tožilci so ji namreč po 
novem očitali milejšo obli-
ko istega kaznivega dejanja, 
za katero je zagrožena kazen 
do 3 let zapora in ne več 5 
let kot v prvi obtožnici. To v 
praksi pomeni, da razlogov 
za pripor ni bilo več, saj je 
bila za zapahi že 63 dni, lah-
ko pa bi bila največ 15 dni, 
je v ponedeljek razložil njen 
odvetnik Boris Kanduti. »Za 
morebitno nadaljevanje pri-
pora bi moralo tožilstvo vlo-
žiti obtožni predlog ali vsaj 
obtožnico zoper Tovšakovo, 

saj je pripor pred tem trajal 
že več kot 15 dni,« pravijo 
na mariborskem okrožnem 
sodišču. Nadzor bo zdaj 
verjetno usmerjen najbolj 
v raziskavo tega časovnega 
razkoraka o vložitvi nove ob-
tožnice oziroma zahtevi za 
ponovno odreditev pripora. 
Sodišče je sicer novemu pre-
dlogu tožilcev ugodilo, ven-
dar Tovšakove do danes niso 
našli nikjer. Uvrstili so jo le 
na seznam iskanih oseb, za 
katerimi so razpisani evrop-
ski nalog za prijetje in pre-
dajo, tiralica in mednarodna 
tiralica.

Ozadje časovnega 
razkoraka
Tovšakovi je pot na pro-

stost posredno pokazal tudi 
drugoobtoženi Aleš Pangerc. 
Ta se je namreč pritožil in 
navedel, da je pripor zaradi 
spremenjene zahteve za pre-
iskavo (milejšega kaznivega 
dejanja) nezakonit, in sodi-
šče je le sledilo črki zakona. 
Ker je odšel na prostost, je za 
njim odkorakala tudi Tovša-
kova, saj jima očitajo enako 
kaznivo dejanje. Slovenska 

zakonodaja predpisuje, da 
se pripor, če so razlogi za to, 
odpravi brez odlašanja. Torej 
sodišče ni moglo več čakati, 
kar je mogoče razbrati iz nji-
hovega odgovora. Tožilstvo 
je obtožnico vložilo v petek, 
torej le nekaj ur po izpustitvi 
Tovšakove na prostost. Kaj so 
čakali tožilci in zakaj je šlo 
za takšen časovni zamik, ki 
je omogočil osebi, ki ji grozi 
– če bi jo obsodili zaradi vseh 
očitanih kaznivih dejanj – več 
kot 30 let zapora, bo pokazal 
notranji nadzor.

Kenija ali 
Slovenija?
Te dni so zelo glasne govo-

rice, da je Tovšakova odšla v 
Kenijo, kjer živi njena sestra. 
In če že je v Keniji, so za nje-
no izročitev trenutno ovira 
le možni birokratski zapleti. 
Slovenija s Kenijo nima spo-
razuma o izročitvi osumljen-
cev kaznivih dejanj. Toda 
sporazum v tem primeru 
niti ne bi bil potreben, saj 
bi lahko Tovšakovo privedli 
nazaj na podlagi konvenci-
je Združenih narodov proti 
korupciji, katere podpisnici 
sta tako Slovenija kot Keni-
ja, ali pa na podlagi načela 
vzajemnosti. Torej tudi, če ni 
sporazuma. To je novost od 
lanskega leta. »Gre za precej 
pomembno spremembo, saj 

Tovšakova je bila v priporu zaradi ponovitvene nevarno-
sti in begosumnosti. Medtem ko je izginila, je Pangerc spet 
v priporu, kamor so ga pripeljali v soboto. Tretjeobtoženi, 
Poljak Marek Andrzej Konfisz, je za zapahi že ves čas.

Hilda Tovšak. Zakaj ni zaužila tablet, ki so bile namenjene boljšemu 
zdravju, če se je počutila slabo?

Hilda Tovšak je pretekli 
teden preklicala pooblasti-
la odvetniku Borisu Kandu-
tiju v zadevi Rimske Terme, 
kar je tudi potrdil, razlog za 
to pa naj bi bilo »razhajanje 
v pogledu na obrambo«. V 
ostalih postopkih Kanduti 
ostaja njen odvetnik. Na 
vprašanje, ali bo Tovšako-
va morda kdaj zahtevala 
odškodnino, ker naj bi bila 
nezakonito priprta, je dejal, 
da je o tem še »prezgodaj 
govoriti«.

Vsa situacija ni pustila mirne niti pre-
mierke Alenke Bratušek, ki je sklicala 
sestanek vodij sodišča, tožilstva, poli-
cije ter ministrstev za notranje zadeve 
in pravosodja.

bo pripeljala do tega, da bodo 
tuje države, katerih notranje 
pravo dovoljuje izročitev 
brez mednarodne pogodbe 
in na podlagi vzajemnosti, 
lahko izročale osebe v Slo-
venijo. Nekatere države po-
znajo tudi možnost sklenitve 
bilateralnega sporazuma za 
potrebe konkretnega prime-
ra, kar je prav tako možnost, 
ki jo je mogoče uporabiti v 
postopku izročitve,« so za 
Novi tednik pojasnili na mi-
nistrstvu za pravosodje.

Če bi se izkazalo, da je 
Tovšakova resnično v Keni-
ji, bo Slovenija tja poslala 
prošnjo za izročitev z vsemi 
podatki o teži kaznivih de-
janj, ki ji jih očitajo. Nato bo 
Kenija odločila, ali in pod 
katerimi pogoji bi jo posla-
li nazaj v Slovenijo, če bi jo 
tam izsledili. V kolikor pa je 
prebegnila v kakšno državo 
Evropske unije, ne bo šlo za 
izročitev, ampak za predajo, 
kar pomeni, da bodo postop-
ki bistveno hitrejši in z manj 
birokratskimi postopki.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Tovšakova v 
priporu skrivala 
tablete!
Je lagala o terapiji?

Po neuradnih, a zane-
sljivih podatkih, ki smo 
jih dobili iz sodnih kro-
gov, naj bi v času pripo-
ra pri Hildi Tovšak našli 
skoraj sto tablet, ki bi jih 
morala zaužiti, ker naj bi 
ji tako predpisal zdravnik 
oziroma psihiater, a jih 
ni! O tem je bilo obvešče-
no tudi sodišče.

Tovšakovo naj bi vsi 
sodni postopki tako hudo 
obremenjevali, da je mora-
la poiskati zdravniško po-
moč, še več, celo na dan 
aretacije v primeru ureja-
nja delavcev za Teš 6 naj 
bi jo med preiskavo zaradi 
slabega počutja pregledal 
psihiater. Med pregledi naj 
bi ji predpisal tudi tablete. 
V času pripora se je začel 

sodni postopek zaradi po-
rabe denarja iz blagajne 
vzajemne pomoči in tudi 
takrat se je pogovarjala s 
psihiatričnim izvedencem. 
Ta je sicer po pogovoru z 
njo ugotovil, da je popol-
noma sposobna spremljati 
obravnave, medtem ko je 
Tovšakova med sojenjem 
večkrat dejala, da »se po-
čutim slabo, ker so mi 
predpisali terapijo«. Tudi 
sodnica Ingrid Lešnik, ki 
je sodila v tej zadevi, jo je 
večkrat vprašala, ali se po-
čuti dobro, nakar je vedno 
dobila odgovor, da je njeno 
počutje zelo slabo. Tovša-
kova je celo zaradi slabega 
zdravja ravno v tem soje-
nju prosila sodnico za milo 
kazen …

Tega psička so morali takoj po nesreči oskrbeti šentjurski veterinarji.

Po tragediji pogrešajo 
dva psa Morda sta v naseljih v okolici počivališča Zima

je prevažal pse z Madžarske, 
kjer so bili na razstavi psov.

Po nesreči so policisti v 
vozilu Francoza našli več 
potnih listov psov, zato spr-
va niso vedeli, koliko psov je 
moški sploh vozil. Štiri pse 
so takoj po nesreči prevzeli 
delavci zavetišča Zonzani in 
jih tudi s pomočjo veterinar-
jev iz Šentjurja oskrbeli. V 
ponedeljek so jih že vrnili 
lastnikom, saj jih je 21-letnik 
le prevažal, lastnik pa ni bil. 
Ker se je v zavetišču že v so-
boto oglasila Francozinja, ki 
se je vračala z razstave psov, 
jim je pomagala pri pregledu 
pasjih potnih listov, nakar so 
skupaj ugotovili, da so bili 
pogrešani še trije psi. Enega 
so isti dan našli pri Žepini in 
ga prav tako vrnili lastniku. 
Še vedno pa iščejo psa pasme 
beagle po imenu little in psa 
pasme shetland sheepdog po 

imenu Jazz. Ker domnevajo, 
da sta morda še vedno v oko-
lici počivališča Zima, tako 
policija in Zonzani naproša-
ta, da najditelji pokličejo na 

113. Psa iščejo tudi lastniki, 
ki so samo zaradi prišli v 
Slovenijo.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: arhiv Zonzani
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ČETRTEK, 23. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Shujšajmo z Novim 
tednikom in Radiem Celje, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Murski val)

PETEK, 24. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne 19.00), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

SOBOTA, 25. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Ptuj)

NEDELJA, 26. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikrofonom – Izidor Pečovnik - Dori, 
11.15 Tedenski osir – ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem 
slovenske dežele, 13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP 
(Radio Ptuj)

PONEDELJEK, 27. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po doma-

če, 5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Ča-
soplov, 6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo pesem tedna, 
10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Znanci 
pred mikrofonom – Izidor Pečovnik - Dori, ponovitev, 19.00 
Novice, 19.15 Katrca, 24.00 SNOP (Radio Univox)

TOREK, 28. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Zdravo z naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Univox)

SREDA, 29. maj
Jutranja nostalgija na Radiu Celje, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 10.00 Novice, 
10.15 Kuhajmo skupaj, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 13.20 Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 Saute surmadi z Boštjanom 
Lebnom, 24.00 SNOP (Radio Univox)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 GET	LUCKY	-	DAFT	PUNK	

FEAT	PHARRELL	WILLIAMS		 (3)
	 2.	 SO	YOURS	–	DARIN	 (5)
	 3.	 IT’S	A	BEAUTIFUL	DAY	–	

MICHAEL	BUBLE	 (7)
	 4.	 MAKE	IT	OUT	THIS	TOWN	-	

EVE	FEAT.	GABE	SAPORTA	 (4)
	 5.	 BACK	TO	LIFE	–	3OH!3	 (3)
	 6.	 TONIGHT	I’M	GETTING	OVER	

YOU	-	CARLY	RAE	JEPSEN	 (1)
	 7.	 WAITING	ALL	NIGHT	-	

RUDIMENTAL	FEAT.	ELLA	EYRE	(2)
	 8.	 FINE	CHINA	-	CHRIS	BROWN		 (3)
	 9.	 COUGH	SYRUP	-	YOUNG	

THE	GIANT	 (2)
	10.	WALKS	LIKE	RIHANNA	-	

THE	WANTED	 (1)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 VSTATI	IN	OBSTATI	–	MI2	 (2)
	 2.	 SIVO	NEBO	–	ANDREJ	IKICA	 (3)
	 3.	 PESEM	O	TEB	-	CARPE	DIEM	 (4)
	 4.	 LJUBEZEN	NA	DALJAVO	-	

FELIKS	LANGUS	 (5)
	 5.	 90TA	-	6PACK	ČUKUR	&	

RECYCLEMAN	 (2)
	 6.	 NOBEN	NI	SAM	–	FLIRRT	 (4)
	 7.	 ROŽICE	-	HAMO	&	TRIBUTE	

2	LOVE	 (5)
	 8.	 DEKLETA	-	KINGSTON	IN	

PERO	LOVŠIN	 (3)
	 9.	 NOVO	UPANJE	–	MOMENTO	 (1)
	10.	DOBRO	JUTRO	-	TRKAJ	

FEAT.	KORI	 (1)		

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
ONLY	TEARDROPS	-	EMMELIE	DE	
FOREST	
LOVE	SOMEBODY	-	MAROON	5		

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
STRAIGHT	INTO	LOVE	-	HANNAH
BREZ	TEBE	PADAM	-	MATJAŽ	
JELEN

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	 1.	 ANS.	MALIBU:	Slovenec	sem
	 2.	 ANS.	VIHAR:	Moj	poročni	dan
	 3.	 ANS.	POET:	Mika	me
	 4.	 ANS.	PEGAS:	Jaz	sem	taka
	 5.	 SKUPINA	NEVIHTA:	Tebi	dekle

Po slovensko 
s Katrco

RADIO, KI GA BEREMO

Voditeljica nedeljskih popoldnevov na Radiu Celje Slavica Padežnik v družbi svojih zvestih poslušalcev

Srečanje ljubiteljev 
nedeljskih popoldnevov

Na željo številnih poslu-
šalk in poslušalcev nedelj-
skih popoldnevov Radia 
Celje, ki jih vodi Slavica 
Padežnik, smo v soboto 
zanje pripravili srečanje v 
gostišču Medved v Celju.

Druženja ob dobri glasbi in 
veselja resnično ni manjkalo. 
Slavica je poskrbela, da so se 
zbrani odlično zabavali. Za 
piko na i so se pomerili tudi v 
raznih nagradnih igrah: tek-
movali so v spretnosti, hitro-
sti, znanju ter domiselnosti. 
Pravi »bum« pa so bile kara-
oke, v katerih so sodelovali 
skoraj vsi – z eno samo željo, 
kako biti čim bolj inovativen 
in všečen. Veselo druženje se 
je v večernih urah zaključilo 
z željo, da bi bilo podobnih 
srečanj še veliko.

Foto: TimE

Ob glasbi v živo plesišče seveda ni samevalo.

Namesto modni oblikovalec 
duhovnik

Duhovniku Izidorju Pečovniku - Doriju je 
pred osemnajstimi leti modna revija v cerkvi 
v Šentrupertu pri Laškem, kjer je bil župnik, 
dodobra spremenila življenje.

Škofija ga je premestila v Berlin, kjer je dobil 
nalogo voditi slovensko misijo. A rojen Vranšan 
se v nemški prestolnici ni smilil sam sebi, pač 
pa je začel pisati zgodbo o uspehu. Poleg tega, 
da sedaj vodi slovensko misijo in hkrati nem-
ško župnijo, je pred leti dosegel, da je nemška 
nacionalna televizija prenašala polnočnico v 
slovenskem jeziku, za kar je prejel odlikovanje 
tako slovenskega kot od nemškega predsednika. 
V Slovenijo se na stara leta še vedno želi vrniti, 
saj ga, kot rad poudari, na Vranskem čaka hi-
ška, v kateri bo lahko v miru užival v pokoju. O 
vsem tem in tudi o njegovih otroških sanjah, da 
bi postal modni oblikovalec, se bo z Dorijem v 
oddaji Znanci pred mikrofonom to nedeljo po 
10. uri pogovarjala Špela Ožir. Foto: SHERPA
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

GOLF 1,4, letnik 1999, 136.000 km, rdeče 
barve, prodam za 1.600 EUR ali me-
njam. Telefon 031 803-085.� 1683

DVE kolesi z motorjem Garelli in Demm, 
vožnja brez izpita, prodam. Telefon 
041 664-733.� 1693

110    /paleta     

180    /tona         

200    / tona      

drva

briketi

peleti

Gotovinski in hipotekarni do 20 
let, krediti na osnovi vašega vo-
zila na položnice, ter ugodni le-
asingi za nakup vozil. Posreduje-
mo tudi za več dajalcev kreditov.
NUMERO UNO, Robert Kukovec,

s.p., Mlinska 22, 2000 Maribor,

02/252-48-26, 041/750-560

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

Obvestilo oglaševalcem!
Novi tednik izhaja ob četrtkih – dva časopisa v enem in 
priloga TV OKNO. Zadnji dan za oddajo malih oglasov, osm-
rtnic in zahval je ponedeljek do 16. ure.

UREDNIŠTVO NOVEGA TEDNIKA

Svet javnega zavoda ŽALSKE LEKARNE ŽALEC,

razpisna komisija,
na podlagi 26. in 27. člena Statuta zavoda

RAzpiSujE dELovNo mESto

diREKtoRjA/diREKtoRiCE
pogoji za imenovanje:

- univerzitetna izobrazba farmacevtske smeri
- opravljen strokovni izpit

- najmanj 5 let delovnih izkušenj v lekarniški dejavnosti
- organizacijske sposobnosti
- znanje slovenskega jezika

Kandidat/kandidatka mora k prijavi na razpis z življenjepi-
som priložiti program vodenja, delovanja in razvoja zavoda 

v prihodnjih štirih letih.
Prednost pri izbiri imajo kandidati z vodstvenimi izkušnja-

mi v zdravstveni dejavnosti.
Izbrani kandidat/kandidatka bo imenovan/a za štiri leta. 
Po izteku mandata je lahko ista oseba ponovno imenovana 

za direktorja/direktorico.
Kandidati morajo prijave z dokazili o izpolnjevanju razpi-
snih pogojev poslati na naslov ŽALSKE LEKARNE ŽALEC, 
prešernova 6, 3310 Žalec, s pripisom »za svet zavoda – ne 

odpiraj!« najkasneje v 12 dneh od dneva objave.
Upoštevane bodo le popolne prijave prispele s priporočeno 

pošto.
Direktorja/direktorico bo imenoval svet zavoda s soglasjem 
ustanovitelja, to je Občine Žalec. Kandidati bodo o izbiri 

obveščeni v 15 dneh po sprejemu sklepa o izbiri.

MALI OGLASI / INFORMACIJE

118 m2 bivalne površine, 
balkoni, terasa in zelenica v 
dvojčku na Ljubečni, prodam.
Verteks tg, d.o.o., Cesta na Ostrožno 99, Celje

MOTORNO kolo Yamaha fz 600 n, bordo 
rdeče barve, letnik 2005, prodam. 
Telefon 041 765-903.� 1698

RENAULT scenic megane 1,6, letnik 1998, 
dobro ohranjen, prevoženih 200.000 
km, dobro ohranjen, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 031 858-594.� p

DOBRO ohranjen avto Golf III, letnik 1996, 
bencin, registriran do 23. 4. 2014, pre-
voženih 150.000 km, prodam. Telefon 
070 212-772.� 1719

KUPIM

RABLJENO vozilo ali skuter 50 ccm, od 
letnika 2000 naprej, kupim. Telefon 
041 708-497.� Š�97

RABLJENO vozilo v kakršnem koli stanju 
kupim z gotovino. Prepis, gotovina in 
odvoz takoj. Telefon 031 783-047.
� 1418

STROJI

PRODAM

TRAKTOR Tomo Vinkovič, 18 KS, novejši 
tip, letnik 1991, samonakladalko 22 
Sip in prikolico za prevoz živine, za 
dva, za traktor, prodam. Telefon 041 
211-883.� 1625

VRTAVKASTO brano Lely, 3 m in kiper 
prikolico Tehnostroj Etk 451 prodam. 
Telefon 041 996-166.� 1642

SAMONAKLADALKO Sip 16, sejalnico Olt, 
dvoredno, pajek na dve vreteni in ko-
silnico Bcs 127 prodam. Telefon 041 
261-676.� 1666

PUHALNIK ugodno prodam. Telefon (03) 
5461-305, 051 346-441.� 1662

NAHRBTNO kosilnico Silen 4/1 (laks, 
plošča, škarje za živo mejo in verižna 
žaga), staro 2 leti, malo rabljeno, 
motor 42,7 CC, moč 1.4 Kw, prodam. 
Telefon 041 417-914.� 1669

OBRAČALNIK pajek Sip 230, na dve 
vreteni, prodam. Cena ugodna. Več 
informacij po telefonu 041 745-878.
� 1690

TRAKTORSKI obračalnik na 4 vretena, 
širina 3,5 m, primeren tudi za strme 
terene, prodam za 480 EUR. Telefon 
031 464-629.� 1717

OBRAČALNIK za traktor Tomo Vinkovič 
prodam. Telefon 041 285-424.� 1714

MOTORNO žago Husquarna 61 in 266 
prodam. Telefon 031 319-495.� 1713

KOSILNICO Bcs, 110 cm, starejši letnik, de-
lujočo in traktorsko škropilnico, 220 l, 
prodam. Telefon 041 983-800.�1721

TRAKTOR Tomo Vinkovič, Pasquali, v 
voznem stanju, letnik 1972, 18 KS, 
prodam za 900 EUR. Telefon 041 
881-002.� 1726

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Univerzal, Štore, 
najboljše plačilo, kupim. Telefon 051 
203-387.� 1602

OBRAČALNIK za kosilnico gorenje Muta, 
enoredni, kupim. Telefon 031 828-
070.� 1732

POSEST

PRODAM

VRSTNO hišo na Hudinji prodam. Telefon 
041 557-207.� 1562

LOPATA. Prodam hišo, kpm, 210 m², vse-
ljivo takoj, poleg gospodarski objekt 
110 m², parcela 855 m². Telefon 041 
728-448.� 1583

VIKEND za bivanje, na relaciji Celje–La-
ško, prodam. Telefon (03) 5488-081, 
041 514-722.� 1629

BISTRO v Celju, 55 m², opremljen, pro-
dam ali oddam. Telefon 041 720-579.
� 1634

HIŠO na mirni, sončni legi, v Šmarju pri 
Jelšah, prodam. Telefon 051 384-839.
� 1661

V VRBJU pri Žalcu prodamo starejšo kme-
tijo z 2,5 ha obdelovalne zemlje. Cena 
po dogovoru. Telefon 051 257-130.
� 1674

GRADBENO parcelo, 1.350 m², v obrtni 
coni Celje, Kulturniška ulica, prodam. 
Cena 45 EUR/m². Vpogled dokumenta-
cije in vse informacije: Janez Cerovšek, 
Celjska cesta 11, soba 15/1 A, Rogaška 
Slatina, po 15. uri.� 1712

CELJE, Slance, Teharje. Prodamo starejšo 
stanovanjsko hišo, Slance 12, približno 
1.300 m² delno stavbnega in delno 
kmetijskega zemljišča, za 72.000 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

CELJE, Šmartno v Rožni dolini. Prodam 
deloma stavbna, deloma kmetijska ze-
mljišča v k. o. Šmartno, skupaj 6.324 
m², v bližini stavbne parcele voda in 
elektrika, skupaj za 9.600 EUR. Infor-
macije po telefonu 041 708-198.� n

VOJNIK, center. Prodava stavbno zemljišče 
v Vojniku z lesenim objektom z nad-
streškom, primerno za gradnjo sta-
novanjskega ali storitvenega objekta, 
urejena okolica in pristop z lokalne 
ceste, njiva 178 m², travnik 331 m², 
vpisano v zemljiško knjigo, za 47.000 
EUR. Informacije po telefonu 041 708-
198.� n

DOBRNA, Klanc. Kmetijo na naslovu 
Klanc 16, stanovanjska hiša bivanjske 
površine 150 m², z gospodarskima po-
slopjema 50 m² in 23 m² uporabne po-
vršine, 873 m² dvorišča ter kmetijska 
zemljišča: 1.647 m² pašnika, 26.464 
m² gozda, urejen makadamski pristop, 
priključki: elektrika, voda, telefon, pro-
dam za 54.000 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

LAŠKO, Plazovje. Prodava stanovanjsko 
hišo, grajeno med 1993 in 2000, sku-
pne stanovanjske površine približno 83 
m² (klet + pritličje), staro stanovanjsko 
hišo - zemljišče pod stavbo 50 m² in 
gospodarski objekt z nadstrešnico v iz-
meri približno 54 m², kmetijskega in 
stavbnega zemljišča približno 17.400 
m², priključki: voda, elektrika, skupaj 
za 126.000 EUR. Informacije po tele-
fonu 041 708-198.� n

ODDAM
V CELJU v poslovni stavbi oddamo ali pro-

damo poslovne prostore: od 15, 60 in 
120 m². Telefon 041 407-142.� 1686

STANOVANJE
PRODAM

DVOSOBNO stanovanje, 56 m², na Otoku, 
Ljubljanska 26, 2. nadstropje, obno-
vljeno, prodamo. Telefon 031 210-033.
� 1682

DVOSOBNO stanovanje, 55 m², v Šentjurju, 
Cesta M. Zidanška, obnovljeno, nova 
okna, kopalnica), 4/5, z balkonom in 
kletjo, vseljivo takoj, v neposredni bli-
žini so vrtec, šola in trgovina, prodam. 
Možnost nakupa garaže. Telefon 041 
236-444.� 1615

CELJE, Cesta na Dobrovo. Dvoinpolsobno 
stanovanje na Cesti na Dobrovo 21 v 
Celju, v pritličju 5-stanovanjske stavbe, 
75,80 m², zgrajeno 1931, prenovljeno 
1990, možnost takojšnjega bivanja, 
primerno za invalide in starejše ose-
be, priključki: voda, elektrika, telefon, 
ogrevanje na trdo gorivo (možnost 
plinskega ogrevanja), prodam za 
49.800 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

VEČJO garsonjero na Savinjskem nabrežju 
v Celju prodamo. Telefon 041 725-119.
� 1720

ENOINPOLSOBNO stanovanje v Hotunjah 
pri Ponikvi prodamo. Telefon 041 725-
119.� 1720

CELJE, center. Prodamo dvosobno stano-
vanje v Prešernovi ulici v Celju, 45,50 
m², opremljeno, v I. nadstropju večsta-
novanjske stavbe, z drvarnico 6,00 m² 
in zaprtim zunanjim predprostorom, 
prenovljeno 2006 in 2010, etažno plin-
sko ogrevanje, klimatska naprava, par-
kirišče varovano z zapornico, skupna 
kolesarnica. Priključki: elektrika, voda, 
telefon, kabelska TV, plin, internet, za 
57.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n
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Poroke
Celje
Poročila sta se: Urška 

KOLAR iz Vojnika in Simon 
OČKO iz Slovenske Bistrice, 
Nika PRELOŽNIK iz Vojnika 
in David JELENC iz Štor.

Laško
Poročili so se: Aleksandra 

KAMPUŠ iz Radeč in Anton 
VODEB iz Žegra, Nina JAZ-
BINŠEK iz Strmce in Samo 
LIPUŠČEK iz Ljubljane, Ade-
la BOTIĆ in Blaž VODLAN, 
oba iz Hrastnika, Nina DR-
NOVŠEK iz Strmca in Anže 
PODGORŠEK iz Rečice ob 
Paki, Nuša PERČIČ iz Lopa-
te in Uroš VOLF iz Galicije, 
Mateja ALBREHT iz Spodnje 
Rečice in Mitja DEŽELAK iz 
Zgornje Rečice.

Šentjur pri Celju
Poročila sta se: Gabriela 

ŠPAN iz Celja in Tadej JUR-
KOŠEK iz Marija Dobja.

Velenje
Poročila sta se: Sanela 

KRUŠKO in Azem GAVRA-
NOVIĆ, oba iz Velenja.

Zlato poroko sta praznova-
la Angela in Anton BERLO-
ŽNIK iz Florjana.

Smrti
Celje
Umrli so: Elizabeta GOR-

ŠEK iz Migojnic, 89 let, Jožef 

MALI OGLASI / INFORMACIJE

ODDAM

STANOVANJE v Celju, na Lavi, Pucova uli-
ca, 33 m², novo opremljeno, oddam. 
Telefon 051 351-676.� p

GARSONJERO, 31 m², v Novi vasi, vseljivo 
takoj in delno opremljeno, oddamo v 
najem. Telefon 051 648-478.� 1640

NOVO opremljeno garsonjero z balkonom 
in parkiriščem v garaži v Štorah pri 
Celju, vseljivo takoj, 250 EUR/mesec, 
oddam v najem. Telefon 041 441-660.
� 1645

MANJŠE opremljeno stanovanje dobi v 
najem solidna ženska ali par. Nizki 
stroški, varščina. Telefon 051 790-915, 
samo okoli 20. ure.� 1715

ENOSOBNO opremljeno stanovanje v Bro-
darjevi ulici oddam samski osebi ali 
paru. Telefon 041 864-311.� 1708

OPREMLJENO stanovanje oddam v najem 
v Celju za nedoločen čas. Telefon 070 
418-525.� 1722

DELNO opremljeno enoinpolsobno stano-
vanje v Novi vasi, Pod lipami, oddam. 
Cena najema 250 EUR/mesec. Telefon 
041 437-311.� p

SOBO s kopalnico nudim upokojenki ali 
še zaposleni gospe za pomoč pri hi-
šnih opravilih. Telefon (03 5793-108 
ali 031 642-453.� 1735

OPREMA

PRODAM

KOMBINIRAN štedilnik prodam po ugodni 
ceni. Telefon (03) 5443-175, od 9. do 
12. ure.� 1694

HLADILNIK, pralni stroj, štedilnik, zamrzo-
valno omaro in ostalo prodam. Telefon 
040 869-481.� n

AKUSTIKA

PRODAM

DIATONIČNO harmoniko Strasser, G, C, F 
duri, kot nova, prodam. Telefon 041 
664-733.� 1693

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodam. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

KOKOŠI nesnice, mlade ter bele težke pi-
ščance za dopitanje prodamo. Nakup 
10 nesnic - petelin brezplačno. Kmetija 
Winter, Lopata 55, Celje, telefon 031 
461-798, (03) 5471-244, 041 763-
800, (03) 5472-070.� p

BURSKE koze z mladiči in odrasle mladi-
ce z rodovnikom prodam. Telefon 041 
649-414.� Š�123

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, možne polo-
vice in očiščene odojke, domača hrana 
in dostava, ugodno prodamo. Telefon 
031 311-476.� p

PURANE, stare 6 tednov, za nadaljnjo rejo, 
mešano, dobava 24. 5. 2013, prodam. 
Za informacije in naročila pokličite po 
telefonu 041 551-187. Kličite samo 
resni.� p

PRAŠIČE, od 120 do 150 kg, prodam. 
Kupim krave in telice za zakol in suhe 
za dopitanje. Telefon 031 743-351.
� 1597

BIKCA in teličko simentalko, stara 12 in 
16 dni ter telico simentalko, brejo 7 
mesecev, vajeno paše, prodam. Telefon 
031 840-282.� 1627

KRAVO in bike, težke od 500 do 600 kg, 
prodam. Telefon 041 996-166.�1642

BREJE telice in telice za pripust prodam. 
Telefon 041 996-166.� 1642

PONI kobilico, visoko brejo, prodam. Te-
lefon 041 264-132.� L�72

PRAŠIČE, domače vzreje, težke od 30 do 
140 kg ter breje in nebreje mladice 
linije 12, prodam. Domača hrana, 
možna dostava. Andrejeva kmetija iz 
Jazbin, telefon 031 509-061.� 1670

KOZLIČKA, stara 3 mesece, prodam. Tele-
fon 5794-208.� 1692

GOSI, mladiče in odrasle, prodam. Telefon 
041 500-394.� 1700

TRI mlade koze z mladički in kozla pro-
dam. Telefon 031 561-155.� 1711

BIKCA simentalca, križanega z rh, starega 
8 tednov, prodam. Telefon 031 447-
195.� 1709

VISOKO breje pašne telice in teličke, od 
180 do 300 kg, prodam ali menjam 
za kravo ali telico za zakol. Telefon 
041 258-318.� 1718

KOKOŠI nesnice, za zakol ali nadaljnjo 
rejo, na farmi Milko Strmljan, Marno 
28, Dol pri Hrastniku, nudimo od 
1. 6. 2013. Cena kokoši je samo 1 
EUR/kokoš. Telefon 041 369-309.� n

BIKA, težkega 180 kg, črno bele barve in 
prašiče, težke 30 kg, prodam. Telefon 
(03) 5738-019.� L�74

TELICO simentalko, staro eno leto, pro-
dam. Vse informacije po telefonu 041 
783-783.� 1730

PRAŠIČE, težke 120 kg, lahko tudi polovi-
ce, krmljene z domačo hrano, prodam. 
Telefon 031 787-009.� 1731

BIKCA simentalca, težkega 200 kg, pro-
dam. Telefon 051 839-116.� 1733

KOZO, srnasto, staro dve leti in pol, z mla-
dičem ali posamezno, ugodno prodam. 
Ostalo po dogovoru. Telefon 041 935-
595.� 1736

KUNCE belgijske orjakinje in druge vrste, 
za nadaljnjo rejo ali zakol, prodam. 
Telefon (03) 5716-331, po 20. uri, 
Žalec.� 1740

KUPIM

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje ali zakol kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 040 647-223.� Š�330

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Pla-
čilo takoj. Telefon 041 653-286.� Š�1

VSE vrste krav in telic za zakol kupim. 
Plačilo takoj. Telefon 041 544-270.�p

VSE vrste telic in krav za zakol kupimo, 
tudi teličke do 200 kg. Telefon 031 
832-520.� 1501

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

KAKOVOSTNO belo vino rizling, šipon, 
prodam, cena 1,10 EUR. Telefon 031 
336-110.� 1691

DOMAČO skuto in maslo, ekološka pride-
lava, prodam. Telefon 031 387-183, 
Marko.� 1699

VINO brajdovec, jurka, izabela, žametna 
črnina, prodam. Telefon 041 519-738.
� 1739

ODDAM

BREZPLAČNO oddam košnjo trave, sonč-
na lega, Tomaž nad Vojnikom. Telefon 
041 224-031.� 1701

OSTALO

PRODAM

NOV masažni pas prodam za polovično 
ceno novega. Telefon 031 640-415.
� 1685

ŠIVALNI stroj Bagat, z omarico, varilni 
aparat, 250 A in 200 l malo rabljeno 
zamrzovalno skrinjo prodam. Telefon 
7810-560.� 1680

BUKOVA drva prodam. Telefon 040 982-
118. � Š�134

VINO izabela, žganje, diskasto kosilnico 
in balirko na pasove prodam. Telefon 
031 480-510.� 1695

6 m³ smrekovih desk, 2 cm in 3 m³ »fo-
snov« prodam. Telefon 031 674-696.
� 1710

SUHA bukova drva in bikca simentalca, 
težkega približno 140 kg, prodam. 
Telefon 041 318-144.� 1312

PRAŠIČE, od 100 do 150 kg in koruzo v 
zrnju prodam. Telefon 041 742-334.
� 1723

KUPIM

LES na panju ali kamionski cesti, plačilo 
takoj, kupim. Telefon 041 506-958.
� 1626

ZAPOSLITEV
PRIJAZNO in resno dekle bi rado delalo 

zastonj v strežbi. Ne potrebujem pla-
čila. Telefon 031 559-328.� 1702

RAZNO
IZPOSOJA strojev in naprav Sam, Ervin 

Drgajner, s. p., Ul. bratov Dobrotinškov 
13, Celje, telefon 041 629-644.� n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214.� n

GRADITELJI, pozor! Izdelujemo strojne 
omete, tlake, vse vrste fasad. Konku-
renčne cene, dolgoletne izkušnje. Tele-
fon 031 623-000. Omes gradbeništvo, 
d. o. o., Ledina 40, Sevnica.� 983

ADAPTACIJE: kompletna prenova stano-
vanj, hiš, kopalnic, fasad, streh, be-
ljenje sten, fasad, elektro, zidarska, 
keramičarska, vodovodna dela. Telefon 
031 879-739; www.komplet-plus.si.�n

STE na odhodu iz bolnišnice ali ste starejši 
in potrebujete pomoč pri osebni negi in 
oskrbi in se bojite zaprositi za pomoč, 
ker vas je strah, da se vam vpišejo na 
imetje? Smo Tija, socialna oskrba, s. 
p., Gotovlje 189 b, Žalec. Vse našte-
to izvajamo profesionalno, po zelo 
konkurenčnih cenah, priznamo tudi 
popust. Na voljo smo po telefonu 070 
622-717.� 1725

PREMOG in peleti, zelo ugodno, z dosta-
vo. Telefon 041 279-187. Prevozništvo 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
Podlehnik.� n

NUDIM pomoč pri vseh vzdrževalnih in 
rednih opravilih pri hiši in na kmetiji. 
David Jager, Svetelka 11 b, Dramlje, 
telefon 070 327-585.� 1411

Zaupate nam že
68 let

novice iz 33 občin
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Prišla je pomlad, a tebe več ni, 
za vedno zaprl si trudne oči. 
Toda v naših srcih in mislih 
ostal boš za vedno z nami, 

dragi naš Robert ti.

Z A H VA L A

Ob nenadomestljivi izgubi 
ljubega moža, očka, sina, 

strica in prijatelja

ROBERTA OPRČKALA
z Dobrne 

(22. 9. 1964 – 29. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za pomoč v najtežjih trenutkih 
našega življenja. Lepa hvala sodelavcem kriminalistom 
Policijske uprave Celje, uniformirani policiji, sindikatu, 
častni straži in policijski godbi, kakor tudi vsem udele-
žencem Policijskih uprav Celja, Ljubljane, Maribora in 
Kopra. Hvala kolektivu Centra za usposabljanje, delo 
in varstvo Dobrna. Prisrčna hvala vsem Tamarinim so-
šolcem. Zahvala velja tudi združenju Sever za celjsko 
območje. Posebna zahvala govornikoma za poslovilne 
besede, moškemu pevskemu zboru z Dobrne, gospo-
du župniku za lep cerkveni obred in gospodu Usarju 

za vsestransko pomoč pri urejanju pogreba.
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga pospremili 
na njegovi zadnji poti ter darovali cvetje, sveče in za 

svete maše.

Žalujoči: žena, hči, mamica in oči
1679

Dobrota tvojih rok ne mine, 
čas ohranja nam spomine, 
ostaja hvaležna misel nate.

Z A H VA L A

Ob izgubi drage sestre
in tete

CILKE CUNK
iz Javornika 11 nad Štorami 

(14. 8. 1932 – 29. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom, znancem in ostalim, ki so darovali 
denar, cvetje in sveče, izrazili sožalje ter jo v tako 
velikem številu pospremili na njeni zadnji poti. Po-
sebna hvala govorniku gospodu Otu Sagmeistru za 
govor in opravljen obred, gospodu Branku Mlakarju 
in pogrebni službi Zagajšek za vodenje pogreba, tro-
bentaču za odigrano Tišino in celotnemu kolektivu 
Doma upokojencev Šentjur, ki so ji lajšali zadnje ure 

življenja.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njeni
1676

Ugasnila je luč življenja, 
se prižgala luč spomina. 

V srcu je ostala 
tiha, skrita bolečina.

Z A H VA L A

V 92. letu nas je za vedno zapusti-
la naša draga mama, stara mama, 

prababica, tašča, teta in botra

NEŽA GABER
roj. Kožuh iz Trnovelj pri Celju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, so-
sedom in znancem za izrečeno sožalje ter darovano cvetje, 
sveče in sv. maše. Hvala vsem, ki ste jo v času njene bolezni 
obiskovali in nam v najtežjih trenutkih stali ob strani. Pose-
bej se zahvaljujemo ge. Jožici Meh, dr. Miranu Kolarju, ZD 
Celje, duhovnikoma g. Ivanu Šumljaku in g. Davidu Zagorcu 
iz Stolno opatijske župnije sv. Danijel Celje za lepo opravljen 
obred, govornici ge. Mojci Grušovnik za ganljive besede ob 
slovesu ter članom ZB Trnovlje. Prisrčna hvala vsem, ki ste 
jo pospremili na njeni zadnji poti in jo boste vedno nosili 

v svojem srcu.
Žalujoči vsi njeni

1707

Rodil se je dan, 
dan teman z žalostjo obdan. 

A tolaži naj nas to, 
da je naša mama tam, 

kjer ni bolečin in ne solza, 
le mir in spokoj svoj ima. 

(M. Šuhel)

Z A H VA L A

V neizmerni žalosti in bolečini ob smrti naše ljube 
mame, stare mame, prababice, tašče in tete

ALOJZIJE ČANŽEK
s Pečovja nad Štorami 

(10. 5. 1936 – 5. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, prijateljem in znancem za darovane sveče, 
svete maše in ostale darove ter za izražena pisna 
in ustna sožalja. Iskrena hvala družinama Lada in 
Branka Čanžka za nesebično pomoč v teh težkih 
trenutkih. Zahvala velja tudi sosedi Jožici Vouk, 
sodelavcem podjetja Časles, d. o. o., Rečica ob Sa-
vinji, sodelavcem Dijaškega doma Celje, nekdanjim 
sodelavcem Cetisa, d. o. o. Celje in Planinskemu 
društvu Dramlje. Zahvaljujemo se Janiju Sivki za 
ganljive besede slovesa in molitve na domu ter go-
spodu župniku Mihi Hermanu za molitve in pogreb-
ne slovesnosti. Zahvala velja tudi sestri Betki in dr. 
Eriki Povh Jesenšek iz Zdravstvene postaje Štore za 
nesebično pomoč pri dolgoletnem zdravljenju. Lepa 
hvala pogrebnima službama Žalujka in Veking, pev-
cem Grmada in trobentaču za odigrano melodijo.

Na koncu vsem in vsakemu posebej še enkrat hva-
la, da ste našo drago mamo v tako velikem številu 

pospremili na njeni zadnji poti.
Žalujoči njeni najdražji, ki jo bodo neizmerno 

pogrešali.

VINKO 
ČANŽEK

(19. 7. 1923 – 12. 5. 2001)

ljubemu očetu

V  S P O M I N

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in se ga 
spominjate z lepo mislijo.

1727

Vse na svetu mine, 
vse se spremeni, 

le spomin na tebe 
ostaja in živi.

V  S P O M I N

Mineva štiri leta, kar nas je za 
vedno zapustila

IVANKA KRAJNC
iz Tovstega nad Laškim 
(8. 6. 1933 – 25. 5. 2009)

Hvala vsem, ki se je spominjate in prižigate sveče.

Vsi njeni
L 76

Vse na svetu mine, 
vse se spremeni, 

le spomin na tebe 
ostaja in živi, 

ker dom je prazen in molčeč, 
ker tebe v njem več ni.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage sestre 
in tete

ZOFKE GERDEJ
roj. Robida iz Debra, stanovala je v Vuzenici 

(20. 1. 1939 – 13. 5. 2013)

iskrena hvala vsem sosedom za darovane sveče, sv. 
maše in izrečeno sožalja. Vsem še enkrat hvala.

Žalujoča sestra Tončka z družino
L 77

Mine dan, leto, pomlad … 
je trenutek, ko je treba 

na novo začeti 
in so ljudje, zaradi katerih 

je bilo vredno živeti!

V  S P O M I N

JOŽETU BELETU
iz Škoflekove ulice 14 v Vojniku 

(18. 1. 1932 – 18. 5. 2012)

Težko je verjeti, še težje sprejeti, da mineva eno leto, 
kar si odšel od nas.

Hvala vsem, ki obiščete njegov grob, mu prižgete 
svečo ali se z lepo mislijo spomnite nanj.

Njegovi najdražji
1728

Srce je omagalo, 
dih je zastal, 

a spomin nate 
bo vedno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega 
moža, atija, dedija, praded-

ka, brata in strica

FRANCA ZORIČA
iz Dramelj 38 a 

(3. 9. 1940 – 11. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, prijateljem in znancem, ki ste ga v tako lepem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti, zanj daro-
vali cvetje, sveče in svete maše ter nam izrazili pisno 

in ustno sožalje.
Iskrena hvala kolektivu kardiološkega oddelka SB 
Celje in ZD Šentjur za prijaznost in nudenje zdrav-
niške pomoči v času njegove bolezni, SKEI Štore, 
Društvu invalidov Šentjur, Društvu upokojencev 
Dramlje, gospodu župniku za lepo opravljen cer-
kveni obred, cerkvenim pevcem za lepo odpete pe-
smi, govornikoma Marjanu Mastnaku in Martinu 
Luskarju za poslovilne besede pri odprtem grobu 

in Mateju Mastnaku za odigrano Tišino.

Žalujoči vsi njegovi

iz Lokarij, 93 let, Ivana SELIČ 
iz Paneč, 54 let, Edvard IVA-
ČIČ iz Štor, 90 let, Ljudmila 
LOVRENČIČ iz Celja, 87 let, 
Ljudmila HERMAN iz Celja, 
80 let, Ana HERMAN iz Voj-
nika, 90 let.

Laško:
Umrla sta: Olga HRIBER-

ŠEK iz Rifengozda, 79 let, 
Nemet JOŽEFA iz Laškega, 
80 let.

Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Vincenc RITO-

NJA iz Pristave pri Lesičnem, 
72 let, Milan VALANT iz 
Donačke Gore, 59 let, Pavla 
VREČKO iz Ostrožnega pri 

Ponikvi, 91 let, Berta KRIŽA-
NEC iz Rogatca, 93 let, An-
ton VRAČKO iz Cest, 83 let, 
Emilija FIJOLIČ iz Brežic, 84 
let, Stanislava ŽLENDER iz 
Strtenice, 87 let.

Velenje
Umrli so: Jožef KAMŠAK iz 

Velenja, 76 let, Alojzija ZELCER 
iz Velenja, 90 let, Drago KOPRI-
VŠEK iz Celja, 65 let, Ivan KRU-
HAR iz Slovenskih Konjic, 69 
let, Milan ZEBEC iz Šentjurja, 
77 let, Josip CERJAN iz Celja, 
76 let, Stanislav PEČOVNIK iz 
Nazarij, 79 let, Milan OKORN 
iz Velenja, 57 let, Lucija ŠALEJ 
iz Velenja, 86 let.

DREV iz Studenc, 69 let, Juraj 
BANFIĆ iz Žalca, 64 let, Mi-
livoje Đurić iz Levca, 57 let, 
Albin JAZBEC iz Kompol, 65 
let, Alojzija ČANŽEK iz Pe-
čovja, 77 let, Amalija SULIČ 
iz Celja, 93 let, Franc ZORIČ 
iz Dramelj, 73 let, Janko ZOR-
KO iz Vodruž, 53 let, Karolina 
KNEZ iz Vrha nad Laškim, 78 
let, Marija ČULK iz Zabukovi-
ce, 97 let, Ljudmila VREČKO 

INFORMACIJE
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KINO

PRIREDITVE

PLANET TUŠ

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

KINO VELENJE

UE CELJE

POLAGALEC KERAMIČNIH 
OBLOG

POLAGALEC KERAMIKE - M/Ž; SA-
MOSTOJNO POLAGANJE KERAMIČNIH 
PLOŠČIC, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
7.6.2013; ZAKLJUČNA GRADBENA DELA 
LA UR, DEJAN LAZNIK, S.P., POŠTNA POT 
22, 3000 CELJE
ELEKTRIKAR ENERGETIK

ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI (ŠVED-
SKA, NEMČIJA, AMERIKA) - M/Ž; VEZAVA 
PROIZVODNJIH LINIJ, DOLOČEN ČAS, 9 
MESECEV OZ. DOKONČANJE PROJEKTA, 
31.5.2013; PRO MONTING, MONTAŽE, TR-
GOVINA IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA 
ULICA 29, 3000 CELJE
VARILEC

VARILEC II - M/Ž; VARJENJE, SESTA-
VLJANJE PODSKLOPOV V ŠABLONI, 
SESTAVLJANJE NAJZAHTEVNEJŠIH 
PODSKLOPOV IN SKLOPOV PO KONSTRUK-
CIJSKIH NAČRTIH, DELO Z ROČNIM OROD-
JEM, VRTANJE NA STABILNIH STROJIH, 
PREMEŠČANJE BREMEN Z DVIGALOM, 
PRREMEŠČANJE BREMEN Z VILIČARJEM. 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; CON-
TAINER PROIZVODNO PODJETJE, D.O.O., 
BEŽIGRAJSKA CESTA 6, 3000 CELJE

VARILEC - M/Ž; RAZNA VARILNA DELA 
IN DELA NA KONČNI MONTAŽI, DOLOČEN 
ČAS, 3 MESECE, 24.5.2013; ELRAZ, GRAD-
BENIŠTVO, D.O.O., KOTNIKOVA ULICA 5, 
1000 LJUBLJANA
VOZNIK

VOZNIK TOVORNEGA VOZILA V MED-
NARODNEM PROMETU - M/Ž; VOŽNJA 
TOVORNEGA VOZILA V MEDNARODNEM 
PROMETU PO EU, SKRB ZA TOVORNO 
VOZILO, TOVOR IN TRANSPORTNO DO-
KUMENTACIJO, OSNOVNO ZNANJE NEM-
ŠKEGA JEZIKA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
27.5.2013; RIBIČ TRANSPORT MIHEC 
RIBIČ S.P., SLATINA V ROŽNI DOLINI 15 A, 
3201 ŠMARTNO V ROŽNI DOLINI
ŽERJAVAR

ŽERJAVIST - M/Ž; DELO NA ŽERJAVU, 
DELO SE OPRAVLJA V NEMČIJI, NEDOLO-
ČEN ČAS, 16.6.2013; STEMA TRGOVINA 
IN STORITVE D.O.O., TEHARJE 23, 3221 
TEHARJE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

MONTER OKEN IN VRAT - VODJA. DELO 
V TUJINI (NEMČIJA) - M/Ž; VODJA SKUPI-
NE ZA MONTAŽO STAVBNEGA POHIŠTVA, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 30.5.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE

VOZNIK ŽIVINE - M/Ž; PREVOZ ŽIVIH 
ŽIVALI IN UREJANJE SPREMLJAJOČE DO-
KUMENTACIJE, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
25.5.2013; CELJSKE MESNINE D.D. CELJE, 
CESTA V TRNOVLJE 17, 3000 CELJE

TALILEC LIVAR - M/Ž; UPRAVLJANJE TA-
LILNE PEČI, TALJENJE (IZLIV, TRANSPORT 
IN LITJE TALINE), KONTROLA KAKOVOSTI 
TALINE, UPRAVLJANJE MOSTNEGA DVI-
GALA, VODENEGA S TAL, NEDOLOČEN 
ČAS, 27.5.2013; VALJI, PROIZVODNJA 
VALJEV IN ULITKOV D.O.O., ŽELEZARSKA 
CESTA 3, 3220 ŠTORE
PRODAJALEC

POSPEŠEVALEC(KA) PRODAJE NA TERE-
NU - TRGOVSKI POTNIH ZA PRODAJO DA-
RILNEGA PROGRAMA HIŠE DARIL. - M/Ž; 
DELO OBSEGA OBISKOVANJE STRANK IN 
VELEPRODAJO DARILNEGA PROGRAMA 
HIŠE DARIL. NEDOLOČEN ČAS, 25.5.2013; 
PANAP PROIZVODNJA, STORITVE, TRGO-
VINA D.O.O., SLOVENJA VAS 75, 2288 
HAJDINA
BOLNIČAR-NEGOVALEC

BOLNIČAR NEGOVALEC - PRIPRAVNIK 
- M/Ž; IZVAJANJE NEGE IN OSKRBE 
STANOVALCEV VSEH KATEGORIJ NEGE 

IN OSKRBE, VZDRŽEVANJE FIZIČNEGA 
OKOLJA STANOVALCEV, DOLOČEN ČAS, 
6 MESECEV, 28.5.2013; DOM OB SAVINJI 
CELJE, JURČIČEVA ULICA 6, 3000 CELJE
ELEKTROTEHNIK ELEKTRONIK

ELEKTROMONTER - M/Ž; SAMOSTOJNO 
IZVAJANJE ELEKTRO INŠTALACIJ - DELO V 
AVSTRIJI IN ŠVICI, DOLOČEN ČAS, 6 MESE-
CEV, 24.5.2013; ELTELL INŠTALACIJE, STO-
RITVE IN TRGOVINA D.O.O., NA OTOKU 1, 
3000 CELJE
SREDNJA MEDICINSKA 
SESTRA / SREDNJI ZDRA-
VSTVENIK

SREDNJA MEDICINSKA SESTRA - PRI-
PRAVNIK - M/Ž; IZVAJANJE IN SODELOVA-
NJE PRI ZDRAVSTVENI NEGI IN OSKRBI, 
PRI IZVAJANJU OSNOVNIH ŽIVLJENJSKIH 
AKTIVNOSTI, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
28.5.2013; DOM OB SAVINJI CELJE, JUR-
ČIČEVA ULICA 6, 3000 CELJE

UE LAŠKO

NIŽJA POKLICNA IZOBRAZBA 
(DO 2 LET)

“ZIDAR - M/Ž; ZIDAR - DELO POTEKA 
V NEMČIJI”, DOLOČEN ČAS, 8 MESECEV, 
24.5.2013; RVZ 1917, LOGISTIKA IN STO-
RITVE, D.O.O., TRUBARJEVA ULICA 9, 
3270 LAŠKO

“TESAR - M/Ž; TESAR, DELO POTEKA 
V NEMČIJI”, DOLOČEN ČAS, 8 MESECEV, 
24.5.2013; RVZ 1917, LOGISTIKA IN STO-
RITVE, D.O.O., TRUBARJEVA ULICA 9, 
3270 LAŠKO
NATAKAR

NATAKAR - M/Ž; TOČENJE PIJAČ, 
STREŽBA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
4.6.2013; BAR PANTERA REZELJ DIANA 
S.P., VRHOVO 43 A, 1433 RADEČE

UE MOZIRJE

AKADEMSKI GLASBENIK 
TOLKALEC

UČITELJ TOLKAL - M/Ž; POUČEVANJE 
TOLKAL IN S POUČEVANJEM POVEZANA 
DELA, DOLOČEN ČAS, 31.5.2013; GLASBE-
NA ŠOLA NAZARJE, ZADREČKA CESTA 37, 
3331 NAZARJE
AKADEMSKI GLASBENIK 
VIOLOČELIST

UČITELJ VIOLONČELA - M/Ž; POUČEVA-
NJE VIOLONČELA IN S POUČEVANJEM 
POVEZANA DELA, DOLOČEN ČAS, 10 
MESECEV, 31.5.2013; GLASBENA ŠOLA 
NAZARJE, ZADREČKA CESTA 37, 3331 
NAZARJE

UE SLOVENSKE KONJICE

INŽENIR ELEKTROTEHNIKE
VZDRŽEVALEC ELEKTRIČAR - M/Ž; 

VZDRŽEVANJE ELEKTRIČNE NAPELJAVE 
IN ELEKTRONIKE STROJEV, DELOVNIH 
NAPRAV IN PRIPRAV. ODPRAVLJANJE 
NAPAK IN ZASTOJEV V PROIZVODNJI. 
IZDELAVA ELEKTROINSTALACIJ IN ELEK-
TRO OMAR STROJEV, VODENJE EVIDENC 
VZDRŽEVANJA STROJEV IN O PREGLEDIH 
STROJEV. DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
25.5.2013; MAROVT PROIZVODNO IZVO-
ZNO UVOZNO PODJETJE, D.O.O., STRANI-
CE 55, 3206 STRANICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

ZIDAR
POMOŽNA DELA PRI IZDELAVI FASAD 

- M/Ž; POMOŽNA DELA PRI IZDELAVI FA-
SAD, DOLOČEN ČAS, 1 MESEC, 23.5.2013; 
BINI, ZAKLJUČNA DELA V GRADBENI-
ŠTVU, ANDREJ KOVAČIČ S.P., ŠKARNICE 
15, 3224 DOBJE PRI PLANINI
PRODAJALEC

POSPEŠEVALEC(KA) PRODAJE NA TERE-
NU - TRGOVSKI POTNIH ZA PRODAJO DA-
RILNEGA PROGRAMA HIŠE DARIL. - M/Ž; 
DELO OBSEGA OBISKOVANJE STRANK IN 
VELEPRODAJO DARILNEGA PROGRAMA 

HIŠE DARIL. NEDOLOČEN ČAS, 25.5.2013; 
PANAP PROIZVODNJA, STORITVE, TRGO-
VINA D.O.O., SLOVENJA VAS 75, 2288 
HAJDINA
GRADBENI TEHNIK

VODJA FASADNI DEL - M/Ž; VODENJE 
IN ORGANIZIRANJE FASADNIH DEL, 
NADZOR NAD DELAVCI, NADZOR NAD 
OPRAVLJENIM DELOM, IZDELAVA FASAD, 
DOLOČEN ČAS, 2 MESECA, 23.5.2013; BI-
NI, ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU, 
ANDREJ KOVAČIČ S.P., ŠKARNICE 15, 
3224 DOBJE PRI PLANINI

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
MONTAŽA OGRAJ - M/Ž; MONTAŽA ŽIČ-

NIH OGRAJ, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
24.5.2013; MONTAŽA IN VZDRŽEVANJE 
OGRAJ DARKO ŠEGA S.P., LEMBERG PRI 
ŠMARJU 2 A, 3241 PODPLAT

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - 
M/Ž; MONTAŽA KOVINSKIH ELEMENTOV, 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; 
BEPLASTA MONTAŽA, STORITVE IN INŽE-
NIRING D.O.O., PRVOMAJSKA ULICA 35, 
3250 ROGAŠKA SLATINA
VOZNIK

VOZNIK TOVORNEGA MOTORNEGA 
VOZILA - M/Ž; PREVOZ BLAGA V MEDNA-
RODNEM CESTNEM PROMETU, DOLOČEN 
ČAS, 6 MESECEV, 29.5.2013; ŠMARJE-
TRANS CVETKO JEZOVŠEK PODJETJE ZA 
ŠPEDICIJO IN TRGOVINO, D.O.O., OBRTNI-
ŠKA ULICA 10, 3240 ŠMARJE PRI JELŠAH
AVTOSERVISER

AVTOSERVISER - M/Ž; POPRAVILO IN 
SERVISIRANJE VOZIL, NEDOLOČEN ČAS, 
23.5.2013; AVTO ALKA ALBERT KAMPUŠ 
S.P., SPODNJE NEGONJE 27 C, 3250 ROGA-
ŠKA SLATINA
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

DELOVODJA - PRI MONTAŽI KOVINSKIH 
KONSTRUKCIJ, TRANSPORTNE TEHNIKE 
V AVTOMOBILSKI INDUSTRIJI - DELO V 
TUJINI - M/Ž; VODENJE SKUPINE PRI 
MONTAŽI KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, 
TRANSPORTNE TEHNIKE V AVTOMOBIL-
SKI INDUSTRIJI - DELO V TUJINI, DOLOČEN 
ČAS, 3 MESECE, 26.5.2013; IM PENIC, 
MONTAŽA INDUSTRIJSKIH STROJEV IN 
NAPRAV, D.O.O., PODSREDA 59, 3257 
PODSREDA

PESKALEC - M/Ž; PESKANJE RAZLIČNIH 
PODLAG, NEDOLOČEN ČAS, 23.5.2013; 
BEPLASTA MONTAŽA, STORITVE IN INŽE-
NIRING D.O.O., PRVOMAJSKA ULICA 35, 
3250 ROGAŠKA SLATINA

LIČAR - M/Ž; LIČARSKA DELA, NEDO-
LOČEN ČAS, 23.5.2013; BEPLASTA MON-
TAŽA, STORITVE IN INŽENIRING D.O.O., 
PRVOMAJSKA ULICA 35, 3250 ROGAŠKA 
SLATINA

PROIZVODNJI DELAVEC - M/Ž; DELO V 
PROIZVODNJ, KONTROLA IN EMBALIRA-
NJE, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; 
STRAMEX PET, PODJETJE ZA PROIZVO-
DNJO, TRGOVINO IN EKONOMSKE STORI-
TVE, D.O.O., STRANJE 7 B, 3241 PODPLAT
SREDNJA STROKOVNA ALI 
SPLOŠNA IZOBRAZBA

NATAKAR - M/Ž; STREŽABA HRANE 
IN PIJAČE, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
23.5.2013; LISIČKA, GOSTINSTVO IN TU-
RIZEM, JANEZ LISJAK, S.P., KRISTAN VRH 
40 A, 3241 PODPLAT
KUHAR

SAMOSTOJNI KUHAR - M/Ž; PRIPRAVA 
JEDI V A LA CARTE RESTAVRACIJI, DO-
LOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; HDO 
GOSTINSTVO D.O.O., MESTINJE 1 A, 3241 
PODPLAT

UE VELENJE

SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

ZIDAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI 
- M/Ž; ZIDARSKA DELA, ZIDANJE IN BE-
TONIRANJE, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
2.6.2013; ARMA - BAU, GRADBENIŠTVO 
IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA CESTA 
2 A, 3320 VELENJE

TESAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI 
- M/Ž; TESARSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 2.6.2013; ARMA - BAU, GRAD-
BENIŠTVO IN STORITVE, D.O.O., STANETO-
VA CESTA 2 A, 3320 VELENJE
PRODAJALEC

POSPEŠEVALEC(KA) PRODAJE NA TERE-
NU - TRGOVSKI POTNIH ZA PRODAJO DA-
RILNEGA PROGRAMA HIŠE DARIL. - M/Ž; 
DELO OBSEGA OBISKOVANJE STRANK IN 
VELEPRODAJO DARILNEGA PROGRAMA 

HIŠE DARIL. NEDOLOČEN ČAS, 25.5.2013; 
PANAP PROIZVODNJA, STORITVE, TRGO-
VINA D.O.O., SLOVENJA VAS 75, 2288 
HAJDINA
ELEKTROTEHNIK

ELEKTROMONTER - DELO V TUJINI - M/
Ž; ELEKTROMONTAŽNA DELA, PRIKLOP 
EL.OMAR, AVTOMATIZIRANIH POGONOV 
..., DOLOČEN ČAS, 28.5.2013; EPROM-
COM AVTOMATIZACIJA IN INŽENIRING 
INDUSTRIJSKIH PROCESOV ZORAN MA-
RINOVIĆ S.P., KERSNIKOVA CESTA 1, 3320 
VELENJE
INŽENIR ELEKTROTEHNIKE

PROGRAMER INDUSTRIJSKIH LINIJ 
IN POGONOV - DELO V TUJINI - M/Ž; 
INDUSTRIJSKO PROGRAMIRANJE IN TE-
STIRANJE NAPRAV TER SPRAVLJANJE 
V POGON. POZNAVANJE TUDI OSTALE-
GA PROGRAMIRANJA KRMILNIKOV IN 
NAPRAV., DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
28.5.2013; EPROMCOM AVTOMATIZACI-
JA IN INŽENIRING INDUSTRIJSKIH PROCE-
SOV ZORAN MARINOVIĆ S.P., KERSNIKO-
VA CESTA 1, 3320 VELENJE
DIPLOMIRANI VARNOSTNI 
INŽENIR (VS)

STROKOVNI SODELAVEC ZA VARNOST 
IN ZDRAVJE PRI DELU - M/Ž; PREGLEDI IN 
PREIZKUSI DELOVNE OPREME, PREISKA-
VE DELOVNEGA OKOLJA, USPOSABLJA-
NJE DELAVCEV S PODROČJA VPD IN VPP, 
IZDELAVA OCEN TVEGANJ, IZDELAVA PO-
ŽARNIH REDOV, NAČRTOV EVAKUACIJE 
IN POŽARNIH NAČRTOV, IZVAJANJE ELE-
KTRO MERITEV, VODENJE STROKOVNIH 
NALOG V POGODBENIH PODJETJIH ..., NE-
DOLOČEN ČAS, 29.5.2013; PROVARNOST, 
PODJETJE ZA ZAGOTAVLJANJE VARNOSTI 
PRI DELU IN POŽARNE VARNOSTI, D.O.O., 
EFENKOVA CESTA 61, 3320 VELENJE

UE ŽALEC

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK TOVORNEGA VOZILA - M/Ž; 

VOŽNJA TOVORNEGA VOZILA V MEDNA-
RODNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 6 
MESECEV, 30.5.2013; AVTOPREVOZNIK 
BORISLAV STOJAKOVIĆ S.P., LIBOJE 42, 
3301 PETROVČE
DELAVEC BREZ POKLICA

POMOŽNI KROVEC - KLEPAR - M/Ž; PO-
MOČ PRI RAZKRIVANJU IN POKRIVANJU 
STREH, PRIPRAVA GRADBIŠČA, POMO-
ŽNA KROVSKO KLEPARSKA DELA- DELO V 
SLOVENIJI, NEDOLOČEN ČAS, 25.5.2013; 
KROV STORITVE D.O.O., KASAZE 36 C, 
3301 PETROVČE
ELEKTROINŠTALATER

ELEKTROINŠTALATER - M/Ž; IZVEDBA 
ELEKTROINŠTALACIJ NA NOVOGRADNJAH 
- DELO V NEMČIJI, DOLOČEN ČAS, 3 MESE-
CE, 25.5.2013; GLOBAL-LINK, STORITVE, 
D.O.O., STOPNIK 34, 3305 VRANSKO
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

MONTER MONTAŽNE GRADNJE - M/Ž; 
MONTER MONTAŽNIH HIŠ, NEDOLOČEN 
ČAS, 30.5.2013; HABITAT MONT D.O.O., 
TESARSTVO, MONTAŽA IN KLASIČNA 
GRADNJA, MONTAŽA, TRGOVINA IN POD-
JETNIŠKO SVETOVANJE., PETROVČE 115, 
3301 PETROVČE
MESAR

MESAR - M/Ž; DELO V PRIPRAVI IN 
PREDELAVI MESA TUDI PRODAJA, NEDO-
LOČEN ČAS, 16.6.2013; MESARSTVO ČAS, 
BOŠTJAN ČAS S.P., SAVINJSKA CESTA 77, 
3310 ŽALEC
KUHAR

PICOPEK - M/Ž; PICOPEK, KUHAR 
PRIPRAVA TER PEKA PIC TER PRIPRAVA 
MALIC, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
28.5.2013; LIDIJA REPAS, S.P.; PE PIZZE-
RIA ZANZIBAR, LIDIJA REPAS, S.P., ULICA 
IVANKE URANJEK 1, 3310 ŽALEC

ČETRTEK, 23. 5.

17.00 Knjižnica Šmartno ob Paki
Ura pravljic
pripoveduje Metka Pivk 
Srdič

17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Ura pravljic
pripoveduje Andreja 
Kolenc

17.00 Knjižnica Laško
Popoldanska pravljična 
urica z Nino Pader

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Obrazna aerobika in 
samomasaža obraza
predava Katja Škrabar 
v okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Osnovna šola Lava
Mladinski kulturni 
ustvarjalci OŠ Lava
letni koncert

18.00 Ploščad pred Osrednjo 
knjižnico Celje
Makedonski večer
predstavitev življenja in 
dela Makedoncev v širši 
celjski regiji

18.00 Mladinska knjiga, Mestna 
knjigarna Celje
Tomaž Letnar: Vandima
pogovor z avtorjem in 
podpisovanje knjig

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Oda jezi
predava Sabina Rožen

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Iz pekla k soncu
predstavitev pesniške 
zbirke Milke Povše

18.00 Razstavišče KC Laško
Ljubiteljski likovni 
ustvarjalci
odprtje razstave

19.00 Galerija Velenje
Inventura
odprtje razstave dijakov 
Umetniške gimnazije 
Velenje – likovna smer

19.19 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Francija ima talent 2013
literarni večer Gimnazije 
Velenje in Knjižnice Velenje

19.30 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: Gospodar 
Puntila in njegov hlapec 
Matti
abonma Četrtek večerni 
in izven

19.30 Pokrajinski muzej Celje
Vesperae Musicae
Fantazije pod celjskim 
stropom z vokalnimi solisti 
Akademije za glasbo 
Ljubljana in pianistom 
Simonom Dvoršakom

19.30 Glasbena šola Velenje
Dekliški pevski zbor 
Umetniške gimnazije 
Velenje
koncert

20.30 Max klub Velenje
Igor Lumpret 
Junction&Journey 
Project (Slovenija/
Japonska)
koncert

PETEK, 24. 5.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
urarja Ivana Krivca

18.00 Osrednja knjižnica Celje
Videno/Preoblikovano/
Vidno
bienalna predstavitev 
del z likovnih delavnic 
slušateljev univerze za III. 
življenjsko obdobje z gosti 

Spored od 23. 5. - 29. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Balkanska bojevnica – kome-
dija
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 18.50, 20.50
petek: 18.50, 20.50, 23.20
sobota: 13.30, 18.50, 20.50, 
23.20
nedelja: 13.30, 18.50, 20.50

Dvigni – akcijski, drama, ko-
medija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40
petek, sobota: 15.40, 22.40
Hipnotizer – drama, triler
od četrtka do srede: 18.05
Hitri in drzni 6 – akcijski, tri-
ler
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.30, 17.20, 18.20, 20.00, 
20.30, 21.00
petek: 15.30, 17.20, 18.20, 20.00, 
20.30, 21.00, 22.40, 23.05
sobota: 17.20, 18.20, 20.00, 
20.30, 21.00, 22.40, 23.05
nedelja: 12.40, 14.20, 15.30, 
17.20, 18.20, 20.00, 20.30, 21.00
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika
sobota, nedelja: 12.50
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika, 3D
od četrtka do srede: 15.45
Krudovi – animirani, 3D
sobota, nedelja: 11.30
Stranski učinki – drama, triler
od četrtka do srede: 15.50
Vaje v objemu – drama
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.45, 18.45
sobota, nedelja: 13.40, 16.45, 
18.45
Velika poroka – romanca/lju-
bezen
od četrtka do srede: 20.45
Veliki Gatsby – drama
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda:: 18.20, 21.15
sobota, nedelja: 12.30, 18.20, 
21.15
Zambezija – animirana kome-
dija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.50
sobota, nedelja: 11.40, 14.40, 
16.50
Zambezija – animirana kome-
dija, 3D
sobota, nedelja: 12.10
Zlobni mrtveci – grozljivka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 21.05
petek, sobota: 21.05, 23.00
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 18.25
petek: 18.25, 22.45
sobota: 11.50, 18.25, 22.45
nedelja: 11.50, 18.25
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika, 3D
od četrtka do srede: 15.20, 18.00, 
20.40

ČETRTEK
20.00 Barbara – drama
PETEK, SOBOTA, NEDELJA
19.00 in 21.00 Barbara – drama
PONEDELJEK in TOREK
19.00 Kauwboy – drama

PETEK
18.00 Prvo leto po poroki – ko-
medija
18.30 Otrok iz zgornjega nad-
stropja – kriminalka, drama
20.00 Misija Argo – triler
SOBOTA
18.00 Misija Argo – triler
18.15 Razbijač Ralph – animi-
rani fi lm
20.30 Prvo leto po poroki – ko-
medija
NEDELJA
16.00 Razbijač Ralph – animi-
rani fi lm
18.00 Misija Argo – triler
19.00 Prvo leto po poroki – ko-
medija
20.15 Otrok iz zgornjega nad-
stropja – kriminalka, drama
PONEDELJEK
20.00 Barbara – drama

Zaupate nam že

68 let
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RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA 
HIŠA
Telefon 492-63-56
KRIZNI CENTER ZA MLADE
Telefon 493-05-30
ŠENT - Slovensko združenje za 
duševno zdravje
(dnevni center in stanovanjske 
skupine)
Gregorčičeva 6 - pisarna,
3000 Celje, tel. št. 03/ 428 88 90
MATERINSKI DOM
Telefon 492-10-14
DRUŠTVO SOS TELEfON ZA 
žENSKE IN OTROKE - žRTVE 
NASILjA
080-11-55, vsak delavnik od 12.00 
do 22.00, ob sobotah, nedeljah in 
praznikih pa od 18.00 do 22.00. 
Faks za gluhoneme 01-524-19-93, 
e-mail: društvo-sos@drustvo-sos.si
Inštitut VIR – socialna rehabilita-
cija, raziskovanje in razvoj
Vrunčeva 9, 3000 Celje
Telefon: 03 490 00 24, GSM: 031 
288 827, e-pošta: vir@institut-vir.si, 
Spletna stran: www.institut-vir.si
Pomoč mladostnikom in staršem 
pri spoprijemanju s problematiko 
drog in z vzgojnimi težavami
SLOVENSKO DRUŠTVO HOSPIC
OBMOČNI ODBOR CELjE
Pomoč neozdravljivo bolnim in njiho-
vim svojcem ter žalujočim po izgubi 
bližnjega. Kocenova 4–8, Celje
tel.: 03 548 60 11, 051 418 446
www.drustvo-hospic.si
DRUžINSKI INŠTITUT BLIžINA,
telefon: 03/492-55-80

Skupine: za starše, za razvezane, 
za ženske, žrtve psihičnega ali 
fizičnega nasilja, za moške storilce 
nasilja ali žrtve psihičnega nasilja
CENTER ZA POMOČ NA DOMU
Telefon 03 427-95-26 ali 03 427-95-28
DRUŠTVO OZARA CELjE
Pomoč ljudem s težavami v 
duševnem zdravju, Kocenova ul. 4, 
3000 Celje
Pisarna za svetovanje in 
stanovanjska skupina: ponedeljek-
petek od 8.-16. ure;
telefon: 03 492 57 50 ali 492 57 51
Uradne ure: ponedeljek in sreda
od 9.-13. ure.
DRUŠTVO ZAKONSKI IN 
DRUžINSKI INŠTITUT ETEOS
031 555 844, www.eteos.si, 
info@eteos.si, Gosposka ulica 2, 
Celje. Svetovanja in pomoč pri 
dojenju, prehrani in vzgoji najstni-
kov. Srečanja za starše z otroki 
do 6 leta starosti. 
AL-ANON – skupnost svojcev 
alkoholikov vam pomaga v primeru 
alkoholizma v družini. Pokličite tel.
01/251 30 00, 041/590 789,
spletna stran: ww.al-anon.si
KLIC UPANjA CELjE
za vse, ki imajo težave
Brezplačni telefon: 116-123
TOM telefon za otroke in mlado-
stnike
Informacije, spodbuda, podpora, 
svetovanje in pomoč v obliki sveto-
valnega pogovora, telefon 116 111, 
vsak dan od 12. do 20. ure, tudi ob 
sobotah in nedeljah.

Razstave

Stalne razstave

pod vodstvom vizualne 
umetnice Manje Vadla

18.00 Celjski dom
živeti z disleksijo in 
talentom
predstavitev knjige Melite 
in Kevina Zupanca

19.00 Kulturni center Laško
Ob 5-letnici delovanja 
MePZ jesen DU Laško
koncert

19.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
je pesem v srcih
območna revija odraslih 
pevskih zborov

19.19 Študijska čitalnica mestne 
knjižnice Velenje
Vse, kar hočem vedeti o 
tebi: psihologija ljubezni 
in spolnega življenja
predstavitev knjige in 
pogovor z avtorjem dr. 
Luigijem Varanellijem

19.30 Narodni dom Celje
Vokalna skupina Cvet
jubilejni koncert ob 20. 
obletnici delovanja

19.30 Kulturni dom Zarja 
Trnovlje
Krčmarica Mirandolina
premiera, igrajo člani 
Gledališkega ansambla 
Zarja Trnovlje

19.30 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Zabava za dan mladosti
pripelji prijatelja na 
karaoke

20.00 Dom kulture Svoboda 
Griže
ženski pevski zbor KUD 
Svoboda Griže in Mešani 
pevski zbor MDI žalec
koncert

20.00 eMCe plac Velenje
Stand up na terasi in 
kitariada

21.30 Celjski mladinski center
R'N'R za žejo: flyspoon, 
Burn fuse in Hanged 
Alice
koncert

SOBOTA, 25. 5.

9.00 do 12.00 Podeželska tržnica 
Žalec
Nastop harmonikarjev 
KUD Svoboda Griže

9.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Tekmovanje pihalnih 
orkestrov Slovenije

10.00 do 18.00 Teozofska 
knjižnica Alme M. Karlin 
Celje
Aristid Havliček 
– Tili: Kalahamska kriya 
meditacija
delavnica

11.00 Kulturni center Laško
Regijsko tekmovanje 
otroških in mladinskih 
pevskih zborov

15.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice, 
jezdenje ponijev

od 15.00 Parkirišču pri Fakulteti 
za logistiko Celje
MladiSmo OPEN AIR
brezplačne športne in 
družabne aktivnosti; 
nastopajo skupine Plavi 
orkestar, Mi2, Varni paljak 
(Cover band Parni valjak) 
in skupina Bo

15.30 Vila Mojca Velenje
Ta veseli dan
otroški živ žav; glasbeni 
gosti, ustvarjalnice …

19.00 Grad Lemberg
Pridih Dalmacije
letni koncert ob 800-letnici 
gradu; v primeru slabega 
vremena v športni dvorani 
POŠ Nova Cerkev

19.00 Skomarska hiša Skomarje
jaz mam en stari znucan 
koš
literarni večer v Skomarski 
hiši

19.30 Narodni dom Celje
Akademski pevski zbor 
Celje
letni koncert

19.30 Kulturni dom Zarja 
Trnovlje
Krčmarica Mirandolina
komedija igrajo člani 
Gledališkega ansambla 
Zarja Trnovlje

20.00 Center konjeniškega 
športa Celje
Kulturni galop – jazz 
pred Džjezzom
nastopajo: pevka Nina 
Strnad, saksofonist Jaka 
Kopač in pianist Blaž 
Jurjevčič

20.00 Stari grad Celje
Oliver Dragojević
koncert

20.00 Hmeljarski dom Petrovče
MePZ A Cappella
letni koncert

21.00 Klub Žafran Podčetrtek
Dan mladosti v Klubu 
žafran

21.00 eMCe plac Velenje
Dress code – pionirčki
festival Dnevi mladih in 
kulture

NEDELJA, 26. 5.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

13.00 Citycenter Celje
Rdeča kapica
lutkovna predstava

15.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice

16.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Godba Orlica z gosti
koncert

16.00 do 18.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Nedeljski muzejski 
mozaik
oživitev ulice obrtnikov; 
prisotni bodo mojstrice in 
mojstri obrti

16.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Hermanova unikatna 
darilna embalaža
družinska ustvarjalnica

17.00 Kulturni dom Zreče
Zreče pojejo
praznik petja

20.00 Večnamenska dvorana OŠ 
Frankolovo
Antigona
ponovitev Sofoklejeve 
tragedije v izvedbi 
Dramske skupine III. OŠ v 
sodelovanju s Harlekinom

PONEDELJEK, 27. 5.

16.00 Mladinski center Velenje
Inkubus

popoldanski mladinski 
center

17.00 Študijska čitalnica mestne 
knjižnice Velenje
Pisani kamenčki
otroško delavnico vodi 
Darinka Bizjak

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Učenec in mojster – od 
male do velike misterične 
šole
predava Domen Kočevar

19.00 Narodni dom Celje
Mali godalni orkester 
Glasbene šole Celje
letni koncert ob 10. 
obletnici delovanja

TOREK, 28. 5.

10.00 Knjižnica Šentjur
Knjižna čajanka

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Alma M. Karlin: Poti
javno vodstvo po razstavi

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura z Ireno 
Verbič

17.00 Pravljična soba Mestne 
knjižnice Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
pripoveduje Romana 
Bonno

18.00 Ploščad pred Osrednjo 
knjižnico Celje
Mediteran, glasbeno 
potovanje po Sredozemlju
v izvedbi Klarise Jovanović 
in spremljevalne skupine 
Della Segodba

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Kaj pa zdaj in Bel oblak
predstavitev knjig Mile 
Kočevar

19.30 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: gospodar Puntila 
in njegov hlapec Matti
abonma Torek večerni in 
izven

20.00 Narodni dom Celje
Mladinski simfonični 
orkester Glasbene šole 
Celje
letni koncert

SREDA, 29. 5.

15.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
javni nastop 1. 2., 3 
letnika in komornih 
skupin

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Mojco

17.00 Pravljična soba Mestne 
knjižnice Velenje
Ura pravljic
pripoveduje Edita Prah 
Šincek

19.00 Velenjski grad
Električne klaviature se 
predstavijo
javna vaja

19.30 SLG Celje
Ken Ludwig: Sleparja v 
krilu
izven abonmaja

19.30 Glasbena šola Velenje
Po črnih in belih tipkah
koncert pianistov

Pokrajinski muzej Celje: 
Kelti na Celjskem; Keltskih konj 
topot (ogled po dogovoru); V 
novi luči, do 5. 6.

Galerija Sodobne umetnosti 
Celje: razstava Manja Vadla: I 
who/Jaz kdo, do 16. 6.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Moj rojstni dan; Čas za 
igro – It's playtime/Umetniška 
interpretacija II., zbirka Otroško 
življenje, do do 30. 6.

Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Stara šara, do preklica

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke, do 31. 5.

Galerija Niko Ignjatič Celje: 
prodajna razstava likovnih del 
– slik slabovidnih slikarjev, do 
1. 6.

Kvartirna hiša Celje: Mutan-
ti, razstava slik Adolfa Mljača, 
do 4. 6.

Vizualno umetniško društvo 
Axx. On. M. Celje: Sanje/dre-
ams, razstava likovnih del brez-
domcev iz celjskega zavetišča, 
do 5. 6.

Galerija železarskega muze-
ja Teharje: pregledna fotograf-
ska razstava del članov Fotograf-
skega društva Celjem do 27. 5.

Galerija Zgornji trg Šentjur: 
razstava zbirateljskih predmetov 
s podobo Josipa Broza Tita, do 
10. 6.

Schwentnerjeva hiša Vran-
sko: razstava slovenske slikarke, 
grafičarke in violinistke Avguste 
Šantel ml., do 30. 6.

Galerija Doma kulture 
Slovenske Konjice: Kamen, 
voda …, fotografska razstava 
Vilija Šusterja, do 14. 6.

Grad Podsreda: Heroji časa, 
razstava slikarskih del Jožeta 
Marinča, do 23. 6.; Med svetovi, 
razstava fotografij Matjaža Čatra, 
do 26. 5.

Knjižnica Laško: strokovna 
literatura o čebelarstvu, čebelar-
ska orodja in izdelki z razstavo 
otroške zbirke Čebelica (ob 60-
letnici njenega izhajanja), do 
27. 5.

Knjižnica Šmartno ob Paki: 
Cvetoča pomlad, razstava učen-
cev podaljšanega bivanja, do 
31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Metulji na travniku, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
Prišla je pomlad, razstava otro-
ških risbic Vrtca Šoštanj, do 31. 
5.

Mestna knjižnica Velenje: 
razstava ob 30-obletnici smrti 
Miška Kranjca, do 31. 5.

Društva vabijo
SOBOTA, 25. 5.

8.00 Atrij Centra Nova Velenje
Kmečka tržnica

9.00 do 13.00 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
sejem rabljenih knjig

10.00 do 13.00 Celjski mladinski 
center
Sobotnice
ustvarjalno-družabne 
igrice za najmlajše

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Lapidarij, Alma 
M. Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje 
– Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka.

Otroški muzej Hermanov br-
log: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

fotografski atelje josipa Pe-
likana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

Galerija Vlada Geršaka Ce-
lje, razstavni prostor Salona 
pohištva Tripex Celje, gostišče 
Hochkraut Tremerje, restavra-
cija na celjski železniški posta-
ji, Celeiapark in pošta Celje: 
likovna dela Vlada Geršaka.

Knjižnica Gimnazije Celje 
- Center: likovna dela dijakov 
umetniške Gimnazije Celje 
– Center.

Muzej premogovništva Slo-
venije Velenje: razstava aka-
demske slikarke Klementine 
Golija, do 30. 6.
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FOTO TEDNA
Foto:  GrupA

»Na en še prav poseben čas pa 
dan žarke ljubezni bo ulovil …« 
Ta dan zaobljube pripadnosti in 
večne ljubezni je bil 20. april. Na-
tančno devet let od takrat, ko je 
mladenič pred seboj zagledal če-
dno deklico, zaradi katere mu je 
srce začelo hitreje razbijati, misli 
so postale nemirne in potrebno je 
bilo zbrati pogum za prvi korak.

Bila je pomlad, gostišče kopališča 
v Preboldu je bilo polno mladih, ki 
so se razigrano zabavali. Tam se 
je začela pisati njuna zgodba: Gre-
ga Kovče iz Tabora pri Vranskem 
in Katja Škorc iz Šentjurja. Prve 
drobne iskrice vzajemnega zani-
manja so zasvetile ob mladeniče-
vem telefonskem klicu in povabilu 
na kavico, sledilo je njegovo darilce 
v obliki nežne vrtnice in nadalje-
vanje ni moglo biti drugačno kot: 
»Iz iskre požar!« Prišlo je poletje in 
v čarih modrine valov in sončnih 
zahodov sta že uživala skupaj na 
otoku Pagu. Grega, ki je strasten 

lovec, je v dolgih nočeh na preži v 
gozdovih domače Savinjske doline 
zavzeto opazoval divjad, misli pa 
so mu nenehno uhajale k ljubljeni 
mladenki. Takrat je že vedel, da je 
ona tista, s katero se želi postara-
ti. Medsebojna povezanost se je še 
okrepila naslednje leto, ko sta v zi-
belko položila malo sončece Emo. 
Nič več ni moglo omajati njune 
sreče, v Šentjurju sta uredila topel 
in varen pristan zase in za otroka. 
Uživala sta v druženju, pogovorih, 
tok življenja se je umiril. Vse do 
letos, ko sta v prelepem sončnem 
dnevu skupaj stala pred oltarjem, 
odetim v spomladansko cvetje.

To sta si želela že dolgo in zdaj 
svojo željo končno tudi uresničila. Za 
njima so bili naporni meseci priprav 
na poročno slovesnost, vendar sta ta 
dan njuna obraza žarela enako kot 
takrat, ko sta se oba prvič zavedala, 
da sta srečala sorodno dušo. Ženin 
je »odkup« neveste od njenih sose-
dov dobro in borbeno prestal, so se 

mu pa kolena zašibila od ganjenosti 
tisti trenutek, ko jo je prvič zagledal 
pred seboj v beli obleki in v sprem-
stvu navihano nasmejane hčerkice. 
Skupno zvezo sta pred Bogom potr-
dila v idilični cerkvici svete Rozalije 
v Šentjurju, na njenem dvorišču ju je 
pod zavetjem mogočne stoletne lipe 
združil še matičar.

Če sodimo po količini riževih 
zrn, ki so se po končanem obredu 
vsula na njiju, bo v njunem domu 
še veselo in živahno. Razigrane 
številne svate je na noge neutru-
dno postavljal ansambel Petka, od 
njegove energije in dobre glasbe je 
kar razganjalo restavracijo Hotela 
Žonta, kjer je zabava ponehala šele 
proti jutru. Bil je april, ko sta se 
Grega in Katja spoznala, in bil je 
april, ko sta se poročila. Naj jima 
bodo ta in vsi ostali meseci v letih, 
ki so pred njima, povod za srečno, 
mirno in z ljubeznijo napolnjeno 
življenje.

ArBr

Na zadnji aprilski dan je na svet 
prijokala čudovita deklica Ema Po-
gorevc, težka 4,570 g in velika 53 
cm. Neizmerno je osrečila mamico 
Jožico Sovinc in atija Darka Pogo-
revca iz Tratne pri Grobelnem. 
Nanjo so tudi ponosni babici Sil-
va in Zofija ter dedka Stanko in 
Branko.

IMAMO  
DOJENČKA

Usodni aprilNAJINA POROKA

FOTO TEDNA

Ostalo-019782

Foto: GrupA

Ste rojeni pod srečno zvezdo?

ZANIMIVOSTI
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Harvey Norman Celje, Kidri~eva ul. 26A, 3000 Celje, tel.: 03/425 00 50. Akcija velja do 31. maja 2013 ali do razprodaje zaloge. www.harveynorman.si

€599
Kotna sede`na garnitura GENOVA
226x150cm, leva ali desna postavitev, siva, rjava in temno 
be` s kontrastnimi karirastimi blazinami, s pomo`nim le`i{~em 130x195cm

€299€299
Rjava

Svetlo rjava

Le`i{~e 130x195cm

CELJE
CENA Z LE@I[^EM

CENA Z MONTA@O

DOBAVA 
TAKOJ!

€399,99 €499,99 brez monta`e
Klima PANASONIC CS-UE9JKE

€599,99€599,99

GRETJE/HLAJENJE
INVERTER 2,5 kW

MO^ HLAJENJA MO^ GRETJA GLASNOSTI
3,2 kW 26 dB A

ENERGIJSKI RAZREDZUNANJE TEMP.
DO -50C GRETJE

€699,99
z monta`o €100€100

PRIHRANEK

€300€300
PRIHRANEK

€239,99#

Hladilnik ELECTROLUX
Izredno tih 38 db, 85x55x61cm, ELECTROLUX ERT 14002 W8

Energija Hladilni
del

Zamrzovalni 
del

A+
118l 18l

€169,90€169,90

€70€70
PRIHRANEK

117 cm
(46”)

USB predvajanje in snemanje
WI-FI vgrajen

Aktivni 3D

WI FI
VGRAJEN

3D
2D>3D

HD
FULL

4x
HDMI

LED
EDGE

400Hz
PMR

3x
USB

€849,99

TV LED 3D LCD PHILIPS
Pixel Plus HD, PHILIPS 46PFL5507K

€779,99€779,99

€70€70
PRIHRANEK

INTEL
HD

do 1,65GB

750GB
TRDI
DISK

INTEL
DUAL
CORE 

B960 2,2GHz
PROCESOR

ZASLON
39,6cm
(15,6’’)

4GB
DDR3

POMNILNIK

€479,99

Prenosni ra~unalnik HP
Lo~ljivost 1366x768, spletna kamera,
~italec kartic, HDMI, USB 3.0, Win-
dows 8, HP Pavilion G6-2210SM

NAJBOLJ[A

CENA
€429,99€429,99

BONUS
TORBA ZA

PRENOSNIK

PRILO@ENA
2x 3D O^ALA €50€50

PRIHRANEK

€49
Omarica PEGASUS
2 vrata, 60x82x35cm, 
sliva/bela

€29€29
€99
Komoda PEGASUS
3 predali, 60x73x35cm, 
baltimore oreh/bela

€39€39
€169
Komoda PEGASUS
3 vrata, 2 predala, 120x83x45cm, 
baltimore oreh/bela in bukev

€79€79
€279
Komoda BUFFER 2
2 vrata, 3 predala, 151x76x43cm, 
~e{nja, sliva/bela in jesen,

€99€99
-40%-40% -60%-60% -53%-53% -64%-64%

€129
Komoda PEGASUS
3 vrata 2 predali, 120x82x35cm, 
sliva/bela

€77€77
-40%-40%



SPOMINI S PODSTREŠJA

NOVI TEDNIK
Zgodbe s Celjskega

Št. 25        23. 5. 2013 stran 52stran 35

Plavalni tečaj 
za bodoče 
podjetnike

Tudi s stomo 
se normalno 
živi

Tito se je vrnil 
v Šentjur
Več kot sto zanimivih predmetov je prispevalo 23 zbirateljev

Tito na podobah spominov je naslov razstave zbiratelj-
skih predmetov s podobo Josipa Broza Tita. Razstavo so 
na pobudo zbirateljev Martina Čatra in Dragana Podovaca 
v sodelovanju s šentjursko območno izpostavo Javnega 
sklada Republike Slovenije za kulturne dejavnosti odprli 
v Galeriji Zgornji trg. Na ogled bo do 10. junija.

»Izkazalo se je, da je Tito, potem ko so ga novi oblastni-
ki zmetali v kleti, na smetišča in pozabljena podstrešja, 
našel drugi dom pri ljubiteljih zgodovine, zbirateljih, našli 
so se celo takšni ljudje, ki so Tita ali pomnike socializma, 
ki ga je poosebljal, ohranili v javnih zgradbah, pa čeprav 
na podstrešju ali v skladišču,« je povedala vodja JSKD 
Šentjur Anita Koleša.

Razstava je privabila številne obiskovalce.

Martin Čater in Dragan Po-
dovac sta k sodelovanju pova-
bila številne zbiratelje iz regi-
je, ki so prispevali več kot sto 
različnih predmetov. Ljudski 
ustvarjalec Nani Poljanec je za 
razstavo odstopil dva podpisa 
Josipa Broza, pisemske ovojni-
ce iz njegovega kabineta v Beo-
gradu, fotografije in druge za-
nimivosti. Obiskovalci so čase 
razcveta nekdanje Jugoslavije 
obujali še po zaslugi slik, raz-
glednic, značk, denarja, knjig, 
tapiserij in še bi lahko našte-
vali. Poleg zasebnih zbirateljev 
so prah s spominov, povezanih 
z maršalom Titom, odpihnili 
tudi na podstrešjih nekaterih 
javnih ustanov. Podružnična 
osnovna šola Kalobje je na pri-

mer prispevala izvrstno ohra-
njene pionirske uniforme.

Od štafete do 
bonbonov 505
Po besedah vodje šentjurske 

izpostave JSKD Šentjur Anite 
Koleša tako imenovana »rdeča« 
razstava ni namenjena temu, 
da bi ugotavljali, kako dobri ali 
slabi časi so bili takrat, temveč 
ohranjanju spomina na čase 
Titovih cicibanov, pionirjev, 
brigadirjev, ponosnih delavcev, 
radostnih občanov in na čase, 
ko so ljudje mislili, da bo njiho-
vo življenje šlo le še na boljše. 
Na stenah in v vitrinah Galerije 
Zgornji trg je tudi precej oseb-
nih predmetov ljudi, ki jim je 
mar, da so bili s Titom, da so 

nosili štafeto in rdečo zvezdo. 
Obeleženi so tudi pomembnej-
ši dogodki, ki so v tistem času 
krojili življenje v občini, kako 
je za karizmatičnim voditeljem 
žalovala vsa Slovenija, pa raz-
krivajo časopisne strani iz ob-
dobja ob njegovi smrti.

Odprtje razstave so pospre-
mile borbene pesmi, z recita-
cijami pa pionirke v odlično 
ohranjenih čepicah, ruticah in 
krilcih. Pred galerijo je ljubitelj 
starodobnih vozil Renato Ku-
mer parkiral »fička«, manjka-
li niso niti rdeči nageljni, kot 
priljubljene kulinarične po-
sebnosti tistega časa pa gavri-
lovičeva pašteta, pijača naše 
mladosti Cockta in bonboni 
505 s črto. Ker se je za razsta-
vo nabralo precej gradiva, ki 
tokrat v galeriji ni našlo svo-
jega mesta, avtorji razmišljajo, 
da bi zgodbe starih časov zno-
va obudili čez nekaj let.

TINA VENGUST, foto: TV

Anita Koleša, Nani Poljanec, Martin Čater in Dragan Podovac
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»Vsako znanje, 
predvsem pa po-
znanstva ti dajo 
nove, dodatne 
možnosti, da se 
kje vendarle najde 
služba zate.«

Aktivno na poti v pokoj
Ko ostaneš v zrelih letih brez zaposlitve, ne smeš obsedeti doma. Telo in duha je treba zaposliti.

Ko je 56-letna Jelka Kaj-
tna letos ostala brez službe, 
ni obsedela doma. Proste 
ure je hitro zapolnila z ak-
tivnostmi, ki dopolnjujejo 
in nadgrajujejo njeno zna-
nje ter spretnosti. Pridru-
žila se je brezplačnemu 
programu Usposabljanje 
za življenjsko uspešnost 
(UŽU), razgibajmo ži-
vljenje z učenjem, ki ga v 
sklopu projekta Dvig ravni 
pismenosti izvajajo na UPI 
– ljudski univerzi Žalec.

Zgodba Jelke Kajtna iz 
Griž ni klasična zgodba o iz-
gubi zaposlitve, katerim smo 
(pre)velikokrat priča v zadnjih 
letih. 56-letna mati dveh otrok 
je po poklicu ekonomska teh-
nica in je bila vse od konca 
srednje šole zaposlena v Aeru, 
kjer je v komerciali delala 36 
let. V teh za gospodarstvo 
težkih časih, ko je potrebno 
nižati stroške, kjer se le da, 
tudi pri kadru, se je v dogo-
voru s podjetjem odločila, da 
bo upokojitev dočakala na 
»čakanju«. A to nikakor ne 
pomeni, da sedi zaprta za šti-
rimi stenami. Ravno naspro-
tno. Dano priložnost je zajela 
s polno žlico. Ko je zasledila 
brezplačen program UŽU, raz-
gibajmo življenje z učenjem 
se je nemudoma prijavila. Kot 
pravi, lahko preko tovrstnih 
aktivnosti spoznaš številne za-
nimive posameznike in izveš 
ter se naučiš marsikaj novega. 
»Poleg tega si v stiku s svetom. 
Ko nehaš hoditi v službo, se 
preveč rado zgodi, da ostaneš 
doma, med štirimi stenami, in 
se ti življenje počasi ustavlja. 
Če pa si aktiven ter sam iščeš 
aktivnosti, to zelo dobro vpli-
va na počutje.«

Na voljo pestra 
paleta aktivnosti
Brezplačen program, ki 

ga obiskuje Jelka Kajtna, je 
v osnovi namenjen starejšim 
odraslim, praviloma upokoje-
nim in na trgu dela neaktiv-

nim posameznikom, ki želijo 
pridobiti temeljne spretnosti, 
povezane s pismenostjo. To 
jim omogoča lažje obvlado-
vanje situacij v vsakdanjem 
življenju, večjo samostojnost, 
vključevanje v različne druž-
bene dejavnosti in dvig samo-
zavesti ter kakovosti življenja. 
Tako skupaj s »sošolci« osvaja 
znanja s področja računalni-
štva, digitalne fotografije, 
zdrave prehrane, kuharstva 
in varne vožnje. »Program 
je res izjemno pester. Po-
leg računalniških znanj in 
uporabe elektronskega ban-
čništva smo fotografirali, se 
učili o zdravi prehrani in se 
preizkusili v kuhi. Všeč mi 
je predvsem to, da dejavnosti 
niso vezane zgolj na učilnico, 
znanja različnih področij pa 

Jelka Kajtna z nasmehom sprejema življenje in možnosti, ki ji jih ponuja. Aktivna mlada upokojenka je v neformalnem izobraževanju in uspo-
sabljanju našla nove izive. S svojo zagnanostjo je zagotovo prava ambasadorka vseživljenjskega učenja.

se prepletajo. Tako smo obi-
skali bio kmetijo, kjer smo 
pobliže spoznali delo, se 
seznanili s postopki pridobi-
vanja ustreznih certifikatov, 
poskusili domače dobrote 
in dobili ogromno nasvetov, 
kako ravnati z domačim vr-
tom ter kako pripraviti oku-
sne domače jedi. Na enem od 
srečanj smo se sprehodili po 
Žalcu, kjer smo posneli nekaj 
fotografij, in potem s prido-
bljenim znanjem računalni-
štva pripravili programček s 
slikami, z besedilom in glas-
bo. Prav tako smo obnovili te-
oretično in praktično znanje 
varne vožnje. Čaka pa nas še 
tečaj nordijske hoje,« z veli-
kim nasmehom in ogromno 
pozitivne energije razlaga Jel-
ka Kajtna.

Pomembno se je 
zaposliti
Ko se posameznik spogle-

duje in na koncu sreča s po-
kojem, ga ponavadi prepla-
vijo mešani občutki. Po eni 
strani ima več časa za dejav-
nosti, ki so zaradi pomanjka-
nja ur v dnevu vedno ostale 
ob strani, po drugi strani pa 
se številni spopadajo z ob-
čutkom nekoristnosti. Ker je 
bila naša sogovornica nava-
jena na stalen delovni ritem, 
vselej vezan na komunikacijo 
s sodelavci, strankami in po-
slovnimi partnerji, si je kma-
lu poiskala aktivnosti, ki ji 
zapolnjujejo proste ure. Tudi 
ko bo zaključila ta program, 
ji ne bo dolgčas. Je izjemno 
energična in se z nasme-

hom loti novih izzivov, tako 
da bo že pridobljena znanja 
še nadgrajevala. Navdušuje 
se nad sodobno kuhinjo in 
trendi v zdravi prehrani, zato 
se je že pridružila tudi štu-
dijskemu krožku z naslovom 
Obliznimo si prste z zdravim 
obrokom hrane. »Kuhati sem 
se naučila od mame in v tem 
času se je tudi v kulinariki 
marsikaj spremenilo. Takrat 
so/smo kuhali precej dru-
gače, marsikdaj za današnje 
razmere precej manj zdravo, 
zato bo novo znanje v kuhi-
nji zagotovo prišlo prav.«

Poleg vseh izobraževal-
nih tečajev in krožkov je 
aktivna tudi na športnem 
področju. Obiskuje aerobi-
ko, pozimi smuča, poleti pa 
jo velikokrat zanese v hribe. 

Predvsem pa rada potuje in 
spoznava lepote naših in tu-
jih krajev. Jelka Kajtna je ena 
tistih upokojenk, čeprav ji ta 
naziv uradno še ne pripada, 
za katere velja, da so vselej 
zaposlene in nikoli nimajo 
časa.

Hudo ji je ob 
pogledu na mlade 
brez dela
Čeprav je trenutno na »ča-

kanju«, se nad svojim polo-
žajem ne pritožuje, saj je še 
ujela vlak, ki jo bo pripeljal 
do pokojnine. Priznava, da 
bi na situacijo verjetno gle-
dala povsem drugače, če bi 
se zgodila pred leti, ko še ni 
izpolnjevala pogojev za upo-
kojitev. Danes na srečo jih. 
»Ko gledam mlade brezpo-
selne, mi je resnično hudo. 
Ne znam si predstavljati, 
kako bi se sama znašla v ta-
kšni situaciji. Naša generaci-
ja tega resnično ni poznala. 
Navajeni smo bili, da nas je 
po končanem šolanju služ-
ba čakala,« pravi Kajtna, ki 
je vseh 36 let delala v istem 
podjetju. Dobro pozna tudi 
stisko mlajše generacije. 
»Brezposelnost je velik pro-
blem. Doma imam dve do-
študirani hčeri, ki že nekaj 
časa neuspešno iščeta zapo-
slitev. Vsi pa vemo, kakšne 
so trenutne možnosti za za-
poslitev in kako neugodna je 
klima v podjetjih. Predvsem 
za mlade je to izjemno ne-
prijetna in stresna situacija.« 
Zato so, kot pravi, vse oblike 
organiziranega formalnega 
in neformalnega izobraže-
vanja ter srečanj, kjer lahko 
mladi iščejo in dobijo nova 
znanja, izjemno dobrodošle. 
Ne glede na trenutno stanje 
v družbi je prepričana, da 
se bo morala krivulja kmalu 
obrniti na bolje, zato v priho-
dnost gleda z optimizmom 
in nalezljivim nasmehom.

LEA KOMERIČKI
Foto: LK

Za ultrazvok – Za bolnike 
s hudimi bolečinami – Za 
protibolečinsko ambulanto 
celjske bolnišnice!

Svoj prispevek lahko 
nakažete na TRR bolnišnice 
s sklicem, na katerem bomo 
zbirali sredstva za nakup 
ultrazvočnega aparata 
za potrebe Ambulante za 
diagnostiko in terapijo 
bolečin:

Splošna bolnišnica Celje, 
Oblakova 5, 3000 Celje, 
SI56-0110-0603-0276-827, 
sklic 922300-275511
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Med deseterico so kar štirje iz Spodnje Savinjske doline, 
medtem ko je ostalo območje regije bolj enakomerno zasto-
pano. Čeprav se odločata za zelo različni dejavnosti, se bodo 
vsaj na trenutke v bodoče križale tudi poslovne poti dr. 
Barbare Lužar iz Tabora ter Tanje Jernejc z Gomilskega.

Tako se jezikovnega svetovanja, poučevanja in lektoriranja 
lotevata Mozirjanka Barbara Skralovnik in Celjanka Nina 
Vozlič. Še preden sta njuni podjetji sploh zaživeli, sta se že 
dogovorili za sodelovanje in tudi ožjo specializacijo, tako da 
se bo prva bolj posvečala leposlovju, druga pa strokovnim 
besedilom. Velenjčanka Saša Knez je prve delovne izkušnje 
po diplomi iz prava nabirala v nepremičninski agenciji, zdaj bo 

kot univ. dipl. pravnica z licenco 
za nepremičninskega posredni-
ka obe področji združila v prav-
nem svetovanju s področja ne-
premičnin. Med tistimi, ki jo je 
– sprva konjiček, kmalu pa tudi 
način, kako si bo služila vsak-
danji kruh – odneslo daleč od 
osnovnega poklica, je Jasmina 
Levičar s Prevorja v šentjurski 
občini. Namesto med geodeti je 
namreč pristala med učitelji ci-
ter, za debelejšo rezino kruha pa 
bo nastopala tudi na različnih 
prireditvah. Tudi magistrici logi-
stike Špeli Pogelšek s Podplata 
v slatinski občini na prvi pogled 
ne bi pripisali, da se znajde v 
svetu kmetijske mehanizacije. 
»Priznam, da je vmesni člen 
med menoj in kmetijsko meha-
nizacijo moj partner, ta se spo-
zna nanjo,« pravi in dodaja, da 
se na trg spuščata s proizvodnjo 
in prodajo samoodvzemnega 
mešalnega krmilnika, ki ga je 
mogoče priključiti na traktor, 
inovativna naprava pa je seveda 
plod partnerjevega znanja.

Sociologinja v Hiši 
druženja

Barbara Lužar želi odpreti 
Hišo druženja Žalec, v kateri bi 
prostor za druženje, ustvarjanje 
in nenazadnje tudi medsebojno 
pomoč našle vse generacije. »Od 
najmlajših do najstarejših, zato 
bo tudi ponudba naših dejavno-
sti tako raznolika,« pravi dok-
torica sociologije, ki je podporo 
za svojo idejo našla v Slovenski 

filantropiji. Ta ustanova je prvo hišo druženja pomagala od-
preti v Murski Soboti, zdaj se odpirata še v Vipavi in Žalcu. 
Gre za obsežen in po svoje zelo zahteven in tudi drag projekt. 
Zato bo ob podpori te ustanove Barbari še kako prav prišla 
tudi pomoč lokalne skupnosti. Kot pojasnjuje župan Janko 
Kos, so namreč v občini zelo veseli, da v Žalcu začenjata svojo 
podjetniško pot kar dva iz te deseterice. Občina se je tako 
vključila tudi v iskanje primernih prostorov, kjer bo delovala 
hiša druženja. Te »rokavčke« bo imela Barbara po opravljenem 
plavalnem tečaju za pomoč, vendar Kos opozarja: »Zanašajte 
se nase in ne računajte več na pomoč – če jo dobite, toliko 
bolje.« A pomoč in prostovoljstvo sta tisto, kar želi Barbara v 
hiši druženja čimbolj uveljaviti, zato napoveduje posredoval-
nico prostovoljnih del, ob tem pa tudi spodbujanje družbeno 
prijaznih dejanj, kot je na primer akcija »kava na zalogo«.

Tanja Jernejc kot diplomirana varstvoslovka pravi, da je v 
Savinjski dolini toliko domačih dobrot, da se za usodo svojih 
Grajskih zabojčkov ne boji. Seveda je zaenkrat tako prepričana 
le v prvi del zgodbe – torej polnjenje zabojčkov z zelenjavo 
in s sadjem ter z ostalimi dobrotami s kmetij – kako uspešna 
bo pri zbiranju naročil in prodaji, pa se bo pokazalo s časom. 
Vsekakor podjetje odpira v času, ko je na poljih in vrtovih 
največ dobrot. Ko se bo posel že vsaj malo »prijel«, pa bo več 
časa še za dodatno ponudbo domačih dobrot. Ne le za raz-
lične vrste moke in olja, Tanja bo poskrbela tudi za pekovske 
izdelke s piškoti in z rogljiči. »In s temi bo oskrbovala tudi našo 
Hišo druženja Žalec. Sva že zmenjeni,« optimistično napove 
sodelovanje dr. Barbara Lužar.

Plavalni tečaj pred 
skokom v vodo
Nasvet deseterici bodočih mladih podjetnikov: zanašajte se nase in ne računajte 
več na pomoč – če jo dobite, toliko bolje.

Nekakšen plavalni tečaj, ki jih bo usposobil do te mere, 
da bodo ob skoku v vodo brez težav splavali, je za mlade 
izobražene iskalce zaposlitve program Podjetno v svet 
podjetništva. Kako bo po prvih zamahih v vodi in kako 
dolgo bodo zdržali nad gladino, je seveda nemogoče na-
povedovati. Čeprav se deseterica bodočih mladih podjetni-
kov strinja, da bi kakšni »rokavčki« tudi kasneje še kako 
prav prišli, pa je hvaležna za to prvo, a ogromno pomoč.

»Samozaposlitev je v teh 
časih še najbolj obetavna 
možnost, da mladi začnemo 
oblikovati poklicno kariero. A 

ko se odločaš o tem, da bi se 
podal na samostojno podjetni-
ško pot, imaš v glavi kup idej 
in med njimi je težko izbrati 

pravo ter jo tako dobro razde-
lati, da preživi na trgu,« pravi 
Celjanka Svetlana Lazović in 
pri tem opozarja na številne 
pasti, ki čakajo bodoče pod-
jetnike in ki se jih ti vnaprej 
sploh ne zavedajo. Magistrica 
menedžmenta se na trg dela 
spušča s Centrom za razvoj 
kompetenc Forma, kjer bo po 
1. juliju strankam pomagala 
graditi in razvijati prav doda-

tna znanja in veščine, ki jih 
formalna šolska izobrazba 
ne daje. Verjame, da bo med 
njimi veliko mladih, sodelova-
ti pa si želi tudi s podjetji, v 
katerih se zavedajo pomena 
človeškega kapitala in tega, da 
se »vlaganje« v zadovoljne za-
poslene poslovno splača tudi 
lastnikom podjetij.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

V »kovnici idej«, v katero so mladi spremenili največjo pisarno v svoji začasni službi – z leve: Barbara Skralovnik, Nina Vozlič, Tanja Jernejc, 
Svetlana Lazovič, Špela Pogelšek, Saša Knez, Miha Centrih in Barbara Lužar (manjkata Primož Tratnik in Jasmina Levičar)

Še en pravnik med deseterico, celo z dveletno prakso 
na sodišču in opravljenim pravniškim državnim izpi-
tom, je 27-letni Miha Centrih iz Tabora.

V smehu pove, da mu bo pravniško znanje tudi v poslu 
zagotovo prišlo prav, a svojo prihodnost zaenkrat vidi v 
pakirnih rešitvah, ki jih bo ponudil trgu. Gre za različne 
tekstilne, poliestrske, polipropilenske in jeklene trakove, 
vključno s sponkami ter z orodji in ostalimi pripomočki 
za njihovo pritrjevanje ter napenjanje. In kako je pravnika 
zaneslo med povezovanje in pakiranje različnih tovorov? 
»Ni bilo treba daleč, idejo sem dobil na domači kmetiji,« 
se namuzne in doda, da je njegove trakove in strojček za 
nameščanje ter napenjanje prvi preizkusil oče ob »paki-
ranju« drv. Bil je več kot zadovoljen in zamudno zlaganje 
drv na lesene palete oziroma v zaboje je za Centrihove 
že skoraj pozabljeno.

Savinjčan, ki se ne vidi v poklicu, za katerega se je 
izšolal, je tudi Primož Tratnik iz Prebolda. Diplomi-
rani upravni organizator bolj kot na javno upravo in 
administracijo prisega na zdravje in šport.

Zlasti za šport pravi, da je njegova strast in velika ljubezen. 
Številne poškodbe in tudi to, da je imel kljub aktivnemu 
športnemu življenju ves čas težave s prekomerno telesno 
težo, so ga od športa počasi vlekli še k bolj zdravi in urav-
noteženi prehrani ter na sploh zdravemu načinu življenja. 
»Meni je uspelo, s težo že dolgo nimam težav,« pravi bodo-
či osebni trener in doda, da nekakšna splošna pravila, ki 
bi veljala za vse, ne prinašajo uspeha. Posamezniku se je 
treba posvetiti, najprej opraviti analizo telesa in na osnovi 
te izdelati programa prehrane ter vadbe. »Potem pa seveda 
tedensko spremljati rezultate.« V njegovem klubu zdravja 
in dobrega počutja, ki ga namerava odpreti v Žalcu, bo tako 
izziv zdravega hujšanja zagotovo v ospredju.

Od jezikovnega 
svetovanja do 
domačih piškotov
Geodetinja med citrami, magistra 
logistike v svetu kmetijske mehani-
zacije

S pravosodnim 
izpitom do pakirnih 
rešitev

Upravni organizator 
za zdrav način 
življenja
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»Ptujski kmetje so uspeli s pomočjo mi-
nistrstva geografsko zaščititi svojo čebu-
lo, kar je edini tak primer za rastline v 
Sloveniji. Imamo veliko vrtnin in okra-
snih rastlin, ki bi to zaščito prav tako 
lahko imele. Zakaj ne bi popisali teh 
rastlin, naredili genske banke, s pro-
jekti pomagali pri tem? Zanimajo me 
stare rastline naših babic, zato sama že 
imam popise teh rastlin na Ponikvi.«

Za vsak primer še kakšna rezerva
Hortikulturo, menedžment in glasbo, tri povsem različna področja, je povezala Štefanija Kos Zidar – V šoli se počuti 
kot doma, toda svoje možnosti vidi tudi na drugih področjih

Življenje Štefanije Kos Zi-
dar ni bilo vselej postlano z 
rožicami, čeprav jo te spre-
mljajo na vsakem koraku, 
tako pri poklicnem kot za-
sebnem delovanju. Dodala 
jim je še vrtnine, zlasti špar-
glji so ji zadnja leta prirasli k 
srcu, in vse to svoje znanje že 
leta prenaša na mlade v šoli 
za hortikulturo in vizualne 
umetnosti v Celju. Pri tem 
je dobrodošlo tudi njeno po-
znavanje menedžmenta, saj 
končuje magisterij s tega po-
dročja. Glasba je ob vsem tem 
kot smetana na torti: brez nje 
bi nekaj manjkalo njej in nje-
ni širši družini.

Veliko talentov dobimo kot 
popotnico že z geni od svojih 
prednikov, vprašanje je le, kaj 
od tega izkoristimo. Štefanija 
je imela to srečo, da je rasla v 
spodbudnem okolju. Glasba 
je bila stalnica v družini, saj 
je oče, sicer kmet na Ponikvi 
pri Žalcu, nadarjen glasbeni 
samouk, ki zna igrati na klavir 
in harmoniko. Šest otrok, ra-
zen sestre, ki je bila bolna, je 
poslal v glasbeno šolo, da so 
se naučili igrati na glasbila. Šte-
fanija na primer kitaro. Toda 
pri poklicni odločitvi je bila 
očitno pomembnejša ljubezen 
do zemlje, zato se je vpisala na 
tedanjo vrtnarsko šolo v Me-
dlogu. Po končani višji stopnji 
je v šoli dobila službo in osta-
la do današnjih dni. Vmes je 
diplomirala iz agronomije in 
hortikulture, še vedno pa na-
bira nova znanja, zadnje čase 
iz trajnostnega razvoja, mene-
džementa … Vse to so, tako kot 
glasba, po njenem tudi neka-
kšne rezerve, če bi se bilo treba 

»Človek mora slediti intuiciji. To se je izkazalo tudi 
takrat, ko sem se odločila, da bom kupila hišo. Dogo-
vorjena sem že bila za plačilo are, a me je oče dan prej 
odpeljal do našega vinograda in dejal, da mi bo dal kos 
zemlje za gradnjo. Toda graditi takrat še ni bilo mogoče. 
Nekaj mi je reklo, naj očetu are ne omenjam. Ko sem jo 
naslednji dan nameravala plačati, sem prej preverila 
še zemljiškoknjižni izpisek in ugotovila, da je hiša pod 
hipoteko. Takrat sem se odločila sprejeti očetov predlog 
in nazadnje se je vse izteklo po načrtih.«

Štefanija Kos Zidar je v šoli za hortikulturo in vizualne umetnosti vodja praktičnega usposabljanja z delom. To pomeni, da mora povezati delodajalce in dijake, da lahko slednji čim bolj kakovostno opravljajo prakso. Pri 
pouku dijake uči o trajnostnem razvoju, osnovah vrtnarske tehnologije in tržnem komuniciranju, v višji šoli pa ima vaje pri predmetu urejanja okolja.

kdaj znajti kako drugače, iskati 
kruh izven šolstva, saj je dija-
kov vse manj.

Citre za tolažbo in 
upanje
Sta se pa zato hčeri povsem 

usmerili v glasbo. In po mami 
podedovali tudi delavnost in 
prizadevnost. Študij v tujini 
je namreč vse prej kot eno-
staven. Starejša Neli je pred 
kratkim oddala diplomsko 
nalogo v nemščini in junija bo 
končala študij citer in klavirja 
v Münchnu. Mlajša Karmen 
se je tja vpisala lani in bo prav 
tako študirala citre, kot drugi 
inštrument pa je izbrala orgle, 
zaradi česar se mora enkrat na 
teden voziti v Salzburg.

Zakaj ravno citre? Pred več 
kot desetletjem je usoda kruto 
posegla v življenje družine, ki 
je ostala brez očeta. V takšnih 
preizkušnjah pridejo na dan 
skriti talenti, ki so kot neka-
kšen obrambni mehanizem, 
je ob priliki zapisala Štefanija. 
V njihovem primeru je bila to 
glasba oziroma prvo srečanje 

deklet s citrami, z glasbilom, 
ki potolaži in vliva upanje. V 
času učenja so bile tudi krize, 
pravi danes Štefanija Kos Zidar, 
a ju ni silila v glasbo, saj v ob-
dobju pubertete to zagotovo 
ne bi uspelo, če dekleti ne bi 
resnično igrali z veseljem.

Doma je najlepše
Obe hčeri sta uspešni na šte-

vilnih tekmovanjih, nastopata, 
vodita zbore … Pa bosta našli 
svoje mesto v Sloveniji? »Obe si 
to želita,« pravi Kos Zidarjeva. 
»Se pa tisti, ki študirajo v tujini, 
navadijo na tamkajšnji način 
življenja in dela, pa še možno-
sti je več. Slovenija bo tako le 
še siromašnejša, če ne bo zna-
la sistematično spremljati in 
usmerjati teh študentov, ki bi 
s svojim znanjem lahko mar-
sikaj dobrega naredili.«

Zdaj ko sta dekleti zdoma, 
ima Štefanija še več časa za 
delo v šoli, ki je zanjo drugi 
dom, toliko časa je že poveza-
na z njo. Pravi, da to ni vedno 
najbolje, saj moraš znati pote-
gniti črto, ob koncu delavnika 

še vrsto drugih manj običajnih 
vrtnin. Od petih nasadov, ki so 
pred dobrim desetletjem in pol 
istočasno nastali po Sloveniji, 
je ostal le še celjski, kar pove 
veliko o njihovem prizadev-
nem delu.

Ohraniti znanje 
prednikov
Gojenje špargljev je le ena 

od številnih dejavnosti šole, 
ki ima poleg izobraževanja 
po mnenju Kos Zidarjeve še 
vrsto drugih možnosti. Vidi jo 
kot učni poligon trajnostnega 
razvoja, kjer bi pripravljali ra-
zne delavnice in izobraževa-
nja o tem, kako vsak košček 
zemlje izkoristiti za pridelavo 
hrane, za valilnico podjetij … 
»Lahko bi imeli tudi nekakšen 
center za preučevanje okrasnih 
rastlin, ki ga v Sloveniji ni. Mo-
žnosti je veliko, je pa treba biti 
več kot le obveznih nekaj ur 
v šoli in razmišljati o razvoju 
takrat, ko kriza še ni na vrhun-
cu,« pravi.

Zanimivo, da sama zadnja 
leta pogosto pomisli na upoko-
jitev, čeprav jo do takrat čaka 
še veliko preizkušenj. »Mogoče 
je krivo to, da preveč delamo. 
Že zdaj pa vem, da bi v poko-
ju počela stvari, ki me vselijo, 
a zdaj čakajo. Zanima me na 
primer zgodovina stroke. Ni 
pomemben samo ohranjen 
semenski material, ampak je 
treba opisati tudi tehnologijo, 
zabeležiti znanje naših predni-
kov, kako so nekaj pridelovali. 
Starejših, ki se tega spomnijo, 
je vse manj in skrajni čas je, da 
bi se to naredilo.«

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA

»Knjižica o špargljih, ki je izšla s pomo-
čjo evropskih sredstev v okviru Sloven-
skega združenja za integrirano pride-
lave vrtnin, je nastala ob sodelovanju 
kolegic Romane Špes, Veronike Cvetko, 
Maksimiljane Korez in Alenke Ander-
luh, ki so v prvih letih pridelave vsak 
špargelj izmerile, da smo ugotovile, ka-
tera sorta daje največji pridelek. Sama 
tega ne bi zmogla.«

oditi ter početi še kaj za svojo 
dušo. Na primer urediti okolico 
kakega objekta, če jo poprosijo 
za pomoč. To še posebej rada 
počne. Ali pa kaj postoriti na 
vrtu in okrog svoje pravljične 
lesene hiše nad domačim vino-
gradom, od koder ima razgled 
na vso Ponikvo in Savinjsko 
dolino. Pogosto pa skupaj s 
sestrami, z bratom in očetom 
vadi nove ljudske pesmi za 
družinske nastope, a ne samo 
za vsakoletno prireditve v An-
dražu, temveč tudi širše po Slo-
veniji. Zadnja leta imajo zraven 
še mlade člane širše družine, ki 
pomagajo pri petju ter igrajo na 
kakšno glasbilo, tako da jih je 
bilo na odru že 17!

Osvojili so jo 
šparglji
Več kot desetletje se v okvi-

ru šolskega nasada ukvarja 
tudi s šparglji. V šoli so jih 
zasadili, da bi preizkusili, 
kako uspevajo različne sorte 
te takrat manj znane vrtnine. 
Kmalu se je rodila še zamisel 
o dnevih špargljev in letos so 

bili že trinajsti. Ljudje mno-
žično prihajajo, sprašujejo o 
pridelavi in pokušajo jedi. V 
tem času so veliko naredili za 
to, da bi ljudje spoznali, da ta 
rastlina ni primerna samo za 
Primorsko in da je zanimiva 
tudi po tržni plati. Letos pa 
je sogovornica predstavila še 
priročnik z naslovom Špar-
glji, vrtnina prihodnosti, ki je 
rezultat 16-letnega razvojno-
raziskovalnega dela in daje 
praktične nasvete, kako se lotiti 
pridelave, kako šparglje tržiti in 
kaj okusnega iz njih pripraviti. 
Ob tem priznava, da tudi sama 
kljub temu, da je doštudirala 
agronomijo, ni znala povezati 
šparglja iz trgovine s tistim na 
vrtu, ki ga je mama od nekdaj 
uporabljala za šopke. »To do-
kazuje, da je bil nekoč pri nas 
že zelo razširjen, po vojni pa 
nezaželen. Zadnja leta spet do-
biva veljavo, saj prodamo vse 
sadike, ki jih vzgojimo.« Šola 
tako nadaljuje tradicijo nek-
danjega Kvaternikovega pose-
stva, ki je pred vojno na tem 
območju gojilo poleg špargljev 
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Naj maturantka in naj maturant 
bosta s Turistično agencijo Palma 

potovala v Pariz!
(vikend paket z letalom za eno osebo)

Glavni nagradi 
sta znani!

Za oba razreda, iz katerih bosta zmagovalca, bomo pri-
pravili pogostitev v enem od gostišč in takrat tudi izročili 

nagrade najboljšima.

Glavni nagradi 
sta znani!

Žiga
Deršek

Lidija
Lubej

Mojca
Bezgovšek

Anže
Brezovšek

1 2 3 4
Deršek

Aleksandra
Cmok

5
Luka

Rošer

6

V fi nalnem majskem delu 
akcije izbirate med šestimi 
kandidati, in sicer so to 
Lidija Lubej iz Šolskega 
centra Šentjur in Anže Bre-
zovšek iz Gimnazije Lava, 
Mojca Bezgovšek iz Eko-
nomske šole Celje – lokacija 
Vodnikova in Žiga Deršek 
iz 1. gimnazije v Celju ter 
Aleksandra Cmok in Luka 
Rošer, oba iz Srednje zdra-
vstvene šole Celje.

Boj med dekleti bo očitno oster, saj imajo vse tri lepo število glasov. Vodi Mojca Bezgo-
všek s 195 glasovi, sledi ji Aleksandra Cmok, ki jih ima 141, Lidija Lubej pa je za zdaj 
tretja s 109 glasovi. Med fanti vlada mrtvilo, saj ima največ, 11 glasov, Žiga Deršek.

AKCIJA

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj ma-

turanta ali za eno naj maturantko. 

Kuponi za ta mesec so drugačne barve 
kot iz prejšnjih treh mesecev.

Starih ne bomo upoštevali!

Kupon pošljite na: Novi tednik, Prešernova 19, 300 Celje.

KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek ....................................................................................................

naslov...........................................................................................................................

..............................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta 
.............................................................................................................................................

NAJ MATURANTKA IN NAJ MATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko:

 .....................

ime in priimek: 
............................................................................................................................

Novost akcije v letu 2013 je dodatno točk-
ovanje razrednika ali učiteljskega zbora. Ta 
lahko namreč izbranemu kandidatu posame-
znega maturantskega razreda dodeli doda-
tnih 100 točk za učno in delovno uspešnost 
izbranega kandidata. Zavedamo se namreč, 
da sošolci in sošolke pri izbiri kandidata ne 
upoštevajo predvsem in zgolj učnega uspe-
ha. Prav zato dajemo dodatno možnost, da 
se pri glasovanju upošteva tudi ta razse-
žnost izbranega kandidata. Seveda pa nam 
morajo razredniki to sporočiti, in sicer na 
elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

Kupone za fi nalni krog glasovanja 

bomo sprejemali vse do srede,

6. junija, do 11. ure.
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10ŽELETAKCIJE ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO 
VARSTVO CELJE

AKCIJA

  V industrijski prodajalni 
CINKARNE Celje, 

Kidričeva ulica 26

HUMOVIT KISLI 50 l 
(ameriške b orovnice)  

cena samo 3,98 €

AKCIJA do 31. 5. 2013

ww.cinkarna.si

HUMOVIT TRATNI 50 l 
cena samo 3,90 € Vabljeni!

Palici v roke za bolj poskočen korak
Udeleženci akcije tokrat spoznavali nordijsko hojo

Do konca naše jubilejne, 
10. akcije hujšanja so le še 
štirje tedni. Kilogrami se še 
vedno vztrajno topijo, tudi 
zaradi obilice gibanja. Fitnes 
je udeležencem že povsem 
domač, tudi dolgi sprehodi 
so, predvsem odkar je na 
vrata potrkala pomlad, po-
stali stalnica. Da bodo ti še 
aktivnejši in bolj učinkoviti, 
so »hujšarji« na tokratni de-
lavnici spoznavali nordijsko 
hojo, ki je tudi v Sloveniji ve-
dno bolj priljubljena.

Vodja delavnice, kineziolo-
ginja in profesorica športne 
vzgoje Brigita Fižuleto, po-
udarja, da je nordijska hoja 
veliko učinkovitejša od nava-
dne hoje in izjemno primer-
na za hujšanje. »Pri nordijski 
hoji dela več mišičnih skupin, 
zato se porablja več kilokalo-
rij, celo do 40 odstotkov več 
kot pri navadni hoji. Palice 
nas namreč nekako prisilijo, 
da hodimo hitreje, a kljub 
temu ne občutimo večje utru-
jenosti. Aktivni so stopalo, 
kolena, prepone, trebušne, 
hrbtne in vratne mišice, mi-
šice okrog kolkov ter seveda 
ramenski obroč. Rada se tudi 
pošalim, da, če smo v dobri 
družbi ter dobro razpoloženi 
in nasmejani, kot je bila da-
nes naša skupina, delajo celo 
mišice obraza.«

Kako pomembno je, da 
osvojimo pravilno tehniko 
nordijske hoje?

Prav je, da se ljudje naučijo 
pravilno tehniko. Hoja je sicer 
res naravna oblika gibanja, se 
pa določene stvari pri gibanju, 
ko vzamemo palice v roke, 
nekoliko spremenijo. Osvo-
jiti je treba diagonalni korak 
in čim bolj sprostiti ramena. 
Začetniki ponavadi kar malce 
preveč razmišljajo in lahko se 
zgodi, da porušijo že osnovni 
ritem hoje. Tako se je zelo do-
brodošlo udeležiti kakšnega 
krajšega tečaja, pet ali šest ur, 
kjer osvojijo tehniko nordijske 
hoje, da je učinek res takšen, 
kakršnega si želimo.

Bistveni del opreme so, po-
leg športne obutve in oblačil, 
palice. Kako izbrati prave?

Uporabljati moramo izključ-
no palice za nordijsko hojo, 
pohodniške ali smučarske ne 
pridejo v poštev. Nordijska 
palica je iz lahkih steklenih in 
karbonskih vlaken, saj mora 
biti čim lažja. Imeti mora 
anatomsko oblikovan ročaj, 
nastavljiv pašček za dlani, 
kovinsko konico za hojo po 
pesku ali travi ter plastični na-
stavek oz. copatek za hojo po 
asfaltnih površinah. Pri naku-
pu je pomemben tudi pravilen 
izbor dolžine palice. Primerno 
dolžino izračunamo tako, da 

svojo telesno višino pomnoži-
mo s koefi cientom 0,68.

Nam pri nordijski hoji 
grozijo kakšne morebitne 
poškodbe?

Načeloma ne, a pazljivost 
seveda ni nikoli odveč. Če 
hodimo na primer v mokrem 
vremenu po strmini navzdol, 
nam lahko zdrsne, ob napač-
ni tehniki in napačnem zapi-
kovanju palice pa bi se lahko 
zgodilo, da dobimo palico 
med noge in se spotaknemo. 
Tako imenovanih športnih 
poškodb pa pri nordijski hoji 
ne srečujemo. Ta šport je tako 
posebej primeren tudi za sta-
rejše ljudi, je pa treba pouda-
riti, da se nordijska hoja ni 
pojavila samo za rekreativni 
namen, pač pa je našla svoje 
mesto tudi v rehabilitacijski 
dejavnosti. Poslužujejo se je 
na primer po možganski kapi, 
pri srčno-mišičnih obolenjih, 
predvsem po preživelem srč-
nem infarktu, tudi po opera-
cijah hrbtenice, ramen, kolen 
in kolkov. Vedno pogosteje jo 
uporabljajo tudi pri zdravlje-
nju psihičnih obolenj, kot sta 
na primer depresija ali motnje 
spanja. Izvajamo jo v naravi, 
zato ima poleg same aktiv-
nosti še dodaten sproščujoči 
učinek.

ANJA DEUČMAN
Foto: SHERPA

Udeleženci so na delavnici spoznali le osnove nordijske hoje. Prvi poskusi so bili res 
nekoliko nesproščeni, okorni in robotski, Fižuletova je v smehu celo ocenila, da, namesto 
da bi nežno »ožemali limonice«, hodijo kot »rambo«, a napredek je bil kmalu viden in 
že je bilo slišati navdušene pohvale. Ker je za podrobnosti in vajo zmanjkalo časa, se je 
večina »hujšarjev« odločila, da se bo izpilila na tečaju. In zakaj takšno navdušenje?

Emil Kačičnik: »Nordijska hoja je zanimiva, ker je drugačna. Nikoli nisem hodil s 
palicami, kot vidim, pa je zelo sproščujoča, a učinkovita. Upam, da se bom res dobro 
naučil tehnike, da bodo mišice delale tako, kot morajo.«

Alenka Humar: »Super je, ker z eno vajo resnično razmigaš vse mišice. Želim osvojiti 
tehniko, tako da me čaka še nekaj vaje. Zagotovo bom kupila palice.«

Josip Pahljina: »Všeč mi je, ker je zunanja aktivnost. Tehnike danes sicer nisem povsem 
osvojil, a vaja dela mojstra.«

Helena Fužir: »Nordijsko hojo sem poznala že pred to delavnico in naravnost obožujem 
jo. Ogromno sem že prehodila s palicami. Drugače sem pri hoji zelo počasna, palice pa 
mi omogočajo, da hodim hitro. Je pa tudi lahkotna vadba.«

»Iz leta v leto sem se soočala z isto 
zgodbo. Ko je zima vzela slovo, 
mi nobeno lahkotnejše oblačilo 
ni bilo več prav, vse je bilo nekam 
pretesno. Ob tem pa še tisto nela-
godno, okorno počutje, ko hitreje 
stopiš in zajemaš zrak kot riba na 
suhem. Trudila sem se shujšati in 
obdržati težo z raznimi dietami, a 
neuspešno. Morda le za kratek čas, 
ob shujševalni kuri manj »žri«, čez 
čas pa spet zašla na stara pota in 
kilogrami so se spet kopičili. Tako 
»okrogla« sem zelo nesrečna, poču-
tim se grdo, poleg tega me zaradi 
prekomerne teže pestijo zdravstvene 
težave, kot sta visok krvni tlak in 
boleča hrbtenica. Akcija Novega 
tednika in Radia Celje se je tako po-
javila kot svetla zvezda na obzorju. 
Ob pomoči strokovnjakov sem uvi-
dela, da bo pač treba manj jesti, a 
vseeno ne stradati, ter se predvsem 
veliko gibati. Ob podpori skupine 
mi uspeva.«

Nordijska hoja, kakršno poznamo danes, se je začela razvijati leta 1996 na Finskem. Vedno več Slovencem 
predstavlja odličen način rekreacije in navdušila je tudi naše »hujšarje«.
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Optika Sentina nas je minuli teden prosila, da s skupni-
mi močmi poiščemo tri kandidate, ki bi jim podarili nova 
očala. Seveda nismo oklevali, ampak takoj odšli v akcijo. 
S pomočjo Medobčinskega društva slepih in slabovidnih 
Celje in centra Sonček iz Celja smo na seznam uvrstili 
Milana Drnača, Branka Košenino in Mateja Šabca.

Po uvodnem pozdravu v prostorih optike, ki se nahaja 
v Planetu Tuš Celje, je vse tri čakal specialistični očesni 
pregled. Nato so naši trije srečneži s pomočjo strokovne 
Sentinine ekipe izbrali očala po svojem okusu. Izbrali so 
lahko katerekoli okvirje, ki so na voljo v optiki Sentina, v 
katere bodo sedaj vgradili kakovostna očalna stekla, proi-
zvajalca Essilor.

Andrej Hladnik, vodja marketinga v Optiki Sentina, je 
ob tem dejal, da se tovrstnih akcij lotevajo večkrat, saj se 
zavedajo, da kakovostna očala niso poceni pripomoček 
in si jih zato marsikdo težko privošči. Njihov vzgib je sila 
preprost in vreden posnemanja – enostavno želijo v okolje, 
v katerem delujejo, nekaj vrniti. Tega darila so bili Milan, 
Matej in Branko sila veseli. Foto: TimE
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Novi tednik vam dostavimo na 
dom. V prosti prodaji stane četrt-
kova izdaja – dva časopisa v enem 
in TV-Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.
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Poleg številnih drugih pozitivnih lastnosti ples zelo zbližuje 
partnerja, saj sta v njem enakovredna. »Lahko bi rekla, da je 
neke vrste partnerska terapija,« pravi Katarina Venturini.

Od nežnih ritmov do eksplozivne energije za prihajajoče poletje

Ples lahko v življenje posameznika prinese veliko do-
brega. Ko se figure ne ujamejo in sta za to kriva soplesalec 
ali soplesalka, se lahko med njima tudi zaiskri. A kot pravi 
plesna pedagoginja Cvetka Špiljar, ki ima za sabo več kot 
30 let delovanja na področju plesa, na koncu vendarle spo-
znamo, da je v dvoje najlepše. Ko uskladimo ritem, glasbo 
in energije dveh, postane ples zadovoljstvo za oba.

V gibanju skladnih teles 
smo lahko uživali tudi na 4. 
slovenskem festivalu družab-
nega plesa, ki ga je v celjskem 
Narodnem domu minulo so-
boto organizirala plesna šola 
Plesni val. S sodelovanjem 
priznanih plesnih strokovnja-
kov so pripravili štiri delav-
nice standardnih, latinskoa-
meriških in modernih plesov. 
Gre za zvrsti slowfox, rumba, 
merengue in jive, katerih ko-

raki bodo po besedah Cvetke 
Špiljar plesalcem prišli prav 
ob poletnih večerih. »Slowfox 
lahko opišemo kot zahteven, 
a nežen in lep ples, prijeten 
za uho. Rumba je prav tako 
nežna, a vključuje atraktivno 
gibanje in simpatično seksu-
alno noto. Merengue je živa-
hen ples, ki izvira iz Domini-
kanske republike, jive pa je 
hiter in temperamenten ples 
z veliko obrati in brcami.«

Plesati je 
preprosto
Med plesnimi strokov-

njaki na zadnjem plesnem 
festivalu je bila tudi Kata-
rina Venturini, ki je v paru 
z Andrejem Škufco 23-krat 
osvojila naslov članskih 
državnih prvakov, 4-krat 
naslov članskih svetovnih 
prvakov in številne druge 
plesne lovorike. Zadnjih pet 
let je izziv našla v učenju za-
četnikov in tistih, ki mislijo, 
da imajo dve levi nogi. Ugo-
tavlja namreč, da so ljudje 
velikokrat prepričani, da ne 
znajo plesati in da nimajo 
ritma. »Številni se za plesni 
tečaj odločijo šele takrat, ko 
se približuje njihov poroč-
ni ples ali ko morajo zaradi 
vodilnega položaja v druž-
bi zbrati pogum in otvoriti 
ples, ne pa zato, ker to sami 

želijo. Takrat v prvih petih 
minutah s preprosto vajo 
ugotovimo, da so njihove 
predstave zmotne.« Prizna-
na plesalka zatrjuje, da je 
strah pred plesom povsem 
odveč, če znate hoditi, se 
lahko naučite tudi plesati, 
je prepričana.

TINA VENGUST

Festivali poleg tečajev in 
plesnih večerov pomembno 
sooblikujejo plesno kultu-
ro Slovencev. Temu botruje 
tudi spoznanje, da skoraj ni 
prireditve, srečanja ali za-
bave, na kateri se ne bi ple-
salo. Z osvajanjem plesne-
ga parketa poskrbimo tudi 
za krepitev vseh mišičnih 
sklopov telesa, poleg tega 
ob kombiniranju korakov 
in figur aktiviramo svoje 
misli. Več kot dovolj razlo-
gov torej, da obujemo ple-
sne čevlje in poskrbimo za 
svojo vitalnost ter zdravje.

Plesni festival je namenjen vsem ljubiteljem plesa, ki 
že imajo osnovno predznanje in želijo s kakšno dodatno 
figuro popestrili svojo plesno kombinacijo.

Cvetka Špiljar ugotavlja: »Mladi 
se bolj navdušujejo nad svobo-
dnimi in samostojnimi oblikami, 
ljubitelji plesanja v paru pa vedno 
bolj cenijo in izpopolnjujejo dru-
žabni ples, zato je ta na višji ravni 
kot pred časom.«

Slovenci smo z navdušenjem spremljali tekmovalno kariero Katarine Venturini in Andreja 
Škufce. Medtem ko se slednji še posveča tekmovanjem, Katarina Venturini prav nič ne pogreša 
soja odrskih luči in velikih plesnih turnirjev. »Plesala sem do 35. leta, moja tekmovalna kariera 
je bila dolga 25 let. V tem času sem dosegla več, kot sem si kdajkoli predstavljala, da bom. Zdi 
se mi, da je nastopil trenutek, da se od tega poslovim in da začnem vlagati energijo v nekaj, kar 
se šele začenja, v plesno šolo in poučevanje drugih.«

Udeleženci 4. slovenskega festivala družabnega plesa z mentorji

Kot pri vsem drugem se vztrajnost obrestuje tudi pri plesu. V prvi uri 
se seveda ne boste naučiti zapletenih koreografij, sčasoma pa boste 
samozavestno izpilili svoj mozaik korakov. Vsak ples ima namreč vsaj 
30 osnovnih figur ter njihove izpeljanke in kombinacije.

Katarina Venturini je vodila delavnico jive. To je ples, ki se je v Združenih državah Amerike razvil pred drugo svetovno vojno, njegova predhodnika 
pa sta jiterbug in boogie woogie. Slovenci ga poznamo tudi pod imenom tržačan, saj so ga v tamkajšnje pristanišče prinesli ameriški vojaki.

Plesne delavnice 4. slovenskega festivala 
družabnega plesa sta vodila tudi Boštjan 
Špiljar in Hana Ramšak. Poleg njiju so svo-
je bogato znanje udeležencem predajali še 
Maja Osterman, Gregor Vovk, Katarina Ven-
turini in Katja Klep.

Ples je tudi terapija za 
partnerske odnose
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»Pustite mi zmagati, če pa že ne morem, 
naj bom pogumen v svojem poskusu.« To 
je geslo specialne olimpijade, svetovnega 
gibanja, v katerem tekmujejo osebe z 
motnjami v duševnem razvoju.

Olimpijci, ki 
tekmujejo s srcem
Rezultat ni edina nagrada za športen način življenja

V Sloveniji smo se specialni olimpijadi uradno pridru-
žili leta 1993. Navijanje, vztrajnost in športi duh tako 
spremljajo že 20. regijske igre, ki jih organizirajo maja 
po vsej državi. Tokrat jih je za celjsko-koroško regijo v 
šentjurskem športnem parku organiziral Varstveno-de-
lovni center Šentjur.

»Šport je šola zdra-
vega življenja. 
Najbolj pomemben 
je njegov prispevek 
k samostojnosti, 
izboljšanju samo-
podobe in vsemu ti-
stemu, kar je lepega 
na tem svetu,« pravi 
dr. Katja Vadnal.

V Sloveniji specialni olimpijci sodelujejo v 12 športnih 
panogah. Na regijskih igrah, ki so bile minulo soboto v Šen-
tjurju, so tekmovali v atletiki, kjer so se pomerili v teku na 
50, 100, 200 in 800 metrov, štafeti, metu žogice, skoku – z 
mesta in z zaletom, prikazali pa so tudi znanje v elementih 
nogometa in košarke. Pravila športnih panog so prilagojena. 
Tekmovalci se na igre prijavijo na podlagi rezultata. Pred 
vsako večjo tekmo jih razvrstijo v skupine, ki so oblikovane 
glede na enake sposobnosti sodelujočih.

Prvi športni tabor za osebe z motnjami v duševnem razvoju je bil na pobudo družine 
Kennedy organiziran leta 1963 v Združenih državah Amerike. Pet let kasneje so sledile 
športne igre, na katere so povabili tudi športnike iz drugih delov sveta, ki so specialnoo-
limpijsko idejo ponesli v svoje sredine.

Vsaka žoga, ki zatrese gol, je lahko razlog za veselje. Tista, ki poleti izven mreže, pa je priložnost za vztrajanje in učenje.

Mimohod vseh sodelujo-
čih, dvig olimpijske zastave 
in prijeten kulturni program 
so zaznamovali odprtje iger, 
na katerih se je pomerilo 16 
ekip, kar pomeni okoli 250 
športnikov in njihovih trener-

jev. Za nemoten potek iger je 
skrbelo več kot 50 prostovolj-
cev. Vodje posameznih špor-
tnih panog so poleg beleženja 
rezultatov opravili pomemb-
no nalogo pri usmerjanju in 
spodbujanju tekmovalcev, ki 

so za sodelovanje zbrali kar-
seda veliko moči, pozornosti 
in poguma. Izrazi na njihovih 
obrazih so pričali, da so dali 
vse od sebe. Kot je povedala 
vodja tekmovanja Martina 
Režek, so se ekipe na regij-
ske igre s treningi, telovadbo 
in pohodi pripravljale vse 
leto. Režkova poudarja, da 
se vsi sodelujoči izjemno ve-
selijo tega, da lahko pokažejo 
svoje znanje. Vsako leto jih 

zanima, v čem se bodo pre-
izkusili tokrat. Prijavijo se 
v discipline, ki jih zmorejo 
glede na svoje omejitve in 
zanimanje. Režkova pri tem 
doda: »Želimo, da udeleženci 

tekmujejo s srcem, saj je na 
prvem mestu uživanje v špor-
tnih panogah, ki jih izberejo, 
in šele nato želja, da dosežejo 
čim boljše rezultate.«

Šola zdravega 
življenja
Specialna olimpijada v 

športne aktivnosti vključuje 
vse generacije oseb z mo-
tnjami v duševnem razvoju 
– predšolske otroke, šolarje, 
mladostnike in seniorje. Po 
besedah predsednice Zveze 
Sožitje dr. Katje Vadnal je 
pomen športa zanje enak kot 
za vse druge. V Sloveniji je 
približno 10 tisoč državlja-
nov z motnjami v duševnem 
razvoju, približno 8 tisoč jih 
ima zmerno motnjo, 2 tisoč 
pa težjo. Specialna olimpija-
da pokriva vse stopnje mo-
tenj v duševnem razvoju. Za 

Predsednica Zveze Sožitje dr. Katja 
Vadnal poudarja, da igre specialne 
olimpijade pomenijo pregled stro-
kovnega trenerskega dela, napre-
dovanja tekmovalcev in pomembno 
potrditev za njihovo dobro delo.

tiste s kombiniranimi mo-
tnjami, ki so poleg duševnih 
motenj ovirani tudi telesno, 
so razvili poseben program 
tekmovanj, imenovan tre-
ning motoričnih spretnosti, 
kar pomeni, da k športne-
mu udejstvovanju spodbu-
jajo tudi osebe na vozičkih. 
Tekmovalci z najboljšimi re-
zultati se pomerijo tudi na 
državnih in evropskih igrah, 
kvalificirajo se tudi na letne 
in zimske svetovne igre spe-
cialne olimpijade. Ker želijo 
izkušnjo svetovnih tekmo-
vanj približati čim večjemu 
številu oseb z motnjami v 
duševnem razvoju, lahko 
posameznik na zimskih in 
letnih svetovnih igrah sode-
luje le enkrat.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA

Sanja Burič iz Varstveno-delovnega centra Šentjur je na specialni 
olimpijadi metala žogico. »Na igre smo se pripravljali s posebnimi 
vajami. Trening se mi ni zdel naporen, sem se pa zelo veselila sodelo-
vanja. Moje želje so bile, da bi se čim bolje odrezala in da bi se lepo 
imeli. Tekmujem le v tej disciplini, v prostem času pa rada kolesarim, 
se sprehajam, skupaj z mamo sva veliko hodili na plavanje.«

Najboljši so ponosno stopili na zmagovalni oder. Nasmešek na licu in medalja okrog vratu sta dokaz, da 
se je splačalo potruditi.

Šport lahko spreminja življenje. Pri tem ne gre le za osvojen rezultat, temveč za način življe-
nja, vadbo, socializacijo in druge vidike skrbi za osebe z motnjami v duševnem razvoju.
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»To je aktivna zabava za vse. Vse aktivnosti so prilagojene tako, da se jih lahko 
udeležijo otroci sami, skupaj s starši ali starimi starši,« pojasnjuje Matej Sitar.

Razprli krila in zajadrali 
proti soncu

S pisanim športnim živža-
vom se je v Športnem centru 
Žalec začela tradicionalna 
prireditev Razprimo jadra, 
ki v športu in zabavi poveže 
vse generacije.

Sobotno dopoldansko sonce, 
glasba in otroški smeh so na 
žalska športna igrišča privabili 
veliko zabave in rekreacije želj-
nih mladih in mladih po srcu. 
Uvodna prireditev športne ak-
cije Razprimo jadra – 3, 2, 1 … 
štart je resnično ena tistih, ki 
ponuja brezplačno rekreacijo 
in zabavo za vse generacije. To 
je akcija, s katero želi organiza-
tor, Zavod za kulturo, šport in 
turizem Žalec (ZKŠT Žalec), v 
športnem duhu povezati čim 
več ljudi vseh starosti.

Tako so se najbolj zagreti 
in tisti z največ tekmovalnega 
naboja takoj podali na lov na 
žige, ki jim lahko ob koncu 
akcije prinesejo lepe nagrade. 
Kot pojasnjuje vodja programa 
šport pri ZKŠT Žalec Matej 
Sitar, vsako leto ob koncu na-
gradijo tiste, ki aktivno sodelu-
jejo na največ prireditvah. Ker 
je namen akcije tudi povezati 
družine in posamezne člane 
znotraj družinske celice, so 

Kot nam je zaupala ena 
od udeleženk, je bil šport 
vedno njena prva izbira. 
V mladosti se je ukvarjala 
z rokometom in s tekom 
na kratke proge, danes pa 
veliko hodi. »Šport je tisto 
pravo. Na tak način bomo 
mladino zaposlili in obva-
rovali.«

»Vse, kar je povezano s športom in z gibanjem, je dobro-
došlo. Otroke je treba že zgodaj navaditi, da razpnejo ja-
dra, sicer obsedijo za računalniki in ob risankah. Vsak tak 
dogodek je resnično dobrodošel,« je povedal mlad očka, 
medtem ko je z enim očesom ves čas budno spremljal 
hčer, ki je brezskrbno uživala na napihljivih igralih.

Skupaj so močnejši
Da so se lahko mladi in njihovi starši 

preizkusili v številnih športnih panogah, 
kot so rokomet, nogomet, košarka, ka-
rate, streljanje, kegljanje, tenis, badbin-
ton …, gre zahvala predvsem klubom 
in društvom občine Žalec, ki so se tudi 
letos odločili za sodelovanje v akciji. Če-
prav je bilo na prvi pogled morda ne-
koliko manj obiskovalcev kot lani, so 
organizatorji zadovoljni. »Glavni namen 
je bil dosežen. Veliko otrok je sobotno 
dopoldne preživelo na prostem v druž-
bi prijateljev, staršev, babic in dedkov. 
Ljudem smo dali možnost, da dan pre-
živijo aktivno in številni so ga,« je prvo, 
uvodno etapo športne akcije Razprimo 
jadra 2013 pokomentiral Matej Sitar. Na 
koncu je dodal: »Razprli smo krila in 
zajadrali proti poletju.«

posebne nagrade namenjene 
prav aktivnim družinam. Če-
prav so nagrade mikavne, je 
bilo na prizorišču tudi precej 
obiskovalcev, ki so ponujeno 
priložnost izkoristili zgolj za 
druženje ali pa jih je tja pri-
nesla radovednost. Ne glede 
na to, s kakšnim namenom je 
kdo prišel, je lahko našel nekaj 
zase.

Ženske so testirale 
pripravljenost, 
otroci vzdržljivost
Prvi so bili na terenu aktivni 

tisti, ki so se v sklopu programa 
Z gibanjem do zdravja, ki ga 
izvaja Cindi Slovenija, preiz-
kusili v hoji na dva kilometra. 
Čeprav je preizkus namenjen 
vsem in je povsem enostaven, 
so se ga udeležile predvsem 
dame. Tisti, ki jim zgolj hoja ni 
dovolj, so se lahko preizkusili 
v nordijski hoji, ki je tudi pri 
nas že zelo uveljavljena. Z njo 
se ukvarja vse več ljudi, a kot 
opozarja inštruktorica nordij-
ske hoje Dita Koštomaj, večina 
ne obvlada tehnike. Nordijske 
hoje se je namreč treba najprej 
naučiti, šele nato so vidni re-
zultati.

V okviru akcije Razpnimo jadra se bo tudi letos zvrstilo 
precej prireditev. Tako se bodo lahko ljubitelji teka že jutri 
ob ribniku Vrbje udeležili akcije Zmorem preteči pet kilo-
metrov, v soboto pa se peš ali s kolesom podali na Hom, zve-
sti geslu Vsi na Hom na lasten pogon. Ob koncu šolskega 
leta bodo pripravili tudi športno zabavo za mlade in manj 
mlade, julija pa na letnem kopališču v Preboldu še plavalno 
akcijo Zmorem preplavati 100 metrov. Zaključek pomla-
dno-poletnega športnega dogajanja bo konec septembra 
s Tekom po ulicah Žalca, ki bo letos zaradi napovedane 
obnove mestnega središča po povsem novi progi.

V CrossFit vadbi so se pod budim očesom trener-
jev fitnes centra Olimpus pomerili močni fantje 
iz društva ameriškega nogometa Gold Diggers. 
Čeprav so fantje izjemno natrenirani, so bili ob 
koncu pošteno zadihani. Gre za vadbo, pri kateri 
z izborom specifičnih vaj po postajah dosežete 
stopnjo intenzivnosti, pri kateri je poraba kalorij 
in maščob v telesu maksimalna.

Kljub vetrovnemu in nič kaj toplemu vremenu je v Žalcu vsaj zadišalo po poletju in počitnicah. Razgrete glave 
so si lahko obiskovalci med drugim ohladili ob zabavni družabni igri »get wet«. Ta je idealna priložnost, da z 
natančnim metom v tarčo zmočite prijatelja, ki vas je pred tem premagal v tenisu.

Medtem ko so na enem 
koncu štadiona preverjali pri-
pravljenost na stezi, so se na 
drugem otroci podili po na-
pihljivem poligonu. Tekmo-
vali so, kdo bo znotraj gradu 
večkrat poskočil, ne da bi pri 
tem padel na prijatelja, kdo bo 
hitreje premagal vse ovire in 
prilezel na drugo stran gradu 
in komu bo uspelo hitreje pri-
lesti na vrh napihljivega stolpa 
ter se nato po toboganu znova 
spustiti na tla. Najmlajši so ob 
tem preverjali vzdržljivost star-
šev, ki so bolj ali manj uspešno 
skakali naokoli in pazili, da se 
malim gusarjem in princeskam 
ni kaj zgodilo.

LEA KOMERIČKI
Foto: GrupA
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Na štartno-ciljnem mestu je bil zvečer zaključek pohodov s podelitvijo spominskih majic ter priložnostnih nagrad za najbolj vztrajne – najmlajše 
in najstarejše.

Na Goro Oljko osemkrat 
v enem dnevu Neobičajna rekreacija Društvo upokojencev An-

draž nad Polzelo s predsedni-
kom Antonom Mešičem na 
čelu je v soboto že šesto leto 
zapored pripravilo zanimiv 
rekreacijski dogodek – 12 ur 
pohodov na Goro Oljko. Poho-
di po krožni poti so se začeli 
ob 7. in se končali ob 19. uri 
pri kapeli v Hotunjah, kjer je 
zvečer sledilo tudi druženje 
vseh udeležencev, ki so v prvi 
vrsti prihajali iz Andraža, ne-
kaj pa je bilo tudi ljubiteljev 
Gore Oljke iz drugih spodnje-
savinjskih krajev.

Organizatorji zadovoljno 
ugotavljajo, da se je letos na 
pot podalo do zdaj največ po-
hodnikov, kar 91, skupaj pa so 
opravili 208 pohodov. Seveda 
so bili nekateri bolj pridni kot 
drugi. Največ obhodov po 
krožni poti, ki se je začela v 
Hotunjah in nadaljevala skozi 
Dobrič do Murnovega brega in 
do vrha Gora Oljke ter se nato 
spustila mimo znane gostilne 
Jug in Kraševčeve sušilnice, 
so opravili trije planinci, med 
njimi tudi idejni oče poho-
da Drago Jamnikar, vodja 
športne in rekreacijske sekcije 
Društva upokojencev Andraž. 
6.300 metov in dobrih 400 
metrov nadmorske višine so 
premagali kar osemkrat, kar 
pomeni 54 kilometrov. Tesno 

za petami jim je bila desetle-
tna Nuša Žerjav, ki je krožno 
pot, ki v povprečju traja uro in 
pol, prehodila kar sedemkrat. 
Navdušil jo je brat, ki je lani ob-
hodil pot največkrat, letos se je 
zaradi slabega počutja na Goro 
Oljko povzpel le trikrat. »Med 
potjo se z bratom nisva pogo-
varjala, saj sva bila popolnoma 
osredotočena na hojo, za kate-
ro, glede na to, da je potrebno 
prehoditi kar nekaj kilometrov, 
človek potrebuje veliko kondi-
cije in energije, s katero je treba 
varčevati,« je ključ do uspeha 
pojasnila četrtošolka.

Bistvo gibanje in 
druženje
Pripravljalna ekipa pohoda 

na progi postavi kontrolne 
točk, kjer pohodniki prejmejo 
žige in se okrepčajo. Domačin 
Srečko Rajh vsako leto sode-
luje na pohodu v dveh vlogah. 
Letos je tako dopoldne preživel 
na vrhu Gore Oljke, na tretji od 
petih kontrolnih točk, kjer je 
podeljeval žige pohodnikom, 
popoldne pa se je z družino 
po poti odpravil tudi sam. Na 
vprašanje, ali se kdaj zgodi, da 
kdo od pohodnikov malo po-
goljufa, Rajh odgovarja, da se 
seveda najde kdo, ki pomisli 
tudi na to, vendar več kot do 
tega ne pride. Kontrolne točke 
morajo namreč obiskati po vr-
sti in ne mešano. Nenazadnje 
sta bistvo pohoda gibanje in 
druženje, zato število pohodov 
sploh ni pomembno.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA

Na akumulacijskem jezeru, na nadmorski višini 1517 
metrov, so konec tedna pripravili drugi navtični vikend 
na Rogli. Regata na akumulacijskem jezeru na Rogli je 
najvišja v Sloveniji.

Jadranje na Rogli
Na sobotni jadralni regati Nautic club Rogla & Lions klub 

Konjice Mini 13 Rogla 2013 - Invited je tekmovalo šestnajst 
krmarjev, zmagal je Miran Žnidarec iz ekipe VII. Lions 
rally Lions kluba Konjice. Na sobotni regati so tekmovali 
povabljeni udeleženci, nedeljska regata Nautic club Rogla 
2013 Open je bila odprtega značaja. Za nedeljo se je prijavilo 
dvanajst udeležencev iz jadralnih klubov Rogla, iz Koroške 
ter iz Bohinja, zmagal je Matjaž Korez iz Nautic kluba Rogla. 
Najboljši tekmovalci so prejeli pokale. BJ

Koledar rekreativnih prireditev

petek, 24. maj
HOJA
Test hoje 2 km v Šmarju pri Jelšah, info: ŠD Šmarje, 

Jaka (03 810 12 46)

sobota, 25. maja
ŠPORTNA DRUŽENJA
7. športno druženje mladine občine Prebold, začetek 

ob 9. uri na športnem igrišču OŠ Prebold, dejavnosti: 
zaključek tečaja rolanja, spretnostni poligon, hoja po vrvi, 
odbojka, tenis …, info: Športna zveza Prebold, Monika 
(041 600 680)

KOŠARKA
SKLZ košarkaški turnir trojk, ob 9. uri na košarkaškem 

igrišču Športni center Žalec, info: Bodysolution, Žan (041 
676 094)

POHODNIŠTVO
Pohod po poteh XIV. Divizije Bohor-Lisca, zbor ob 7. 

uri na AP Šentjur, info: PD Šentjur
TENIS
Teniški turnir posameznikov v moški in ženski katego-

riji, ob 9. uri na teniškem igrišču Športnega parka Šentjur, 
info: Teniški klub Šentjur (041 718 301)

nedelja, 26. maj
TRIATLON
Triatlon na Šmartinskem jezeru, info: www.tricelje.com
TENIS
Turnir posameznikov, ob 8.30 na teniškem igrišču Trje, 

info: TK Trje (041 267 440)
TEK
Nočni tek Celje, progi 5 in 10 km, info: www.tricelje.com
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»Ko govorimo o mladih, nas ne sme nikoli zanesti v posploševanje. Mnogi, ki pridejo na naš oddelek kot praktikanti, so 
izjemno srčni in prijetni ljudje. Njihov način govora, včasih tudi glasen smeh, pa med osebje in bolnike prinese svežino in 
mladost. Ko jih gledam, imam vedno dober občutek tako za prihodnost teh ljudi kot prihodnost naše stroke.«

Ni me strah za prihodnost
Zlati znak v zdravstveni negi hvaležno deli s sodelavci

»Od začetka sem morda hitreje dvignila glas, čeprav žaljivke 
nikoli niso bile moj stil. Po 13 letih na tem delovnem mestu 
delujem bolj premišljeno. Če je delo zelo naporno in so situa-
cije zelo stresne, tudi kaj spregledam. Za kritiko je treba najti 
pravi način in pravi čas. Najbolj me zmoti neprimeren odnos 
do bolnikov. Vir vseh težav je namreč vedno slaba komuni-
kacija. Ampak načeloma je ni stvari, o kateri se ne bi mogli 
pogovoriti.«

»Upam, da v času recesije v 
našem poklicu ne bo prevla-
dala gola računica. Na to ne 
smemo čakati, ampak se mo-
ramo enotno postaviti v bran 
našemu poklicu. Verjamem, 
da je prihodnost v izobraže-
vanju. Mnogi se bojijo, da gre 
pri tem za odmik od bolniške 
postelje. Jaz pa pravim, da 
na ta način delo z bolnikom 
dvignemo na višjo raven. 
Sčasoma vsako delo postane 
rutina, česar ne smemo dovo-
liti. Prav tako so pomembni 
dobri odnosi. Na splošno 
me prav zaradi tega ni strah 
za prihodnost zdravstvene 
nege.«

Bernarda Hostnik, glavna sestra na trav-
matološkem oddelku Splošne bolnišnice 
Celje, je letošnja dobitnica zlatega znaka 
na področju zdravstvene nege. Dobiti zlati 
znak v stroki zdravstvene nege pomeni prav 
toliko kot na sceni slovenske estrade k sebi 
stisniti viktorja.

To ne pomeni le tega, da si predan poklicu, 
da si dosegel in celo presegel neka pravila. 
Pomeni, da si na strokovnem področju pustil 
pečat, ki so ga opazili tako v tvojem delovnem 
okolju kot v širšem cehovskem združenju. A 
če govorimo o letošnji dobitnici s Celjskega 
Bernardi Hostnik, je pri vsem skupaj še naj-
pomembnejše to, da jo ljudje, ki jo poznajo, 
opisujejo kot izjemno srčno osebo, ki je bila za 
svoje delo več kot zasluženo nagrajena.

Zlati znak je na področju zdravstvene 
nege izjemno priznanje, ki vam zagotovo 
veliko pomeni. Verjetno vsaj toliko šteje tudi 
odziv sodelavcev, bolnikov in svojcev glede 
vašega dela.

Vedno sem trdila, da se vse velike spremembe 
v stroki gradijo iz osnove, iz stika z bolnikom. 
Imela sem veliko srečo, da tega nikoli nisem 
izgubila. Priznanje pomeni tudi to, da primere 
dobre prakse prenašaš v svoje delo, ga tako 
plemenitiš in nadgrajuješ. Vsekakor moram 
povedati, da ta znak ni samo moj. Hvaležno ga 
delim z vsemi sodelavci na oddelku. Razumeli 
so mojo vizijo, bili kritični do mojega dela in 
ko je bilo potrebno, smo skupaj potegnili voz 
naprej. Brez sodelavcev ne bi nikoli uspela. A 
ne govorim le o simboliki tega priznanja. Brez 
svojega okolja se nikoli ne bi izgradila tako, 
kot sem se.

Kdaj ste vedeli, da je v zdravstvenem po-
klicu vaša prihodnost?

Imela sem privilegij, da je veliko mojih dru-
žinskih članov in sorodnikov s predanostjo in 
z uspehi opravljalo zdravstvene poklice. Še po-
sebej svetla točka v tem pogledu je bila moja 
teta Ljudmila Palir. Kot višja medicinska sestra 
je name prenesla pozitiven odnos do tega po-
klica in me očarala s svojim dostojanstvom in 
z uniformo. Kot otrok sem vedno govorila, da 
ko bom velika, bom teta Milka. Pa tudi sicer 
mi je poklic osebnostno pisan na kožo. Rada 
imam ljudi, imam razvit socialni čut, stavim na 
prijaznost in po 25 letih dela vse bolj spozna-
vam, da sem se prav odločila.

Eno je še skoraj v otroških letih izbirati 
poklic zaradi idealov, ki si jih naslikamo. 
Drugo je resničnost, ki človeka v tako zah-
tevni stroki verjetno prej ali slej trdo doleti. 
Tudi vas?

Vsekakor to ni poklic kot vsak drug. Je bolj 
poklicanost, poslanstvo. In seveda pridejo hudi 
časi, osebne stiske, predvsem zaradi medčlove-
ških odnosov. Taki izzivi te po eni strani potrejo 
in po drugi bogatijo. Razmišljala sem tudi že o 
tem, da bi kot rezervni izhod študirala še kaj 
drugega. A ne zaradi bolnikov, zaradi sistema. 
Pridejo časi, ko se počutiš nerazumljen, nesli-
šan, kot da stojiš na mestu … Ampak to te ko-
nec koncev doleti na vsaki življenjski poti. Da 
pa bi res zapadla v malodušje, češ da sem se pri 
izbiri poklica zmotila, se mi ni zgodilo nikoli. 

Če čutim, da mi pri delu energija zamira, se 
običajno napotim v sobe k bolnikom. Pogovori 
z njimi so tisti, ki me spomnijo, zakaj sem tu, 
in me znova napolnijo z zanosom.

V procesu kariernega napredovanja ste se 
soočali tako z izzivi kot z večjo odgovorno-
stjo.

Res je. Po svoje je najlažje končati delo, 
obesiti torbico in reči: »Se vidimo jutri.« Pri 
meni tega ni. Odkar sem na položaju glavne 
sestre, sicer ne hodim v turnus, a tudi nikoli 
zares ne izklopim. Sicer popolnoma zaupam 
svojemu osebju, tudi sistem je dobro utečen, 

vendar sem vedno dosegljiva. Je pač tako, 
več kot ti je naloženo, večja je odgovornost 
in tudi več je stvari, zaradi katerih se obre-
menjuješ.

Za vodje je čut za sočloveka verjetno vsaj 
tako pomemben kot strokovno znanje.

Za vodstveno delo je brez dvoma potrebno 
posebno znanje, kar se večinoma spregleda. 
Sama imam srečo, da imam čut za te stvari. 
Predvsem se mi zdi pomembno medsebojno 
spoštovanje. Potrebna je določena hierarhija, 
vendar tako kot zahtevam, da sodelavci spo-
štujejo mene, tudi jaz spoštujem njih. Nikoli 
me ne boste videli, da bi se drla, jih zmerjala 
in šikanirala. Če pridejo težave, kar se seveda 
zgodi, se pogovorimo. Vsekakor upoštevam 
njihovo mnenje in jim stojim ob strani.

Se vam kdaj zdi, da je sistem preveč oko-
rel, da bi ga bilo enostavno spreminjati?

Možnosti za izboljšave so, če sta volja in 
skupinsko delo. Sem pa morala skozi različna 
obdobja. Na začetku ugotoviš, da sicer lahko 
dosežeš, da je tvoja beseda prva in zadnja. A 
na koleričen način ne prideš daleč, narediš si 
kvečjemu škodo. Ko želim uvesti kaj novega, 
sodelavce vedno spodbudim k poskušanju. Če 
ne bo šlo, bomo vedeli, zakaj in kako. Potem 
ko mi svoje izkušnje povedo, stojim za tem in 

Bernarda Hostnik je Srednjo zdravstveno šolo končala v Celju 
in nadaljevala na višji v Ljubljani. Na intenzivni terapiji je 
delala najprej v kliničnem centru, kasneje še v bolnišnici 
Celju, potem pa znova v Ljubljani. Po Visoki zdravstveni šoli 
v Mariboru je bila prva generacija podiplomskih študentov, 
ki so študij zaključili z magisterijem zdravstvene nege. Trenu-
tno pa je na Alma Mater Europaea študentka prve generacije 
doktorskega študija drugega letnika smeri socialna geronto-
logija.

Bernarda Hostnik ima rada življenje. Rojena Šentjurčanka je zelo navezana na svojo družino in svoj rojstni 
kraj. Trenutno z možem in s tremi otroki živi v Zadobrovi. Kot pravi, jo gimnazijec Martin ter osnovnošolca 
Manca in Metod polno zaposlujejo. A če je le mogoče, si vzame čas za gibanje, tek in dobro knjigo. O zlatem 
znaku v stroki zdravstvene nege Bernarda Hostnik pravi: »Ne gre le za fizično priznanje. Brez sodelavcev 
se nikoli ne bi izgradila v človeka, kakršen sem danes.«

se zanje tudi izpostavim. Na kakšen načelen 
trd upor pa praktično ne naletim nikoli.

Kaj se vam zdi najtežje pri delu z bolniki 
in njihovimi svojci?

Najpomembnejši je spoštljiv odnos do obo-
jih. Upam, da sem pri tem sodelavcem dober 
zgled. To je namreč najpomembnejše in večina 
kratkih stikov pride ravno zaradi slabe komu-
nikacije. Za naše bolnike je značilno predvsem 
to, da se po neki stresni izkušnji praktično v 
trenutku iz zdravih ljudi spremenijo v poško-
dovane. To je za večino velik šok in žal smo 
negovalno osebje velikokrat tarče tega stresa 
pri ljudeh. Tudi če gre le za zlomljeno roko, se 
človeku v trenutku življenje postavi na glavo. A 
so situacije še veliko težje; prometne nesreče, 
trajne poškodbe, alkohol, mamila … Če bi vse 
jemal osebno, pri tem delu ne bi zdržal. Nače-
loma pa so bolniki prijetni ljudje, na katere se 
ob dolgih ležalnih dobah tudi čisto človeško 
navežeš.

S podobno izobrazbo medicinske sestre 
opravljate zelo različno delo. Je treba biti za 
travmatologijo iz posebnega testa?

Mislim, da res. Znati moraš reagirati hitro in 
učinkovito, predvsem pa biti pripravljen trdo 
delati. Na našem oddelku se gara. Z vsem spo-
štovanjem do kolegov na drugih oddelkih, ker 
res nimam navade gledati čez plot. Imamo pa 
tudi z njimi zelo dobre odnose in nam ob izre-
dnih razmerah tudi priskočijo na pomoč. Sicer 
pa ja, za »travmo« moraš biti poseben človek.

Možnosti nagrajevanja so v takem velikem 
javnem sistemu verjetno minimalne.

Dodatki, ki pripadajo osebju za dodatno 
delovno obremenitev, so res minimalni. Še 
vedno pa se pokaže, da smo ljudje globoko 
v sebi navdušenci in zato precej odvisni od 
moralnega pogona. Ker se tega zavedam, ne 
skoparim s pohvalami, dobro delo tudi imen-
sko izpostavim. Predvsem pa se trudim, da se 
osebje čuti varno in zaščiteno. Naše delo je 
izjemno stresno in brez tega bi jim bilo še bi-
stveno težje. Ne govorim o tem, da bi se karkoli 
pometlo pod preprogo. Stvari vedno razčistimo 
in tudi kakšne sankcije lahko sledijo, vendar ob 
tem vedo, da jim bom vedno stala ob strani in 
krila hrbet. Če bi bila jaz tista, ki ima žakeljček, 
verjemite, da bi ga z veseljem razdelila.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: SHERPA
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»Ustvarjanje je moj način 
življenja, to ni moj poklic 
ali prostočasna dejavnost 
ali nekaj, kar bi moral po-
četi. Je pa nekaj, brez česar 
ne gre. Ko je ustvarjanje na-
čin življenja, potem na ve-
liko stvari ne vplivaš sam 
na ta način, da bi izbiral, 
ampak ti je to dodeljeno, 
položeno na tvojo pot,« 
pravi Feri Lainšček, rojen 
v Dolenjcih na Goričkem. 
Priljubljen avtor do bralcev 
dostopa s pomočjo številnih 
sodobnih medijev in se za 
prihodnost zgodbe ne boji. 
Poudarja, da se je prena-
šala že pred Gutenbergom 
in se bo tudi v prihodnosti, 
spreminjal se bo le medij.

Čeprav je Goričko neko-
liko dvignjen predel, Lain-
šček pogled usmerja pred-
vsem po ravnici. Zvezan s 
koreninami, svojimi začetki 
in z otroštvom. Kot poudar-
ja, ga Prekmurje navdušuje. 
Verjame, da obstajajo ljudje 
z ravnice, ki so jih tamkaj-
šnje podnebje, vreme in na-
ravne razmere zaznamovali, 
da čutijo drugače. Čeprav 
ne piše samo o Prekmur-

Za pisanje je 
potrebna božanska 
iskra Skrivnosti pisateljevanja je Šentjurčanom razkrival Feri 

Lainšček

ju, doživljanje te pokraji-
ne njegovim delom dodaja 
posebno noto. »Na ravnici 
daleč vidiš, hkrati pa ti da 
vedeti, da je Bog blizu, ti pa 
si zelo majhen. A samo od-
nos do ravnice in pokrajine 
ob Muri ni dovolj za dobro 
literaturo.«

Nenavadno 
otroštvo
Njegov odnos do sveta 

je med drugim oblikovalo 
zgodnje srečanje z Romi, ki 
so živeli na obrobju njegove 
domače vasi in si kasneje pot 
utrli v številna njegova lite-
rarna dela. V njihovo dušo 
je prodrl s pomočjo matere, 
ki je kljub skromnemu ži-
vljenju vedno odprla vrata 
tistim, ki so trkali nanja. 
»Otroštvo nas zaznamuje in 
daje našemu pogledu na svet 
barvo. Od tega je usodno 
določeno, kako bomo doži-
vljali svet. Moje otroštvo je 
bilo posebno, ker sem rojen 
v najmanjši in verjetno naj-
bolj revni hiši v vasi. Pri nas 
doma nismo imeli elektrike, 
televizije, radia, knjig … Sta 
pa bila oče in mama izredna 

človeka.« Prav zaradi njiju 
svoje otroštvo opisuje kot 
zelo srečno, polno zgodb, 
ljubezni, nenehnega govor-
jenja in dogajanja.

Pesem ni roman
Feri Lainšček se ne nasla-

vlja rad z besedami, kot sta 
pisatelj ali pesnik. Pri njego-
vem pesnjenju gre, kot pravi, 
za to, da upoveduje fenomen 
ljubezni v vseh njenih raz-
sežnostih. »Velikokrat je to 
povezano z mojim lastnim 
doživljanjem. Ne verjamem 
v pesnike, ki se gradijo z 
branjem, s prepisovanjem, 
citiranjem drugih pesnikov, 
ampak verjamem v pesnike 
v tradicionalnem smislu, 
mogoče trubadurje, ›opevo-
valce‹, ki se navdihujejo iz 
življenja. Za ljubezen se se-
veda ne navdihuješ samo iz 
življenja z rožami, ampak z 
vso dinamiko razmerja med 
dvema, ki ima pri vsakem 
človeku vse plasti, od lepega 
do temnega.« Pesniti ni začel 
v želji, da bi postal poet, am-
pak je to dejanje dojemal kot 
nekaj zelo intimnega. Bralci 
so njegove pesmi sprejeli 

mimo literarnih krogov, celo 
mimo zaupanja založbe, po-
ezija je šla tako neposredno 
od Lainščka do njih.

Pisanje je 
potovanje
Romanopisje opisuje kot 

nekaj povsem drugega. Gre 

za področje, ki se ga loteva 
z načrtom, pri čemer ima do 
sebe in drugih avtorjev zelo 
visoka merila. »Roman v pra-
vem pomenu besede ima na-
logo, da zgradi horizontalo, 
svoj dogajalni prostor do te 
mere, da bralcu pove vse o 
tem družbenem kontekstu. 
Poleg tega potrebuje tudi 
vertikalo, ki je vezana na 
junake. Tu gre za to, kako 
globoko in visoko sežeš. Do-
volj pa je šele tedaj, ko sta 
oba dela v nekem idealnem 
presečišču, in potem roman 
preprosto deluje.« Za takšen 
učinek se pisanja ne moreš 
lotiti mimogrede. Ustvarjalec 
pojasnjuje, da to pri njem 
zahteva do dve leti vstopa-
nja v svet romana. Pisanje 
romana pa je kljub vsem ob-
čutkom lepega zelo naporno 
potovanje, ki ga mora pisatelj 
fizično in čustveno zdržati.

Vas zanima, kako napisati knjigo? 
Začnite pisati in pišite do konca. Tako 
je na literarnem večeru v sklopu Tedna 
vseživljenjskega učenja v Šentjurju dejal 
znani pesnik, pisatelj, dramatik, scena-
rist, soustvarjalec literarnih revij in av-
tor besedil Feri Lainšček. Poudaril je, da 
je samo dejanje popolnoma preprosto, 
težje pa je brskati po sebi in biti pri tem 
iskren. Pisateljevanje ni zbiranje virov 
ali izkušenj, ki jih zapišeš, to ne rojeva 
literature. Ta prihaja iz človekove duše, 
njegovega bivanja in mišljenja, zanjo 
je potrebna božanska iskra, je razkril 
vsestranski ustvarjalec.

Feri Lainšček je gimnazijo končal v 
Murski Soboti, od leta 1983 je imel 
status samostojnega umetnika, od leta 
2007 je zaposlen pri Založbi Franc-
Franc v Murski Soboti. Je avtor številnih 
literarnih del, njegova bibliografija ob-
sega že več kot sto naslovov. Po njegovih 
romanih je bilo doslej posnetih pet celo-
večernih filmov, med drugim film Pete-
linji zajtrk, ki je najbolj gledan domači 
film v samostojni Sloveniji. Zadnji film, 
posnet po njegovi predlogi, je Šanghaj, 
ki je posnet po romanu Nedotakljivi. Za 
svoja literarna dela je prejel več nagrad, 
več njegovih knjig pa je prevedenih v 
madžarščino, angleščino, nemščino, 
hrvaščino, češčino, španščino in kata-
lonščino, pravljice pa tudi v porabščino.

Tudi dečki jočejo
V romanu Ločil bom peno 

od valov je bralce s pomočjo 
glavne junakinje nagovoril 
kot ženska. Za to, da se lah-
ko vživlja in razmišlja kot na-
sprotni spol, je po njegovih 
besedah zaslužna mama s 
svojim nepozabnim odnosom 
do sveta. »Dovolila mi je biti 
normalen v tem smislu, da 
tudi dečki jočejo in čutijo kot 
vsako drugo bitje. To je zače-
tek zgodbe o odpiranju druge 
polovice duše. Sveto sem pre-
pričan, da vsaka moška duša 
nosi žensko stran in obratno, 
a je zaradi vseh tisočletij, ko 
se je poudarjalo razlike med 
spoloma, zelo težko priti do 
tega, da se izrazita obe stra-
ni.« Lainšček po zaslugi te 
sposobnosti svet okoli sebe 
doživlja bolj celovito, ob če-
mer pravi, da je doživljanje 
sveta skozi intiutivno in manj 
racionalno plat njegovim ro-
manom dalo dušo.

Z enako odgovornostjo kot 
pisanja za odrasle se loteva 
pisanja za mladino in otroke. 
»Ker svojih otrok nikoli nisem 
vlekel v ta svet, se je moje pi-
sateljevanje morda razvijalo 
nekoliko drugače, kot bi pri-
čakovali. Ko pišem za otroke, 
pišem zares. Zato je moja li-
teratura morda malce težja, a 
je po mojem mnenju to edina 
prava pot.« Kot mu je svetoval 
Tone Pavček, pri pisanju za 
mlade bralce namreč ni do-
volj, če ti gre na otročje, am-
pak mora avtor stati za svojim 
junakom ali pesmico, da jima 
otroci verjamejo. Ne glede, za 
koga pišeš, gre pri literaturi 
po besedah Lainščka vendar-
le vedno za presežke.

TINA VENGUST, foto: TV
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Osrednja knjižnica Celje.

Vir: Vladimir Šlibar: Kuharca ali kako so kuhale gospodinje na Celjskem v dru-
gi polovici 19. in prvi polovici 20. stoletja, Pokrajinski muzej Celje, Celje 2003.www.kamra.si

GOSTUJOČE MNENJE

»Treba je graditi na znanju, saj je edino, česar ne moreta vzeti noben politik ali zloglasna recesija.«

Celje danes in jutri
Graditi na znanju in ustvarjati nova delovna mesta – Doma dostopna kultura 
– V slogi je moč

Kakšno bo Celje čez deset 
ali petnajst let? Če pomi-
slim, kako se je Celje spre-
menilo v zadnjem desetle-
tju, potem lahko sklepam, 
da bo v prihodnosti z njim 
zagotovo vse v redu.

Morda bo Celje postalo uni-
verzitetno mesto, kar je želja 
mnogih ljudi. Mesto se na tem 
področju intenzivno razvija in 
prav je tako. Treba je graditi 
na znanju, saj je slednje edi-
no, česar ne more vzeti noben 
politik ali zloglasna recesija.

TINE MALGAJ

Ne morem sicer napove-
dati, a si želim, da bi mesto 
v tem smislu zaživelo. To 
namreč pomeni, da bi nam 
Celjanom nudilo tudi več 
delovnih mest.

Visoki cilji 
dosegljivi
Celje nam nudi in nam bo 

še naprej nudilo tudi mnogo 

V treh majskih številkah Novega tednika dajemo besedo 
mladim, da razmišljajo o prihodnosti, ki nas čaka. K sodelo-
vanju smo povabili letošnje tri dobitnike kristalnih celjskih 
grbov. Že v prejšnji številki je o prihodnosti razmišljala soci-
ologinja Jasmina Šepetavc, danes objavljamo pogled zoboz-
dravnika Tineta Malgaja. V prihodnji številki bo o prihodnosti, 
kakršno pričakuje, razmišljala še diplomantka menedžmenta 
Selma Duranović.

»Celje nam nudi in nam bo tudi še 
naprej nudilo tudi mnogo družabnih 
in kulturnih dejavnosti, zaradi katerih 
smo včasih morali skočiti v avto in se 
odpeljati v Ljubljano.«

družabnih in kulturnih de-
javnosti, zaradi katerih smo 
včasih morali skočiti v avto 
in se odpeljati v Ljubljano.

Mislim na različne prire-
ditve, koncerte in razstave, 
ki v svoji kakovosti in zani-
mivosti urno sledijo dogod-
kom v glavnem mestu. Za to 
so seveda odgovorni in za-
služni ljudje, ki si nesebično 

in velikokrat tudi na račun 
svojega žepa prizadevajo, da 
je tako.

V prihodnosti si zato želim 
(beri: ne prerokujem, op. p.), 
da bi si Celje še naprej priza-

devalo dosegati visoke cilje. 
Da bi mesto gradilo na zna-
nju in kulturi ter spodbujalo 
ljudi, ki si za to prizadevajo. 
Ali kot pravi slovenski prego-
vor: »V slogi je moč.«

Kako so kuhale gospodinje na Celjskem (3)
Pridelovanje hrane rastlinskega izvora

Kot lahko razberemo iz Götove Topografije, so v drugi po-
lovici 19. in prvi polovici 20. stoletja v Spodnji Savinjski do-
lini sejali pšenico, rž, ajdo, oves in ječmen, sadili so koruzo, 
krompir, zelje, repo, peso, bob, lečo, buče in fižol, drugod v 
Savinjski dolini tudi proso. V višjih predelih regije so prav tako 
pridelovali žitarice, poleg tega še krompir, korenje, repo, zelje, 
lečo in fižol. Kjer je bilo mogoče, so sadili tudi buče. Za vse 
hribovce kot osnovno hrano omenjeni avtor navaja mlečno 
juho — močnik z ovsenim kruhom, žganci in s krompirjem. 
Le ob večjih praznikih so si ljudje privoščili kaj več, a še vedno 
večinoma močnata in skromno pripravljena jedila.

Pomembno mesto v Savinj-
ski dolini za oskrbo z žitarica-
mi je predstavljal sejem v Bra-
slovčah, saj so tam kmetje, 

katerih osnovno dejavnost 
sta predstavljala živinoreja 
in lesarstvo, lahko kupili ži-
tarice in druge pridelke. Za 

krušno žito so vedno bolj upo-
rabljali pšenico, rž in koruzo, 
vedno manj pa ječmen in oves. 
Po uvedbi štiriletnega kolobar-
jenja, gnojenja in modernih 
ornih priprav (plug z železno 
desko) se je med posevki po-
večal delež pšenice in koruze, 
upadel je delež rži, medtem 
ko je pira skoraj izginila. Po-
dobno se je godilo ajdi, saj je 
njena poraba počasi upadala. 
Med stročnicami je nazadoval 
pridelek fižola, prav tako se je 
znatno zmanjšala površina, po-
sajena z lečo in bobom. Velik 
del podeželskega prebivalstva 
pred drugo svetovno vojno ni 
pridelal dovolj krušnega žita 

niti za lastno oskrbo, razširilo 
pa se je sajenje krompirja, zelja 
in repe. Zaradi razmaha hme-
ljarstva konec 19. stoletja se je 
struktura posevkov predvsem 
v Spodnji Savinjski dolini spre-
menila. Nasadi hmelja se ome-
njajo tudi na območjih, kjer jih 
danes ni več in o njih pričajo le 
še sušilnice hmelja.

Poljedelska proizvodnja 
se je torej preusmerila v bolj 
donosno panogo, saj je že-
leznica žito lahko pripeljala 
od drugod, medtem ko je 
ostale sestavine prehrane ra-
stlinskega izvora v večini pri-
merov še vedno zagotavljal 
domači kmetijski obrat.

kozjanski del regije vemo le 
to, da so tam sejali pšenico, 
rž, oves in ajdo, sadili pred-
vsem stročnice in gomoljnice, 
ki so poleg močnatih jedi se-
stavljale prehransko osnovo. 
Večji izbor posevkov najdemo 
okrog Šmarja pri Jelšah, saj 
so tam pridelovali pšenico, 
rž, oves, ajdo, nekaj ječme-
na, proso, koruzo in ajdo, 
poleg tega pa tudi bob, fižol, 
grah, lečo, repo, korenje, 
krompir in zelje ter vse vrste 
kuhinjske zelenjave. V Celju 
in okolici so sejali pšenico, 
rž, oves, ječmen in ajdo, sa-
dili pa koruzo, krompir, peso, 
repo in stročnice. Na vrtovih 

so Celjanke pridelovale tudi 
kuhinjsko zelenjavo.

Po prihodu železnice se je 
struktura posevkov začela 
spreminjati. To ne velja toliko 
za Zgornjo Savinjsko dolino in 
Kozjansko, ki sta bila nekoliko 
odmaknjena in so se zato spre-
membe začele nekoliko kasne-
je, kot za osrednji del regije ob 
železnici in Spodnjo Savinjsko 
dolino. Glede na znane podat-
ke je v približno devetih dese-
tletjih, od leta 1848 do 1939, 
na Štajerskem nekoliko upadla 
setev pšenice in koruze ter dra-
stično setev rži, ovsa in ajde. 
V tem času se je malenkostno 
povečala le setev ječmena. Za 

Skleda, lesen krožnik in vilice Valjar za testo in model za kolač

Pridno izrezujte in izpolnjujte kupo-
ne, ki bodo v Novem tedniku izhajali 
vse do konca maja, in jih pošiljajte 
na naš naslov. Če vam bo 5. junija 
žreb naklonjen, boste prisedli v našo 
zeleno karavano in 15. junija odšli z 
nami na izlet, na nekaj prijetnih uric 
druženja in spoznavanja zdravilnih 
zelišč s strokovnjaki s tega področja.

IZLET Z ZELENIM VALOM
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1. člen: ocena stanja in razlogi za pripravo
(1)	Po prostorskih sestavinah dolgoročnega

plana Občine Celje za obdobje od leta
1986 do leta 2000 in prostorske sestavine
srednjeročnega družbenega plana Občine
Celje za obdobje od leta 1986 do leta 1990
za območje Mestne občine Celje – Celjski
prostorski plan (Uradni list SRS, št. 40/86,
4/88, Uradni list RS, št. 86/01) so zemlji-
šča znotraj predmetnega ureditvenega
območja obravnavana kot stavbna, name-
njena gradnji večstanovanjskih objektov,
ki so večinoma že zgrajeni.

(2)	Razlog za izdelavo sprememb in dopol-
nitev odloka, objavljenega v uradnem li-
stu RS, št. 12/05, je tekstualno dopolniti
smernice za urejanje odprtega (javnega)
prostora soseske, s poudarkom na obmo-
čju, kjer se prepletajo stanovanjska, javna
in parkirna (garažna) funkcija območja.

2. člen: predmet, programska izhodišča,
namen in ureditveno območje
(1)	S tekstualno spremembo odloka se do-

polnjujejo pogoji za ureditev odprtega
(javnega) prostora soseske, predvsem z
natančnejšo opredelitvijo do sprejemljivo-
sti ograjevanja posameznih javnih površin
ob večstanovanjskih objektih.

(2)	Za celovito ureditev večstanovanjske sose-
ske Dolgo polje III – sever je bilo potrebno
izdelati načrt ureditve javnih površin z
enotno opremo, pri čemer se v odloku
ni natančneje opredeljevalo ograjevanje
celotne oziroma dela soseske, ki je bilo
po izgradnji deloma realizirano tako, da
je onemogočalo prost dostop in prehod
preko javnega prostora soseske.

Na podlagi 57. člena Zakona o prostorskem načrtovanju (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08
– ZVO-1B, 108/09 in 80/10 - ZUPUDPP (106/2010 popr.), 43/11-ZKZ-C in 57/12) in 17. člena
Statuta Mestne občine Celje (Uradni list RS, št. 41/95, 77/96, 37/97, 50/98, 28/99, 117/00,
108/01, 70/06 in 43/08) je župan Mestne občine Celje sprejel

SKLEP
o začetku priprave sprememb in dopolnitev Odloka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o zazidalnem načrtu Dolgo polje III – sever

(3)	Zato se s predmetno spremembo in dopol-
nitvijo odloka natančneje opredeljujejo
pogoji, ki jih je potrebno upoštevati pri
morebitni zagraditvi območja z ograjo.

(4)	Spremenjeni pogoji se nanašajo na celo-
tno ureditveno območje, ki ga obravnava
odlok, objavljen v Uradnem listu RS, št.
12/05.

3. člen: nosilci urejanja prostora in drugi 
udeleženci
Zaradi le tekstualne dopolnitve besedila
osnovnega odloka, ki ne posega v že dane
smernice nosilcev urejanja prostora, se no-
silcev urejanja prostora ne vključi v skrajšani
postopek priprave sprememb in dopolnitev.

4. člen: roki za postopek sprejemanja
Sprememba in dopolnitev osnovnega odloka
se vodi skladno z določili 57., 58., 59., 60.,
61. člena, v povezavi s 53. členom Zakona o
prostorskem načrtovanju.

5. člen: obveznosti v zvezi s financiranjem
Izdelava sprememb in dopolnitev zazidalnega
načrta Dolgo polje III – sever bo vodena in
izdelana na pristojnem oddelku Mestne ob-
čine Celje in zato ne bo zahtevala posebnih
sredstev proračuna Mestne občine Celje.

6. člen: končne določbe
Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi
v lokalnem časopisu Novi tednik. Sklep se
pošlje pristojnemu ministrstvu in tudi objavi
na spletni strani http://moc.celje.si/okolje/8-
staticne-strani/969-druge-novice.

Bojan Šrot
župan Mestne občine Celje

I.
(1) Mestna občina Celje naznanja javno raz-
grnitev: dopolnjenega osnutka sprememb in
dopolnitev Odloka o spremembah in dopolni-
tvah odloka o zazidalnem načrtu Dolgo polje
III – sever, ki ga je pripravil Sektor za prostor-
sko načrtovanje in evropske zadeve
(2) Spremembe in dopolnitve odloka se na-
našajo na vsebinsko dopolnitev 9. člena, ki
podaja smernice za ureditev odprtega (jav-
nega) prostora soseske.

II.
Gradivo bo javno razgrnjeno od 30. 5. 2013 
do vključno 14. 6. 2013:
- v prostorih Mestne občine Celje, Oddelka za
okolje in prostor ter komunalo, na Sektorju za
prostorsko načrtovanje in evropske zadeve,
soba za stranke, III. nadstropje, Trg celjskih
knezov 9, Celje,
- na sedežih Mestne četrti Lava, Iršičeva ulica
2a, Celje in Mestne četrti Dolgo polje, Brodar-
jeva 4, Celje.

III.
Javna obravnava bo 5. 6. 2013 ob 16. uri v 
sejni sobi pod dvoranami Narodnega doma 
Mestne občine Celje, Trg celjskih knezov 9, 
3000 Celje.

Na podlagi 50., 60., 96. in 53.		člena Zakona o prostorskem načrtovanju - ZPNačrt (Uradni
list RS, št. 33/07, 70/08 – ZVO-1B, 108/09, 80/10 – ZUPUDPP (106/10 popr.) in 43/11-ZKZ-
C) in 27. člena Statuta Mestne občine Celje (Uradni list RS, št. 41/95, 77/96, 37/97, 50/98,
28/99, 117/00, 108/01, 70/06 in 43/08) župan Mestne občine Celje s tem

JAVNIM NAZNANILOM
obvešča javnost o javni razgrnitvi

dopolnjenega osnutka sprememb in dopolnitev Odloka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o zazidalnem načrtu Dolgo polje III – sever

IV.
V okviru javne razgrnitve ima javnost pravi-
co dajati pripombe in predloge na dopolnjen
osnutek prostorskega akta. Pripombe in pre-
dlogi se lahko do vključno 14. 6. 2013 podajo
pisno na mestih javne razgrnitve kot zapis v
knjigo pripomb in predlogov, lahko se pošljejo
na naslov Mestna občina Celje, Oddelek za
okolje in prostor ter komunalo, Trg celjskih
knezov 9, Celje, ali na elektronski naslov pro-
stor@celje.si, pri čemer se v rubriki »zadeva«
navedejo ključne besede »ZN DP III - sever«.

Mestna občina Celje bo preučila pripombe in
predloge javnosti in do njih zavzela stališče,
ki ga bo objavila na spletnih straneh Mestne
občine Celje: http://moc.celje.si/moc_plani-
ranje_stalisca in posredovala v sprejem.

Šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlo-
gov z navedbo imena in priimka ali drugih
osebnih podatkov dan pristanek za objavo teh
podatkov v stališču, ki bo objavljeno na sple-
tni strani in posredovano v prejem. Osebe,
ki ne želijo, da se v stališču objavijo njihova
imena in priimki ali drugi osebni podatki,
morajo to posebej navesti.

Župan
Mestne občine Celje

Bojan Šrot

Pred dnevi se je zaključilo srečanje prija-
teljskih občin Šentjur, Saint Florent sur Cher 
in Neu Anspach, ki ga enkrat na leto gosti 
vsaka od sodelujočih občin. Letos je srečanje 
potekalo v Neu Anspachu v Nemčiji.

Francoski Saint Florent in nemški Nau An-
spach se lahko pohvalita s 30-letno tradicijo 
mednarodnih izmenjav, občina Šentjur pa 
se je omenjenima občinama pridružila leta 
2005. Izmenjava temelji na povezovanju dr-
žavljanov Evrope, udeleženci namreč bivajo 
pri gostiteljih, program srečanj pa dopolnijo 
ekumensko srečanje, ogledi znamenitosti in 
skupne aktivnosti. Da bi se prijateljske vezi 
prenesle tudi na mlajšo generacijo, ob izme-
njavi vsako leto poteka mladinski projekt, v 

katerem sodeluje 15 učencev osnovnih šol 
iz vsake od pobratenih občin z mentorji. Po-
slanstvo srečanj prijateljskih občin je prepre-
čiti napetosti, ki so pripeljale do druge sve-
tovne vojne. Kot pravi predsednik komisije 
za mednarodno sodelovanje Občine Šentjur 
Robert Gajšek, politika, zaobljube ministrov 
ali predsednikov vlad ne morejo splesti tako 
močnih vezi, kot to lahko storijo ljudje. »Ko 
nekoga povabiš v svoj dom, spozna tvoj na-
čin življenja. S tem se razbijajo stereotipi, ki 
jih imamo do državljanov drugih držav, osta-
jajo pa prijateljstva in to je največ vredno.« 
Prihodnje leto bo srečanje konec maja gostil 
francoski Saint Florent.

TV, foto: ROBERT GAJŠEK

V času, ko umetnost ne pozna praktično 
nobenih meja, umetniki namreč ustvarjajo 
najrazličnejše instalacije in performanse 
ter pri tem uporabljajo nenavadne pripo-
močke, nekateri še vedno prisegajo na na-
ravne materiale.

Eden izmed takšnih je tudi Celjan Dani 
Koželj, ki iz najrazličnejših korenin, nabra-
nih po slovenskih gozdovih, ustvarja likovna 
dela. Zanimive korenine, v katerih lahko z 
malo domišljije prepoznamo najrazličnejše 

oblike, očisti in zavaruje s premazom in jih 
uokviri. V vseh teh letih je na ta način obde-
lal že mnogo korenin, ki jih redno predstavlja 
na različnih razstavah po vsej Sloveniji. V 
marcu smo jih lahko občudovali v enem iz-
med celjskih trgovskih središč, v teh dneh pa 
so razstavljene v Kopru. Junija bodo v okvi-
ru krajevne praznika na ogled na Ljubečni 
in julija še v enem izmed celjskih trgovskih 
središč.

ŠO, foto: SHERPA

Udeleženci mladinskega projekta so pripravili kulturni program, s katerim se je minulo nedeljo zaključilo 
letošnje srečanje pobratenih občin.

Države so ljudje

Dani Koželj je enega svojih izdelkov pred kratkim podaril Lili Prap ob otvoritvi njene galerije, več njegovih 
del pa si boste lahko od 13. junija ogledali v okviru krajevnega praznika na Ljubečni.

Uokvirjenje skrivnosti 
korenin
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V Glasbeni šoli Frana Koruna Koželjskega je bil jubilejni 
koncert ob 40-letnici pevskega prijateljstva med Mešanim 
mladinskim pevskim zborom ŠC Velenje in Mešanim mla-
dinskim pevskim zborom Gimnazije Theodor Heeuss iz 
Esslingena.

Z literarno-glasbeno prire-
ditvijo MI2 in MI s Tonetom 
Kregarjem smo v Ekonom-
ski šoli Celje v Kosovelovi 
ulici obeležili svetovni dan 
knjige.

Osrednjo temo prireditve so 
predstavljala besedila glasbene 
skupine MI2, katerih avtor je 
dr. Tone Kregar in so ugleda-
la luč sveta v dveh pesniških 
zbirkah. Z recitacijami njego-
vih besedil so nastopili dijaki 

Ustvarjanje je tisto, kar zaznamuje življenje 
fotografinje Bine Plaznik s Polzele. Svoja dela 
je predstavila na nekaj samostojnih razstavah, 
v domačem kraju pa je bila to njena prva.

Kot je poudarila, ves čas raziskuje svet foto-
grafije. Odzove se tudi na posamezna povabila 
za fotografiranje dogodkov, portretov … Tokrat 
se avtorica, ki ustvarja pod imenom Bina Vista, 
predstavlja na gradu Komenda, in sicer v okvi-
ru Coknpok vikenda, ki je nastal v sodelovanju 
organizatork Pike Pilko in Bine Plaznik z ZKTŠ 
Polzela in Občino Polzela.

Razstava Ulice je odsev potovanj, pohajko-
vanj, sprehodov, vsakdanjih opravkov, turi-
stičnih izletov … po tujih in domačih ulicah. 
Intenzivnost utripa ulice pogosto zaživi šele, 
ko mine, ko se vrnemo iz središča dogajanja. 
Vtisne se nam v podzavest, v telo, v oblačila, ki 
smo jih oblekli in v katerih smo doživljali ulico, 
izložbe, mimoidoče, dogodke, srečanja …

Fotografije se ponujajo na ogled na oblačilih 
ustvarjalke, nošenih na potovanjih, obešenih 
kot perilo, ki se suši. Nastale so na ulicah Pari-
za, Londona, Amsterdama, Rotterdama, New 
Yorka, Raba, Maribora in ne prikazujejo običaj-
nih znamenitosti, po katerih mesta sicer slovi-
jo. So zgolj trenutki utripa ulice, ki so zbudili 
pozornost fotografinje. Na odprtju je Bina pre-
senetila s praznimi stenami in performansom, 
ki so ga izvedle Mojca Bračun, Manuela Fišer 
Butinar ter Jasmina Plaznik, oblečene v srajce 

Mešani pevski zbor Gorenje je od 25. do 27. aprila sode-
loval v projektu Carmina Burana v Gradcu.

Člani zbora smo se v začetku leta odzvali povabilu 
Aloisa J. Hochstrasserja, dirigenta orkestra Pannonische 
Philharmonie, da ponovno sodelujemo v projektu Carmi-
na Burana, ki smo ga v Velenju zelo uspešno predstavili 

junija 2012. Tokrat smo glasove in glasbila združili Gra-
zer Concertchor, Pannonische Philharmonie ter MePZ 
Gorenje. Prvi dan je bila v mestu Weiz skupna vaja vseh 
udeležencev, naslednji dan smo odpeli koncert v mestu 
Weiz, tretji dan pa je bil kot vrhunec še drugi, glavni kon-
cert in to v prelepi dvorani Stefaniensaal v Gradcu. Oba 

koncerta sta bila zelo dobro obiskana in aplavzi kar niso 
hoteli potihniti.

Pevci MePZ Gorenje in zborovodkinja prof. Katja Gruber 
smo tako k svoji zbirki izredno uspešnih nastopov dodali še 
Carmino Burano v mednarodni zasedbi.

VERA GOLTNIK

V mednarodnem projektu Carmina Burana

Zanimiva razstava Ulice

»Viva la Musica! Srečno!« je zvenelo med mladimi pevci. Najprej v Velenju, nato še v Esslingenu.

Štiri desetletja pevskega prijateljstva
va izmenjava med dvema 
mestoma in dvema kultura-
ma … Povezujoča moč glasbe 
nas druži. Naša naloga je, da 
smo mladim spremljevalci na 
poti do odraslosti. To nalogo 
bomo dobro opravili, če bodo 
naši dijaki zrasli v angažirane 

državljane Evrope, v ljudi, ki 
so jim pomembni razumeva-
nje med narodi, skupno ži-
vljenje v prijateljstvu in miru 
in ki jih združujejo izkušnje 
in spomini …«

Pevci obeh zborov so pod 
vodstvom dirigentov Katje 
Gruber in Wolframa Bolsin-
gerja skupaj zapeli vseh 16 
pesmi v nemškem in sloven-
skem jeziku.

Obiskovalci so poleg kon-
certnega lista lahko dobili 
tudi zbornik ob 40-letnici 
pevskega prijateljstva. Bil je 
lep večer, prežet s prijetnimi 
spomini in z novimi načrti 
za nadaljnje druženje. Naj 
bo še dolgo tako, kot poje 
pesem: Nasvidenje prijatelji 
še kdaj …

US
Foto: HANS AVBERŠEK

Pevke in pevce ter goste 
sta pozdravila direktor ŠC 
Velenje mag. Ivan Kotnik in 

ravnatelj gimnazije iz Esslin-
gena Michael Burgenmeister, 
ki je med drugim poudaril, da 

ne pozna podobnih primerov 
dolgoletnega prijateljstva. 
»Partnerstvo med šolama je 
raslo, se utrjevalo in konč-
no preraslo v prijateljstvo. 
Kaj dela to izmenjavo tako 
dolgotrajno in trdno? To so 
druženje mladih, zanimi-

z napisom Bina Vista ter ob odprtju razobesile 
oblačila, potiskana s črno-belimi fotografijami. 
Sočasno so na odprtju nastajale fotografije za 
naslednji projekt. Posnel jih je igralec in radij-
ski moderator Boštjan Oder, in sicer iz posebne 
perspektive – kleti avle na gradu Komenda, ki 
ima steklen strop.

TT

Bina Plaznik

Pomočnica ravnateljice Simona Sever Punčoh, knjižničarka Simona Rap in nastopajoči dijaki z dr. Tonetom 
Kregarjem

Na dan knjige s Tonetom 
Kregarjem

Žana Gaber, Petra Gaber, Sara 
Jagodič in Aleksandar Mar-
kuljević. Z rokenrol plesnimi 
kreacijami se je uspešno preiz-
kusil Kristjan Terglav. O ustvar-
janju pesniških besedil, ki so 
Kregarjev zaščitni znak, smo 
prisluhnili v intervjuju, ki ga 
je vodila dijakinja Katja Novak. 
Tone Kregar nam je zaupal, da 
izvira njegov dar do pisanja iz 
ljubezni do knjig že iz otroštva, 
za kar so zaslužni njegovi naj-

bližji. Za konec smo prisluhnili 
glasbenemu nastopu gosta, ki 
je vse prisotne zelo navdušil z 
znanima liričnima skladbama 
Sladka kot med in Odhajaš, da 
smo se mu tudi poslušalci pri-
družili pri petju. Dogodek smo 
namenili druženju dijakov in 
učiteljev z literarnim ter glas-
benim ustvarjalcem v želji, da 
mladim na bolj neposreden 
način približamo literarno 
ustvarjanje in svet knjig ter 
tako pripomoremo k razvijanju 
in širjenju bralne kulture.

SR
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Ob prazniku dneva zmage

V dvorani Glasbene šole Ri-
sta Savina v Žalcu je bila v or-
ganizaciji Javnega sklada RS 
za kulturne dejavnosti Žalec 
revija odraslih pevskih zbo-
rov in malih vokalnih sku-
pin. Zaradi velikega števila 
zborov je bila v dveh delih.

Skupaj je nastopilo 450 
pevcev in pevk iz 22 zborov 
in malih vokalnih skupin. 
Zbrane pevce, zborovodje, 
druge goste in obiskovalce je v 
uvodu pozdravil vodja JSRS za 

kulturne dejavnosti, območna 
izpostava Žalec, Marko Rep-
nik in izrazil zadovoljstvo in 
veselje, da na reviji sodeluje 
tolikšno število zborov in pev-
cev.

Na prvem koncertu se je 
predstavilo 10 zborov in vo-
kalnih skupin (Oktet Savinjski 
zven, VS Candela, sekstet Go-
milsko, mešani pevski zbori 
Marije Vnebovzete Braslovče, 
Tabor in Popseslish, ženski 
pevski zbor Gotovlje, moška 

pevska zbora Petrovče in Sa-
vinjski zvon), na drugem pa 
12 (VS Zapet, DVS Solo, Bra-
slovški oktet, mešani zbori 
Šešče, Polzela, Šmartno ob 
Paki, Oljka Polzela, A Cappe-
lla Petrovče, Planinski pevski 
zbor Žalec, moški zbori Poni-
kva, Prebold in Gotovlje). Oba 
nastopa je ocenjevala Danica 
Pirečnik, ki je zborovodjem po 
nastopu podala tudi strokov-
no mnenje in oceno.

TT

Med nastopom Mešanega pevskega zbora Tabor, ki ga vodi Špela Kasesnik.

Dva večera ubranega petja

Ob 68. obletnici zmage nad 
fašizmom in nacizmom, ki 
smo ga praznovali 9. maja, 
smo člani veteranske, častni-
ške in borčevske organizaci-
je občine Štore organizirali 
krajše slovesnosti ob parti-
zanskih grobovih.

Najprej smo se v Kompo-
lah poklonili žrtvam pred 
obnovljenim spomenikom 
pri Ocvirkovi domačiji. Med 
drugo svetovno vojno je dru-
žina izgubila kar štiri člane. 
Takšne tragedije in izgube 
svojih družinskih članov se 
ne more in ne sme nikoli, res 
nikoli pozabiti. Prijazna in go-
stoljubna Ocvirkova družina 
nas je izjemno lepo sprejela 

in pogostila. Hvaležni smo ji 
za topel in prisrčen sprejem.

Na Javorniku nad Štorami 
smo se s predstavnikom ru-
skega veleposlaništva iz Lju-
bljane poklonili neznanemu 
vojaku Rdeče armade, ki je 
pokopan na tem področju. 
Pot nas je vodila še na Sveti-
no. Tam smo se poklonili pri 
spomeniku, kjer je pokopanih 
30 partizanov in aktivistov OF. 
Rusi so za obnovo dohoda do 
spomenika obljubili finančno 
pomoč in ob 70. obletnici dne-
va zmage čez dve leti želimo 
skupaj organizirati proslavo 
nekoliko večjih razsežnosti. 
Druga svetovna vojna je pov-
zročila preveč žrtev in gorja, 

da bi na to obdobje prehitro 
pozabili. Dan zmage je treba 
spoštovati.

Veseli in ponosni smo, da 
so se našemu povabilu odzva-
li tudi predsednik veteranov 
vojne za Slovenijo general 
Ladislav Lipič, podžupan 
Občine Štore Jani Jurkošek, 
predstavnik ruskega velepo-
slaništva iz Ljubljane Andrej 
Mjasnikov, predsednik ZB za 
vrednote NOB iz Celja Mari-
jan Petan ter predstavniki 
veteranske organizacije Sever 
za celjsko območje. Zahvalo 
namenjam vsem prisotnim 
in našim zvestim praporšča-
kom.

SREČKO KRIŽANEC

DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA

Naša akcija Do polnega 
vozička brez mošnjička je 
dosegla vrhunec. Ne samo 
zato, ker bomo naslednji 
teden nakupovali zadnjič, 
ampak tudi zato, ker smo 
pri brezplačnem nakupo-
vanju, v katerem je žreb 
namenil srečo Jožici Cvikl 
iz Žalca, podrli rekord.

Da je dobro biti pri tele-
fonu ob sredah ob 12.15, ko 
se začne naša akcija, smo 
poudarjali vsakič, preden 
smo začeli nakupovati. In 
se zgodi, da takšna infor-

Strokovna podlaga za postavitev 
rekorda!

Jožica Cvikl iz Žalca je imela v sredo srečo. Poleg znanja seveda. Naša ekipa je po njenem nareku nakupila 
kar za 226,37 evra. (Foto: TimE)Takole zgleda vsakotedenska »rekreacija« Saše Pukl v Tušu. (Foto: SHERPA)

macija komu uide mimo 
ušes ali da je splet okoliščin 
takšen, da nas pot popelje 
kam drugam. To se je ver-
jetno zgodilo tudi naši prvi 
izžrebanki, gospe Faniki iz 
Rimskih Toplic, ki je žal ni-
smo mogli priklicati. Je pa 
zato sreča obiskala Jožico 
Cvikl iz Žalca. Brez kakšnih 
posebnih težav je naši ekipi 
skoraj poimensko naročila, 
kaj vse mora položiti v vo-
ziček. K temu je zagotovo 
pripomoglo tudi znanje, ki 
ga je pridno nabirala v ži-

vilski šoli in ga kasneje tudi 
uporabljala v praksi.

Suveren narek je tudi to-
krat zmagal. Naš voziček se 
je tako hitro polnil, da smo 
se vsi komaj že premikali 
med Tuševimi policami.

Še bolj je sreča na Jožičina 
vrata potrkala takrat, ko ji je 
žreb kuvert namenil še doda-
tno minuto nakupovanja. Ni 
bilo težko uganiti, da bo to-
kratni znesek še višji kot po-
navadi. In res. Ko smo prišli 
na blagajno, smo z veseljem 
pogledali račun, ki je potrdil, 
da smo tokrat dosegli rekord. 
Jožica Cvikl je nakupila za 
226,37 evra.

Svojevrsten rekord pa bomo 
podirali tudi naslednjo sredo, 
ko bomo nakupovali zadnjič. 
In sicer dobrodelno. Vas za-

nima, komu bomo pomagali? 
Bodite z nami v sredo ob 12.15 
in navijajte za našo ekipo, da 
bo voziček napolnila tako, da 

bomo iskali še kakšnega do-
datnega. Saj veste … dobro se 
z dobrim vrača. Naj nas ta rek 
spremlja vse dni.
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Noč branja v OŠ Frana 
Kranjca

V okviru projekta Pasavček smo se v Osnovni šoli Planina 
pri Sevnici večkrat pogovarjali o prometu in prometni var-
nosti, izdelali mnogo poučnih izdelkov (spomin, prometne 
znake, prometno igrico, Pasavčke), se naučili pesmice o pro-
metu (Na cesti nikdar nisi sam, Avto) in se o varnosti veliko 
pogovarjali tudi pri pouku.

Občina Žalec vsako leto 
razpiše javni natečaj Mladi 
raziskovalec, pri katerem 
sodelujejo osnovne šole in 
vrtci. Letos so se prijavili 
vse osnovne šole in vrtci 
Občine Žalec.

Bistvena sprememba gle-
de na natečaj v letu 2012 pa 
je bila ta, da so letos naloge 
ocenili strokovnjaki iz lo-
kalnega okolja iz različnih 
javnih zavodov in javnih 
podjetij.

Vseh oddanih raziskoval-
nih nalog je bilo letos 50. 
Vključenih je bilo 66 men-
torjev in preko 600 učencev 
in otrok z vrtcev. Razpisane 
teme raziskovalnih nalog so 
bile: Koga zame briga? (mla-
dostniki s težavami), Znane 
osebnosti, Doživljanje in 
izražanje s pesmijo, Zdra-
vilna zelišča, Kaj je bonton? 
Koliko ga poznamo in koliko 
uporabljamo?, Knjiga – bral-
na pismenost, Razvoj pode-

želja, Mladi in družba, ki jih 
obdaja in Zakaj in na kakšne 
načine lahko raziskujemo.

Zaključna prireditev je 
bila v OŠ Griže, kjer sta vse 
zbrane v telovadnici najprej 
pozdravila v. d. ravnateljice 
Marija Pavčnik, nato pa žu-
pan Janko Kos, sledil je kraj-
ši kulturni program, nato pa 
so bile v učilnicah delavnice, 
ob koncu pa še bazar razi-
skovalnih nalog.

TT

V torek, 16. aprila, smo po 
zajtrku odhiteli na pomol v 
Žusterni in se vkrcali na ladji-
co. Odpluli smo v Piran. Plov-
ba po mirnem Jadranskem 
morju je bila zelo zanimiva. 
Z morja smo si ogledali Izolo, 
Simonov zaliv in Fieso. Fantje 
smo klepetali in se zabavali. 
(Benjamin Đuranović)

V Piranu smo se povzpe-
li do cerkve sv. Jurija in se 
razgledali, kupili smo raz-
glednice in spominček ter se 
posladkali s sladoledom. Ku-
pili smo vstopnico za ogled 
akvarija. Videli smo veliko 
morskih živali – morskega 
lista in najrazličnejše ribe, 
kakršnih še nikoli nisem vi-
dela. Všeč mi je bilo, da sem 
se fotografirala z veliko tuno 
v ozadju. (Tanjuša Lukman 
in Natalija Jelen)

V bazenu Hotela Žusterna 
smo plavali v slani morski 

Šola v naravi v 
Žusterni

vodi. Vsak dan smo dvakrat 
vadili žabico, kravl in hrbtni 
kravl. Seveda smo tudi vadili 
skoke v bazen, na noge in na 
glavo. Vaditelj Žan je povedal, 
da je v bazenu gneča, zato 
smo lahko šli na tobogane. 
Super je bilo! (Anja Drnol-
šek)

Imeli smo dve predavanji: 
o potapljanju in primorskem 
drevesu oljki. Veliko novega 
smo izvedeli. Ogledali in po-
tipali smo vejico oljke. Oljčno 
olje smo tudi pokusili. Bilo je 
močnega in nekoliko gren-
kega okusa. Zelo je zdravo. 
(Nejc Sirše)

Po kosilu smo imeli malo 
prostega časa. Takrat smo 
igrali igrice, se pogovarjali, 
poslušali glasbo in hodili na 
obiske. Bilo je zelo zabavno! 
(Luka Demšar)

Dva večera smo ob obali od-
šli na dolg sprehod do Kopra. 

Ogledali smo si pristanišče in 
center mesta. Privoščili smo 
si sladoled. Med vračanjem v 
hotel smo občudovali mesto 
in pristanišče, razsvetljeno s 
tisoči raznobarvnih lučk in 
njihove odseve v morju … 
(Damjan Lesjak)

V četrtek, 18. sprila, smo 
imeli zaključni večer šole v 
naravi. Vseh 38 četrtošolcev 
je na terasi hotela uživalo ob 
zabavnih točkah programa, 
ki smo jih pripravili učenci. 
Nato nam je hotelski didžej 
predvajal glasbo, ob kateri 

smo plesali. Bilo je nepozab-
no. (Lucija Skok)

Zadnji dan ŠVN smo dobi-
li zaslužena priznanja, kakor 
smo se pač odrezali pri pla-
vanju. Nihče ni bil slab. Bro-
nastega delfinčka so osvojili 
Damjan, Anja, Nejc in Lucija, 

srebrnega delfinčka so prejeli 
Benjamin, Natalija, Tanjuša 
in Luka D., jaz pa sem dobila 
zlatega. (Ema G. Lesjak)

Učenci 4.c in
razredničarka 
Darja Savinek

POŠ Tabor

V Osnovni šoli Frana Kranjca smo že tre-
tje leto zapored priredili Noč branja, ki je z 
uvodnim skečem prikazala, zakaj je bolj-
še brati knjigo, kot gledati njeno filmsko 
različico.

Tudi tokrat smo k sodelovanju povabili 
učence drugih in tretjih razredov, ki so za 
vstop na nočno pustolovščino morali prinesti 
svojo najljubšo knjigo. Zbrali smo se v pe-
tek, 19. aprila, v telovadnici. Ob živi glasbi 
smo se spomnili na pesmi iz risank in risanih 
filmov. Skupaj smo tudi zapeli in zaplesali. 
Spretne prstke so učenci uporabili v likovnih 
delavnicah, kjer so ustvarili čudovite izdelke. 
Po prijetnem delu smo si privoščili večerjo, 
nato pa polne želodčke pomirili ob gledanju 
lutkovne predstave Čarovnik iz Oza, ki so jo 

izvrstno odigrali člani prostovoljnega lutkov-
nega društva Smeško iz Celja. Po predstavi 
so se učenci ponovno zbrali v delavnicah 
in drug drugemu predstavili svojo najljubšo 
knjigo.

Nestrpno smo že čakali na posladek z do-
mačimi dobrotami, pred spanjem pa smo si 
priredili šolski kino in si ogledali Čebelico 
Majo. Najbolj vzdržljivi so brali z naglavni-
mi svetilkami.

Jutranji budnici so sledili pospravljanje, ju-
tranja telovadba in zajtrk. Naša pustolovščina 
se je končala v avli šole, kjer smo se zbrali, 
prebrali pravljico ter si podelili priznanja, ki 
nas bodo še dolgo spominjala na nepozabno 
noč.

ANJA KUNEJ, JANJA ĐAKOVIĆ

Učenci I. OŠ Žalec, ki so izdelali nalogo na temo Bonton z moderatorko Mojco Govek-Plesnik.

Mladi raziskovalci v Grižah

S starši o 
prometni varnosti

V torek, 7. maja, pa smo v 
okviru podaljšanega bivanja 
na široko odprli vrata staršem 

in se še bolj poglobili v pro-
metno varnost. Zbrali smo se 
pred šolo, pozdravili starše in 

se razdelili v tri skupine. Na 
šolskem hodniku sta učence in 
starše pričakala policist Peter 
Užmah in predsednik Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu Občine Šentjur Franc 
Bevc, ki sta učencem in star-
šem ob Pasavčkovih demo se-
dežih v majhnih skupinah po-
vedala več o prometni varnosti 
in varnem pripenjanju v avtu. 
Tako učenci kot starši so po-
zorno poslušali njune besede 
in postavljali vprašanja. Učenci 
so se varno pripenjali v otroške 
sedeže in domov odnesli kar 
nekaj novih znanj.

V dejavnosti smo vključili 
tudi starše, tako so učencem 
pomagali pri reševanju prome-
tnega kviza in skupaj ustvarjali 
odsevna telesa. Naučili smo se 
angleško pesmico Wheels on 
the bus, posedli na avtobus in 
varno odplesali.

V telovadnici pa so se 
učenci preizkusili v spre-
tnostni vožnji s skiroji ali 
z rolerji (zaradi slabe vre-
menske napovedi smo na-
mreč odpovedali kolesarski 
poligon).

Učenci so s ponosom svoja 
znanja delili s starši, z njimi 
ustvarjali in tako preživeli 
prijetno popoldne. Le malo 
nas je užalostilo, da nas ni 
obiskal tudi Pasavček.

ALJA RADANOVIČ
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TEDENSKA ASTROLOŠKA NAPOVED

Ste videli katerega od teh hroščev?
Zavod RS za varstvo narave že šesto leto zbira podatke o redkih, ogroženih vrstah hroščev. 

Pri tem si pomaga z ljubitelji narave iz cele Slovenije, ki sporočajo podatke o tem, kje so 
hrošče opazili, jih poslikajo in svoja opažanja zabeležijo na spletni strani zavoda.

Četrtek, 23. maj: Znamenje 
škorpijona, po katerem bo po-
tovala Luna, ne pozna kom-
promisov. Zato bodo lahko 
prisotne napetosti v medoseb-
nih odnosih, še zlasti zaradi 
njenega srečanja s Saturnom. 
V poznopopoldanskih in ve-
černih urah bo prevladovala 
bistveno bolj umirjena ener-
gija.

Petek, 24. maj: Pred vami 
je precej stresen dan pred 
polno luno, ki bo nastopila 
v jutrišnjem dnevu. Luna v 
močnem škorpijonu bo v 
opoziciji z Marsom v biku, 

kar predstavlja zelo močan 
vir napetosti in nasprotovanj. 
Svetuje se velika previdnost, 
zaradi tega vpliva so pogo-
stejše tudi nesreče! Tik pred 
polnočjo bo Luna prestopila 
v znak strelca.

Sobota, 25. maj: Zgodaj 
zjutraj nastopi polna luna v 
znaku strelca, sočasno z lu-
ninim mrkom. Malo kasneje 
bo Luna v kvadratu z Nep-
tunom, kar bo zmanjševalo 
zmožnost presoje. Delovanje 
v tem dnevu naj bo skrajno 
previdno, možnost nezgod bo 
povečana. Velika previdnost 
velja tudi pri komunikaciji v 
medosebnih odnosih in pri 
delu z ostrimi predmeti.

Nedelja, 26. maj: Vpliv 
mrka in polne lune bo še 
dejaven, zato veljajo opozo-
rila o previdnem delovanju 
tudi v tem dnevu. Luna bo v 
opoziciji kar s tremi planeti, 
z Venero, Merkurjem in Jupi-
trom, kar situacije ne bo ravno 
olajšalo. Tudi kvadrat Sonca z 
Neptunom vas lahko mimo-
grede zapelje na napačno pot, 
previdno torej! Luna bo malo 
pred polnočjo vstopila v znak 
Kozoroga.

Ponedeljek, 27. maj: Pred 
vami je nov začetek tedna, 

ki bo pod vplivom bistveno 
prijaznejših energij. Sreča-
nje Merkurja z Jupitrom je 
odličen aspekt za delovanje, 
spremljala vas bo tudi sreča. 
Luna v kozorogu bo spodbu-
jala resno in dobro organizi-
rano delo, zato boste uspe-
šni. V popoldanskih urah 
preti nekoliko povečan stres, 
morebiti se vam bo na pot 
postavila tudi kakšna ovira. 
Luna bo namreč v konjunkciji 
s Plutonom in v kvadratu z 
Uranom.

Torek, 28. maj: Lunin tri-
gon z Marsom in Venerino 
srečanje z Jupitrom obetata 
v tem dnevu lepo energijo. 
Pridni, delavni in ustvarjalni 
boste, pa še bo ostalo časa 
in volje za prijetne plati ži-
vljenja. Pa na ljubezen ne 
pozabite!

Sreda, 29. maj: Luna že 
potuje po znamenju vodnar-
ja in bo zjutraj v kvadraturi s 
Saturnom. To lahko nekoliko 
ohladi ozračje in medosebne 
odnose. Kasnejši dober trigon 
med Luno in Soncem prinaša 
bistveno bolj prijazno ener-
gijo. Še posebej bo zanimiv 
večer zaradi vpliva Urana.

Astrologinji GORDANA 
in DOLORES

Rogača težko zamenjamo z drugo vrsto hrošča, 
sploh če gre za samca, ki ima značilne »rogove«. 
Samica jih nima in je manjša. Odrasle živali so ak-
tivne v mraku med majem in avgustom. V Evropi je 
rogačev vse manj, v Sloveniji pa jih najdemo skoraj 
povsod.

Alpski kozliček je modrosive barve s po tremi črnimi 
pegami na vsaki pokrovki. Pojavljajo se od druge 
polovice junija do avgusta v bukovih gozdovih in na 
bukovem lesu. Najdemo ga zlasti v alpskih predelih, 
pa tudi na Kozjanskem in Kočevskem.

Bukov kozliček je podoben alpskemu, le da ima telo 
širše in je sive ali sivomodre barve, na pokrovkah pa 
ima le dve črni pegi. Največ ga je na posekanem lesu, 
in sicer je odrasel hrošč aktiven od maja do julija. 
Za razliko od drugih hroščev ne leti, najdemo pa ga 
povsod, razen v severovzhodni Sloveniji.

Hrastov kozliček je podolgovat črnorjav hrošč, ki 
ima najraje različne vrste hrasta. Aktiven je junija 
in julija. Tako kot v Evropi tudi v Sloveniji ni ravno 
pogost.

Vse štiri vrste hroščev so 
prepoznavne in jih zlah-
ka opazimo. Na omenjeni 
spletni strani najdete še bolj 
podrobne opise hroščev in 
enostavna navodila za vpis 
podatkov. Ker je nekatere 
vrste med seboj mogoče za-
menjati, je ob vpisu podatkov 
o avtorju treba dodati tudi 
fotografijo hrošča, ki je lah-

ko posneta tudi z mobilnim 
telefonom.

Akcija vsako leto prinaša 
neprecenljive podatke tistim, 
ki se poklicno ukvarjajo s spre-
mljanjem stanja živalskih vrst. 
Za občane pa je to možnost 
izobraževanja in prispevek k 
ohranjanju bogate slovenske 
narave.

TC, Foto: MARTIN VERNIK

Na tak način zavod spodbu-
ja ljudi, da so bolj pozorni na 
živa bitja v naravi, in jih vzga-
ja, da hroščev in drugih živali 
ne jemljejo iz narave.

Svoja opažanja o ogroženih 
hroščih lahko vsak sporoči 
na spletni portal www.spo-
rocivrsto.si in tako prispeva k 
znanstvenemu preučevanju 
teh vrst. Hrošči rogač, alpski, 
bukov in hrastov kozliček so 
namreč odlični pokazatelji sta-
nja gozdov. Če so gozdovi do-
bro ohranjeni in v njih rastejo 
avtohtone vrste dreves, omo-
gočajo življenjske pogoje tudi 
omenjenim hroščem. Žal so na 
seznamu redkih in ogroženih 
živalskih vrst evropskega eko-
loškega omrežja Natura 2000. 
V nekaterih državah Evrope so 
namreč ti hrošči izredno redki 
ali so že izginili zaradi spre-
menjenih razmer v gozdovih, 

nastalih zaradi intenzivnega 
gospodarjenja. Te hrošče, ki 
so odvisni od ohranjanja na-
ravnega ravnovesja v gozdu 
z dovolj odmrlega in starega 
lesa, praviloma najdemo v 
avtohtonih listnatih gozdovih. 
Kjer pa se je z izsekavanjem 
gozd močno spremenil in je 
nasajena smreka, ti hrošči ne 
morejo več preživeti.

Čas za presajanje je do 23. maja do 21. ure.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2013, ki ga v Sloveniji izdaja v neskraj-
šani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

Ker smo lani pozno pole-
ti in jeseni veliko slišali o 
bolezni Zahodnega Nila pri 
ljudeh, ki so zboleli v Srbiji 
in na Hrvaškem (medtem 
je v ZDA zaradi okužbe po 
zadnjih podatkih umrlo več 
kot 60 ljudi), smo se odlo-
čili, da vam predstavimo to 
bolezen tudi pri konjih, ki 
so od domačih živali zanjo 
najbolj dovzetni. Podnebne 
spremembe so prisotne tudi 
pri nas (segrevanje, toplejše 
zime), kar vpliva na večjo 
populacijo komarjev, pred-
vsem tigrastih, ki so glavni 
prenašalci virusa.

Znano je, da so na Hrva-
škem že avgusta 2012 ugoto-
vili okužbo pri šestih konjih, 
sicer brez kliničnih znakov 
bolezni. Večinoma so jo opa-
zili ob reki Donavi ob meji s 
Srbijo. V tamkajšnji epidemi-
ološki službi predvidevajo, 
da bodo komarji prenesli vi-
rus na ljudi. Ali lahko torej 
okužene krvosese pričaku-
jemo tudi v Sloveniji?

Kaj je mrzlica 
Zahodnega Nila?
To je virusna bolezen, ki 

jo povzroča flavi virus in 
se prenaša preko komarjev. 
Povzroča okužbe pri številnih 
živalskih vrstah (perutnina, 
psi, mačke, konjih ter ljudeh). 

Mrzlica Zahodnega 
Nila pri konjih 1.

Okužba se pojavlja predvsem 
pozno poleti ali zgodaj jeseni. 
Pri ljudeh najpogosteje pride 
do okužbe brez posebnih 
kliničnih znakov, redkeje z 
vročico in izjemno redko je 
lahko prizadeto tudi osre-
dnje živčevje (pri okuženih 
se v osemdesetih odstotkih 
primerov sploh ne pojavijo 
simptomi, nekateri jo odne-
sejo zgolj z izpuščajem ali 
glavobolom, pri preostalih pa 
so znaki podobni gripi). Po 
drugi strani ne gre zanemari-
ti, da proti virusu Zahodnega 
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Konji lahko po piku komarja zbolijo za mrzlico Zahodnega Nila.
(Foto: SHERPA)

Nila pri ljudeh ne poznamo 
ne cepiva ne zdravila.

Tudi pri konjih se v veli-
ko primerih (približno 70 
odstotkov) kljub piku oku-
ženega komarja bolezen ne 
razvije!

Kako se virus 
prenaša?
Naravni rezervoar virusa 

so ptiči, komarji pa bolezen 
prenašajo in sicer na člove-
ka in druge živali, predvsem 
pa kopitarje. Virus prenašajo 
komarji vrste Aedes (tigrasti 
komar) in Culex (navaden 
komar), ki se pojavljata tudi 
v Sloveniji. Človek, konji ter 
drugi sesalci so končni gosti-
telji in razvijejo tudi klinične 
znake bolezni.

Nadaljevanje prihodnjič
DUŠAN JAGODIČ, 

dr. vet. med.
Veterina Jagodič d. o. o.
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Rubriko Za zdravje ureja Anja Deučman. Predloge oziroma ideje ji 
lahko posredujete na anja.deucman@nt-rc.si

S pomočjo strokovno usposobljenega kolektiva vam bomo 
svetovali pri izbiri najustreznejših izdelkov za nego stome vseh 

Promocijsko besedilo

vodilnih svetovnih proizvajalcev. Seznanili vas bomo z novost-
mi in vam ponudili vzorčke novih materialov, da boste lahko 
sami ocenili napredek na tem področju in si s tem olajšali svoj 
vsakdanjik.

Če se spopadate s težavami pri negi stome in potrebujete nasvet 
ali strokovno oskrbo, vam je na voljo enterostomalna terapevtka, 
ki bo s svojim znanjem in izkušnjami našla pot iz vaših zagat.

Da vam prihranimo čas in pot, nas lahko pokličete na brezplačno 
številko 080/72-79 in naročeno blago vam brezplačno dostavi-
mo na dom. V primeru, da imate rajši prijazno besedo in dober 
nasvet, nas prosim obiščite v naših prodajalnah v Celju in Žalcu 
vsak dan od 8. do 18. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. Z veseljem 
vam bomo v pomoč.

STOMA CENTER SANA CELJE
Gosposka ulica 22, tel.: 03 42 86 685

STOMA CENTER SANA ŽALEC
Šlandrov trg 33, tel.: 03 71 20 690

Specializirane prodajalne z medicinskimi 
pripomočki za nego in oskrbo stome –

koncesionar ZZZS
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Tudi s stomo se 
normalno živi
Samo navaditi in sprejeti jo je treba

Stoma v grščini označuje usta oziroma odprtino, v me-
dicini pa jih je več vrst. Kolostoma je debelo črevo, iz-
peljano na trebušno steno, pri ileostomi pa gre za tanko 
črevo, prav tako izpeljano na trebušno steno. Urostoma 
pomeni kirurško narejeno odprtino na trebušni steni, 
skozi katero je potegnjen del tankega črevesa, v katerega 
sta pripeljana oba sečevoda. Traheostomo imajo pacienti 
v sapniku, namenjena pa je lažjemu spontanemu dihanju 
ali pa umetnemu dovajanju kisika. V tokratnem članku 
govorimo o stomah, povezanih s črevesjem.

Pacienti z rakastimi obolenji črevesja, ki imajo stomo, ima-
jo tudi – kot je pri tej bolezni že utečeno – redne kontrole pri 
zdravnikih specialistih. V večini primerov, ko se ljudje nauči-
jo s stomo normalno živeti, pa pogostih kontrol ne potrebuje-
jo več oziroma se v določenih situacijah posvetujejo le z medi-
cinsko sestro, usposobljeno za ravnanje s stomisti.

V tem primeru gre torej za 
kirurško oblikovano odprtino 
na trebušni steni, skozi kate-

ško spet uredijo skozi zadnjik. 
Mag. Milena Osole dr. med. 
specialistka splošne kirurgi-
je, ki je do zdaj opravila števil-
ne takšne operacije, ve, da gre 
za občutljiv poseg, ki na začet-
ku lahko vpliva na človekovo 
življenje. Obenem pa miri, saj 
dodaja, da s pravilnim ravna-
njem in nego bolniki sčasoma 
to sprejmejo in takrat v stomi 
ne vidijo več ovire. »Ljudje mo-
rajo vedeti, da jim v bolnišnici 
že takoj po operaciji stojimo 
ob strani, jih popolnoma vse-
ga naučimo, na voljo je znanje 
zdravnikov, medicinskih sester 
in tudi društev stomistov,« do-
daja Osoletova.

Trajna ali pa le 
začasna rešitev
Zdravniki se po soočenju 

z boleznijo pacienta odloči-
jo za stomo kot eno izmed 
skrajnih možnosti. Pred tem 
preučijo vse ostale različice, 
s katerimi bi lahko pomagali 
bolniku. »Stomo namestimo 
na delu trebuha, kjer bolnika 
ne moti. Ponavadi je to levi 
ali desni spodnji kvadrant tre-
buha,« pojasnjuje kirurginja. 
Operacije niso lahke in so bolj 

zahtevne tudi za kirurge, saj se 
lahko zgodi, da morajo pacien-
tu pri posegu odstraniti velik 
del debelega črevesja. »Najbolj 
zahtevne so operacije danke 
oziroma kadar rak nastane na 
končnem delu zadnjika,« raz-
laga Osoletova. Kadar obliku-
jejo stomo zaradi raka, tudi ni 
vedno nujno, da stoma ostane 
trajna. V tem primeru sledi 
ponovna operacija, vendar 
morajo z njo počakati, dokler 
si pacientovo telo ne opomo-
re od predhodnih posegov in 
terapij, ki mu jih predpišejo 
zaradi karcinoma. Obsevanja 
in kemoterapija namreč izčrpa-
jo telo, zato mora biti pacient 
pri močeh in imunsko dovolj 
odporen za operativni poseg, 
s katerim mu stomo odstrani-
jo. Ponavadi mora počakati v 
poprečju tri mesece po konča-
ni terapiji za zdravljenje raka. 
Treba pa je vedeti, da je kirur-
ški poseg le del celotnega zdra-
vljenja oziroma rehabilitacije 
in da se lahko rak tudi ponovi. 
Takrat zdravniki spet preučijo 
situacijo in se odločijo glede na 
nove izvide tudi o tem, ali je 
stomo spet potrebno formira-
ti ali se vnovič lahko pomaga 
pacientu kako drugače. Kadar 
pa je stoma začasna zaradi po-
škodb – denimo v prometnih 

nesrečah – jo lahko odstranijo 
približno šest tednov po nje-
nem oblikovanju.

Pomen prvih in 
pravih informacij
Kljub vsemu pa je imeti 

stomo za nekoga v prvih 
dneh izjemen stres. »Takrat 
je pomemben pogovor z 
bolniki in tu smo zdravniki 
in ostalo medicinsko osebje 
prvi, ki jim moramo razlo-
žiti, da imajo na voljo vse 
pripomočke, določene teh-
nike ravnanja in nege stome. 
Pacientu skušamo pojasniti, 
da se bo lahko z ustreznim 
načinom življenja izognil ka-
kršnimkoli neprijetnim situ-
acijam,« dodaja Osoletova.

Ravno nega je tista, ki lah-
ko prepreči vse morebitne 
nevšečnosti ali zaplete po 
operaciji. Včasih se pojavi-
jo vnetja kože okoli stome, 

izpad črevesja navzven ali 
potisk črevesja v notranjost 
stome. Zgodi se tudi, da blato 
zastaja in se ne more izločati, 
če stoma ni ustrezno obliko-
vana. Nekateri od teh zaple-
tov zahtevajo operacijo, ne pa 
vsi. Nekatere je možno od-
praviti tudi z drugimi načini 
zdravljenja ali le s pravilnim 
čiščenjem in menjavanjem 
vrečk. Tukaj imajo veliko 
vlogo predvsem tudi posebej 
usposobljene medicinske se-
stre, ki paciente poučujejo, 
kako s stomo živeti. Včasih 
imajo pacienti težavo tudi, 
ker menijo, da bo stoma vpli-
vala na druga področja življe-
nja, denimo na spolnost. »Pri 
mlajših bolnikih, ki zbolijo za 
rakom črevesja in zaradi tega 
dobijo stomo, je seksualna 
funkcija nekoliko oslabljena 
predvsem zaradi terapije, 
vendar ne smejo obupati, 
saj jim skušamo pomagati z 
zdravniškimi nasveti. Tu vi-
dim rešitev v psihoonkologu 
oziroma morda v kliničnem 
psihologu, ki bi jim nudil še 
dodatno psihološko pomoč, 
vendar ga v celjski bolnišni-
ci za te namene še nimamo. 
Menim pa, da bi bila takšna 
strokovna pomoč zelo dobro-
došla,« še doda mag. Milena 
Osole.

SIMONA ŠOLINIČ

Stomisti imajo tudi priznano invalidnost. Sodobna medicina pa je danes poskrbela za čim bolj preproste 
in priročne pripomočke za nego stome. Način njihove uporabe je prilagojen tudi ljudem, ki so drugače v 
življenju telesno aktivni.

Ko vidiš, da nisi sam
Stomisti se lahko vključijo v celjsko sekcijo Zveze in-

validskih društev ILCO Slovenija, ki ima svoje prostore v 
Zdravstvenem domu Celje. Člani se sestajajo vsak drugi 
torek v mesecu. Društvo prireja tudi različna srečanja, 
na katerih ljudje s stomo delijo svoje izkušnje oziroma 
si medsebojno svetujejo. Kot ocenjuje predsednik celjske 
sekcije Uroš Hribernik, je kar od 30 do 40 odstotkov ljudi 
s stomo takšnih, ki se v društvo ne včlanijo oziroma jim 
je o tem težko spregovoriti.

»Morda je za nekoga tak 
operativni poseg oziroma sto-
ma fizično moteča in o tem 
raje ne govorijo. Opažam, da 
gre predvsem za ljudi s pode-

Hribernik, ki je stomo dobil 
pri 23. letih zaradi kronove 
bolezni. Njegov vsakdanjik 
se je temu prilagodil, kar pa 
ne pomeni, da ne more nor-
malno živeti. »Sem aktiven 
kolikor sem glede na svojo 
invalidnost zmožen, hodim 
na kopanje, tudi v savno,« 
pravi.

V sekciji deluje tudi patro-
nažna sestra. Tudi ostali člani, 
če je takšna potreba, prisko-
čijo na pomoč posamezniku, 
če se morda v prvih tednih ali 
mesecih sam ne znajde v novi 
življenjski situaciji.

želja. Vendar jim priporočam, 
da pridejo k nam ravno zato, 
da vidijo, da obstaja krog ljudi 
z enakimi boleznimi in zdra-
vstvenim stanjem,« pravi Uroš 

V celjski sekciji Zveze 
invalidskih društev ILCO 
Slovenija pripravljajo tudi 
strokovna predavanja o 
zdravju in načinu življenja 
s stomo. Poleg tega skrbi-
jo tudi za skupna srečanja 
tudi v prostem času.

Del črevesja, ki ga iz 
telesa ne odstranijo, lah-
ko še vedno deluje nor-
malno, pacient pa mora 
paziti na zdravo in redno 
prehranjevanje, predvsem 
z več obroki dnevno. Pri 
hrani se mora izogibati 
predvsem tistim snovem, 
ki povzročajo napetosti. 
Zdravniki stomistom pri-
poročajo tudi klistiranje 
skozi stomo, saj si s tem 
ščistijo del črevesja in tudi 
počutijo se bolje, še pose-
bej, če so aktivni oziroma 
opravljajo kakšno dejav-
nost več ur skupaj.

Ste vedeli?
Stomo lahko kirurgi na-

mestijo tudi na tankem čre-
vesju. Stanje je lahko tam 
nekoliko bolj zapleteno, saj 
je blato v ozkem črevesju 
vedno redkejše.

Največ stom imajo ljudje, 
starejši od 50 let, tudi zato, 
ker je preventiva pri odkri-
vanju raka na črevesju v za-
dnjih letih uspešnejša.

V izobraževanje in uče-
nje ravnanja pri negi stome 
zdravniško osebje vedno 
vključi tudi svojce pacien-
ta. Ti v večini primerov to 
sprejmejo brez težav.

ro črevo izloča blato. Stomo 
zdravniki naredijo z operativ-
nim posegom, kadar človeško 
telo blata ne more izločati več 
po naravni poti, torej skozi 
anus oziroma zadnjik. Vzrok 
za to je najpogosteje rak na 
debelem ali tankem črevesju 
in na danki. Razlog pa so lahko 
še polipozna stanja v črevesju, 
bolezen, kot je kronova bole-
zen, ali pa poškodbe črevesja. 
Kljub temu pa zdravstvo in 
društva, v katera so včlanjeni 
pacienti s takšnim zdravstve-
nim stanjem, stremijo k ozave-
ščanju ljudi, da se tudi s stomo 
lahko normalno živi.

Stoma je lahko tudi začasna, 
kar pomeni, da jo po nekem 
določenem obdobju, glede na 
bolezensko stanje oziroma 
osnovno bolezen, tudi odstra-
nijo in izločanje blata kirur-
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Sekunda, ki je ni 
mogoče vrniti
Denar od prireditve namenjen projektu Varna hiša za žrtve prometnih nesreč

Rotary Club Žalec, AMZS 
ter Zavod Varna pot so se na 
avtopoligonu varne vožnje 
na Vranskem minuli konec 
tedna lotili posebne akcije 
Sekunda, ki je ni mogoče 
vrniti. Gre sicer že za tradi-
cionalno prireditev, na ka-
teri zbirajo denar za žrtve 
prometnih nesreč, hkrati 
pa opozarjajo na pomen 
ozaveščanja in preventi-
ve pri prometni varnosti. 
Ta pa se na Celjskem spet 
slabša.

Letos je v nesrečah na na-
šem območju umrlo že 11 lju-
di, nazadnje 70-letni pešec, 
ki je bil udeležen v nesreči 
pretekli petek zjutraj v Ker-
snikovi ulici v Celju. Konec 
tedna je na avtocesti umrl 
tudi 21-letni voznik tovorne-
ga vozila. Samo v soboto so 
se na celjskih cestah zgodile 
tri hude nesreče. Pri Ločici ob 
Savinji se je poškodoval 88-le-
tni voznik avtomobila, ki mu 
je prednost izsilila druga voz-
nica, pri Slovenskih Konjicah 

je hude poškodbe dobila 17-
letna kolesarka, v Šentjurju 
pa 46-letni motorist, ki mu je 
pot zaprla voznica. Kolesar se 
je poškodoval še v Medlogu v 
nedeljo, saj je vozil preblizu 
desnega roba vozišča in zara-
di tega padel. Bliža pa se pole-
tje in s tem še več kolesarjev 
in motoristov na cestah. Ti, 
ker so najbolj ranljivi v pro-
metu, dobijo v nesrečah tudi 
najhujše poškodbe. Ravno 
zato sta govorjenje o preven-
tivi in ozaveščanje toliko bolj 

pomembna, da do takšnih ne-
sreč sploh ne pride, so prepri-
čani v Zavodu Varna pot.

Projekt za žrtve
Na sobotni prireditvi na 

Vranskem so obiskovalci pri-
sluhnili najprej teoretičnem 
delu tečaja varne vožnje, nato 
so svoje znanje za volanom 
preizkusili še na poligonu. 
Ne le vozniki osebnih vozil, 
ampak tudi motoristi. Tako 
so ugotovili, katere so tiste 
prometne situacije, kjer mo-

rajo svoje vozniško znanje še 
dodatno izpiliti. S tečaji varne 
vožnje bodo bolj usposobljeni 
na cesti, s tem pa so pomagali 
tudi pri projektu Varne hiše 
za žrtve prometnih nesreč, 
ki jo načrtujeta Zavod Var-
na pot in žalski rotary klub. 
Izgradnja takšne varne hiše 
bi namreč poškodovanim v 
nesrečah ponudila možnost 

in upanje za rehabilitacijo v 
naravi. Nudena bi jim bila 
torej vsa strokovna pomoč 
pri vračanju v običajen način 
življenja. Čeprav je projekt že 
zasnovan, lokacija varne hiše 
še ni točno določena, name-
ravajo pa jo zgraditi ravno na 
Celjskem.

SŠol
Foto: GrupA

Takole je na poligonu na Vranskem prometne nevarnosti spoznaval 
minister za infrastrukturo in prostor Samo Omerzel.

Akcije na Vranskem se je udeležil tudi generalni direktor slovenske 
policije Stanislav Veniger (levo).

V soboto so se tisti, ki so želeli preizkusiti svoje znanje v vožnji s terenskim vozilom, podali tudi na malo drugačno poligon stezo. Gre za 
simulacijo situacij, v katerih se znajde voznik s terenskim vozilom na brezpotjih. Vozniki na tak način spoznavajo ne le svoje veščine, ampak 
tudi zmogljivost svojega terenskega vozila.

Pred »okušanjem« poligona je bilo treba preveriti še teoretično znanje o prometni varnosti …

Za motoriste je še toliko bolj pomembno, da opravijo tečaj varne vo-
žnje, saj se najpogosteje znajdejo v nevarnih prometnih situacijah tudi 
zaradi ostalih voznikov, ki pogosto izsiljujejo njihovo prednost.
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 50

Pojoča
Vpraša Jože Franceljna:
»Zakaj sediš pri oknu, dokler tvoja žena poje?«
»Da ne bi kdo mislil, da jo tepem.«

Zlata ribica
Mujo je ulovil zlato ribico. Reče ji: »Kupi mi nov audi!«
Ribica: »Na kredit ali na lizing?«
Mujo: »Ali hočeš ti na olje ali na mast?«

Tangice
Kaj so tangice?
Hlačke, ki nikoli ne bodo postale krpa za prah.

Ob dnevu mladosti
»Od vsega, kar sem vam zapustil pred 33 leti, se najbolje 

drži … Jovanka?!«

Na vlaku
Mlada mamica na vlaku doji dojenčka, ta pa noče piti. 

Mamica ga spodbuja: »Če ne boš pil, bom dojko ponudila 
temu gospodu, ki sedi nasproti naju.« Scena se nekajkrat 
ponovi, nato pa nasproti sedeči gospod vznemirjeno vzkli-
kne: »Naj se ta froc že enkrat odloči, peljem se že pet postaj 
predaleč!«

Strastna igralca golfa
Možakarja igrata golf. Eden od njiju se pripravlja, da bo 

udaril žogico, ko opazi pogrebno povorko. Obstane sredi 
udarca, sname kapo in skloni glavo.

»To je pa res lepo od tebe. Nisem vedel, da si tako čustven,« 
mu reče prijatelj.

»Navsezadnje sem bil pa z njo poročen 35 let!«

Maj ni več moj najljubši 
mesec. Včasih sem se ga ve-
selil, no, tudi letos sem se 
ga, vendar me je upravičeno 
razočaral.

V mladih letih je bil maj 
zame predvsem mesec lju-
bezni, v zadnjih desetletjih 
je moje zaljubljenosti vse 
manj, po resnici povedano 
nič. Leta se nizajo, nizajo 
se desetletja, nove ljubezni 
se ne porajajo več, saj zame 
na ljubezenskem trgu ni več 
povpraševanja. Tudi ponud-
ba, ki bi jo morebiti lahko 
na tem trgu še ponudil, je 
bistveno manj kakovostna 
kot v starih časih, ko gub in 
sivih las še ni bilo. No, bili 
so vsaj sivi lasje, zdaj je še 
sivih las vse manj. Seks? Kaj 
je že to? Saj res, še vedno 
obstaja.

Če sem včasih maja gorel 
od ljubezni, me letošnjega 
maja greje vse kaj drugega. 
Včasih si je maja moja de-
narnica odpočila od zim-
skih stroškov za ogrevanje 
in drugih z zimo povezanih 
stroškov, letos se cene kar 
višajo in višajo ter dohodki 
nižajo. Pa saj se morajo, saj 
se večina Slovencev sploh ne 
zaveda, v kakšno globoko 
brezno drvimo vsi skupaj, 
tako tisti, ki menijo, da so 

Hvala za maj

varčevalni ukrepi nujni, kot 
drugi, ki se svojim dobrim 
in zanesljivim državnim 
plačam nikakor niso pri-
pravljeni odpovedati.

Včasih se je mesec začel 
s prvomajskim rajanjem, 
posvečenim prazniku dela. 
To je bil čas, ko je bilo prve-
ga maja še kaj praznovati. 
V službi je bilo treba malo 
delati, no, tudi plače in 
življenjski standard so bili 
temu primerni, službe za-
cementirane za vekomaj. Pa 
hitro si lahko odšel v penzi-
jo, če si malo pogoljufal, si 
lahko še prej odšel v inva-
lidski pokoj, danes moraš 
delati skoraj do demence. 
Mladi so se nekoč po drža-
vi ves maj preganjali z neko 
meni še danes čudno palico, 
imenovano štafetna palica, 
danes se preganjajo za de-
lovnimi mesti. Mesec se je 
končal z dnevom mladosti, 

ko smo po televiziji gledali 
nasmejanega in na videz 
brezskrbnega vladarja, v ča-
sopisih pa lahko brali same 
najlepše stvari, saj o manj 
lepih ni bilo dovoljeno niti 
glasno razmišljati, kaj šele 
pisati. No, v teh dneh se bo 
spet prebudila jugonostalgi-
ka, z dnevom mladosti, ki 
ga danes najbolj praznuje-
jo tisti, ki starih časov niso 
osebno doživeli. No, res je 
v človekovi naravi, da se 
za nazaj spominjamo pred-
vsem lepega, na manj lepo 
pozabimo. In kaj bo prine-
sel prihodnji maj, prihodnje 
leto? Raje ne pomislim.

Ah, dajmo raje govoriti o 

vremenu … Žal niti vreme 
ni več kot nekoč. Včasih je 
bil maj topel, prijazen, letos 
je moker, hladen, depresi-
ven ter skokom v naravo 
neprijazen. V naravo moraš 
namesto z dobro voljo z de-
žnikom, tam nato gledaš na 
vse strani, od kod se bodo 
vzeli črni oblaki in z njimi 
dežne kaplje. Kar dvakrat 
me je letošnjega maja na-
močilo, ko sem dežnik po-
zabil doma.

Slab začetek, dober ko-
nec? Hvala lepa za takšen 
maj, kot je letos, kar vesel 
sem, da bo že konec mese-
ca.

MAJSKI

Spraševali smo vas, kolikšen je bil znesek donacije iz za-
puščine Frančiške Pociask, ki sta jo prejela celjska bolnišnica 
in Špesov dom.

Pravilen odgovor se glasi: 160 tisoč evrov.
Majico Novega tednika in Radia Celje bo za pravilen odgovor 

po pošti prejela Larisa Čepin, Socka 24a, Nova Cerkev.

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 28. 
maja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico Novega 
tednika in Radia Celje.

Prihodnji teden bo še zadnje »nakupovanje« v akciji 
Do polnega vozička brez mošnjička. Na kakšen način 
končamo akcijo vsako leto?

Avtor karikature: Milan Alašević

Na premieri opere Tajna poroka na Dunaju leta 1792 je 
k skladatelju Domenicu Cimarosi (1749–1801) pristopil 
mladi slikar in laskavo pripomnil: »Mislim, da ste pre-
kosili Mozarta!«

»Da sem prekosil Mozarta?« je jezno poskočil Cima-
rosa. »Mladenič, kaj bi si vi mislili o človeku, ki bi bil 
tako nesramen in neumen, da bi trdil, da ste boljši od 
Rafaela?«

Bojimo se kot smrtna bitja, a hrepenimo, kot bi bili 
nesmrtni.(La Rochefoucauld)

Torta tudi tokat ni manjkala
Saška T. Ocvirk se je pred dnevi za več kot leto 

dni poslovila od sodelavcev. Tako kot je pred meseci 
veselo pričakovanje oznanila s čokoladno torto, se 
tudi tokrat ni izneverila tradiciji, le da je dodala še 
sadno pito. Sklep uredništva: tudi mlajše sodelavke 
lahko gredo v porodniško, če se bodo prej kulinarično 
tako dobro izkazale!

Glasbena želja
Na radiu imajo glasbene želje in pokliče poslušalec.
»Dober dan, Jože tu. Včeraj sem našel denarnico, polno 

denarja in z dokumenti.«
Voditelj: »Ali se da iz dokumentov ugotoviti, kdo je la-

stnik?«
Jože: »Ja, neki Karel Benko iz Celja.«
Voditelj: »In kako vas lahko gospod najde?«
Jože: »Saj ne kličem zaradi tega! Zavrtite človeku eno lepo 

skladbo!«
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Ona: Spomnili se boste nek-
danje priložnosti in se zamisli-
li nad realnostjo. Dobro bi bilo 
poskusiti, mogoče je prijatelj 
še vedno podobno razpoložen 
kot nekoč. Toda treba bo nekaj 
truda, kar pa je odvisno samo 
od vas.

On: V smislu ljubezni bo ta 
konec tedna izredno negativen. 
Bolje bo, da jemljete partnerko 
čimbolj z rezervo, saj se vam 
lahko vsaka sumljiva poteza 
še kako maščuje. Posvetite se 
raje svojim prijateljem.

Ona: Odzvali se boste pova-
bilu na kavo in ne bo vam žal. 
Spoznali boste osebo, ki marsi-
kaj ve in vam lahko pomaga. 
Ne omahujte, kajti priložnost 
izgubljena ne vrne se nobena. 
In to velja tudi za vas.

On: Sodelavec vam bo pre-
dlagal zanimivo preusmeritev, 
ki vam lahko zagotovi varnejšo 
fi nančno prihodnost. Seveda 
bodo za to potrebna določena 
odrekanja, ki bodo posegla tudi 
na vaše zasebno področje.

Ona: Nek dogodek vas bo 
temeljito pretresel, a si boste 
kaj kmalu ponovno opomogli. 
Zapomnite si za drugič, da ne 
boste ponovno storili stare na-
pake. Osredotočite se predvsem 
na vroč pogled osebe, ki vas že 
dlje opazuje …

On: Sprejeli boste pomemb-
no odločitev glede partnerke 
in si tako ponovno pridobili 
njeno naklonjenost. Konec 
tedna se bo končal ob prijetni 
romantični večerji, ki bo le še 
zapečatila začetek novega ob-
dobja med vama.

Ona: Vsi okoli vas se bodo 
na veliko pripravljali na odlo-
čilen dogodek na poslovnem 
področju, vi pa si boste kljub 
vsemu privoščili dopust, ki ste 
ga že več kot potrebni. Za delo 
bo čas kdaj drugič.

On: Čas bo prinesel svoje in 
kaj hitro boste pozabili nepri-
jetno preizkušnjo. Drugič raje 
vzemite pamet v roke, druga-
če se lahko zgodi, da bo prišel 
dan, ko je ne boste odnesli 
tako poceni. In ta dan niti ni 
tako daleč …

Ona: Oseba, ki vam veliko 
pomeni, vas bo obdarila ter 
vas s tem pomirila in tudi 
zelo razveselila. Zaradi tega 
bo tudi vaša reakcija povsem 
primerna. Vsekakor bo to pri-
jeten dan.

On: Neznanka vas bo prav 
zasanjano opazovala, od vas 
pa bo odvisno, ali se boste od-
ločili za avanturo ali za malo 
resnejšo zvezo. Vsekakor vam 
ne bo dolgčas, saj boste prežive-
li več kot prijeten konec tedna.

Ona: Čim prej skušajte re-
šiti trenutno zmedo, saj boste 
tako razrešili situacijo tako v 
poslovnem kot tudi ljubezen-
skem življenju. Nenazadnje 
ste trenutno sposobni tudi za-
dev, o katerih ste do zdaj samo 
sanjali.

On: Sprejeli boste mamljivo 
poslovno ponudbo, ki vam bo 
v kratkem času prinesla pre-
cej denarja. Je že res, da ga bo 
treba deliti s sodelavci, vendar 
boste tako zadovoljni vsi.

Ona: Ni dobro, da svoje na-
črte razlagate vsakemu bežne-
mu znancu, saj se vam lahko 
zgodi, da boste ravno zato 
ostali brez najboljšega. Nevo-
ščljivost vas bo zelo prizadela, 
vendar bi lahko na kaj takega 
pomislili že davno prej.

On: Raje se pogajajte, ne pa 
da se vedno prepirate s sodelav-
ci, pozneje pa se čudite, če vam 
povzročajo težave. Star pregovor 
pravi, da več glav več ve. Zato 
se nikar ne obotavljajte, ampak 
jim stopite nasproti.

Ona: Ljubezenskim pro-
blemom se bodo pridružili še 
ekonomski. Poskusite se malo 
potuhniti in počakati na lepše 
čase, ki bodo vsekakor prišli. 
Saj veliko slabše, kot je zdaj, 
sploh ne more biti, zato se lah-
ko spremeni samo na bolje.

On: Začelo se bo obdobje, 
ko vam bo ljubezen ena najva-
žnejših stvari v življenju. Toda 
vseeno bi bilo dobro, da bi vsaj 
deloma poskrbeli tudi za ostale 
stvari. Drugače se vam bo sla-
bo pisalo.

Ona: Ne nasedajte zahrb-
tnim ljudem, ki ne izbirajo 
sredstev za dosego svojih ciljev. 
Previdnost vam vsekakor ne 
bo škodila, ravno nasprotno: 
prinesla vam bo veliko večjo 
mero samozaupanja, ki ste ga 
še kako potrebni.

On: Nikar se ne zatekajte v 
stalne depresije, saj to ni pravi 
način za reševanje težav. Spre-
jeli boste povabilo prijetne ose-
be, s katero bi si želeli tudi kaj 
več. Seveda bo to odvisno le od 
vas in vašega nastopa.

Ona: Poskusili se boste pri-
bližati osebi, do katere vam je 
sicer precej, vendar se vam je 
do zdaj zdelo, da pač nimate 
osnovnih možnosti za uspeh. 
Nad rezultatom boste prese-
nečeni tako vi kot tudi vaši 
prijatelji.

On: Poslušajte nasvete prijate-
lja, ki vam je do zdaj že večkrat 
priskočil na pomoč ravno v tre-
nutku, ko sami niste mogli vide-
ti prave alternative. Tudi tokrat 
se bo njegovo mnenje izkazalo 
za povsem pravilno, s tem pa bo 
tudi konec vaših težav.

Ona: Partner vam bo pri-
pravil prijetno presenečenje, 
ki vam bo ponovno potrdilo 
njegovo ljubezen. Poskusite se 
mu čim lepše oddolžiti in vide-
li boste, da sta resnično ustvar-
jena drug za drugega.

On: Prav lahko se opečete, 
če boste razlagali svoje težave 
vsaki bežni znanki, ki vas je 
pripravljena poslušati. Obdr-
žite svoje skrivnosti zase in 
videli boste, da se vam bo to 
obrestovalo.

Ona: Obiskal vas bo prijatelj 
iz preteklosti, na katerega ste 
že skoraj pozabili, zdaj pa vam 
bo v veliki meri spremenil na-
črte za prihodnje dneve. Nena-
zadnje bo prav zabavno, saj se 
ne boste prav nič dolgočasili.

On: Varčujte takrat, ko boste 
imeli kaj varčevati, in ne ta-
krat, ko vam gre za nohte. Raje 
se poskusite vrniti v nekdanjo 
situacijo, ki je bila nekaj povsem 
drugega kot trenutno tavanje v 
temi, iz katere ni in ni izhoda.

Nagradna križanka
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
3. nagrada: majica NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 28. 
maja.

Rešitev nagradne križanke iz št. 24
Vodoravno: SONET, VNUK, TROVESLAČA, IGRA, LOREN, 

KIA, EMONA, AJ, AJD, DOL, SVETLANA, SC, KIT, KIRIBA-
TI, TREVOR, MASAKER, RADAR, TELO, LOVE, OVINKAR, 
CNN, MIT, SN, ILIRI, ESPANA, PIJANOST, APATIN, ENOTA, 
IZGLED, CO, VADI, KUČAN, VAZAL, AKORD, NETILO, ČRT, 
TOALETA, OBOK, AO, OGRI, IS, ORA, RDEČKO, SKLAD, 

BES, TISA, TITAN, EPOHE, ELEKTOR, PISTOLET, RAJAN-
KA, AKTER, KA.

Geslo: Mednarodni dan muzejev

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 

Dominik Blaj, Titova 78, Radeče.
2. nagrado, bon za kitajsko medicino, prejme: Marjana 

Šmajs, Polzela 70, Polzela.
3. nagrado, majico NT&RC, prejme: Majda Mirkovič. 

Prekorje 73, Škofja vas.

Nagrajencem čestitamo. Prvo nagrado lahko v mesecu dni 
prevzamete na oglasnem oddelku NT&RC, drugo in tretjo 
bomo poslali po pošti.
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Mladi frizerji v akciji
V Celjskem mladinskem centru so minuli petek gostili dijaško frizersko tekmovanje 

Fringe013. V sodelovanju s srednjo šolo za storitvene dejavnosti in logistiko ga je pripravila 
Maja Fiket iz KUD Talent Filter, v Celju poznana kot lastnica salona Frizure in 4 kure.

V striženju in oblikovanju pričesk se je pomerilo po šest dijakov 1., 2. in 3. letnikov, bodoči 
frizerji pa so vsak na svojem modelu ustvarjali lastne kreacije. Pod prste jim je ves čas gle-
dala 5-članska komisija: Maja Fiket, lastnik salonov KSFH Kristijan Petek, urednica revije 
Frizer Nina Nagode, lastnik salonov Gath Gašper Sedminek ter lanskoletni zmagovalec 
med dijaki 3. letnikov na Fringe012 Matevž Petrovec, ki je zmagovalce določila na osnovi 
celovitega nastopa tako frizerja kot modela. Med dijaki 1. letnikov je zmagal Tomaž Kleine, 
med drugošolci Taja Planinc, najboljši tretješolec pa je bil Matic Eliaš.

IS

Fringe013 je povezoval Luka Marcen, ki je kljub 18 frizerjem v dvorani domov vseeno odkorakal z značilnim čopom.

Zgovoren 
nasmeh

Predsednik slovenske bor-
čevske organizacije Janez 
Stanovnik v zadnjih letih na 
javnih prireditvah ni »šparal« 
jezika. A minulo soboto je bil 
v Celju tako zadovoljen, da je 
vse povedal že njegov širok 
nasmeh.

Na samo razkritje plošče z no-
vim imenom celjske vojašnice je 
sicer nekoliko zamujal, a Stane 
Mele ga je najprej popeljal prav 
do nje. Tako sta se še na lastne 
oči prepričala, da je na njej res 
zapisano ime legendarnega par-
tizanskega komandanta, gene-
rala in narodnega heroja Franca 
Rozmana Staneta.

IS, foto: GrupA

Dvorec Novo Celje je bil 
v soboto prizorišče pravega 
človeškega plesa v zraku. 
Celjski Piercing & tattoo 
studio Chebela je namreč 
v njem organiziral telesne 
suspenzije. Če ne veste, za 
kaj gre, vam bo že fotografi-
ja razkrila bistvo tega.

Madžarski umetnik Gá-
borja Zagyvai, ki je znan 
predvsem po minimalistič-
nih tetovažah, suspenzijah 
in brazgotinjenju teles, je 
devetim prostovoljcem, od 
tega kar šestim pripadnicam 
nežnejšega spola, skozi kožo 
na telesu vstavil več kovin-
skih kavljev in s pomočjo teh 
osebo dvignil v zrak. Kljub 
temu, da med Slovenci tovr-
stne telesne modifikacije še 
niso znane in priznane, se 
vedno najde kar nekaj »ek-
stremistov«, ki stremijo k ta-
kšni izkušnji, saj gre pri tem 
v prvi vrsti za preizkušanje 
samega sebe in svojega duha. 
Za večino je bila to prva ta-
kšna izkušnja. Nekateri so se 

Nazaj v šestdeseta
Tako je »fešto« s prijatelji za svoj 60. rojstni dan naslovil celjski zdravnik Dušan 

Polimac.
Tudi število povabljenih se je vrtelo okoli te številke, nekaj jih je bilo oblečenih v slogu 

šestdesetih let prejšnjega stoletja. Veliko se je na kmečkem turizmu med Dobrno in Vinsko 
Goro seveda vrtelo okoli nogometa. Začelo se je s turnirjem štirih ekip, presenetljivo, a 
zasluženo pa je slavila Femili Polimac. Sodelovali so Dušanovi prijatelji in znanci s torko-
vih in nedeljskih nogometnih druženj ter atleti Kladivarja. Na koncu so ga metali v zrak. 
Pomagal je tudi mednarodno uveljavljen sodnik Gojko Kusič. Sledil je kulturnoumetniški 
program, ki ga je spretno povezoval vsesplošno nadarjeni Marko Božiček.

BH, foto: GrupA

Med obroki divjačinskega golaža in pečenk je Nac Filipovič zbrani družbi, predvsem pa športnemu peda-
gogu in dopisniku Sportskih novosti Petru Milovcu in rokometnemu selektorju Slavku Iveziču razlagal, 
kako visoko so nekoč frčali jeseniški, ljubljanski in beograjski hokejisti, ko je nehote naletel na njih.

Ko kosi »bela vrana«
V Celju je bil v ponedeljek dan odprtih vrat Doma sv. Jožefa, ki je bil v znamenju predstavitve 

starih kmečkih opravil, s poudarkom na košnji. Med redkimi kosci, ki še obvladajo zahtevno 
ročno košnjo, je bil Ivo Umek, nekoč član skupine Bele vrane iz zlatih let Slovenske popevke 
(na fotografiji na desni). Pomaga mu Zvone Cizej, ki očitno ni samo poznavalec prehranskih 
zadev, tako kot tudi Umek ni samo odličen glasbenik. Med spretnimi kosci, ki še obvladajo 
ročno koso, je bil direktor doma, duhovnik Jože Planinšek, prisotna je bila tudi glavna sestra 
doma, redovnica Francka Saje … No, čez sedem let vsako znanje prav pride, pa tudi časi so 
takšni, da nam bo, če bo šlo tako naprej, kmalu zmanjkalo denarja za bencinsko košnjo …

BJ, foto: GrupA

Najbolj pogumni so v zraku, pritrjeni s kavlji v koži, poplesovali tudi 
do 10 minut.

Užitek na kavlju?

kljub bolečini sprostili do te 
mere, da so »plesali v zraku« 
več kot 10 minut. S tem so 
dokazali sami sebi, da zmo-

rejo le na paru kavljev nositi 
svojo lastno težo in pri tem 
celo uživati.

ŠO, foto: TILYEN MUCIK
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